
هفته اول فروردین ماه 1400 | شماره 272 )پیاپی 362( | 24 صفحه |  5000 تومان
w w w . e t e b a r . n e t

هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

شماره 

272
اعیاد شعبانیه بر عموم مسلمین مبارک باد

اصحاب رسانه مشاور رسانه ای فولاد 
مبارکه هستند

7

سهم فولاد مبارکه در طرح انتقال آب 
خلیج فارس به اصفهان

8

 چگونه از خود و کودکان تان
 محافظت کنید

11

دو مشکل بر سر راه ساخت موتورسیکلت 
های برقی است

9

 مردم به بانک خوب و نجیب سینا
 اعتماد دارند

12

حضور فعال و موثر کتابداران در 
جشنواره »روستاها و عشایر دوستدار 

کتاب« قابل تقدیر است

14

دست یابی به رکورد غرورآفرین روزانه 
140 ذوب در فولاد مبارکه

15

رونمایی از شهر موشکی جدید سپاه
16

پرونده استراتژی سایپا از خداحافظی 
با پراید تا سبد متنوع محصولات 

اختصاصی، تحول نارنجی

16

شیوه نامه تشخیص صلاحیت اشخاص 
حقوقی طراح و ناظر موضوع ماده 14 

و 1۵ قانون نظام مهندسی ابلاغ شد

13

روحانی: رهبر انقلاب و ارگان های 
 نظامی در بحث کرونا بسیار

 کمک کردند

2

در بهار 1400 »آریا« تولید و »اطلس« 
رونمایی مي شود

4

 ماموریت های وزارت صمت
 در سال جدید

5

اولویت قوه قضاییه برخورد با تغییر 
 خلاف کاربری اراضی
 برای ویلاسازی است

3

صنعت بیمه در مسیر توسعه
6

خودروی اقتصادی کوچک ایران خودرو 
رونمایی می شود

4

بودجه سال 14۰۰ به تایید نهایی شورای نگهبان رسید

و ماهنامه ای برای هر شهروند
منتشــر شد

صفحه 8

درصفحه2

عناوینخبرها

هایویروس کردنکنریش
برای

19کوید

 بزنید ماسک سالم جامعه و داشتن

سال نو مبارک؛  درشکوفائي بهار،
شادیهایمان را تقسیم کنیم

سالي که گذشت و سال 1400 که مي آيد بدور از ويروس کرونا 
،دستها را بايد شست ، تردد را بايد کاست ، زندگي  در خانه با خانواده 
بدور از جمعيت و جامعه به بيماري مبتلا نشد و اما چقدر بايد آزمونداد 
، بحث برخورد با بحران ها و بلاياي طبيعي ) زمين لرزه ، آتش سوزي 
، سيل و ويروس کرونا ( اقدامات پيشگيرانه شرط لازم مبارزه با کرونا 
و شايعات که  در اين زمينه عدم برخورد قاطع چه بلايي بر سر  مردم 
مي آورند ، اين خفاشان احتکار گر ، قاچاقچي ،دلالان از خدا بي خبر 
که با مديريت قاطع و اقدامات حساب شده  در اين مبارزه مي توانيم 
رضايت خدا و  مردم راداشته باشيم . سال 1399 را مرور مي کنيم ، 
آغاز گام هاي کاهش تعهدات هسته اي واخطار به سه کشور اروپايی 
برای اجرای گام های بعدی ، در صورت بر نداشتن تحريم ها ، تلاش 
نا کام براي ميانجيگري ، شروع به کار  مجلس يازدهم و ورود ويروس 
کرونا ، انگليســی ، فرانســوی ، برزيلی ........  ، شروع واکسينه کردن 
مردم در برابر ويروس کرونا  و اما با همت و پشــت کار دانشــمندان 
غيرتمند ايرانی، رونمايی از کيت ايرانی تشخيص سريع کرونا،  توليد 
واکسن در چندين مرکز تحقيقاتی ، دانشگاهی ايران، تروروشهادت 
دانشــمند برجســته و ممتاز هسته ای و دفاعی کشور دکتر محسن 
فخــری زاده،رونمايــی از ابتکارات جديد دفاعی در ارتش جمهوری 
اسلامی ايران و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ايران و بحث نفت 56 
دلاری. با توکل به او که رحمان و رحيم است، راه اندازي سايت خبري 
www.etebar.net  اعتباربه منظور اطلاع رساني دقيق و سريع  
در جهت پيشــبرد اهداف و منويات رهبر فرزانه انقلاب اســلامي و 
واکاوي اجراي به موقع اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل، رونق توليد، 
جهش توليد، در گام دوم انقلاب اسلامی و تحرک فوق العاده، تحول 
اقتصادي، فرهنگي، اجتماعي، سياسي  در همه زمينه ها، آرزوي هر 
ايراني مستقل است.                                                ادامه در صفحه 2

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

دعا، وسیله  مؤمن و ملجأ 
مضطر و رابطه  انسان 
ضعیف و جاهل با منبع 
فیاض علم و قدرت است

مصوبات تاريخ ســاز مجلس يازدهــم برای تحقق 
شــفافيت و انضباط مالی دولت، اتخاذ تصميمات ضد 
تبعيــضِ مهــم بــا وجــود اشــکالات ســاختاری 
بودجه،مشکلات بازار ظرف 4۸ ساعت قابل ساماندهی 
اســت،دولت با تشــکيل ستاد ســاماندهی فوری، به 

مشکلات پايان دهد.
رئيس مجلس با اشاره به فرايند بررسی بودجه در مجلس، 
گفت: مجلس در لايحه بودجه 1400، شرايط کاهش تبعيض ها 
و شفافيت مالی دولت را فراهم کرده و تصميمات ضد تبعيضِ 

مهمی با وجود اشکالات ساختاری به بودجه اتخاذ کرد.
 بــه گزارش خبرگــزاری خانه ملت، محمدباقر قاليباف در 
نشســت علنی امروز سه شــنبه 26 اسفند ماه مجلس شورای 
اسلامی در نطق پيش از دستور، گفت: فرا رسيدن اعياد شعبانيه 
به خصوص ميلاد مســعودِ سيد و سالار شهيدان امام حسين 
عليه السلام و روز پاسدار را به همۀ مردم عزيز ايران و سبزپوشان 
ســرافراز ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی تبريک و تهنيت 
می گويم. پاسداران فداکار انقلاب اسلامی در تمامی برهه های 
تاريخی و در گردنه های دشــوار انقلاب اســلامی، با پيروی از 
اســوۀ فداکاری و ايثار، امام حســين عليه السلام، جان خود را 
بــرای صيانت از انقــلاب و تامين امنيت و آرامش و رفاه همۀ 
مردم ايران و تمام دلباختگان به آرمان انقلاب اســلامی، فدا 

کرده اند و حق ايثار را به تمام معنا به جا آورده اند.
اراده ای برای تغییر اساسی مسیر بودجه ریزی 

کشور در دولت وجود نداشت
رئيس مجلس شورای اسلامی در توضيح دربارۀ روند بررسی 
لايحۀ بودجه در مجلس و مهم ترين تغييراتی که برای تامين 
منافع مردم در اين لايحه مد نظر نمايندگان مردم بود ، اظهار 
کرد: تصويب لايحۀ بودجه به گام نهايی خود رســيده اســت و 
پس از تلاش های چندين ماهۀ نمايندگان برای کاهش ايرادات 
لايحۀ اوليۀ بودجه، امروز فرايند تصويب سند مالی يک ساله 
کل کشور به پايان خواهد رسيد. از نيمۀ دوم امسال، اميدوار 
بوديــم تــا دولــت ارادۀ کافی برای تدوين بودجه با ســاختار 
اصلاح شده را داشته باشد و سال پايانی دولت، نويدبخش آغاز 
اصلاحات اساسی در ساختار مالی و اقتصادی کشور باشد ولی 
در هر حال اراده و توان اجرايی کافی برای تغيير اساسی مسير 
بودجه ريزی کشور در دولت وجود نداشت و مجلس نيز تصميم 
گرفت در اين شرايط، هدف گذاری خود را بر کاهش ايرادات 
بودجــه و اعمــالِ تغييرات در حد توان اجرايی دولت و تامين 

حداکثری منافع مردم قرار دهد.
مجلس تصمیمات معطل مانده در پیچ و خمِ نظام 

قانون گذاری را در بودجه به تصویب رساند
وی افزود: لايحه ای که پيش روی ماست، مطلوب مجلس 
نيست ولی لااقل می توانيم از اين امر خرسند باشيم که برخی 
تصميمات مهم که سالها در پيچ و خمِ نظام قانون گذاری کشور 

معطــل مانده بود، بالاخره در اين بودجه به تصويب رســيده 
است و دولت از لحاظ قانونی ملزم به اجرای دقيق آنهاست. با 
ايــن تصميمــات به خصوص در حــوزۀ کاهش تبعيض ها و 
شفافيت مالی دولت، ظرفيت های تغيير ريل بودجه ريزی در 

کشور بيش از گذشته فراهم خواهد بود.
برقراری نظام مالیاتی عادلانه در لایحه بودجه با 

شجاعت انجام شد
قاليباف با اشاره به ويژگی متمايز کنندۀ مصوبات مجلس 
در فرايند بررسی بودجه، يادآور شد: تاکيد نمايندگان بر اتخاذ 
تصميمات ضروری بدون توجه به فشارهای گروه های صاحب 
منافع و نفوذ بوده اســت تا منافع مردم تامين شــود. برقراری 
نظام مالياتی عادلانه در اين لايحه با شجاعت انجام شده است؛ 
ماليات فعاليت های مولد از جمله ماليات اصناف و واحدهای 
توليدی با همت نمايندگان کاهش پيدا کرد و بر فعاليت های 

غيرمولد، ماليات وضع شد.
گام بلند مجلس برای کاهش تبعیض با لغو 

معافیت های مالیاتی بی مبنا
رئيس قوه مقننه ادامه داد: ما همچنين مصمم به کاهش 
اختلاف طبقاتی و کم کردن فاصلۀ فاحش بين درآمد کارکنان 
و مديران دولتی بوديم. در اين بودجه توانستيم با ماليات های 
پلکانی تا ســقف 35 درصدِ حقوق مديران پردرآمد و کاهش 
ميزان افزايش حقوق مديران و کاهش سقف حقوق دريافتی 
پردرآمدها نســبت به حداقل حقوق به آن دست يابيم. علاوه 
بر اين بســياری از معافيت های مالياتی بی مبنا که در نتيجۀ 
سالها کم توجهی به اولويتِ کاهش تبعيض ايجاد شده بود، لغو 
شد که با استقبال مردم و البته ناراحتی صاحبان منافع خاص 
روبرو شد؛ و در نهايت اينکه از صاحبان خودروها و خانه های 
لوکس به صورت ساليانه، متناسب با ارزش دارايی آنها،ماليات 

گرفته خواهد شد.
وی تصريح کرد: مردم خود به خوبی می دانند که اتخاذ هر 
يــک از ايــن تصميمات، با توجه به عادت های غلط موجود در 
نظام پرداخت های کشــور تا چه اندازه دشــوار است و همين 
دشواری، در تمامی مجالس قبل، تحقق اين تصميمات لازم 
را غيرممکن کرده بود ولی امروز خوشحاليم که با وجود آنکه 
اشکالات ساختاری همچنان در بودجه وجود دارد، تصميمات 

ضد تبعيضِ مهمی هم در مجلس اتخاذ شده است.
مصوبات تاریخ ساز برای تحقق شفافیت و انضباط 

مالی دولت
قاليباف در ادامه گفت: گام مهم ديگر نمايندگان، مصوبات 
تاريخ ساز برای تحقق شفافيت و انضباط مالی دولت بوده است 
که گامی اساســی برای ريشــه کن شدنِ فرصت های تخلفات 
مالی در تمامی دســتگاه های اداری و اجرايی کشــور به شمار 
دســتگاه ها و  می آيــد. تمامــی پرداخت هــا به مديرانِ تمام ِ
شــرکت های دولتی به موجب حکم برنامۀ ششم توسعه بايد 

در سال آينده در سامانه ای برای نهادهای نظارتی شفاف شود 
و هر گونه پرداخت حقوق يا دريافت پاداش توســط مديران، 
خــارج از ايــن چارچوب، در حکم تصرف غيرقانونی در اموال 

دولتی محسوب شود و قابل پيگرد قضايی باشد.
بی عدالتی در همسان سازی حقوق بازنشستگان 

با اهتمام دولت رفع می شود
رئيس مجلس يازدهم خاطرنشان کرد: پس از سالها، مجلس 
عزم خود را جزم کرد تا اعتبار لازم برای همسان سازی حقوق 
بازنشســتگان تامين اجتماعی با ديگران را تامين کند و اين 
بی عدالتی پس از سال ها ان شاءالله با اهتمام دولت، رفع خواهد 
شــد. در حوزۀ عدالت آموزشــی، بالاخره به تامين اعتبار رتبه 
بندی معلمان که مطالبۀ عموم جامعۀ محترم فرهنگيان بود، 

توجه شد.
توجه ویژه مجلس به اشتغالزایی در مناطق 

محروم
وی يادآور شــد: يکی از اولويت های ما در فرايند بررســی 
بودجه، سوق دادن منابع کشور به سمت فعاليت های مولد و 
ضد تبعيض بود؛ برای مثال، اعتبار مالی ويژه برای اشتغالزايی 
بــه خصــوص در مناطق محروم و اعتبار ويژه برای محروميت 
زدايی اختصاص داده شده است تا کمی از درد و رنج بی عدالتی 
در حق قشــرهای ضعيف، محروم و نيازمندِ حمايت کاســته 
شود. برای حمايت از خانواده ها، افزايش وام ازدواج و وام مسکن 
و همچنين اختصاص وام مسکن ويژه برای خانواده های دارای 
سه فرزند و همچنين اختصاص اعتبار ويژه برای اشتغال زايی 
زنان سرپرست خانوار و الزام تامين حداقل معيشت زنان مُعسر 
که از درآمد و حمايت کافی برخوردار نيستند، در دستور کار 

قرار گرفت.
قاليبــاف گفت: البته تحقق همــۀ اين مصوبات در گروی 

اجرای درســت دولت اســت؛ همۀ مردم انتظار دارند دولت تا 
آخرين روز فعاليت خود، با توانی بيش از گذشــته به فعاليت 
مشغول باشد و با اجرای درست و دقيق احکام بودجه، لا اقل 
در ماه های آخر اين دولت، خاطره ای خوب از خود به جا بگذارد. 
هر چند که راهِ نرفتۀ پيش رو در اصلاح ساختار بودجه و تغيير 
اولويت های تصميم گيری های اقتصادی در کشــور طولانی 
اســت ولی مجلس، جهت حرکت را از تقويت ســوداگران و 
دلال ها به سمت رفع تبعيض ها و سوق دادن منابع به سمت 
عموم مردم تغيير داده اســت و اين خود نويدبخش آينده ای 
روشــن تر با تصميماتی عالمانه تر و اراده ای بســيار بيشتر در 

تغيير ريل اقتصاد کشور خواهد بود.
وی اضافه کرد: دستگاه اجرايی کشور در دولت های مختلف، 
انگيزۀ لازم را برای ايجاد تغييرات نداشته است ولی همراهی 
امروز مردم با همين تصميمات محدود ولی موثرِ مجلس نشان 
می دهد که مردم می توانند با مطالبه گری، چرخ های زنگ زدۀ 
دستگاه اجرايی را ترميم کنند و به حرکت دربياورند و همان 
معجزه ای را که  در سالهای انقلاب و دفاع مقدس ديديم اين 
بار با همراهی عمومی و فراجناحی همۀ مردم در عرصۀ اقتصاد 

نيز شاهد باشيم.
رئيــس قــوه مقننه تصريح کــرد: با حضور در بطن مردم و 
گفتگوی رو در رو، با جوانان مطالبه گر و شجاع در سراسر ايران، 
مطمئن شــده ام که دور از ذهن نيســت که در سالهای آينده، 
چنان فضايی در جامعه پديد آيد که سياستگذاران و مجريان، 
فارغ از ترجيحاتِ شــخصی و حزبی و جناحیِ خود، با نيروی 
مطالبه و هدايت گری مردم، وادار به انجام اصلاحات ساختاری 
و اساسی به خصوص در مديريت اقتصاد کشور شوند؛ معجزۀ 

اجتماعی مردم مطمئناً غيرممکن ها را ممکن خواهد کرد.
ادامه در صفحه 2
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رئیس سازمان بسیج مستضعفان می گوید با پیگیری های مجدانه سردار سلامی، سند راهبردی ده ساله اعتلای بسیج مبتنی بر بیانیه گام دوم در سال ۹۹ تدوین شد.سردار غلامرضا سلیمانی، 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین زمان بسیج مستضعفین در چهارمین اجلاسیه اساتید شبکه  تربیتی بسیج گفت: از عنایات فرمانده کل سپاه در شکل گیری بسیج نوین برای تحقق اهداف گام 
دوم و توجه ویژه به موضوع تعلیم و  تربیت در شکل گیری این بسیج نوین سپاسگزارم. با پیگیری های مجدانه سردار سلامی، سند راهبردی ده ساله اعتلای بسیج مبتنی بر بیانیه گام در سال ۹۹ 
تدوین شد و در دو سه هفته گذشته توسط رهبر معظم انقلاب تصویب شد و توسط سپاه به سازمان بسیج برای پیاده سازی ابلاغ شد. وی با بیان اینکه طبق تأکید رهبر انقلاب این سند باید در 
ده سال آینده پیاده شود، اظهار داشت: رهبر انقلاب تدابیری را برای تحقق این سند اندیشیده اند که بسیار راهگشاست. او مهم ترین بخش سند ده ساله اعتلای بسیج را تعلیم و  تربیت دانست 
و گفت: در این سند، نگاه عمیقی به موضوع تعلیم و  تربیت هم در بسیج و  هم در جامعه شده است. وی با بیان اینکه ما بسیج  را سازمان و تشکیلات تحقق بیانیه گام دوم می  دانیم، گفت: رسالت 
بسیج پیاده سازی نرم افزارهای نظام است. سلیمانی درباره سند ۱۰ ساله اعتلای بسیج گفت: در بخش تعلیم و  تربیت ۶ سیاست  اصولی و ۱۹ اقدام اساسی مشخص شده است. در این سند، سیر 

 تربیتی لحاظ شده که از کودکی تا سنین پایانی عمر را دربر می گیرد.

رهبرانقلاب،
سند۱۰سالهاعتلای
بسیجراتصویب
کردند

 چهار ویژگی مؤمنین اهل بهشت
)ره(، عَن ابَی جَعفَرٍ  اخَبَرَنا ابَوحَمزَهًَْ الثُّمالیِّ
)ع( قالَ سَمِعتُهُ يقَولُ:.  دِ بنِ عَلیٍّ الباقرِِ مُحَمَّ
.. وَ ارَبعٌَ مَن کُنَّ فيهِ مِنَ المُؤمِنينَ اسَکَنَهُ الُله 
ــرَفِ  فی اعَلی عِلّيّينَ فی غُرَفٍ فی مَحَلِّ الشُّ
ــرَفِ؛ مَن آوَی اليَتيمَ وَ نظََرَ لهَُ فَکانَ  کُلُّ الشَّ
عيفَ وَ اعَانهَُ وَ کَفاهُ وَ مَن  لهَُ ابَاً وَ مَن رَحِمَ الضَّ
هُما وَ لمَ  انَفَــقَ عَلی والدَِيــهِ وَ رَفَقَ بهِِما وَ برََّ
يحَزُنهُما وَ لمَ يخَرِق لمَِملوکِهِ وَ اعَانهَُ عَلی ما 

يکَُلِّفُهُ وَ لمَ يسَتَسعِهِ فيما لا يطُيق.)1(
ابوحمزه ثمالی می گويد: شنيدم که امام 
باقر)ع( می فرمود:... و چهار چيز است که در 
هــر کس از مؤمنان باشــد، خداوند او را در 
اعلی علّيّيــن، درون اتاق هايی به جايگاهی 
سراسر شرف سکنا دهد: هر کس که يتيمی 
 را پنــاه دهــد و به او چون پدری ]مهربانانه[ 
بنگرد و کســی که بر ناتوان ببخشــايد و او را 
ياری کرده و کفايتش نمايد  و کســی که بر 
پدر و مادرش انفاق کند و با آنان به نيکی و 
مهربانــی رفتار کند و آنان را از خود ناراحت 
نسازد و آن کس که با زيردستان خود مدارا 
کــرده و او را بر آنچه به عهده اش گذاشــته 
يــاری کنــد و او را در آنچه توانايی ندارد به 

زحمت نيندازد.
* * *

-  وَ ارَبعٌَ مَن کُنَّ فيهِ مِنَ المُؤمِنينَ اسَکَنَهُ 
رَفِ  اللهُ فی اعَلی عِلّيّينَ فی غُرَفٍ فی مَحَلِّ الشُّ

رَف؛ کُلُّ الشَّ
امــام باقر)عليه السّــلام( می فرمايد: هر 
کســی از مؤمنيــن کــه دارای ايــن چهار 
خصوصيّت باشــد خداونــد او را در برترين 
مراتب مرتفع بهشــتی و مرکز قرب الهی جا 
می دهد که شــرف واقعی هم آنجا است؛ در 
غرفه هايی که مرکز و محلّ شــرافت است؛ 
شرافت کامل. اين خصوصيّات چهارگانه اين 

 جور اســت و اين ثواب و اجر کسی است که 
اين چهار خصوصيّت را داشــته باشد. حالا 

اين چهار خصوصيّت چيست؟
-  مَن آوَی اليَتيمَ وَ نظََرَ لهَُ فَکانَ لهَُ ابَا؛

اين اوّلی اســت؛ ببينيــد چطور ناگهان 
]حديث[ از عبادات و ذکر و دعا و مانند اينها 
منصرف می شــود به يک مسئله  اجتماعی، 
يک مســئله  انســانی؛ ضعيفی را شما پناه 
بدهيــد؛ آوی، ]يعنی[ پناه دادن؛ به يتيمی 
 که بی پناه اســت، پناه بدهيد، مثل پدر با او 

رفتار کنيد؛ اين يک خصوصيّت.
عيفَ وَ اعَانهَُ وَ کَفاه؛ -  وَ مَن رَحِمَ الضَّ

اين هم باز يک خصوصيّت ديگر: کســی 
که فرد ضعيف را مورد  ترحّم قرار بدهد و به 
او کمــک کنــد و او را کفايت کند. بيشــتر 
ابتلائات جوامع بشــری از اوّل دنيا تا امروز 
عبارت است از پايمال شدن ضعفا؛ الان هم 
همين  جور اســت؛ الان هم از گرفتاری های 
مهمّ بشر در جوامع مختلف ]همين است[. 
پنــاه می بريم به خــدا، در جامعه  ما هم در 
مواردی همين  جور اســت که ضعفا پايمال 
می شوند؛ آن کسی که قوی است، آن کسی 
که دارای قدرت روحی يا قدرت مالی يا قدرت 

مقامی  است، از معرکه های اجتماعی و از اين 
زد و خــوردی که در اجتماع به طور طبيعی 
وجود دارد، خود را ســالم نجات می دهد امّا 
ضعيف، زير پا له می شود. اگر چنانچه کسی 
تصميم بگيرد و اين را تکليف خود قرار بدهد 
که به ضعفا مهربانی کند،  ترحّم کند، به آنها 
کمک کند، برای ضعفا، به  خاطر ضعفا سينه 
سپر کند، يکی از اين خصلت ها را دارا است؛ 
]يعنی يکی[ از اين چهار خصلتی را که انسان 

را در اعلی علّيّين قرار می دهد دارا است.
 البتّه توجّه داشته باشيم، اين فضيلت هم 
مثل فضايل ديگر، مدّعيانی دارد که به زبان 
می گوينــد ]امّــا[ در عمــل هيــچ غلطی 
نمی کنند؛ مثل اين قدرت های بزرگ. اينکه 
بحث حقوق بشر و مانند اين حرف ها را ذکر 
می کننــد، معنايــش همين اســت، يعنی 
می خواهند از ضعفا حمايت کنند؛ امّا درست 
صددرصد در نقطه  مقابل اين قرار دارند؛ نه 
 فقط از ضعفا حمايت نمی کنند، بلکه آنجايی 
که منافعشان ايجاب بکند، ضعفا را لگد هم 
می کنند، زير پايشــان له هم می کنند و در 
خدمــت و در کنار اقويا قرار می گيرند. الان 
شما ملاحظه کنيد، اغلب اين دولت ها و اين 

قدرت هــا، يک جايی اختلافی بين آمريکا و 
يکی ديگر باشــد، طرفِ آمريکا را می گيرند 
چون او قوی تر اســت. بنابراين اين خصلتی 
اســت که اگر در عمل اتفّاق بيفتد و واقعاًً و 
به معنای واقعی کلمه اگر چنين چيزی باشد، 

انسان در اعلی علّيّين قرار می گيرد.
-  وَ مَــن انَفَقَ عَلــی والدَِيهِ وَ رَفَقَ بهِِما وَ 

هُما وَ لمَ يحَزُنهُما، برََّ
سوّمی  اين است که پدر و مادر را محزون 
نکند، اندوهگين نکند؛ ]رفتار با[ پدر و مادر 
خيلی مهم اســت. خيلی از شماها جوانيد، 
بحمــدالله پدر و مــادر هم داريد؛ قدر پدر و 
مادرها را بدانيد و ثواب الهی را که در خدمت 
به آنها، به شما وعده داده شده است غنيمت 
بشمريد. اين يکی  از آن ]خصوصيّات[ است؛ 
]مثــلًا[ پول دارد، برای پدر و مادرش خرج 
می کند، با آنها مهربانی و رفِق و ملايمت به 
خرج می دهد، به آنها نيکی می کند و آنها را 

اندوهگين نمی کند.
-  وَ لـَـم يخَــرِق لمَِملوکِــهِ وَ اعَانهَُ عَلی ما 

يکَُلِّفُهُ وَ لمَ يسَتَسعِهِ فيما لا يطُيق؛
]خصوصيّت[ چهارم: نسبت به مملوک و 
برَده  خود سختگيری نمی کند. حالا آن روزی 
کــه برَده بود، ]نســبت به[ بـَـرده، امّا برَده 
خصوصيّتــی ندارد؛ ]منظــور[ خدمتکار، 
زيردست يا آن کسی است که با دستور شما 
کار می کند. نسبت به آنها سختگيری نکردن؛ 
اگر دارد جارو می کند، يک  وقت هم شــما 
جارو را از دســتش بگير، کمک کن به او و 
خــودت جارو کــن؛ کاری را که به عهده  او 
است، تکليف او است، شما انجام بده. او را در 
کارهايی که طاقت ندارد و نمی تواند؛ مجبور 

نکند، وادار نکند، اصرار نکند.
شرح حديث در ابتدای جلسه درس خارج 

فقه، 1397/02/02

جرعه های معرفت-شرح حدیث معصومین )ع( در کلام رهبر انقلاب اسلامی
رهبر معظم انقلاب درباره مناجات شعبانیه

 به مناسبت فرا رسيدن ماه مبارک شعبان، دفتر حفظ و 
نشــر آثار آيت الله خامنه ای يادداشــت رهبر معظم انقلاب 
درباره مناجات شــعبانيه در ســال 69 را منتشــر کرد. متن 

يادداشت به شرح زير است:
بسم الله الرحمن الرحيم

دعا، وسيله  مؤمن و ملجأ مضطر و رابطه  انسان ضعيف و 
جاهل با منبع فياض علم و قدرت است و بشر بی رابطه  روحی 
بــا خــدا و بدون عرض نياز به غنی بالذات، در عرصه  زندگی 
سرگشته و درمانده و هدر رفته است؛ »قل ما يعبؤا بکم ربی 
لولا دعاؤکم«. بهترين دعا آن است که از سر معرفتی عاشقانه 
به خدا و بصيرتی عارفانه به نيازهای انسان انشا شده باشد و 
اين را فقط در مکتب پيامبر خدا )صلّی اللهَّ عليه واله وسلّم( و 
اهل بيــت طاهريــن او - که اوعيه  علــم پيامبر)ص( و وراث 
حکمت و معرفت اويند - می توان جست. ما بحمدالَلهّ ذخيره  
بی پايان از ادعيه  مأثوره  از اهل بيت )عليهم السّلام( داريم که 
انس با آن، صفا و معرفت و کمال و محبت می بخشد و بشر 

را از آلايش ها پاکيزه می سازد.
مناجات مأثوره  ماه شــعبان - که روايت شــده اهل بيت 
)عليهم السّــلام( بر آن مداومت داشــتند - يکی از دعاهايی 
اســت که لحن عارفانه و زبان شــيوای آن، با مضامين بسيار 
والا و سرشــار از معارف عالی  همراه اســت که نظير آن را در 
زبان های معمولی و محاورات عادی نمی توان يافت و اساساً 
با آن زبان قابل ادا نيست. اين مناجات، نمونه  کاملی از تضرع 
و وصــف حال برگزيده ترين بنــدگان صالح خدا با معبود و 
محبوب خود و ذات مقدس ربوبی اســت. هم درس معارف 
است، هم اسوه و الگوی عرض حال و درخواست انسان مؤمن 

از خدا.
مناجات هــای پانزده گانه که از امام زين العابدين حضرت 
علی بن الحسين )عليه السّلام( نقل شده، گذشته از خصوصيت 
بارز دعايی مأثور از اهل بيت )عليهم السّــلام(، اين مزيت را 
داراست که به مناسبت حالات مختلف مؤمن، مناجات ها را 
انشــاء فرموده اســت. خداوند به همه توفيق اســتفاضه و 
خودســازی به برکت اين کلمات مبارک را عنايت فرمايد. 

آمين. 69/10/1

بیانات
پاپ: دیدار با آیت ا... سیستانی را فراموش 

نخواهم کرد

سال نو مبارک؛  درشکوفائي بهار،
شادیهایمان را تقسیم کنیم

پاپ »فرانســيس« رهبر کاتوليک های جهان، با انتشار 
توييتی ديدار خود با آيت ا... سيد علی سيستانی را فراموش  

نشدنی توصيف کرد.
به گزارش رســانه های عراقی، پاپ در اين توييت که به 
زبان عربی منتشــر شــد، نوشــت که هيچ گاه اين ديدار را 
فرامــوش نخواهد کرد.رهبر کاتوليک های جهان ادامه داد 
که پس از سفر به عراق روحم سرشار از قدردانی نسبت به 
پروردگار و همه کســانی شــد که اين سفر را ميسر کردند. 
پاپ فرانســيس در اين توييت از مســئولان عراقی از جمله 
»برهم صالح« رئيس جمهوری، دولت و کارگزاران کليسايی 
اين کشور قدردانی کرد.وی گفت که از مقام های دينی عراق 
و در راس آنها آيت ا... سيستانی قدردانی می کنم که »با وی 
ديدار فراموش نشــدنی داشتم«. رهبر کاتوليک های جهان 
آرزو کرد خداوند که خود مظهر صلح و رحمت است به عراق، 
خاورميانه و جهان صلح ارزانی کند.وی همچنين از مسئولان 
اقليم کردستان عراق و کردها بابت استقبال گرم آنان از وی 
قدردانی کرد. در پی انتشــار اين توييت، برهم صالح رئيس 
جمهوری عراق در پاســخ به پيام پاپ فرانسيس نوشت که 
»جناب پاپ، از ســفر تاريخی شــما متشــکريم، اين سفر 
نشان دهنده اهتمام شما به عراق و ملتش بود و حضور شما 
در شهرهای گوناگون و ديدارتان با طيف های متنوع مردم 
پيام صلح و همبســتگی انســانی با عراق بود که هرگز از ياد 
نمی رود«. او ســفر پاپ را اســباب کمک به مردم عراق برای 
درمان زخم های عميق ناشی از دهه ها خشونت و سرکوب 
دانســت. پاپ فرانسيس جمعه گذشته در سفری سه روزه 
به عراق رفت و از شهرهای بغداد، نجف اشرف، شهر تاريخی 
اور در استان ذی قار، اربيل در اقليم کردستان عراق، موصل 
و قرقوش در شــمال اين کشور ديدار کرد.مهمترين بخش 
اين سفر که بازتاب های گسترده ای در محافل خبری، دينی 
و افکار عمومی جهان داشــت، ســفر پاپ به نجف اشــرف و 
ديدار با آيت ا... سيستانی مرجع عالی شيعيان در عراق بود.

پیام

ادامهازصفحهاول

رئيس جمهور وضعيت کشــور در مقابله با 
کرونا را در مجموع خوب دانست و گفت: بايد 
مراقب باشــيم چون ممکن است ظرف مدت 
کوتاهــی آمارها تغيير کند، خطر موج چهارم 
کرونا منتفی نيســت و بايد مراقبت کنيم که 

وارد موج چهارم نشويم.
حجت الاســلام روحانی رئيس جمهور در 
جلســه ستاد ملی مقابله با کرونا ضمن تقدير 
از همه دســت اندرکاران ســتاد به ويژه وزير 
بهداشــت، گفت: وزير بهداشت هر زمانی که 
احساس مشکل کرد با دلسوزی به صحنه آمد 
و بــا مــردم صحبت کرد و آن روزهايی هم که 
واکسن در اختيار ما قرار گرفت با لبخند آمد 
و ايــن خبــر را به مردم اعلام کرد. من به طور 
ويژه از ايشان تشکر می کنم و می دانم که چه 

سختی هايی در کارشان بوده است.
بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
رياست  جمهوری وی تاکيد کرد: امروز به غير 
از استان خوزستان که در سختی و گرفتاری 
اســت و چنــد اســتان ديگر 9 مثــل البرز، 
کهگيلويه و چهار محال، بقيه استانها شرايط 
نســبتاً خوبی دارند؛ اســتان هايی که مشکل 

بيشــتری دارند بايد بيشتر رعايت کنند ولی 
در مجموع وضعيت کشور خوب است اما بايد 
مراقب باشــيم چون ممکن است ظرف مدت 
کوتاهــی آمارها تغيير کند. خطر موج چهارم 
کرونا منتفی نيســت و بايد مراقبت کنيم که 

وارد موج چهارم نشويم. 
روحانی ضمن تشکر از کادر درمان، سپاه، 
بســيج، ارتش، نيروی انتظامی و همه کسانی 
که مسئوليت نظارت را در بخش های مختلف 
داشــتند، گفت: از اواخر بهمن ســال قبل تا 
امروز اين زحمات باز هم سال آينده هم پيش 
روی ما است و اميدواريم هر چه زودتر بتوانيم 

از اين وضعيت عبور کنيم.
وی در ادامه به گزارش وزير بهداشت اشاره 
کرد و افزود: براساس اين گزارش تا هفته آينده 

واکسن بيشتری وارد کشور می شود.
مردم در ایام کرونا مرجعیت واحد در 

کشور را قبول کردند
نکته مهم ديگر اينکه بعد از شــيوع کرونا 
همــه يــک مرجعيت واحد را قبول کردند که 
اين خيلی مهم است و وزارت بهداشت، درمان، 
متخصصان، پزشکان و متخصصان صاحب نظر 

مرجع شــدند. اگر مرجعيت ايجاد نمی شد و 
هر کسی چيزی را می گفت، گرفتار می شديم. 
مردم مرجعيت واحد را در کشور قبول کردند 

و همه پذيرفتند.
 مقام معظم رهبری  بسیار کمک کردند

مقام معظم رهبری بســيار کمک کردند و 
بارها تاکيد کردند اگر ســتاد چيزی را ممنوع 
کــرد، مردم همه گوش کنند و خود ايشــان 
شخصاً همه پروتکل ها را به طور دقيق مراعات 
می کردنــد و هميشــه توصيه داشــتند اين 
همراهی و همدلی بسيار مؤثر است که چنين 
بــود. اگــر اين پايه و ســتون مهــم نبود اين 

ساختمان بنيان گذاری نمی شد.
علما و مراجع نگذاشتند فرقی بین علم و 

دین باشد
نکته مهم ديگر اينکه علما، انديشــمندان 
حوزه و مراجع هم نگذاشتند فرقی بين علم و 
دين باشــد. علم دين است و چيزی نيست که 
از دين جدا باشــد ريشــه دين از وحی است و 
علم هم قانون و ســنت های خداســت که بايد 
کشف کنيم بنابراين اين دو از هم جدا نيستند.
حوزه های علميه، مراجع تقليد، سخنوران 
و علما همه يک صدا بودند و اين بسيار ارزشمند 
اســت اگر دوگانگی يا ســه گانگی خصوصاً در 
مــاه محرم، ماه رمضــان، رجب، اعتکاف و در 
مناســک دينی ايجاد می شــد ايــن وضع را 
نداشتيم و خوشبختانه اين همدلی باعث شد 
که بتوانيم به اين ميزان برسيم. رئيس جمهور 
با اشــاره به انسجام و هماهنگی همه سران قوا 
در بحث کرونا گفت: مســئله ديگر انســجام و 
هماهنگی همه قوا و نيروها در سراســر کشور 
بود و واقعاً همه همديگر را ياری کردند و اينطور 
نبود که قوه مجريه يک حرفی بزند و قوه مقننه 
و قضائيه هر کدام حرف ديگری بزنند، و ســه 
قوه در کنار هم قرار گرفتند و همه يکديگر را 

يــاری کردند. وی گفت: اگر قرار بود هر گروه 
راه خود را می رفت نمی شد و همه قوا با همديگر 

همکاری و همياری کردند.
 سپاه و ارتش هم همه توان خود

 را آوردند
در مقابله با کرونا ســپاه و ارتش هم همه 
توان خود را آوردند و بيمارستان های خود را 
در اختيار گذاشــتند و همه ارکان کشــور از 
مردم عادی گرفته و مســئولان تلاش کردند. 
روحانــی خاطرنشــان کرد: همــه به مصوبه 
شورای عالی امنيت ملی احترام گذاشتند چرا 
که تأييد و امضای رهبر انقلاب اســلامی پای 
ايــن مصوبه بود. همه ارکان کشــور از مردم 
عادی و غيرعادی همه در کنار هم ايســتادند 
و فداکاری کردند. مخصوصاً بايد از مردم ايران 
قدردانی کنيم چرا که با فرهنگ بلند، مراقبت، 
ياری و تعاونشان با کمک های مؤمنانه، بسيار 
خوب به صحنه آمدند و يکديگر را ياری کردند. 
هميــن طرح هايی که اجرا شــد مانند طرح 
شهيد سليمانی که در محلات فعال شد، همه 
آمدند به درب خانه ها رفتند و اگر فردی نياز 
به کمک و ديگری نياز مراقبت داشت، بسيار 

خوب کار شد.
کالاهای اساسی اولویت دولت است

رئيس جمهــوری با بيــان اينکه کالاهای 
اساســی و ملزومات سفره مردم اولويت دولت 
است، گفت: دستورات لازم برای جلوگيری از 
افزايش قيمت ها با کنترل صادرات و افزايش 
نظارت ها صادر شده است. حسن روحانی در 
جلسه ستاد اقتصادی دولت بر تسريع اقدامات 
هماهنــگ و فوری برای جلوگيری از افزايش 
بی رويه قيمت هــا و همچنين کاهش قيمت 
کالاهای مورد نياز مردم به ســطح مطلوب و 
مناســب تاکيد کرد. روحانی گفت: معيشت 
مــردم، نظــارت بر قيمت هــا و جلوگيری از 

افزايش بی رويه آن در شــرايط ويژه شب عيد 
از فوريــت بيشــتری برخــوردار اســت و 
دستگاه های مربوطه بايد نظارت های خود را 
بيشتر کرده و دستورات صادره را عملی کنند 

تا مردم نتيجه را احساس کنند.
رئيس جمهــوری با بيــان اينکه مديريت 
واردات مواد ضروری و کالاهای موردنياز مردم 
در اين ايام از جمله تصميمات ستاد هماهنگی 
اقتصــادی بــود، گفت: با توجــه به تامين ارز 
مورد نياز در ســخت ترين شــرايط و افزايش 
توليد، نوســانات قيمت ها پيش از آنکه نشات 
گرفتــه از کمبــود کالا باشــد برآمــده از 
التهاب آفرينی هــا، القــای تصــور جهــش 
قيمت های آتی و ايجاد تقاضای کاذب است، 
همچنين کاســتی در هماهنگی های لازم در 
امــر نظارت و کنترل دقيق بر زنجيره توليد تا 
توزيــع هم وجــود دارد که وضعيتی غيرقابل 
قبول را درمورد برخی کالاها ايجاد کرده است. 
در اين جلســه همچنيــن عبدالناصر همتی 
رئيس کل بانک مرکزی گزارشــی از تحولات 
بخش حقيقی اقتصاد در 9 ماهه سال 99 ارائه 
کــرد. به موجب اين گــزارش توليد ناخالص 
داخلی به قيمت پايه در 9 ماهه ســال جاری 
نســبت به دوره مشابه سال گذشته با نفت 2/ 
2 درصد و بدون نفت 1/ 9 درصد رشد داشته 
اســت. در مدت 9 ماهــه، ارزش افزوده گروه 
کشاورزی 4/ 6 درصد، گروه نفت 3/ 9 درصد 
و گروه صنايع و معادن 6 درصد رشــد مثبت 
داشــته اند و صرفا ارزش افزوده گروه خدمات 
به دليل شيوع ويروس کرونا و محدوديت های 
ناشی از آن، 3 درصد رشد منفی داشته است. 
رئيس کل بانــک مرکزی تاکيد کرد: با توجه 
به رشــد متوالی مثبت در دو فصل تابستان و 
پاييز، با اطمينان می توان بر خروج اقتصاد از 

رکود تاکيد کرد.

روحانی: رهبر انقلاب و ارگان های نظامی در بحث کرونا بسیار کمک کردند

ادامه از صفحه اول
 و فتح المبين هایِ اقتصادی و مديريتی را محقق خواهد ساخت و جوانان 
را همانطور که رهبر معظم انقلاب در نظر دارند به ميدان مشــارکت فعال و 

موثر در ادارۀ کشور خواهد آورد.
دولت اگر نمی تواند گرانی را مهار کند لااقل کرامت مردم را 

حفظ کند
رئيس مجلس شــورای اســلامی در ادامه چند نکته در خصوص وضعيت 
ناگوار مديريتِ بازار کالاهای اساسی شب عيد را يادآور شد و گفت: متاسفانه 
با وجود آنکه کالا به اندازۀ کافی در انبارها هســت ولی مديريت نظام توزيع 

آنچنان دارای ايرادات اساسی و انفعال و سوء مديريت است که کرامت مردم 
در توزيع کالاها حفظ نمی شــود.مجلس با خواســت دولت برای ادامه يافتن 
تخصيــص ارز 4200 تومانــی موافقت کرد، حالا نيز انتظار داريم دولت بتواند 
لااقل نظر و خواســت خود را به درســتی اجرا کند؛ مردم امروز می گويند اگر 
دولت نمی تواند گرانی را مهار کند لااقل کرامت ما را حفظ کند تا در روزهای 
شيوع کرونا، ساعت ها در صف خريد مرغ نمانيم؛ دولت صدای مردم را بشنوند.

قاليباف افزود: گوش مردم از توضيحات پر شده است، دولت موظف است 
در اسرع وقت بازار شب عيد را سامان دهد و از هرگونه دليل تراشی پرهيز کند. 
مردم انتظار دارند دولت لااقل در اين 100 روز، بازار مرغ و مايحتاج ضروری 

را در ســطح حداقلی مديريت کند. اگر ارادۀ لازم وجود داشــته باشد، اين بازار 
با توجه به اينکه کالاها موجود است، ظرف 4۸ ساعت قابل ساماندهی است و 
مسئولان اجرايی به اين امر واقف هستند؛ انتظار می رود دولت تمام توان خود 
را برای بازگرداندن آرامش به بازار کالاهای اساســی متمرکز کند و با تشــکيل 
ستاد ساماندهی فوری بازار شب عيد، به مشکلات پايان دهند و گزارش اقدامات 

عاجل را در اسرع وقت به اطلاع مردم برسانند./
بودجه سال ۱۴۰۰ به تایید نهایی شورای نگهبان رسید

سخنگوی هيات رئيسه مجلس گفت: به طور غيررسمی اعلام شده است 
که شــورای نگهبان، بودجه ســال 1400 کل کشــور را به صورت نهايی تأييد 

کرده است.
 محمدحســين فرهنگی  ســخنگوی هيات رئيسه مجلس در گفت وگو با 
خبرنگار خبرگزاری خانه ملت گفت: به طور غيررســمی اعلام شــده است که 
شورای نگهبان، بودجه سال 1400 کل کشور را به صورت نهايی تأييد کرده 

است.
نماينده مردم تبريز و آذرشهر و اسکو در پاسخ به اين پرسش که آيا در سال 
جاری مجلس جلسه علنی ديگری دارد؟ توضيح داد: خير؛ زيرا اعلام شد در 
صورت تاييد بودجه ســال 1400 توســط شورای نگهبان جلسه علنی بعدی 

مجلس شورای اسلامی 15 فروردين سال آينده برگزار می شود./

  بزودي بهار پشت پنجره،دو سه حرف از الفباي زندگي 
را تصوير خواهد کرد. کتابت ما بقي به عهده انسانها است. 
آنها که مســافراين زندگي زود گذر فاني اند، ايام بي وفا 
ترين پديدهً جهان خاکي است، نه به گذشتگان وفا کرده 
، نه به ما ونه به آيندگان قبل از ما  مردم بســياري ،  در 
بهاران بيشــمار زيســته و رفته اند ، نه اسمي، نه يادگاري 
ونــه اثــري. تنها از نيکان روزگار نامــي به ياد مانده که 
ـ سه حرف از الفباي  خدايشان بيامرزد. اينک بهار بادو ـ
زندگي آمده است ، ما بقي را انسانها مي نويسند،  دردفتر 
اعمال زندگيشان ، چه خوب است  در اين بهار زود گذر 
قلبهايمان را از کينه تهي کنيم مهربان باشــيم ونيکي 
پيشــه کنيــم که فقط نــام نيک بجا مي مانــد . امروز، 
فردايديروز بود ، اين نشــان بلا تغيير گذشــت ايام است.  
در شرايطي  به استقلال حلول بهار مي رويم که ميدانيم 
هزاران بهار پيش روداريم، اما همهً بهاران را خواهيمديد؟ 
کاش چنان کنيم که  در بهاران بي ما نام نيکمان  در يادها 
بماند . براي نيکي، بايد قلب هامان سر شار از مهر ومحبت 
وايمان باشــد .  در اين بهار زيبا مهربان باشــيم، بي هيچ 
کينه و عداوت به عزيزان و آشنايان خود مهر ورزيم واعمال 
نيک پيشــه کنيم که سر منشــأء پيدايش عالم نيکي و 
مهرباني است . بي گمان  در قلبي که  در جايگاه خداست 
، هرگز کينه ، عداوت و زشتي مأء وا نمي کند ، اگر به ياد 
خدا باشــيم وبه خواســت آفريدگار عمل کنيم ، بي هيچ 
ترديد راه نيکي و مهر پيش گرفته ايم و رستگاري و برکت  
در اين راه شيري و نجات بخش است .در کنار سفره هفت 
ســين بياد بي ســفرگان باشــيم که همه از يک مبداء و 
رهســپار يک مقصديم و تنها خوبيها و بديهايمان ما را 

متمايز مي سازد.
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 اولویت قوه قضاییه برخورد با تغییر خلاف کاربری اراضی
ولی فقیه کشور را از جنگ دور کرد برای ویلاسازی است

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بيان اينکه بارها تا لبه 
جنگ پيش رفته ايم اما ولی فقيه دشــمن را عقب رانده اســت، تصريح 
کرد: رهبر بزرگ انقلاب تنها در اين ميدان ايستاده  است؛ تنها ايستادن 
ولی فقيه، نه به اين معنا که اصحابی ندارد، بلکه به معنای اينکه يک 
ستاره درخشان و روشن است که در صحنه نورافشانی می کند.  سردار 
سرلشکر حسين سلامی که در چهارمين اجلاسيه اساتيد شبکه تربيتی 
بسيج، سخن می گفت، در ادامه افزود: از رهبری برخوردار هستيم که 
ژرف انديش و بلندنگر اســت که به زيبايی دشــمن را می شناســد و به 
جهان بينی توحيدی در موضوع قدرت ايمان دارد. اجازه نداريم بگوييم 
در کجا دشــمن گريخت و چگونه عقب رفت و  چرا دســتان آنها بسته 
شد. وی با بيان اينکه امروز دشمن اصلا چهره يک امپراتوری بانشاط 
را ندارد، تصريح کرد: دشمن چهره قدرتی پوک اما با ظاهری بزرگ به 
خود گرفته است. اين فرسايش قدرت دشمن چگونه شکل گرفته است 
که در هيچ زمين و عرصه ای چيزی جز شکست کسب نمی کند. ولی 
امر و نايب امام زمان)عج( دشمن را متوقف کرد و  پيشانی جنگی اسلام 
را وسعت بخشيد، روح جهاد را در جوانان اسلام دميد و اميد اسلام را 
احيا کرد، سرزمين ها ميدان جهاد شدند، دشمن مجبور به عقب نشينی 
شد و کشور ساخته شد و آسيب نديد. وی با بيان اينکه کشور محاصره 
شد اما آسيب نديد، اظهار داشت: دشمن در جنگ اقتصادی هم شکست 
خورد. ملت نجيبانه صبر کرد و پژواک صدای دشمن نشد، به دشمن 
آبرو نداد و آبروی ما شــد و به ما روحيه و قوت قلب داد ، امروز اين ما 
هستيم که برای دشمن شرط تعيين می کنيم، در مناسبت بين المللی 
هر قدرتی که شــرط تعيين کند او مســلط است. هر وقت در محاصره 
شرط های دشمن قرار گرفتيم بازنده ايم و اينکه امروز اين ايران است 
که شرط تعيين می کند به واسطه مردان صالح است. او با تأکيد بر اينکه 
امروز ما ســلاح های مدرن فراوانی داريم، تصريح کرد: از دســت خالی 
سخن نمی گوييم. ما مسلح و مجهز هستيم آن هم از جنس قدرتی که 
دشمن دارد اما بدون انسان های مومن سلاح ها کارآيی ندارند. انسان های 
مومن هستند که در اين ابزار روح می دمند و اين انسان ها بايد ساخته 
شــوند. سرلشــکر سلامی با بيان اينکه دشمن نمی تواند دارای چنين 
قدرتی شود، تصريح کرد: تربيت انسان صالح در ذات دشمن نيست اما 
می تواند انسان های صالح را تخريب کند و به ذهن های آنها نفوذ کند.

آیت ا... سید ابراهیم رئیسی رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه  رسوخ فساد در سازمان ها و ادارات کشور به هیچ عنوان قابل پذیرش نیست، گفت: حساسیت دستگاه های مختلف نسبت به فساد ستودنی است. 
تخصیص ۱5۰ میلیارد تومان اعتبار برای رفع نیاز های ضروری بخش های مختلف قضایی استان مازندران اعم از دادگستری ها، زندان ها، پزشکی قانونی و شورا های حل اختلاف است.با توجه به جاذبه های طبیعی 
استان مازندران موضوع تغییر کاربری ها از جمله مشکلات این استان است؛ بر همین اساس با پیشنهاد رئیس کل دادگستری استان مازندران، مجتمع متمرکز و واحدی برای رسیدگی به تصرفات و تعرضات 
به منابع طبیعی در استان تأسیس خواهد شد تا پیشبرد امور در این حوزه با هماهنگی و پیوستگی همراه باشد.با توجه به کثرت زمین های وقفی در استان مازندران مقرر شد کارگروهی زیر نظر معاون اول قوه 
قضائیه با حضور سازمان های مربوطه اعم از سازمان اوقاف، منابع طبیعی، سازمان جنگل ها و... تشکیل شود تا پیرامون موضوع اراضی وقفی مباحث کارشناسی و منسجم را از همه جهات از جمله مسائل شرعی 
احصاء و در این رابطه سازوکار واحدی را اتخاذ کند. موضوع قابل توجه در این کارخانه چوب و کاغذ مازندران این بود که سرمایه عظیمی در آنجا راکد مانده بود که در صورت احیای این واحد تولیدی ظرفیت 
تولید ۹۰ هزار تن کاغذ تحریر و تأمین 3۰ درصد نیاز کشور در این حوزه وجود خواهد داشت. به بهره برداری رسیدن و احیای کارخانه چوب و کاغذ مازندران مستلزم هماهنگی و تعامل میان چند دستگاه از جمله 
وزارت صمت و سازمان مراتع و جنگل هاست؛ احیای تولید در این کارخانه جلوی واردات بی رویه کاغذ به کشور را خواهد گرفت. سازمان بازرسی احیای کارخانه چوب و کاغذ مازندران را پیگیری خواهد کرد. 

سازمانبازرسی
احیایکارخانهچوب
وکاغذمازندرانرا
پیگیریمیکند

حجت الاسلام والمسلمين سيدابراهيم 
رئيســی رئيس قوه قضاييه گفت: با تغيير 
خلاف قانــون کاربری اراضی از ناحيه هر 
کســی برخورد خواهد شد و در اين زمينه 
اولويت با آلونک ها نيســت بلکه اولويت ها 
با آن دســته از ويلاهای اشــرافی است که 
در مقابل چشــمان عام و خاص با تصرف 

اراضی و منابع طبيعی ساخته شده اند.
وی در نشست با نخبگان و اقشار مختلف 
مازنــدران در واکنش به ســخنان يکی از 
حضــار مبنی بــر تغيير کاربری اراضی در 
يکی از روســتاهای استان مازندران گفت: 
بــا تغيير خلاف قانــون کاربری اراضی از 
ناحيه هر کســی برخورد خواهد شــد و در 
اين زمينه اولويت با آلونک ها نيســت بلکه 
اولويت ها با آن دســته از ويلاهای اشرافی 
است که در مقابل چشمان عام و خاص با 
تصــرف اراضی و منابع طبيعی ســاخته 

شده اند.
هيچکس در کشــور ما اجازه تخلف از 
قانون را ندارد و چنانچه مسئولی قانون را 
نقــض کند مجازاتش مضاعف خواهد بود. 
موضوع تغيير خلاف قانون کاربری اراضی 
در روستای مورد اشاره ازسوی دادگستری 

استان مازندران پيگيری خواهد شد.
رئيسی اجرای کامل قوانين را وظيفه و 
مســئوليت همگانی دانست و تاکيد کرد: 
هر کســی و در هرجايگاهی موظف است 
قوانيــن را بــه طور کامل و بدور از هرگونه 
تفســير اجرا کنــد. ريس دســتگاه قضا 
همچنين بر احترام به قانون ازسوی تمامی 
افراد جامعه تاکيد کرد و گفت: تغييرکاربری 
غيرمجاز ازســوی هر کسی يا هر گروهی 
باشــد به طور جدی با ان برخورد خواهد 
شــد و نمايندگی قوه قضاييه در هر استان 

مسئوليت اين مهم را بر عهده دارد.
رئيســی با بيان اينکه اجرای عدالت در 

حفظ محيط زيســت و منابع طبيعی يک 
مســئوليت همگانی اســت ادامه داد: اگر 
مسئولی در حراست و صيانت از منافع ملی 
و انفال خطا کند مجازاتی مضاعف شــامل 
او خواهد شد زيرا او به عنوان حافظ قانونی 

در جهت نقض ان عمل کرده است.
وی خطــاب بــه اســتاندار مازندران و 
مديرکل دادگستری استان گفت: تمامی 
پرونده های تغيير کاربری غيرمجاز، تجاوز 
و تصرف عرصه های طبيعی و دست اندازی 
بــه منابع ملی بــدون هيچگونه تبعيضی 

مورد بررسی قرار بگيرد.
دادگاه ها به سهولت حکم طلاق 

صادر نکنند
رئيس دســتگاه قضا بر پرهيز از صدور 
حکــم طلاق در مراجع قضايی تاکيد کرد 
و گفــت: طلاق امــروز به عنوان مهم ترين 
آســيب اجتماعی جامعه اســت که بايد 
دســتگاه قضا برای مديريت و کاهش آن 
پيش قدم باشــد، طلاق و اعتياد به عنوان 
مهم ترين معضــلات اجتماعی کنونی به 
شــمار می روند که ريشــه اساسی آنان در 

بيکاری و کمبود درآمد است.
وی اقدامات پيشگيرانه را برای حل اين 
2 معضل اجتماعی از همه مسئولان و مردم 

خواســتار شــد و گفت: دادگاه ها نبايد به 
ســهولت اقدام به صدور حکم طلاق کنند 
و بايد اين مســئله را به عنوان آخرين راه 
حــل بدانند. وی همچنين از مســئولان 
بخش های فرهنگی خواســت تا نسبت به 
بررسی دقيق تر مقوله طلاق و اعتياد ورود 
کننــد و افزود: اشــتغالزايی، فراهم کردن 
مسکن و ايجاد حداقل های رفاهی می تواند 
بخــش قابل توجهی از اين آســيب های 

اجتماعی را مديريت کند.
مهلت 2.5ماهه رئیس قوه قضاییه برای 
تعیین تکلیف کارخانه نساجی مازندران

حجت الاسلام والمسلمين سيدابراهيم 
رئيسی، رئيس قوه قضائيه در جريان بازديد 
از کارخانه شــماره ســه نساجی مازندران 
بــرای تعيين تکليف مالکيت اين کارخانه 
در هيات داوری مهلت دو و نيم ماهه تعيين 
کرد. رئيســی در جريان ســفر به اســتان 
مازنــدران از مجموعه نســاجی مازندران 
بازديد کرد و بر پيگيری موضوع و مشکلات 
نساجی مازندران تاکيد کرد. وی در جمع 
کارگران اين کارخانه گفت: شاهد هستيم 
فردی که اين کارخانه به او واگذار شــده 
بود نتوانســت به تعهــدات خود مبنی بر 
اشــتغالزايی برای 2 هزار نفر تا ســال 90 

عمل کند،چنانچه اشتغالزايی در اين واحد 
توليــدی تحقق يافته بود، می توانســت 
بسياری از مسائل مرتبط با اشتغال استان 
را رفع کند و به ســهم خود در پيشــگيری 
از وقــوع آســيب های اجتماعی از جمله 
طلاق موثر باشد. کارخانه نساجی قائمشهر 
در ســال ۸۸ واگذار شد و متاسفانه فردی 
که اين کارخانه به او واگذار شد، نتوانست 
به تعهد خود مبنی بر اشــتغالزايی برای 2 
هزار نفر و افزايش توليد در کارخانه عمل 
کند. رئيســی با بيان اينکه ســرمايه های 
عظيمی در کارخانه نســاجی قائمشــهر 
وجــود دارد، خطاب به کارگران اين واحد 
توليــدی گفت: اصلی تريــن و بزرگترين 
ســرمايه ايــن کارخانه، شــما نيروهای 
پرتلاش و فنی آن هستيد و علاوه بر اين، 
تجهيــزات و ماشــين آلاتی کــه در اين 
ســرمايه های  دارد  وجــود  کارخانــه 
ارزشمندی محســوب می شوند که جايز 

نيست بدون بهره برداری باقی بمانند.
رئيس دستگاه قضا با اشاره به ضرورت 
تعيين تکليف کارخانه نساجی قائمشهر از 
حيــث مالکيت گفــت: ظرف دو ماه و نيم 
آينــده هيئــت داوری بايــد وضعيت اين 
کارخانه را به لحاظ مالکيت مشخص کند 
و مــا در ايــن زمينه تاکيدات لازم را انجام 
داده ايم و مسئولان قضايی نيز پيگيری های 
مربوطــه را در اين خصوص انجام خواهند 
داد. در ســفر رئيس قوه قضاييه علاوه بر 
اين برنامه که از نزديک در جريان مشکلات 
قضايــی مردم مازندران قــرار می گيرد با 
تعدادی از آنان نيز گفت و گو کرد. بررســی 
مشــکلات اقتصــادی بويــژه معضلات 
کارخانه ها و واحدهای توليدی اســتان که 
قابليت بازگشــت به چرخه توليد را دارند، 
از ديگــر برنامه هــای رئيس قوه قضائيه به 

مازندران بود.

داد همه از دست دلالان بلند ا ست، اما 
کسی نمی تواند جلویشان را بگیرد

آيت ا... العظمی مکارم در ديدار وزير کشور، مسئولان را به 
تلاش و همت بيشتر برای حل مشکلات مردم به ويژه مساله 
گرانی و رفع معضلات اقتصادی توصيه اکيد کردند و گفتند: 
امروز نابسامانی های اقتصادی و مشکلات معيشتی به شدت 
مردم را رنج می دهد، يکی از اين مشکلات که همه از آن دم 
می زنند مساله دلال ها ست و داد همه از دست آنها بلند است 
اما در عين حال کسی نمی تواند  جلويشان را بگيرد، اينها چه 
کسانی هستند که زور دستگاه قضا و دولت به آنها نمی رسد؟ 
اين مساله برای مردم و افکار عمومی تبديل به معما شده است 
و به عقيده ما اگر محکم با آنها برخورد شود در کاهش گرانی ها 

موثر خواهد بود. 
آيت ا... العظمی مکارم شــيرازی به نابســامانی وضع ارز در 
کشور اشاره کردند و گفتند: يکی از نکته هايی که باعث بدبينی 
شده، تصور اين موضوع است که دولت می خواهد قيمت ارز 
را بالا نگه دارد تا از اين طريق مشکلات خود را حل کند و تا 
هنگامی که مســاله ارز و گرانی آن ســاماندهی نشود مشکل 
ارزاق و مايحتاج مردم رفع نخواهد شد و به همين دليل دولت 
بايد با بهره گيری از نظر کارشناسان به اين مساله توجه و برای 
رفــع آن برنامه ريــزی کند. اين مرجع تقليد، امنيت ايران در 
شرايطی که پيرامون جغرافيای کشور درگير ناامنی است را 
مثال زدنی و نتيجه لطف الهی و زحمت مسئولان دانستند و 
افزودند: به رغم همه دشمنی ها و مشکلات ريز و درشتی که 
وجود دارد کشور ما اکنون جزو امن ترين کشورها ست. ايشان 
همچنين با اشاره به موضوع بدعهدی غربی ها و آمريکايی ها 
در موضوع برجام تصريح کردند: ترامپ در حالی از يک توافق 
بين المللی خارج شــد که ايران به همه تعهد ات خود عمل 
کرده بود وسئوال اين است که چرا دولت، وزيران و مسئولان 
ما از خارجی ها  و آمريکايی ها اين موضوع را با جديت مطالبه 
نمی کنند که حالا آنها از موضع طلبکاری با ما برخورد کنند 

و به دنبال گرفتن امتيازهای بيشتر باشند؟/ ايسنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

 وزير فرهنگ و ارشــاد اسلامی می گويد: کانون توسعه 
روســتا لزوما آب و برق نيســت بلکه کانون توسعه فرهنگ 

است و کانون فرهنگ هم کتاب است.
بــه گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت امور 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی، ســيدعباس 
صالحی در  مراسم پايانی هفتمين دوره جشنواره روستاها 
و عشــاير دوستدار کتاب که به صورت مجازی برگزار شد، 
با تبريک عيد مبعث گفت: روز عيد مبعث در تاريخ بشــر 
بديل ندارد. روزی به قداســت و بزرگی روز مبعث نداشــته 

و نداريم زيرا نقطه اتصال انسان به ملکوت هستی است.
او با تاکيد بر اهميت کتاب و کتابخوانی در روســتاها و 
مرور فعاليت  های اين جشــنواره گفت: سال 1393  وقتی 
اين ايده مطرح شد، بر آن بوديم  چند راهبرد  دنبال شود. 
اهم راهبردها به اين شرح  بود: مشارکتی بودن، بومی  گرايی، 
داوطلبانــه بودن و نوآورانــه بودن. اين راهبردها در هفت 
دوره رقابــت مــورد توجه بوده و نتايج قابل اعتنايی حاصل 
شــده اســت. نخست اين که  شــاهد رشد کمی مشارکت 
روستايی های کتابخوان در جشنواره بوديم. از سوی ديگر 
شاهد تجميع برنامه  ها و ايده  های تازه در حوزه کتابخوانی 
بوديم. علاوه بر اين ها سرريز فعاليت  های حوزه کتابخوانی 

به حوزه توسعه روستا  را شاهد بوديم.
کانون توســعه روســتا فرهنگ اســت و لزوما آب و برق 
نيســت. کانون توســعه فرهنگ است و کانون فرهنگ هم 
کتاب است. فعاليت  های کتابخوانی  روستاييان اين سال ها 
به حوزه  های ديگری اعم از کارآفرينی و زيست محيطی و 
... تســری يافته است، ســال 1399 متاثر از کرونا زندگی 
اجتماعی ما دستخوش تحول شد. در حوزه کتابخوانی هم 
تاثيرهايی گذاشــت. از جمله اين که امســال به دليل کرونا 
پايتخت کتاب ايران برگزار نشد و به شيراز به عنوان شهر 
برگزيده فرصتی برای اجرای برنامه هايش داده شــد. آثار 
کرونا در همه حوزه  های فرهنگی و اجتماعی و کتابخوانی 
مشهود است. اما تاثيرات کرونا بر هفتمين دوره جشنواره 

روستاها و عشاير دوستدار کتاب با همه تاثيرهای مخرب 
کرونا، فرصت هايی را رقم زده است.

 او در بخشــی ديگــر از صحبت  هايــش فرصت هــای 
ايجادشــده از ســوی کرونا برای کتابخوانی را برشــمرد و 
پيشــنهادهايی برای بسط و ساماندهی پايدار فعاليت های 
روستاها و عشاير دوستدار کتاب را مطرح کرد و گفت: در 
فرصت باقی مانده به پايان دولت تدبير و اميد، ضرورت دارد 
فعاليت  هــا  و تجربه  هــای موفــق در رويدادهــای ترويج 
کتابخوانی تثبيت شوند و فضای مناسب و قابل دفاعی در 
زمينــه کتابخوانی را به دولت بعــدی تحويل دهيم. مثلا 
می توان به ايجاد ســامانه روســتاهای دوستدار کتاب فکر 
کرد. در وب ســايتی روســتاهای دوستدار کتاب پروفايل 
خودشــان را داشــته باشند، برای تحقق اين کار می توان از 
تجربه انجام شــده در کانون های فرهنگی و هنری مساجد 
بهره گرفت. همچنين می توان برای ساماندهی علمی بهتر 
فعاليت هــای فرهنگــی در روســتاها با ايــده گرفتن از 
انجمن های علمی کتابخانه های عمومی، از چنين نهادهايی 
نيز برای بســط و گســترش فعاليت های آموزشی در حوزه 
کتــاب و کتابخوانی کمک گرفت. همچنين بهره گيری از 
ظرفيــت فعاليت های خيرين در حوزه کتابخوانی از ديگر 
اقدام هايی است که می توان برای تحقق آن ها برنامه ريزی 

و اقدام کرد.
همچنين در ادامه اين مراسم ابراهيم حيدری، مديرکل 
دفتــر مطالعــات و برنامه ريزی فرهنگی با اشــاره به آغاز  
فعاليت جشنواره روستاها و عشاير دوستدار کتاب از سال 
1393 گفت: ما از دوره اول تاکنون شــاهد رشــد کمی و 
گسترش رويداد ترويج کتابخوانی بوديم. در نخستين دوره 
از جشــنواره روســتاها و عشــاير دوســتدار کتاب شاهد 
مشــارکت 600 روســتا  بوديم اما اکنون در هفتمين دوره 
با افزايش سه برابری مشارکت شاهد حضور 2050 روستا 
در جشــنواره بوديم. به رغم مشــکل های ناشــی از کرونا، 
کتابخوان ها به خوبی خودشــان را با شــرايط موجود وفق 

دادند. مســتند به گزارش های متعدد اســتقبال از کتاب و 
کتابخوانی نسبت به ادوار پيشين بسيار خوب بوده و کتاب 
بــه عنــوان ابزار فرهنگی مهم نقش موثری در غنای اوقات 
فراغت مردم داشته است، در هفت دوره برگزاری جشنواره 
مجموعا ۸400 روســتا از سراســر کشــور در اين رقابت 
مشــارکت داشتند. جشنواره بر وجوه مختلف فعاليت های 
فرهنگی و حيات اجتماعی روستاييان تاثير گذاشته است 
کــه از آن جملــه می توان به افزايش انســجام فرهنگی و 
اجتماعی اشاره کرد و همچنين بسط و گسترش و تجهيز 
کتابخانه هــای عمومی و مســاجد و مدارس  و... . افزايش 
زيرســاخت های فرهنگــی در روســتاها، هم افزايی ميان 
نهادهای مختلف فرهنگی و روستايی و عمرانی در تحقق 
اهــداف و برنامه های فرهنگی، همچنين جلب مشــارکت  
گســترده مردمــی از ديگــر تاثيرات اين رويــداد ترويج 
کتابخوانی بوده است. همچنين عليرضا مختارپور، دبيرکل 
نهــاد کتابخانه  های عمومی، در ســخنانی گفت: مجموع 
شــواهد و نشــانه  ها می  گويد در سال 1399 از سوی مردم، 
نهادهای فرهنگی و رســانه  ها به کتاب و کتابخوانی توجه 
ويژه شده است. از آن جمله می  توان به استقبال از نمايشگاه 
کتاب مجازی و شــرکت در مســابقه کتابخوانی رضوی و 
اســتقبال از کتابخانه  های عمومی اشــاره کرد. همچنين 
شــاهد افزايش توسعه زيرساخت  های فرهنگی و کتابخانه 
عمومی هســتيم و يکصد کتابخانه عمومی در اين ســال 
افتتاح شــده اســت، نکته دوم اين که در اين دوره بيش از 
دوهزار روســتا شــرکت کردند.  60 هزار روستا داريم و اگر 
10 هــزار روســتا را دارای جمعيت قابل توجه بدانيم 10 
هزار روســتا بايد در اين رقابت شــرکت می  کردند. در سال 
جاری شش استان در هيچ بخشی برگزيده و منتخب ندارند 
با اين که اســتان  های مهمی هســتند. بايد کاری کرد تا 
جشــنواره در همه اســتان های کشور در هر سال برگزيده 
داشــته باشــد. نکته ديگر اين که در جشــنواره روستاها و 
عشاير دوستدار کتاب مستندسازی تلويزيونی و سينمايی 

کم بوده است. هر سال مستند يک دوره در جشنواره  های 
مســتند شــرکت می  کرد. اين کار مهمی است که می  توان 
آن را انجام داد. از کتابدارهای کتابخانه های عمومی تشکر 
می کنــم. از 26 منتخــب و برگزيــده نيمــی از آن هــا از 
کتابخانه  های عمومی کشــور هســتند و من از آن ها کمال 
تشکر و قدردانی را دارم. حجت الاسلام حبيب  رضا ارزانی، 
مشاور وزير و دبير ستاد هماهنگی و نظارت بر کانون های 
فرهنگی هنری مســاجد نيز گفت: اميد دارم جشــنواره 
روســتاها و عشــاير دوستدار کتاب طرح ماندگاری باشد و 
به هفتادمين ســال هم برســد. در کانون های فرهنگی و 
هنری مســاجد اقدام های خوبی صورت گرفته  اســت. از 
نخستين دوره تاکنون 330 ميليون تومان کمک و جايزه 
به  کانون های فرهنگی و هنری برتر در مساجد اهدا شده 
اســت. همچنيــن مبلــغ 500  ميليون تومــان کتاب به 
کانون های برتر اهدا شده است، ما در  کانون  های فرهنگی 
و هنری مساجد طرح »شبستان و رواق« را برگزار کرديم  
که به ترويج  کتابخوانی در روستاها و عشاير کمک موثری 
کرده است. در  طرح »شبستان و رواق« 12 رواق تخصصی 
داريــم  کــه بيش از 12 هزار رواق دانش و بيش از 16 هزار 
رواق کتاب در سراسر کشور فعاليت می کنند که مستقيما 
به کتاب و کتابخوانی مرتبط هستند. اميدواريم با مجموعه 

اين اقدام ها مســجد به پاتوق قرائت و مطالعه  بدل شــود و 
از رهگذر اين اقدام ها کتابخوانی همگانی شود.

مهــدی جمالی  نــژاد، رئيس ســازمان شــهرداری و 
دهياری های کشور يکی از عوامل مهم پيشرفت يک کشور 
را  نظام شهری و روستايی دانست و با مروری بر تطور نظم 
شــهری و روســتايی در ايران از 1300 به اين سو، گفت: با 
عدم توزيع عادلانه خدمات، مهاجرت از روستاها به شهرها 
سرعت گرفته است. 92  هزار روستا داريم و قريب به 30 
هزار روستا خالی از سکنه شدند. توجه ويژه  ای به روستاها 
و دهياری ها داريم. ما در ســازمان شــهرداری و دهياری ها 
به ســمت کار فرهنگی رفتيم و شــهر و روستا محيط زنده 
هستند و فعاليت های فرهنگی در روستاها بسط و گسترش 
يافته است. فرهنگ روستايی يک فرهنگ چندوجهی است 
و مهم اســت که فعاليت های فرهنگی و غير آن در روســتا 
حول محور و موضوع هايی مورد وفاق کنار هم قرار گيرند. 
ما تســيهلات و امکانات فرهنگی را به روســتاها گســيل 
داشتيم. اميدواريم با اقدام مهم جشنواره روستاها و عشاير 
دوســتدار کتاب اين دســت فعاليت های فرهنگی بسط و 
گســترش پيدا کند.در پايان اين مراســم نيز برگزيدگان 
هفتمين دوره جشــنواره روستاها و عشاير دوستدار کتاب 

معرفی شدند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

کانون توسعه روستا فرهنگ است نه آب و برق

تويسرکانی،مســئول  حجت الاســلام محمدرضا 
نمايندگی ولی فقيه در ســازمان بســيج مستضعفين 
گفــت: رهبر انقلاب ضمن تقدير و تشــکر از خدمات 
بسيجيان در امر خيرخواهانه و خداپسندانه کمک های 
مومنانه نقل به مضمون فرمودند با قدرت پيگيری شود 

و تلاش شود در ايام عيد نوروز سختی مردم کمتر شود. 
وی طی ســخنانی درخصوص حمايت از نيازمندان در 
روزهای منتهی به عيد نوروز و همچنين عيد امســال، 
اظهــار داشــت: رهبــر انقلاب مطالبــه ای را در مورد 
کمک های مومنانه داشتند که بسيجيان در اين راستا 

تمام تلاش خود را کردند. معظم له ضمن تقدير و تشکر 
از خدمات بسيجيان در امر خيرخواهانه و خداپسندانه 
کمک هــای مومنانه نقل به مضمون فرمودند با قدرت 
پيگيری شــود و تلاش شــود در ايام عيد نوروز سختی 
مردم کمتر شــود. بســيجيان در ايام عيد نوروز بنا بر 

دســتور مقام معظم رهبری بايد بيش از پيش تلاش 
کنند.بســيج در هر مقطعی گزارش های مورد نياز در 
بحث کمک های مومنانه را به رهبری ارســال می کند 
و در آخرين گزارشــی که ارســال شد، معظم له به اين 

مهم تأکيد کرده اند./ بسيج

دستور رهبر انقلاب به 
بسیجیان؛ تلاش شود در ایام 
عید نوروز سختی مردم 
کمتر شود



خودروی اقتصادی کوچک ایران خودرو رونمایی می شود
معاون علمی و فناوری رئيس جمهور با 
بيــان  اين که اتفاقات اخيــر در مجموعه 
ايران خــودرو، گويای حرکت به ســمت 
خودروساز شدن است، گفت: چند پلتفرم 
خوب در اين شرکت در حال توسعه است 
و بر پايه آن، سالی يک خودرو به بازار عرضه 

خواهد شد.
خودروی اقتصادی کوچک 

ایران خودرو رونمایی می شود 
ايکوپرس - ســورنا ســتاری با اشاره به 
حساســيت های موجود نسبت به صنعت 
خودرو تصريح کرد: زمانی صاحب صنعت 
می شويم که طراحی ها متعلق به خودمان 
باشد؛ با کپی سازی اين اتفاق نمی افتد. وی 
بيــان کــرد: مردم بايد اثر تغيير نگرش در 
خودروســازی را لمس کنند. جهت گيری 
صحيحی انجام شــده، اما تا نقطه مطلوب 

فاصله دارد.
ســتاری با تاکيد بر استفاده مشترک از 
پلتفــرم بخش هــای مختلف خــودرو و 
اســتفاده از توانمندی شرکت های داخلی 
گفــت: ايران خودرو چنــد مدل محصول 
توليد می کند که برخی از پلتفرم های آن 
مانند برق و الکترونيک را می توان يکسان 
کرد تا هزينه توليد کاهش يابد. اگر طراحی 
متعلق به خودمان باشد، هزينه های توليد 
کاهــش خواهــد يافت. وی بــا تاکيد بر 
بهره مندی از توان شرکت های دانش بنيان 
و نيروی انســانی متخصص موجود در اين 
شــرکت ها در مسير حل مسايل، تصريح 
کرد: بايــد پلتفرم های داخلی خودمان را 
داشته باشيم و از دانش داخلی برای ارتقای 
کيفيت اســتفاده کنيم. ســتاری با اعلام 
آمادگــی برای حمايت و تزريق نوآوری به 
خودروسازی سبک و سنگين کشور گفت: 

اتفاقــات خوبــی در حــال رخ دادن در 
خودروســازی کشــور اســت، يعنی بايد 

حمايت های لازم صورت گيرد.
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام نيز 
در اين برنامه با بيان اين که ايران خودرو با 
طراحــی و توليد خودروهای کراس اوور و 
اقتصادی مدرن، اقدامات مناســبی برای 
اســتفاده از توان داخلی برداشــته، گفت: 
عملکرد ايران خودرو در شــرايط تحريم و 
کرونا در  پاســخ گويی به نياز مشــتريان 

مطلوب بوده است. 
علی آقامحمــدی با بيان اين که تقاضا 
برای خودروهای اتوماتيک افزايش يافته، 
گفت: ايران خودرو دارای زيرســاخت های 
لازم بــرای توليــد خودروهای اتوماتيک 
اســت و بــا همــکاری با شــرکت های 
دانش بنيان و قطعه سازان می تواند افزايش 
 عرضــه ايــن نــوع خودروهــا را مد نظر 

قرار دهد.
وی با تاکيد بر تعامل با ساير خودروسازان 
و استفاده از توان سازندگان کشور، گفت: 
ما نيز از ظرفيت های حمايتی برای پيشبرد 
اهداف صنعت خودرو اســتفاده خواهيم 
کرد. مدير عامل گروه صنعتی ايران خودرو 
نيــز بــا بيان اين که محصولات جديد را بر 

مبنــای ظرفيــت و توان داخلی توســعه 
می دهيم، گفت: اســتفاده از توان داخلی 
ايــن امــکان را می دهد تــا تغييرات در 
محصول را با اختيار خودمان انجام دهيم.
فرشاد مقيمی تصريح کرد: طبق نقشه 
راه توســعه، ايران خودرو در هر ســال يک 
محصول جديد به بازار عرضه خواهد کرد؛ 
ســعی در کوتاه کردن اين زمان داريم، اما 
بايد زمان ســپری شــود تا به سطح مورد 
انتظار دانشی برسيم. وی با تاکيد بر لزوم 
حمايت هــای همه جانبه و به ويژه مالی از 
پروژه هــای توســعه ای گفت: بيش از 90 
درصد از قراردادهــای تامين محصولات 
جديد با سازندگان داخلی کشور بسته شده 
اســت. با داخلی سازی بخش هايی که در 
اختيار ســاير صنايــع از جمله مواد اوليه 
پتروشــيمی اســت، عمق داخلی سازی 

محصولات افزايش خواهد يافت.
وی از رونمايــی محصــول اقتصادی 
کوچک ايران خودرو در ماه های آينده خبر 
داد و گفــت: در مرحلــه طراحی مفهومی 
خودرو هســتيم. مقيمی محصول آينده 
ايران خودرو را خانوادگی و اقتصادی خواند 
و گفت: کيفيت، ايمنی و اســتاندارد اين 
محصول در تراز خودروهای جهانی خواهد 

بود. مدير عامل گروه صنعتی ايران خودرو 
بــا بيان اين کــه اهداف توليد امســال را 
به صورت صددرصــدی محقق کرده ايم، 
گفت: مجموعه اقداماتی را که از ضروريات 
صنعت خودروسازی است انجام داده ايم؛ 
برخی از پروژه ها به توليد انبوه رســيده و 
برخــی ديگر نيز در صورت حمايت، آماده 
توليد انبوه و بهره برداری اســت. مقيمی از 
شروع سال کاری برای نخستين بار از پنجم 
فرورديــن ســال آينده خبــر داد و گفت: 
همکارانــم برای تکميل و تجاری ســازی 
خودروهای دارای کســری قطعه در محل 
کار حضور خواهند داشــت.وی با اشاره به 
دســتاوردهای ايران خــودرو در حــوزه 
خودروهای ســنگين و تجاری، از تحويل 
نخســتين اتوبــوس آمبولانس به ناوگان 
اورژانس کشور خبر داد و گفت: خط توليد 
اتوبوس پس از 9 ســال توقف احيا شــده و 
صبــح امــروز نيــز تعهــدات خــود به 
شهرداری های چند شهر را اجرا کرده ايم.
مقيمی افزود: توليد اتوبوس را با 5۸ هزار 
يورو ارزبری آغاز کرديم، اما در حال حاضر 
ايــن رقم بــه 44 هزار يورو کاهش يافته و 
يــورو  بــه 33 هــزار  آينــده   ســال 

خواهد رسيد.
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هزینه سربار صنعت خودرو زیاد است

سيدشمس الدين حسينی رئيس کميسيون ويژه جهش 
و رونق توليد مجلس شــورای اسلامی گفت: بازار خودرو نيز 
به تنظيم مقررات نياز دارد، زيرا شيوه مقررات گذاری کنونی 
موفق نيست، اگر از مديران عامل خودروسازی ها درباره بالا 
بودن هزينه ســربار و قيمت تمام شــده توليد خودرو سوال 
شــود، اين مشــکلات را انکار نمی کنند، از سوی ديگر وجود 
ايراد در ساختارهای حکمرانی اين شرکت ها بر کسی پوشيده 
نيست. به طور مثال زمانی که اين شرکت ها از شورای پول و 
اعتبار درخواســت استفاده از منابع بانکی و اصلاح چگونگی 
ملحوظ کردن ذی نفع واحد را داشــتند، اين شورا مصوبه ای 
به آنها داد که اعطای منابع بانکی به خودروسازان بايد تدريجی 
و همراه با اصلاح ساختار باشد که شرکت های خودروسازی 
اين موضوع را پذيرفته و برنامه اصلاح ســاختار ارائه دادند. 
هرچنــد پيــش از اين نيز خودروســازان بارها برنامه اصلاح 
ساختار را ارائه کرده بودند، اما مصوبه شورای پول و اعتبار به 
صورت تلويحی به اين نکته اشاره کرد که بهره مندی از منابع 
بانکی بايد همزمان با اصلاح تدريجی ســاختار باشــد.وی با 
طرح اين پرسش که آيا ما در بازار خودرو به تنظيم مقررات 
نياز داريم، از نظر من پاســخ مثبت اســت؛ صنعت خودرو به 
تنظيــم مقررات يا به اصطلاح اقتصاددانان تنظيم گری نياز 
دارد، زيــرا نوع تنظيم گــری و تعيين قيمت کنونی موجب 
شکافی عميق ميان بهای خودرو در کارخانه و بازار شده است. 
عضو کميسيون برنامه، بودجه و محاسبات در مجلس با بيان 
اينکه ســازوکارهايی مانند شــانس و قرعه کشــی در حوزه 
خودروســازی حاکم شده که قاعده موثر و کارآمدی نيست، 
تصريح کرد: همان گونه که صنعت خودرو به اصلاح ساختار 
نياز دارد و نبايد دفعتی رابطه اين صنعت را با منابع بانکی و 
بازارهــای مالی قطع کرد، بازار خودرو نيز به تنظيم مقررات 
نياز دارد، زيرا شيوه مقررات گذاری کنونی موفق نبوده و بايد 
در اين موضوع تجديدنظر شــود، وی درباره واردات خودرو 
گفت: اگر کشــور در شــرايط متعارفی از نظر منابع ارزی قرار 
داشــت، بخشــی از تمرکز و انحصار صنعت خودرو از طريق 
واردات خودروهای مشابه خارجی ) کلاسی که خودروسازان 
ايرانــی توليد می کننــد( از بين می رفت، اما محدوديت های 
ارزی سبب شده واردات خودرو در اولويت نباشد./خانه ملت 

اختصاص 10 درصد آب طرح تعادل بخشی 
سفره های زیرزمینی به صنعت

رضا اردکانيان وزير نيرو گفت: 10 درصد آب حاصل از صرفه جويی 
اجرای طرح های تعادل بخشی سفره های آب زيرزمينی به صنايع 
اختصاص می يابد. وزارت نيرو با توجه به نقشی که در فراهم کردن 
زيرساخت آب و برق دارد، ماموريت هايی را عهده دار است که يکی 
از مهم ترين آنها، تامين آب صنايع اســت، يکی از اين طرح ها، 
اختصاص 10 درصد آب حاصل از صرفه جويی از محل طرح های 
تعادل بخشی و تبعيت بهره برداران و کشاورزان از طرح های وزارت 
نيرو در اين بخش است. بخش اول اين طرح، تخصيص داده شده 
و در حال تکميل و جمع بندی آمار هستيم و به زودی برای ابلاغ 

باقی مانده تخصيص اين آب به صنايع اقدام خواهد شد.

 همه خودروها باید از شمول 
قیمت گذاری خارج شوند

 محصولات نوین بانک صنعت و معدن
 در حوزه بانکداري دیجیتال

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت: 
اگر گاهی اوقات شاهد دپو توسط شرکت های خودروساز هستيم 
تنها به علت شرايط تحريمی موجود است که قطعات به موقع به دست 
خودروسازان نمی رسد و همچنين مشکل نقدينگی برای سفارش مواد 
اوليه و ترخيص از گمرک وجود دارد. به طور کلی هيچ خودروسازی در 
هيچ دوره ای تصميم به احتکار نمی گيرد، مگر در صورتی که شــرايط 
ويژه ای وجود داشته باشد. آزادسازی قيمت گذاری تنها بخشی از خودروها 
باعث می شــود تا قيمت خودروهايی که به صورت آزاد تعيين می شود، 
واقعی نباشــد. در واقع خودروساز يک سبد خودرويی دارد که به دنبال 
حداقل کردن زيان وارده به اين سبد خودرويی است. بنابراين ممکن است 
قيمت بالاتری برای بخشــی از خودروها که قيمت آنها آزاد شده است، 
تعيين کند. حاشيه سود ايجاد شده از طريق اين قيمت گذاری، می تواند 
تا حدودی زيان وارد شده از بخشی که به صورت تکليفی قيمت گذاری 
می شود را جبران کند. البته بايد به اين نکته توجه داشت که اگر قيمت 
تکليفی تعيين شــده منطقی باشــد، اشــکالی نخواهد داشت. اين 
قيمت گذاری بايد به گونه ای باشد که ابتدا قيمت تمام شده خودرو محاسبه 
شود و سپس حاشيه سود مناسبی نيز برای آن در نظر بگيرند. همچنين 
خودروسازها بتوانند متناسب با نرخ ارز يا نرخ تورم قيمت ها را تعديل کنند. 
اما اين موضوع مطرح شده از سوی شورای رقابت که بسياری از هزينه های 
خودروسازها مورد قبول نيست، جای بحث دارد. اگر منظور شورای رقابت 
از هزينه مازاد نيرو اســت که در حقيقــت دولت اجازه تعديل نيرو را به 
شرکت های خودروسازی نمی دهد. در واقع بايد توليد افزايش پيدا کند تا 
نيروها مشغول به کار شوند. بنابراين با توجه به اينکه، بخشی از هزينه ها 
مورد قبول شورای رقابت نيست، قيمت هايی تعيين می شود که متناسب 
با نرخ تورم نبوده و سبب ايجاد مشکل برای خودروساز ها می شود. طرح 
به مثابه يک آنتی بيوتيک، موقتی است و مشکلی را حل نخواهد کرد. شايد 
اين تصميم به صورت موقت تسکينی برای وضعيت آشفته صنعت خودرو 
باشد، اما مجددا همان وضعيت سابق ايجاد خواهد شد. در واقع آزادسازی 
کامل قيمت ها به صورت خودکار بازار را تعديل می کند. اگر حاشيه سود 
کوتاه مدت و فوری وجود نداشته باشد و به عنوان مثال قيمت خودرو در 
کارخانه و بازار يکسان باشد تنها مصرف کننده واقعی به بازار ورود پيدا 
می کند؛ زيرا حاشيه سودی وجود ندارد. در واقع سيستم بازار و عرضه و 

تقاضا تعادل ايجاد خواهند کرد.

وزير صنعت، معدن و تجارت با تاکيد بر استمرار افزايش توزيع روغن در بازار تا پايان ماه مبارک، استفاده از سامانه جامع تجارت در شبکه 
توزيع مرغ را در تنظيم بازار مرغ موثر و کمک کننده دانســت و گفت: طبق قانون، وزارت صمت تنها مسؤول قيمت گذاری کالاهايی است که از 
يارانه دولتی برای تامين و توليد استفاده می کنند و با توجه به حساسيت بازار شب عيد، مانند سنوات گذشته نسبت به تنظيم بازار ميوه شب عيد 
اقدامات لازم صورت پذيرفت و حدود 40هزار تن ميوه برای اين ايام خريداری شد. عليرضا رزم حسينی به افزايش 25درصدی توزيع روغن در دو 
ماه گذشته اشاره کرد و افزود: در بحث نظارت با توجه به شرايط موجود به نظر می رسد به رغم بازرسی های مستمر، آنقدر جرايم بازدارنده نيست 
و بايد در اين زمينه بررسی های لازم انجام شود. وی در ادامه بازار تخم مرغ را آرام توصيف کرد و گفت: در خصوص بازار مرغ، با توجه به تجربياتی 

که وجود دارد، به نظر می رسد استفاده از سامانه جامع تجارت می تواند در ايجاد آرامش در بازار بسيار کمک کننده باشد./ جام جم ديلی

صندوق توسعه صنايع دستی و فرش دستباف و احيا و بهره برداری از اماکن تاريخی و فرهنگی با تصويب کميسيون مزايده ها، مهلت شرکت در 
فراخوان عمومی واگذاری مرمت، احيا و حق بهره برداری مدت معين 25 مجموعه تاريخی و فرهنگی را تا 15 فروردين 1400 تمديد کرد. از مهم ترين 
اين بناها می توان به خانه های امير پرويز، پروين اعتصامی و علوی در تبريز، ســه دانگ در اصفهان، حمام حاج رئيس و رباط کامه در تربت حيدريه، 
کاروانسراهای يونسی، آهنگ، مزينان و رباط سنگ بست در خراسان رضوی، خانه طلوعی فر در دزفول، باغ خالصه بمپور و قلعه کنت و قلعه حيدرآباد 
در سيستان و بلوچستان و چند بنای تاريخی ديگر در ساير شهرهای کشور اشاره کرد. درخواست کنندگان می توانند حداکثر تا يکشنبه 15 فروردين 
1400 اسناد مزايده را از دبيرخانه کميسيون مزايده صندوق احيا به نشانی تهران، ميدان بهارستان، خيابان اکباتان، عمارت مسعوديه، ساختمان 

صندوق احيا تحويل دهند و برای کسب اطلاعات بيشتر نيز با شماره تلفن 17-33992016-021 تماس بگيرند./ جام جم ديلی

قیمتگذاریبرایکالاهایدریافتکنندهیارانهدولتیاست بهرهبرداریاز۲۵بنایتاریخیوفرهنگیبهمزایدهمیرود

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا:

در بهار 1400 »آریا« تولید و »اطلس« رونمایی مي شود

بیشتر نگران واسطه ها هستیم تا زنجیره تولید
مصطفی تنها ســخنگوی انجمن توليدکنندگان تاير 
ضمن گلايه از اجرای سياست های ناهماهنگ با ماهيت 
صنعت و عدم مشورت با کارشناسان، به موضوع ممنوعيت 
فروش تايرسازان به صورت سبدی اشاره کرد و اين موضوع 
را نيز ناشــی از سياستگذاری های غيرکارشناسی دانسته 

است.
وی ضمن اشــاره به اينکه اخيرا شــنيده ايم تعزيرات 
حکومتی نيز کارخانه های تايرساز را تهديد کرده که اجازه 
فروش تاير به صورت سبد ندارند، تاکيد کرد: اين در حالی 
است که انواع تاير در فصول مختلف دارای بازارهای متفاوت 
است. به طور مثال در تابستان و اوايل پاييز بازار تايرهای 
باری و ســنگين بســيار پرکشش است چراکه تره بارها از 
وانت برای جابه جايی ميوه ها اســتفاده بيشتری دارند اما 
در زمســتان که کشــاورزی کم رونق تر است و محصول 
متعــدد برای عرضــه به بازار وجود ندارد )به جز مرکبات 

شمال( ميزان تردد وانت ها هم کمتر شده است بنابراين 
تعويــض تاير نيز کمتر صورت می گيرد. آنچه هميشــه 
صنعت تاير انجام داده تا خط توليد يک کارخانه در برهه ای 
متوقف نشــود، اين اســت که به نمايندگی ها اجازه داده 

سبدی از محصولات ارائه دهند.
يک کارخانه نمی تواند در فصل زمســتان خط توليد 
تايرهــای بــاری را خاموش کنــد. در اين صورت تکليف 
کارگرها، ماشين آلات گران قيمتی که از منابع ارزی داخلی 
تهيه شــده اند و... چه خواهد شــد؟ اگر چنين اتفاقی رخ 
دهــد، آيا کارخانه برای تاميــن منابع مالی خود و حفظ 
درآمد و بازگشــت ســرمايه صرف شده، ساير محصولات 
همچــون تايرهای ســواری را مشــمول افزايش قيمت 

نمی کند؟
چرا سياستگذاران بيشتر نگران شبکه توزيع هستند تا 
شبکه توليدی که به وظايف خود به درستی عمل می کند 

و متناســب با نياز بازار و حتی بيشــتر، تاير توليد می کند. 
بــا ايــن وجود که ما مازاد توليد داريم، اگر تاير به دســت 
مصرف کننده نمی رسد، قطعا شبکه توزيع دارای مشکل 
اســت. چرا مســوولان در نقطه ای که بايد مشکلات حل 
شود، به جای آنکه متمرکز شوند و منافع مصرف کننده را 
دنبال کنند، نگران واسطه ها هستند؟ به توليد کننده فشار 
می آورند و تهديد می کنند که اجازه فروش به صورت سبد 
را ندارد.وی تاکيد کرد: در تمام دنيا تاير سنگين به صورت 
ســت )يک حلقه تاير،  يک حلقه تيوب و يک حلقه نوار( 
فروخته می شود اما در کشور ما اين گونه نيست. چرا زمانی 
که با صنعت آشنا نيستند، ماهيت آن را تغيير می دهند؟ 
بهتــر نيســت از توليدکننــده نظرخواهــی کنند تا کار 
کارشناســی انجــام و تصميــم درســت اتخاذ شــود؟ 
سياستگذاران ما حتی از معاونت صنايع وزارت صمت نيز 
که در اين زمينه تخصص داشــته و در حوزه های تحت 

پوشــش خــود مســووليت دارد، مشــورت نمی گيرند. 
سخنگوی انجمن توليدکنندگان تاير با بيان اينکه براساس 
برآوردهای کارشناســی صورت گرفته، سالانه نياز به 11 
هزار ميليارد تومان سرمايه برای تامين مواداوليه مورد نياز 
توليد وجود دارد، اظهار کرد: تاير توليدی بايد فروش رود 
تا منبعی مالی برای تامين مواداوليه بعدی باشــد وگرنه 

سرمايه آن بايد از کجا تامين شود./ايسنا
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خبر

دکتر علی خورسنديان عضو هيأت مديره بانک صنعت و 
معدن از شرکت طوس فيوز واقع در استان خراسان رضوي بازديد 
کرد، در اين نشست محصولات نوين بانک صنعت و معدن در حوزه 
بانکداري ديجيتال و خدمات قابل ارائه توسط سامانه هاي راه اندازي 
شده در اين بانک معرفي و در خصوص امکاناتي که در اختيار مديران 
شــرکت ها براي انجام امور مالي و فرآيند افتتاح حساب، انجام 
تراکنش هاي مالي، احراز هويت، درخواست تسهيلات، گشايش 
اعتبار اسنادي، ضمانتنامه و غيره در اختيار آنان قرار مي دهد بحث 
و تبادل نظر شد، بازنشستگان براي سازمان به مثابه يک گنجينه با 
ارزش مي باشند که بايد از تجربيات و دانش آنان به عنوان مشاور در 
برنامه ريزيها و سياست گذاريهای کلان بانک بهره گرفت،در بحث 
جانشين پروري و مديريت دانش نيز مي توان از تجارب و مهارت 
هايي که بازنشستگان در بخش هاي مختلف بانک در طول 30 

سال خدمت خود کسب نموده اند، استفاده کرد.

 کسانی که از خدمات کشور استفاده
 می کنند باید مالیات بپردازند

عضو کميسيون تلفيق بودجه1400 درباره مصوبه مجلس توضيح داد: 
برخی افراد از طريق فضای مجازی درآمد زيادی کسب می کنند و زير 
چتر مالياتی نيستند، اين در حالی است که از امکانات داخل ايران از 
جمله اينترنت بهره مند می شوند، پس طبيعی است زمانی که کشور 
به آنها خدمات و امکانات می دهد بايد ماليات بپردازند.  محسن زنگنه، 
در گفت وگو با جام جم افزود: برخی گلايه داشتند که کسب وکارهای 
کوچک در اين زمينه آسيب می بيند اما ما تعداد فالوئر)دنبال کننده( 
500هزار نفر را در نظر گرفتيم تا کسب وکارهای کوچک در اين زمينه 
آسيب نبيند.  عضو کميسيون تلفيق بودجه1400 می گويد: شناسايی 
صفحات مجــازی که بالای 500هزار نفــر دنبال کننده و فعاليت 
اقتصادی دارند کار سختی نيست و زيرساخت آن تقريبا فراهم است.  
زنگنه ادامه داد: حتی افرادی که خارج از کشور زندگی می کنند يا ايرانی 
نيســتند و اقدام به جذب تبليغ می کنند و پول به حساب آنها واريز 

می شود بايد ماليات آن را بپردازند.

 طی حکمی از سوی وزیر کشور، مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت کشور با حفظ سمت به عنوان عضو ستاد انتخابات کشور در امر برگزاری 
انتخابات ششمین دوره شوراهای اسلامی شهر و روستا منصوب شد به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، متن حکم دکتر رحمانی فضلی وزیر کشور 
خطاب به مهدی جمالی نژاد معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت کشور، به شرح زیر است: “با عنایت به عزم و اراده و تاکیدات دولت تدبیر و امید در برگزاری 
انتخابات باشکوه بر مدار قانون، به موجب این حکم جنابعالی را با حفظ سمت به عنوان عضو ستاد انتخابات کشور در امر برگزاری انتخابات ششمین دوره شوراهای اسلامی 
شهر و روستا منصوب می نمایم. امید است در پرتو عنایت حضرت حق تعالی و رهنمودهای ارزشمند مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و سیاست های دولت تدبیر و امید، 
انتخابات ۱۴۰۰؛ با مشارکت حداکثری و در شأن ملت بزرگ ایران، در فضایی امن همراه با نشاط و آرامش برگزار و در آن، حقوق انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان به عنوان 
حق الناس مطابق با مرّ قانون رعایت شود. با توجه به همزمانی، اهمیت و حساسیت انتخابات پیش رو؛ لازم است با هماهنگی رئیس ستاد انتخابات کشور و اتخاذ تدابیر مناسب، 

همه تمهیدات و مقدمات لازم فراهم و در زمان مقرر اجرا گردد.”

»شاهين« براساس سيستم کيفي منحصر به فرد 
توليد شــده اســت/ در بهار 1400 »آريــا« توليد و 
»اطلس« رونمايی مي شود/ توليد خودرو ارزان قيمت 

به صورت مشترک در حال انجام است
»شاهين« براساس سيستم کيفي منحصر به فرد 
توليد شــده اســت/ در بهار 1400 »آريــا« توليد و 
»اطلس« رونمايی مي شود/ توليد خودرو ارزان قيمت 

به صورت مشترک در حال انجام است
مديرعامل گروه خودروسازي سايپا گفت: خودرو 
شاهين محصول جديدی است که با برند سايپا توليد 
و عرضــه شــده و تمامی مراحــل طراحی و توليد آن 

توسط متخصصان داخلی صورت پذيرفته است.
به گزارش ســايپانيوز، ســيدجواد ســليماني در 
حاشيه آيين رسمی تحويل نخستين خودرو شاهين 
به مشتريان در جمع خبرنگاران گفت: اين خودرو بر 
روی پلتفرم SP100  سايپا طراحی شده و به صورت 
کامل با تکيه به توانمندي داخلي ساخته شده است. 

وی افزود: سيســتم کيفی اين خودرو، يک سيســتم 
منحصر به فرد بوده که برای اولين بار در سطح کشور 
و در ســايپا طراحی، پياده ســازی و اجرا شده است. 
ســليمانی در خصوص داخلی سازی خودرو شاهين 
گفت: حدود 92 درصد قطعات اين خودرو ســاخت 
داخل اســت و حدود ۸ درصد از قطعات آن را فعلًا از 
خارج از کشور تامين می کنيم ولی برنامه ريزی شده 
که در ســال آتی تمامی قطعات داخلی سازی شده و 
خودرويی با قطعات کاملا داخلی توليد شــود.وی با 
اشــاره بــه رونمايی خودروی جديــد آريا نيز گفت: 
محصــول ديگر پلتفرم SP100 با نام تجاري »آريا« 
در چند ماه گذشــته رونمايی شــده و در حال انجام 
برنامــه هــای پيش توليد آن هســتيم، علاوه بر اين 
محصول ديگر گروه سايپا با نام »اطلس« هم در ابتدای 
ســال آينــده رونمايی خواهد شــد. وی تاکيد کرد: 
اميدواريم محصولاتی که در »ســايپاي نوين« توليد 
می شــود مورد اســتقبال و رضايت مردم و مشتريان 

قرار بگيرد. مديرعامل گروه خودروســازی ســايپا با 
اشــاره به خروج پرايد از ســبد محصولات اين گروه 
خودروســازي در ابتدای تابســتان امســال گفت: 
برنامه های جايگزين برای توليد محصول اقتصادی و 
ارزان قيمت از سوی وزارت صمت برنامه ريزی شده 
که به صورت مشــترک با ايران خودرو در حال انجام 
است و بر اين اساس پلتفرم مشترکی طراحی خواهد 
شد که محصول آن بتواند با کيفيت مناسب و قيمت 

ارزان در اختيار مردم عزيز قرار گيرد.



 ممنوعیت صادرات کالاهای تولیدی 
با ارز 4200 تومانی

اســحاق جهانگيری معــاون اول رئيس جمهور گفت: 
صادرات کالا هايی که با ارز 4200 تومانی توليد می شوند، 

ممنوع است.
وی در جلســه کارگــروه تنظيم بــازار گفت: هرگونه 
صادرات کالا های چهار هزار و 200 تومانی چه به صورت 
رسمی و چه به صورت غير رسمی ممنوع است و کالا هايی 
نظير روغن خوراکی، مرغ، تخم مرغ، لبنيات و گوشت که 
بــا ارز چهــار هزار و 200 تومانی توليد می شــوند به هيچ 

عنوان اجازه صادرات ندارند.
گفتنی است ماجرای تولد ارز چهار هزار و 200 در بهار 
97 با نام اســحاق جهانگيری گره خورده اســت. او بود که 
پس از جلسه دولت درباره وضعيت ارزی آن روزهای کشور 
به ميان خبرنگاران آمد و اعلام کرد همه نيازهای کشــور 
با اين نرخ تأمين خواهد شد. هر چند اين تصميم دولت از 
سوی کارشناسان مختلف مورد انتقاد قرار گرفت و آمارهای 
مختلفی هم درباره اصابت نکردن اين سياســت به اهداف 
خود  اشــاره داشــت، ولی باز هم دولت و جهانگيری از اين 
تصميم دفاع کردند. حالا هم بايد منتظر ماند و ديد تصميم 
جديــد دولت درباره ممنوعيت صادرات کالاهای توليدی 
با ارز چهار هزار و 200 تومانی چقدر عملی خواهد شــد. 
شــايان ذکر اســت که معاون اول رئيس جمهور همچنين 
کارگروه تنظيم بازار با  اشاره به تنظيم بازار شب عيد و ماه 
مبــارک رمضــان اضافه کرد: کالا به وفور در کشــور توليد 
می شــود و کمبودی از اين ناحيه وجود ندارد. مهم ترين 
اولويت ما، اين اســت که کاری کنيم اين کالا ها به قيمت 
مناسب به دست مردم برسد. وزير صنعت، معدن و تجارت 
هــم در ايــن جلســه با تاکيد بر اينکــه وزارت صمت تنها 
مســئول تنظيم بازار کالاهايی اســت که يارانه از دولت 
دريافــت می کنند، گفــت: طبق قانون، وزارت صمت تنها 
مســئول قيمت گذاری کالاهايی اســت که از يارانه دولتی 
برای تامين و توليد استفاده می کنند و با توجه به حساسيت 
بازار شب عيد، مانند سنوات گذشته نسبت به تنظيم بازار 
ميوه شــب عيد اقدامات لازم صورت پذيرفت و حدود 40 
هــزار تنُ ميــوه برای ايــن ايام خريداری شــد. عليرضا 
رزم حسينی با بيان اينکه محموله ميوه ها با توجه به اعلام 
نياز هر استان، به مقصد مورد نظر ارسال شده است، آغاز 
توزيع ميوه های خريداری شده را 25 اسفند ماه اعلام کرد. 
وی به افزايش 25 درصدی توزيع روغن در دو ماه گذشته 
اشاره کرد و توضيح داد: در بحث نظارت با توجه به شرايط 
موجود به نظر می رســد علی رغم بازرســی های مستمر، 
آن قدر جرايم بازدارنده نيست و بايد در اين زمينه بررسی  

لازم انجام شود./ صدا و سيما

ارتقای توان عملیاتی نیروی دریایی سپاه
  با بهره گیری از سامانه های
 بومی جنگ الکترونیک

سردار دريادار پاسدار عليرضا تنگسيری فرمانده نيروی 
دريايی ســپاه در آيين الحاق تجهيزات جنگ الکترونيک 
به نيروی دريايی ســپاه اظهار کرد: امروز ششمين الحاق 
در سال 1399 به نيروی دريايی سپاه صورت می پذيرد و 
تجهيــزات بومی حوزه ســايبر و جنــگ الکترونيک که با 
بهره گيــری از دانــش و توانمندی فرزندان اين مرز و بوم 
ساخته شده اند، به سازمان رزم نيروی دريايی سپاه افزوده 
می شود، در اين مراسم سامانه های بومی جنگ الکترونيک 
اعم از سامانه های رصد و پايش، راداری، ناوبری، اختلال 
و... کــه قابليت های جديدی را بــه توان عملياتی نيروی 
دريايی ســپاه اضافه می کنند، در سايت های ثابت و سيار 
ما اســتقرار يافته و پس از آن دشــمنان ارتقای توان ما را 

مشاهده خواهند کرد.
وی با بيان اينکه اين الحاق، تغييرات و پيشــرفت های 
قابل توجهی را در حوزه جنگ الکترونيک نيروی دريايی 
ســپاه ايجــاد خواهــد کرد گفــت: با بهره گيــری از اين 
ســامانه های بومی که قابليت پايش سيگنال های دشمن 
را دارنــد، توان عملياتــی نيرو در اين حوزه بيش از پيش 

ارتقا می يابد.

 صنعت، معدن
 وتجارت
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اما و اگرهای نرخ سود

بهاءالدین حسینی هاشــمی کارشــناس ارشد 
بانکی:بانک مرکزی اما برای اينکه بتواند نرخ ســود وام و 
اعتبارات را کاهش دهد اقدام به کاهش نرخ سود بين بانکی 
می کند. به نظر می رسد بانک مرکزی در سايه اميدواری ها 
برای احيای برجام و گشــايش های احتمالی پس از آن 
دست به اتخاذ چنين تصميمی زده و انتظارات تورمی در 
اقتصاد را کنترل شده می پندارد. به نظر می رسد رخدادهای 
اخير سياسی موجب ايجاد ريسک و عدم اطمينان در ساير 
بازارهای اقتصادی شده، نرخ ارز را کاهش داده و معادلات 
بازرگانــی و تجاری را تغيير داده اســت. همه اين موارد 
رفتارهای معامله گران در بازارهای اقتصادی را تغيير داده 
و باعث شده معامله گران با احتياط بيشتری در بازارهای 
اقتصادی حضور داشته باشند. همين موضوع ايستايی و 
ماندگاری سپرده های بانکی بيشتر و تقاضا برای مصارف 
را کاهش داده اســت. بنابراين به نظر می رســد ذخاير 
بين بانکی افزايش يافته و همين مســاله بانک مرکزی را 
برآن داشته تا نرخ سود بين بانکی را تا اندازه ای کاهش دهد 
که در نهايت به کاهش سود سپرده های بانکی نيز منجر 
شود. اما با توجه به حجم نقدينگی بالای موجود در اقتصاد 
و با توجه به بانک محور بودن اقتصاد )سرمايه گذاری تنها 
با منابع بانکی( و همچنين به دليل تورم بالای اقتصادی، 
اخذ تســهيلات از بانک ها به نفع وام گيرندگان است و به 
نظر نمی رسد سياستگذاری بانک مرکزی تاثير زيادی در 
نتيجه نهايی يعنی کاهش تورم و به ثبات رساندن قيمت ها 
داشته باشد. ناگفته نماند که نرخ سود بين بانکی نرخی 
اســت که بايد در حد تورم باشد. بنابراين روشن است که 
نرخ کنونی، نرخ دســتوری است نه يک نرخ اختياری و 
رقابتی و تا زمانی که تورم وجود داشته باشد کاهش نرخ 
ســود بانکی دستورالعملی و بخشــنامه ای خواهد بود. 
هرچند بانک مرکزی کاهش نرخ سود بين بانکی را يک 
نوع نشانه و علامت کاهش تورم يا در جهت آن می داند اما 
تا زمانی که نقدينگی کنترل نشود اثرات سياستگذاری های 

بانک مرکزی موقتی و کوتاه مدت خواهد بود.

کروز با رشد تولید ۳۵ درصدی شعار 
جهش تولید را محقق ساخت

علی يوسفی مدير فروش شرکت کروز گفت: اين شرکت 
در ســال جهــش توليد، با توليــد 50 ميليون قطعه برای 
ايران خودرو، سايپا و گروه بهمن نسبت به سال گذشته 35 
درصد افزايش توليد داشته است.امسال با وجود مشکلات 
کرونا، کمبود نقدينگی و بسياری از موانع پيش روی توليد، 
روند صعودی داشــتيم و 50 ميليون قطعه توليد کرديم و 
علاوه بر حفظ اشتغال موجود و استخدام نيروهای جديد، 
قطعات حساس و استراتژيک را داخلی کرديم که باعث رفع 
موانع توليد خودروسازان شد.امسال برای ايران خودرو 33 
درصد، ســايپا 17 درصد، گروه بهمن 44 درصد و ســاير 
بخش ها 46 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزايش 
توليد داشتيم که اين روند رشد متناسب با تيراژ خودروسازان 
در ســال های آتی ادامه دار است.امســال در توليد قطعات 
خودروهای شاهين، ساينا و کوييک سال از خانواده سايپا 
و رانا پلاس و سورن سال از محصولات ايران خودرو سهيم 
 ،ECU ،بوديم و در اين راستا توسعه محصولات دسته سيم
قطعات شــبکه الکترونيک و برق خودرو از قبيل جلوآمپر، 
شــبکه تک نود بهينه، سوييچ بانک، ست کامل چراغ های 
جلــو و عقب، قطعات تزئينــی، مجموعه قطعات ايربگ و 
غربيلک فرمان، قطعات ترمز و... انجام شد.در بومی سازی 
قطعات شــيلر، ديگنيتی و فيدليتی از خانواده محصولات 
گروه بهمن نيز در حال فعاليت هستيم که با حفظ کيفيت 
در کنار داخلی ســازی، محصولات توليد می شــوند. مدير 
فروش کروز در خصوص بومی سازی محصولات تارا گفت: 
بــا وجود توانمندی هــا و دانش تخصصی و کيفی کروز در 
بومی ســازی قطعات، از اين شــرکت در پروژه تارا دعوت به 
عمل نيامد و در صورت همکاری می توانســتيم در افزايش 
سطح کيفی و استفاده از تکنولوژی به روزتر در اين محصول 

ايرانی مشارکت داشته باشيم.

ماموریت های وزارت صمت در سال جدید
عليرضا رزم حسينی وزير صنعت، معدن و 
تجارت ضمن تاکيد بر بحث ســرمايه گذاری، 
افزايش توليد و اشتغال زايی به عنوان ماموريت 
اين ســازمان، سرمايه گذاری ناشی از امضای 
تفاهم نامه هــای صــورت گرفته ميان وزارت 
صمت و نمايندگان پنج استان کشور را 152 
هــزار ميليارد تومان در قالب 62 پروژه  جديد 
اعلام و برآورد کرد که در ســال آتی به هزار 
هــزار ميليارد تومان فرصت ســرمايه گذاری 
دست يابيم. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی وزارت صمت  مراسم امضای تفاهم نامه 
توســعه ســرمايه گذاری اقتصاد مقاومتی با 
شرکت های برتر با حضور وزير صمت و مقامات 
اين سازمان، مديران عامل شرکت های بزرگ 
معدنی کشــور و مقامات استان های مختلف 
برگزار شد.   در اين طرح شرکت های چادرملو، 
ماشين سازی اراک، آلومينيوم المهدی، نفت 
سپاهان و شيرين عسل قريب به شش ميليارد 
دلار برای توســعه طرح های اقتصاد مقاومتی 
سرمايه گذاری خواهند کرد.وی ضمن اشاره 
به اينکه وزارت صمت چند ماموريت بســيار 
مهم دارد که از جمله آنها بحث سرمايه گذاری، 
افزايش توليد و ايجاد اشتغال در کشور است، 
اظهار کرد: اگر قصد داريم که در منطقه قوی 
ظاهر شــويم، بايد اقتصاد خود را قوی کنيم. 
در سياست های اقتصاد مقاومتی بايد به درون 
و بيرون از منظر صادرات توجه داشته باشيم؛ 
بنابرايــن برای اجرای سياســت های اقتصاد 
مقاومتی برنامه هايی در نظر گرفته شــده که 
از شــرکت های برتر و توانمند )در مرحله اول 
100 شــرکت فراخوان شده است( در جهت 

توســعه سرمايه گذاری، اشتغال و توليد، بهره 
بگيريم که خوشبختانه با استقبال کم نظيری 
هم روبه رو شــده ايم و اولين مرحله از امضای 
تفاهم نامه های توسعه سرمايه گذاری، اشتغال 
و توليــد، با حضــور ارکان دولت، نمايندگان 
مجلس و اســتانداران پنج استان  آذربايجان 
شرقی، اصفهان، يزد، مرکزی و هرمزگان انجام 
و ســرمايه گذاری انجام شــد. با امضای اين 
تفاهم نامه ها 152 هزار ميليارد تومان در 62 
پروژه جديد سرمايه گذاری توسط شرکت های 
برتر اتفاق افتاد. مهم اين است که فضای کشور 
را به ســمتی حرکت دهيم که ايجاد شــغل و 
اشــتغال باشــد. همان طور که بر هيچ کس 
پوشيده نيست، امروز يکی از مشکلات عمده 
کشــور گرانی و تورم اســت که ريشــه هايی 
همچون رشد نقدينگی در کشور، افزايش نرخ 
ارز، کاهش سرمايه گذاری در بخش توليد و... 
دارد. امروز اگر براســاس اعلام بانک مرکزی 
ايران با سه ميليون و 600 هزار ميليارد تومان 
نقدينگی در کشور روبه رو شده ايم، ما وظيفه 
خودمــان می دانيــم که با اســتفاده از توان 

شــرکت های برتــر، شــرکت های بزرگ و 
همچنين شــرکت های کوچک و متوســط، 
نسبت به هدايت سرمايه ها به سمت اشتغال 
و توليد اقدام کنيم. با موفقيت در اين راه علاوه 
براينکه تورم کاهش پيدا خواهد کرد، افزايش 
توليد نيز رقم خواهد خورد. سرمايه گذاری ها 
در بخــش زنجيره  تاميــن صورت گرفته که 
سرمايه گذاری در رشته های مختلف همچون 
فــولاد، صنايــع پتروشــيمی، آلومينيوم، 
پوشــاک،  موادغذايــی،  خودروســازی، 
ماشين سازی، قطعه سازی و همچنين صنايع 
شيرينی و شکلات از جمله برنامه های ماست. 
برآورد ما است که تا سال آتی به يک ميليارد 
هزار تومان )هزار هزار ميليارد تومان( فرصت 

سرمايه گذاری برسيم.
   تعریف ۶ میلیارد دلار 

توسط پنج شرکت
در ادامه اين مراســم سعيد زرندی، معاون 
طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
ضمن اشــاره به اينکه اين تفاهم نامه ها شامل 
62 پــروژه در زمينــه معدن و صنايع معدنی، 

صنايــع غذايــی، ماشين ســازی و صنايــع 
پالايشــگاهی اســت، گفت: هدف از تنظيم و 
امضــای ايــن تفاهم نامه هــا ايجــاد امنيت 
سرمايه گذاری و تشويق بنگاه ها برای توسعه 
و تحقــق اهداف اقتصــاد مقاومتی با تکيه بر 
توانمندی های داخلی اســت. به اين منظور از 
ميان 12 هزار بنگاه اقتصادی با اشتغال بيش 
از 10 نفر، برپايه شاخص های مختلف همچون 
اشتغال، صادرات و ارزش افزوده، تعداد 100 
شرکت برتر شناسايی و انتخاب شده اند که از 
اين تعداد 39 شرکت در بخش پالايشگاهی، 
پتروشيمی و شيميايی، 21 شرکت در حوزه 
غيرفلــزی، 20 بنگاه در حوزه معدن و صنايع 
معدنی و 20 بنگاه نيز در بخش ماشين سازی 
و نيرومحرکــه فعاليــت دارند. پنج شــرکت 
چادرملــو، ماشين ســازی اراک، آلومينيوم 
المهدی، نفت سپاهان و شيرين عسل، در گام 
نخست حدود 6 ميليارد دلار موضوع تعريف 
کرده اند. برای تامين منابع مالی نيز از ظرفيت 
بازار سرمايه، منابع بانکی، آورده بنگاه ها، منابع 
صندوق توســعه ملی و جلب مشارکت ساير 
بنگاه های برتر استفاده خواهد شد. وی ضمن 
تاکيد براينکه طی ســال های گذشته به رغم 
اينکه سرمايه گذاری در کشور رشد داشته، اما 
متناسب با تورم و استهلاک نبوده است، خاطر 
نشــان کرد: هدف از انعقاد اين تفاهم نامه ها، 
تکميــل زنجيره ارزش، بهبــود تراز تجاری 
کشــور، نوســازی ماشــين آلات، توســعه 
فناوری هــای نوين، حرکت به ســمت تنوع 
محصولات و ورود به بازارهای جهانی هستيم. 
آينده کشور از آن توليد بر محور فناوری است.

يک لباس مخصوص ساخته مهندسان دانشگاه »کاليفرنيا سن ديگو« می تواند با بهره گيری از عرق و حرکت بدن، انرژی يک ساعت هوشمند و دستگاه های ديگر 
را تامين کند. به گزارش ايسنا به نقل از نيو اطلس، وقتی صحبت از انرژی های تجديدپذير می شود، می بينيم که بسياری از شهرها از منابع مختلفی مانند صفحات 
خورشيدی و توربين های بادی استفاده می کنند. دانشمندان اکنون با يک لباس هوشمند که از طريق عرق و حرکت بدن، برق توليد می کند، رويکرد مشابهی را اتخاذ 
کرده اند. اين لباس هوشمند که توسط تيمی در دانشگاه »کاليفرنيا سن ديگو« ايجاد شده است، از سلول های سوخت زيستی بهره می برد که از عرق بدن برای توليد 
انرژی استفاده می کنند و همچنين مجهز به ژنراتورهای الکتريکی برای توليد انرژی از حرکت بدن و ابرخازن ها برای ذخيره برق توليد شده است.تمام اين قطعات روی 
پارچه چاپ می شوند، ازجمله مدار و سيم کشی از جنس نقره است که ويژگی ضدآب دارد و اين قطعات را به هم متصل می کند. نکته مهم اين است که همه چيز در 

اين لباس هوشمند انعطاف پذير، کشسان، تاشو و قابل شست وشو است، اما در شکل فعلی نمی توان برای شست وشوی آن از شوينده استفاده کرد.

لباسیکهازحرکتبدنانرژیتولیدمیکند
چين و روسيه تصميم دارند با همکاری يکديگر مجموعه ای از واحدهای تحقيقاتی آزمايشی روی سطح ماه يا در مدار آن بسازند. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از  ای اف پی، 
اين دو کشور تصميم دارند با همکاری يکديگر ايستگاهی روی ماه تاسيس کنند. اين درحالی است که مسکو سعی دارد قدرت فضايی خود را دوباره احيا کند و پکن نيز می خواهد 
به بلندپروازی های فضايی خود جامه عمل بپوشاند. راسکاموس )سازمان فضايی روسيه( در بيانيه ای اعلام کرد قراردادی با سازمان فضايی چين امضا کرده تا مجموعه ای از واحدهای 
تحقيقاتی آزمايشی روی سطح يا در مدار ماه بسازند. سازمان فضايی چين اعلام کرده تمام کشورهای علاقه مند و همچنين شرکای بين المللی می توانند در اين پرژوه شرکت کنند. 
از سوی ديگر ديميتری راگوزين در توئيتی نوشت از ژانگ کيجان، مدير سازمان فضايی چين دعوت کرده تا در مراسم پرتاب نخستين لندر مدرن ماه روسيه به نام لونا 25 در يکم 
اکتبر شرکت کند. اين نخستين لندری است که روسيه پس از سال 1976 ميلادی به ماه می فرستد.  جزئيات فاش شده از اين پروژه بسيار نادرند و فقط اشاره شده دو کشور برای 

ايجاد واحدهای تحقيقاتی همکاری می کنند، پيش از اين نيز سازمان فضايی اروپا نسبت به همکاری با چين درباره ماموريت به ماه اظهار تمايل کرده بود.

چینوروسیهایستگاهتحقیقاتیدرماهمیسازند
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رئیس جمهور در جلسه ستاد اقتصادی دولت بر ایجاد  اشتغال پایدار و ارتقای معیشت مرزنشینان و جایگزینی قطعی و فوری  اشتغال مفید و مولد به جای رویه غیرقابل قبول کولبری به عنوان هدف عملیاتی 
این طرح تأکید کرد.در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که به ریاست حجت الاسلام روحانی برگزار شد وزیر کشور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، گزارشی از اقدامات انجام شده برای 
ساماندهی مبادلات مرزی ارائه کردند و طرح ساماندهی و نظارت بر مبادلات تجاری مورد بحث و بررسی قرار گرفت.رئیس جمهور در این جلسه بر ایجاد  اشتغال پایدار و ارتقای معیشت مرزنشینان 
و جایگزینی قطعی و فوری  اشتغال مفید و مولد به جای رویه غیرقابل قبول کولبری به عنوان هدف عملیاتی این طرح تأکید کرد.  روحانی با  اشاره به تصمیمات و مصوبات گذشته دولت برای ساماندهی 
پدیده دردآور کولبری اظهار داشت: بر اساس این تصمیمات باید بخشی از درآمدهای دولت از محل درآمدهای کالاهایی که از مرزهای رسمی  وارد می شوند، به مرزنشینان اختصاص یابد تا مشکلات 
آنان حل شود. رئیس جمهور با تأکید بر لزوم اجرای دقیق و سریع این مصوبات تصریح کرد: تلاش دولت  این بوده که با انضباط در تبادلات مرزی و ایجاد فرصت بهره مندی مرزنشینان از امتیازات این 
طرح، زمینه رانت خواری از میان برداشته شود.از جمله مزایای این طرح، تعیین تکلیف وضعیت ساماندهی بنادر و گمرکات کوچک استان های ساحلی جنوبی کشور، استفاده از ظرفیت های مبادلات مرزی 

برای تامین کالاهای اساسی، جلوگیری از درهم تنیدگی معیشت مرزنشینان با درآمدهای قاچاق کالا و ایجاد شفافیت در واردات و گردش کالا در سطح استان های مرزی مشمول است.

     مديرعامل بانک صادرات ايران در آيين بزرگداشــت روز 
شهدا و تجليل از فرزندان شاهد همکار اين بانک گفت: بهترين 
ادای دين به شهدا متعهد ماندن به آرمان های آنهاست.     حجت اله 
صيدی، در اين مراسم که با حضور اعضای هيئت مديره، مديران 
 ارشــد و جمعی از فرزندان شــاهد اين بانک در برج ســپهر 

بانک ]...[
  ما مديون شــهدا هســتيم و افتخار می کنيم که در بانک 
صادرات ايران با تقديم بيش از 90 شــهيد تلاش شــده تا اين 
مجموعه نقش مناســب و ســازنده خود را در تقويت پايه های 

جمهوری اســلامی ايران ايفا کند. خون شــهدا پربرکت بوده و 
درخت انقلاب روز به روز بالنده تر شده است.

بهترين ادای دين به شهدا متعهد ماندن به آرمان های آنها 
اســت. انديشــه ها، ســخنان، خلق و خوها و آرزوهای شهدا با 
سپری شدن 30 تا 40 سال همچنان در معرض ديد ماست و 
بايــد با برگزاری مراســم و يادواره آن رادمــردان را ياد کنيم. 
مؤثرترين کار اين اســت که به آرمان های شــهدا وفادار بمانيم. 
آرمان های شهدا را می توان در وصيت نامه ها و نامه هايشان ديد. 
البته وصيت نامه شهدا با وجود سن کم اکثر آنان، بسيار عميق 
است و به تفسير نياز دارد و لازم است به دقت مورد توجه قرار 
گيرد. ادامه راه شهدا در عمل بايد سرلوحه کار باشد. کشور ما 
به لحاظ جغرافيای سياسی همواره شرايط خاصی داشته و به 
لحاظ داشتن همســايگان، ثروت های خدادادی و انرژی های 
فســيلی مانند منابع نفت و گاز و... مواد معدنی و دسترســی به 
دريای آزاد، همواره هدف دشــمنان بوده اســت. با بروز و ظهور 
انقلاب اسلامی و توجه به استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی 
در آرمان های امام خمينی)ره(، بســياری از بدخواهان نگران 
شدند و شرق و غرب از طريق صدام هشت سال جنگ تحميلی 
عليه ايران را به راه انداخت که با رشــادت ها و ايثارگری های 
شهدا در اين هشت سال دفاع مقدس پيروز شديم. امروز هم با 

همان شرايط مواجه هستيم و دشمنان و بدخواهان نمی خواهند 
ايران روی پای خود بايستد، دشمن درصدد است از طريق فکر 
و فرهنگ در جامعه ما نفوذ کند و به اهدافش دست يابد. اخلال 
در نظام اقتصادی ايران يکی از اهداف مورد نظر آنهاست. افزايش 
قيمت ها و گرانی ها معيشت مردم را با سختی مواجه کرده است 
و در حال حاضر بايد توليد ناخالص داخلی کشور بيش از هزار 
ميليارد دلار باشد، تا مردم زندگی به مراتب بهتری داشته باشند. 
دشمنان برای جلوگيری از رسيدن به اين هدف، در تلاشند تا 
مردم ما را نااميد کنند و انگيزه لازم برای تلاش و سازندگی را 
از بيــن ببرنــد. اين در حالی اســت که کشــور مــا هفت برابر 
استحقاقش ثروت دارد و همه ما در اين زمينه مسئول هستيم.
شرايط اقتصادی کشور همچنان شرايطی جنگی است. نظام 
ما می خواهد با عبور از اين بحران به يک نظام قوی تبديل شود. 
کاری که آلمانی ها، انگليسی ها و فرانسوی ها بعد از جنگ جهانی 
دوم انجــام داده ند، وظيفه داريم در جبهه اقتصادی برای ادای 
دين به شهدا و کشور کم کاری نکنيم. امروز کسی از ما کوتاهی 
در وظايف را نخواهد پذيرفت. برخی تحرکات در فضای مجازی 
در صدد است تا نسبت به آرمان های شهدا ترديد ايجاد کند و 
همه ما وظيفه داريم نسيت به اين موارد آگاهی بخشی داشته 

باشيم. اين مهم را بايد با عملکرد خودمان نشان دهيم.

تعهد به آرمان های شهدا بهترین ادای دین به آنهاست

دو کارشناس اقتصادی مهم ترين خطر 
بازار ارز و اقتصاد ايــران در 1400 را ضربات 
بايدن بر اقتصاد شرطی شده با سياست معطل 
گذاشتن کشور اعلام کردند و با منتفی دانستن 
شوک ارزی، کاهش قيمت دلار به عدد 15هزار 
تومــان را هم بعيد دانســتند. بــه گزارش 
خبرگزاری تســنيم، وحيد شقاقی شهری، 
رئيس دانشکده اقتصاد دانشگاه خوارزمی در 
يک ميزگرد کارشناسی درباره قيمت ارز در 
سال آينده، بيان کرد: در سال آينده هر دولتی 
روی کار بيايد و بخواهد عوامل اصلی تأثير گذار 
در نرخ ارز را حل کند بايد تحليل اصيل و فهم 
اصيل از اتفاقات داشــته باشد؛ آن هم فهم و 
درک 50 ساله. بنابراين در سال 1400 عوامل 
تأثير گــذار در نرخ ارز از دل سياســت های 
اقتصــادی بيــرون نمی آيد بلکــه از نفت، 
نااطمينانی ها و کرونا بيرون می آيد. وی توضيح 
داد: هرچند هنوز تحريم ها برداشته نشده و 
مشخص نيســت وضعيت تحريم ها در سال 

آينده چه خواهد بود ولــی در ماه های اخير 
فروش نفت افزايش يافته است؛ مشکلات کرونا 
هم ســبک تر خواهد شد و می تواند صادرات 
غيرنفتی را تسهيل کند، مذاکرات هم مشخص 
نيســت چه خواهد شــد. ولــی در حوزه نا 
اطمينانی ها در ســال آينده شاهد کاهش نا 

اطمينانی ها خواهيم بود.
ايــن کارشــناس اقتصاد افــزود: فکر 
نمی کنم در سال آينده نرخ ارز از 26 تا 27 هزار 
تومان بالاتر برود؛ مقاومت ارز را بايد روی 26 
هزار تومان در نظر گرفت، شايد يکی دو روز 26 
هزار و 500 هم شود ولی دوباره بر می گردد. 
اما با توجه به سه عامل تاثيرگذار در نرخ ارز در 
ســال آينده بايد نرخ دلار را حدود 20 تا 22 
تومان در نظر بگيريــم، اين عوامل موقتی و 
مســکّن وار می تواند اثر گذار باشــد. يوسف 
کاووسی، مديرکل سابق بانک مرکزی هم در 
اين ميزگرد درباره چشــم انداز ارزی در سال 
1400 و نرخ 26 تا 27 هزار تومانی برای دلار، 

بيــان کرد: اگر رئيس دولتی نــگاه تجاری و 
پوپوليستی آن به گونه ای ديگر باشد وضعيت 
فــرق می کند؛ الان بــرای مصــارف ارزی 
محدوديت هايی در نظر گرفته شده که الان 
نــرخ ارز در اين کانال قرار دارد و اگر مقداری 
محدوديت ها برداشته شود تقاضاها وارد بازار 
می شود. وی همچنين درباره وعده دلار 15 
هزار تومانی رئيس جمهور بيان کرد: اول بايد 
ديد در چه زمانی اين وعده توسط رئيس جمهور 
مطرح شد. اين موضوع دقيقا زمانی مطرح شد 
که مجلس بحث دلار 17 هزار و 500 تومانی 
را در دســتور داشــت و بعــد از آن آقــای 
رئيس جمهــور دلار 15 تا 16 هزار تومانی را 
مطرح کردند. اين موضوعات اصلا ريشــه و 
بنيان اقتصادی ندارد و صرفاً سياسی و عوام 

فريبی است. 
گفتنی اســت شقاقی شهری در بخش 
ديگری از اين نشست، با اشاره به اينکه بدهی 
خارجی در اقتصاد ايران زير 10 ميليارد دلار 

است، تصريح کرد: شايد مهم ترين عاملی که 
باعث شد در اين سه سال اخير به مرز فروپاشی 
در اقتصاد نرسيم و شرايط مان مانند ونزوئلا 
نشــود، بدهی های خارجی کشورمان است. 
ونزوئلا بالای 1۸0 ميليارد دلار بدهی خارجی 
دارد که سررسيد اين بدهی ها هم رسيده است، 
وقتی اين کشور تحريم می شود در کنار اين 
بدهی های خارجی و عدم توان بازپرداخت آن، 
کشور به تاراج می رود و ابر تورم شکل می گيرد 
و بــه همين دليل نيز شــاکله اقتصاد از هم 

می پاشد و مفهوم پول ملی از بين می رود

 پیش بینی کارشناسان از نرخ دلار در سال آینده
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تسهیلات مسکن جوانان جذاب تر شد

مديرعامل بانک مسکن:حساب پس انداز مسکن جوانان 
يکی از انواع حساب های سپرده سرمايه گذاری کوتاه مدت است 
که دارنده حساب قادر می باشد با رعايت برنامه سپرده گذاری 
ارايه شده توسط بانک در بلند مدت با شرايط خاص استثنايی 
از مزايا و تســهيلات ويژه حساب مذکور برخوردار شود. مدت 
انتظار برای دريافت تسهيلات در اين حساب بين 5 تا 15 سال 
است و مدت زمان بازپرداخت تسهيلات به روش ساده20 ساله 
و به روش پلکانی 12 ســال  تعريف شده است که در مقايسه با 
ساير تسهيلات، مناسب ارزيابی می شود. همچنين دريافت 
کنندگان تسهيلات مسکن جوانان برای نحوه بازپرداخت می 
توانند از يکی از دو مدل ساده يا پلکانی بهره ببرند. هر شخصی 
که به سن 1۸ سال تمام رسيده و يا حکم رشد او از سوی دادگاه 
صادر شده باشد می تواند به نام خود يا کسانی که تحت ولايت 
و قيموميت او باشند حساب پس انداز مسکن جوانان افتتاح کند. 
در حال حاضر حداکثر سقف پرداخت تسهيلات مسکن جوانان 
در تهران در پايان سال پنجم سپرده گذاری مبلغ 210 ميليون 
تومان و در پايان سال پانزدهم نيز 400 ميليون تومان است. اين 
تسهيلات برای شهرهای بزرگ نيز در پايان سال پنجم مبلغ 
150 ميليون و در پايان سال پانزدهم 330 ميليون تومان تعيين 
شــده است. همچنين برای شــهرهای کوچک اين دو سقف 
تسهيلاتی به ترتيب 100 ميليون و 290 ميليون تومان است.

با توجه به قيمت مسکن در شهرهای مختلف کشور قدرت 
پوشش تسهيلات مسکن جوانان برای خريد خانه توسط زوج 
ها نسبتاً مناسب است.مديرعامل بانک مسکن در ادامه گفت و 
گو با پايگاه خبری بانک مسکن تصريح کرد: از آنجا که خانوارها 
برای صاحب خانه کردن فرزندان شان در شرايط تورمی لازم 
است از مدل پس انداز تدريجی برای تجهيز منابع مورد نيازشان 
استفاده کنند، حساب مسکن جوانان يک خدمت مالی اعتباری 

مناسب به خانوارها است

40 هزار مودی مالیاتی با گردش مالی 
۵ میلیاردی زیر ذره بین

اميد علی پارســا رئيس سازمان امور مالياتی گفت: برای 
جلوگيــری از فرار مالياتی حســاب های 40 هزار مودی که 
گردش مالی سالانه بيش از 5 ميليارد تومان دارند به صورت 
حرفه ای و فنی بررسی می شود. وی با بيان اينکه ميزان فرار 
مالياتی بين 40 تا 45 هزار ميليارد تومان برآورد می شــود، 
گفت: برای جلوگيری از فرار مالياتی حســاب های 40 هزار 
مودی که گردش مالی سالانه بيش از 5 ميليارد تومان دارند 
به صورت حرفه ای و فنی بررسی می شود. او ادامه داد: امسال 
10 هزار ميليارد تومان ماليات های معوق را وصول کرديم و 
دستورالعمل مقابله با معاملات صوری نيز برای جلوگيری از 
فرار مالياتی ابلاغ شده است، اودرباره اجرای مصوبات مجلس 
شــورای اســلامی برای بودجه ســال آينده و اخذ ماليات از 
خودروهــا و خانه هــای لوکس و فعالان فضای مجازی گفت: 
دسترســی خوبی به اطلاعات داريم و همکاری دســتگاه ها با 
ســازمان مالياتی در مقايســه با قبل بســيار بيشــتر شده و 
زيرساخت های فنی لازم را برای اجرای اين قانون در اختيار 
داريم. رئيس سازمان امور مالياتی با بيان اينکه درحال حاضر 
فقط 5 دســتگاه همکاری لازم را با ســازمان مالياتی ندارند، 
گفت: هر زمان اطلاعات سامانه اسکان و املاک وزارت راه و 
شهرسازی در اختيار ما قرار گيرد درخصوص ماليات خانه های 
خالی و منازل لوکس اقدام خواهيم کرد. درباره فعالان فضای 
مجازی نيز راهکارهای شناسايی اين افراد برای اخذ ماليات 
روشن است و حتما اين قانون را اجرايی خواهيم کرد. پارسا 
گفت: تا 20 اســفند همه درآمدهای مالياتی امســال محقق 
شــده اســت، با اين حال در بخش ارزش افزوده 12 درصد 
محقق نشده و در ماليات های مستقيم بيش از 12 درصد از 

ماليات های مصوب وصول شده است./ مهر
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 علی صالح آبادی، مديرعامل بانک توسعه صادرات ايران گفت: سود تسهيلات ارائه شده به صادر کنندگان توسط 
بانک توسعه صادرات با نرخ ترجيحی و ميانگين نرخ آن 14 تا 14.5 درصد است. در حال حاضر ارز عمده کشور از منابع 
غير نفتی مشروط بر بازگشت ارز صادراتی قابل تامين است. باشناختی که از حوزه تجارت خارجی دارم، می دانم که ما 
بايد در مصرف ارز صرفه جويی کنيم. به اين نحو که کالا های غير ضروری و لوکس را وارد نکرده و نگاهی به توليد داخلی 
داشته باشيم. همچنين بايد اقتصاد مقاومتی را به درستی اجرا کنيم. علی رغم تحريم های اعمال شده، صادرات بخش 
غير نفتی در وضعيت مطلوبی قرار دارد. بانک توسعه صادرات در اين محور سعی می کند سرمايه در گردش بنگاه های 
صادراتی را تامين و ظرفيت های صادراتی کشور را توسعه دهد. ما در همه زمينه ها بيش از ۸ هزار ميليارد تومان تسهيلات 
در قالب سرمايه در گردش و ثابت به بخش های صادراتی کشور پرداخت کرديم. يکی از پروژه های مهم توسط بانک 
توسعه صادرات، توسعه ظرفيت بندر شهيد بهشتی چابهار بود. ظرفيت بارگيری اين بندر در گذشته حدود 2.5 ميليون 
تن بوده که با تامين مالی بانک توسعه صادرات ظرفيت آن به ۸ ميليون تن رسيد. توسعه سواحل مکران از سياست های 

راهبردی مقام معظم رهبری در برنامه ششم بود که اين توسعه هم تا حد زيادی محقق شد.

قابلیترمزارزهابرایورودبه
حوزهتجارتکالا

 علی صالح آبادی

خبر صنعت بیمه در مسیر توسعهخبر
عملکرد صنعت بيمه در سال جاری بيش از 
حد انتظار بوده و رضايت دولت و ذی نفعان اين 
صنعت را به دنبال داشته است. به گزارش اعتبار 
به نقل از بيمه مرکزی، غلامرضا سليمانی که 
در آخرين نشست سال 1399 شورای عمومی 
سنديکای بيمه گران ايران، سخن می گفت با 
اعــلام ايــن مطلب افزود: فشــار تحريم ها و 
همه گيری ويروس کرونا، شــرايط دشواری را 
در مسير حرکت صنعت بيمه قرار داده بود که 
خوشــبختانه با همدلــی و همراهی مديران، 
کارکنان و دلسوزان صنعت بيمه از اين گذرگاه 

نيز با سربلندی عبور کرديم.
 رئيــس کل بيمــه مرکزی با برشــمردن 
چالش های اين صنعت در ســال جاری از رفع 
نگرانی ها در خصوص موانع توسعه ای بيمه خبر 
داد و گفت: سير نزولی فشارهای بين المللی بر 
صنعت بيمه آغاز شــده و در ســال آينده نيز با 
تــلاش مضاعف همکاران و تکيــه بر الطاف 
پروردگار فصل موفق تری در تاريخ صنعت بيمه 
رقــم خواهــد خورد. وی با بيان اين مطلب که 
برخلاف پيش بينی برخی محافل بيمه ای مبنی 
بر اختلال در شبکه فروش بيمه نامه های زندگی 
و معضل بازخريد حجم بالايی از اين بيمه نامه ها، 
اظهار کرد: خوشبختانه با برنامه ريزی دقيق و 

رويکرد حرفه ای همکاران در سال جاری رشد 
قابل قبولی در اين حوزه شاهد بوديم که جای 
قدردانی دارد. رئيس شورای عالی بيمه از نهايی 
شدن صندوق حوادث طبيعی به عنوان يکی از 
دستاوردهای درخشان صنعت بيمه ياد کرد و 
گفت: اعتماد حاکميت به صنعت بيمه به عنوان 
يک ســرمايه بزرگ، قابل احترام اســت و بايد 
بــرای تحقق مطالبات دولت و مجلس در اين 

خصوص گام های بلندتری برداشته شود.
او با بيان اين مطلب که بخش اتکايی صندوق 
بيمه حوادث طبيعی با اهرم بيمه اتکايی، گره 
خورده اســت، خاطرنشان کرد: منابع صنعت 
بيمه روند رو به رشدی دارد و به واسطه نوسانات 
بســيار در بازار ســرمايه در سال آينده سهم 
مهم تری از ســرمايه های مردم در قالب خريد 
بيمه نامه های تامين آتيه به سمت صنعت بيمه 
سرازير خواهد شد. وی از عجين شدن صنعت 
بيمه و بازار سرمايه به عنوان يکی از نشانه های 
رشد اقتصادی نام برد و افزود: زمينه ورود آحاد 
جامعه به بازار ســرمايه از مسير صنعت بيمه، 
فراهم شده و خوشبختانه در زمينه تامين مالی 
و جبران کسری ذخاير، فعاليت های قابل قبولی 
صورت گرفته اســت. وی در بخش ديگری از 
ســخنان خود عملکرد سنديکای بيمه گران 

ايران را در دوره جديد قابل تحسين دانست و 
افزود: آينده اين نهاد تخصصی و صنفی بسيار 
روشن است و همدلی و تعامل اعضای متعهد 
و حرفه ای سنديکا می تواند زمينه ساز تحولات 

چشمگير آينده باشد.
او با تشريح آخرين تحولات صنعت بيمه در 
حوزه بيمه شخص ثالث اظهار اميدواری کرد 
با تصويب قوه محترم قضائيه در تعيين نرخ ديه، 
صنعت بيمه و آحاد جامعه با سهولت بيشتری 
به ايفای تعهدات خود بپردازند. وی با تاکيد بر 
ضرورت خدمات رسانی سريع و کامل بر لزوم 
تکميل فرآيند اعتمادســازی در صنعت بيمه 
تاکيد کرد و افزود: پرداخت آســان و بی منت 
خســارات از قدرتمندترين روش های تبليغی 
برای صنعت بيمه به شمار می رود که علاوه بر 
اثــرات روانی در افزايش ضريب نفوذ بيمه نيز 
موثر خواهد بود. او در همين راســتا از مديران 
عامل شرکت های بيمه درخواست کرد با ترک 

تشــريفات اداری نسبت به پرداخت خسارات 
حادثه ديدگان زلزله سی سخت اقدام عاجل را 
در دســتور کار خود قرار دهند. وی کســب 
موفقيت بخش »آی تی« و سامانه سنهاب بيمه 
مرکزی را در بين 154 دستگاه اجرايی سراسر 
کشور مديون نگاه توسعه گرا و الکترونيک محور 
شرکت های بيمه ای ارزيابی کرد و افزود: کسب 
رتبه نخست در حقيقت انعکاس خدمات رسانی 
الکترونيکی در صنعت بيمه است و نهاد ناظر 
تمامی ارکان بيمه ای را در احراز اين رتبه سهيم 

می داند.
رئيــس کل بيمه مرکزی در پايان از روابط 
عمومی ها به عنوان صدای روشن صنعت بيمه 
ياد کرد و افزود: افزايش ضريب شفافيت، تبليغ 
موثر، گسترش اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به 
جامعه از ماموريت های اصلی روابط عمومی ها 
به شــمار می رود که بايد با دقت و حساســيت 

بيشتری دنبال شود.

 با حضور مدیرعامل، اعضای هیأت مدیره، جمعی از معاونان و مدیران بانک آینده، از دسته چک های جدید در شعبه مرکزی بانک آینده رونمایی شد.بر اساس قانون جدید صدور چک، از ابتدای سال ۱۴۰۰ 
تمامی چک ها باید در سامانه پیچک ثبت، تأیید، انتقال و استعلام شود که مشتریان بانک آینده می توانند با استفاده از سامانه »کیلید« و »پیشخوان مجازی« به این سامانه دسترسی یابند. رنگ بنفش، داشتن 
شناسه یکتای ۱۶رقمی در سمت چپ بالای هر برگ، دارابودن بارکد چاپ شده روی هر برگ چک و هم چنین عبارت »کارسازی این چک منوط به ثبت صدور، دریافت و انتقال آن در سامانه صیاد است«، 
از ویژگی های ظاهری چک های جدید است. از ابتدای سال آینده، چک های جدید با مشخصات ذکر شده، در شعب بانک به مشتریان عزیز عرضه می شود.  تفاهم نامه همکاری مشترک بانک آینده و 
اتاق اصناف ایران با حضور نادر خواجه حق وردی معاون امور شعب و بازاریابی بانک و سعید ممبینی رئیس اتاق اصناف منعقد شد. این تفاهم نامه با هدف همکاری و تسهیل ارتباط میان طرفین در حوزه ارائه 
خدمات بانکی و مالی بانک آینده به اعضای اتاق اصناف ایران، به ویژه به منظور بهبود حلقه زنجیره فرایندهای اقتصادی اصناف در حوزه های خدماتی، تولیدی، فنی و توزیعی و افزایش توان رقابتی، رفع 
نیازهای مالی، بهره مندی از فناوری های نوین بانکداری الکترونیکی و بهبود فضا و ابزارهای کسب و کار منعقد شد. شارکت های مالی، ارائه تسهیلات ویژه بانک آینده در قالب طرح آینده داران، ارائه 

سبدهای متنوع تسهیلات و خدمات نوین بانکداری الکترونیکی به تمامی اعضا و کارکنان اتاق اصناف ایران از دیگر موضوعات مطرح شده در این تفاهم نامه است.

مهندس پرويز فتاح رئيس بنياد مستضعفان با اشاره به اشتغالزايی و افزايش توليدات کشاورزی کشور از سوی اين 
بنياد گفت: در اين 10 طرح، حدود 1050 هکتار زير کشت پسته، گردو، زيتون و صيفی جات رفته و 10 هزار تن به ظرفيت 
توليد اين محصولات در کشور اضافه خواهد کرد و بنياد مستضعفان برای اجرای اين طرح ها، 350 ميليارد تومان سرمايه 
گذاری کرده که اشتغال زايی برای بيش از 2240 نفر فراهم کرده که حتما اين طرح ها را توسعه خواهد داد. وی با اشاره به 
استفاده بنياد مستضعفان از آخرين فناوری روز دنيا در اين طرح ها گفت: يکی از نکات مورد توجه ما استفاده از فناوری روز 
دنيا و بهره مندی از توان شرکت های دانش بنيان، برای ارتقاء راندمان توليدات در حوزه کشاورزی است و خوشبختانه امروز 
بخش قابل توجهی از محصولات توليدی برخی از گلخانه های صيفی جات بنياد مستضعفان به دليل کيفيفت بالای 
محصولات آنها، صادر می شود و ارزآوری خوبی برای کشور دارند.البته تامين نياز داخلی مهمترين اولويت ما است و در اين 
مسير با سازمان ها و ارگان های مربوطه کاملا هماهنگيم. فتاح در ادامه با اشاره به هدف قراردادن بنياد مستضعفان از سوی 
دشمنان ملت ايران گفت: ترامپ در اواخر دوران رياست جمهوری خود، من و شرکت های بنياد مستضعفان را در 12 صفحه 

و برای چندمين بار تحريم کرد که اين تحريم، نشان از بغض دشمنان از مسير صحيح حرکت بنياد مستضعفان است.

بیشاز۱۰۰۰هکتار
ازاراضیبنیادمستضعفان
زیرکشت

پرویز فتاح

احراز هويت مشتريان جديد بانک پارسيان برای افتتاح حساب بانکی و همچنين احراز هويت ثبت نام شدگان در 
سامانه سجام به صورت غيرحضوری انجام می شود. با توجه به نگرانی ها نسبت به شيوع موج چهارم کرونا، بانک پارسيان 
بعد از اقداماتی همچون افزايش سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت، تمديد تاريخ انقضا کارت های بانکی بدون حضور 
مشتری و...، عمليات احراز هويت غيرحضوری متقاضيان سجام، افتتاح حساب و صدور کارت بدون حضور در شعبه را 
اجرايی کرده است. براين اساس اين بانک امکان ثبت تقاضای احرازهويت برای متقاضيان براساس انطباق الکترونيک 
چهره متقاضی با تصوير ثبت احوال را به صورت جامع و کامل در بســتر همراه بانک مهيا کرده اســت و ديگر نيازی به 
مراجعه حضوری برای احراز هويت نيست،  در طراحی سامانه »احراز هويت غيرحضوری« تلاش کرده است تا سه ضلع 
مثلث را فراهم کند تا مشتری خدمات مورد نياز را دريافت کند، امنيت، سهولت و غيرحضوری بودن به صورت توامان 
در اين خدمت، زمينه آغاز سفر مشتری در اکوسيستم ديجيتال بانک پارسيان را فراهم خواهد آورد. با نصب نسخه جديد 
همراه بانک پارسيان و با ارسال تصاوير مدارک هويتی و همچنين ويدئوی زنده، می توان از اين خدمات استفاده کرد ، 
مشتريان اين بانک می توانند در صورت تمايل کارت نقدی خود را درب منزل يا محل کار از مامور پست تحويل بگيرند، 
از ابتدای آبان تا 24 بهمن امسال 75 هزار و 532 مورد درخواست برای احراز هويت غيرحضوری سجام به بانک پارسيان  

ارائه شده که از اين تعداد 67 هزار و 476 درخواست تاييد و ۸ هزار و 56 درخواست رد شده است .

احرازهویتغیرحضوری
مشتریانجدید

بانک پارسیان

وزير راه و شهرســازی از آمادگی وزارت راه و شهرســازی جهت ارايه خدمات در ايام نوروز خبر داد و از 
مردم نيز درخواســت کرد که طی نوروز از سفرهای غيرضروری خودداری کنند. محمد اسلامی، وزير راه و 
شهرسازی در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی با بيان اينکه امسال برخلاف سال های 
گذشته ستاد نوروزی تشکيل نخواهد شد، اظهار داشت: با وجود اينکه ستادی نخواهيم داشت، اما وزارت راه 
و شهرســازی آمادگی لازم را برای ترددهايی که در نوروز انجام می شــود، خواهد داشت.ما بايد ظرفيت و 
مديريت مان را در ايام نوروز در اوج نگه داريم؛ اما با اين حال مردم نيز بايد از انجام ســفرهای غير ضروری 
خودداری کنند.تمامی تمهيداتی که طی پروتکل های وزارت بهداشت از طريق قرارگاه عملياتی و ستادملی 
مقابله با کرونا ابلاغ شده است، در ايام نوروز رعايت خواهند شد.ما مردم را به سفر تشويق نخواهيم کرد؛ اما 
معتقديم که طی نوروز، بايد کاملا آماده و مهيا برای ارايه خدمات  باشيم.طی اين ايام، تمامی سيستم مديريت 
جاده ای از قبيل پليس و هلال احمر و ديگر سازمان ها نيز بايد آمادگی کامل را داشته باشند تا خدای ناکرده 

اگر مشکلی برای فردی يا جايی حادث شد، بتوان به طور مطلوب آن را مديريت و رسيدگی کرد.

             

مردمازسفرهای
غیرضروریطینوروز
خودداریکنند

محمد اسلامی

مديرعامل بنياد بيماری های نادر ايران گفت: حداقل ۸ و 
حداکثر 15 ميليون تومان برای هر بيمار نادر بايد در ماه هزينه 

شود که بسياری از خانواده ها توان پرداخت اين رقم را ندارند.
حميدرضا ادراکــی در آســتانه روز بيماری های نادر در 
گفت وگو با خبرگزاری تسنيم اظهار داشت: تا امروز اطلاعات سه 
هزار و ۸10 بيمار نادر در کميسيون علمی اين بنياد به عنوان بيمار 
نادر تشخيص داده شده  اند و مدارک تشخيص بيماری و درمان 
آنها اخذ شده است. ادراکی با بيان اينکه 334 نوع بيماری نادر در 
کشور وجود دارد، افزود: تنوع بيماری های نادر در ايران نسبت به 
کشورهای ديگر بيشتر است که از دلايل آن می توان به موقعيت 

جغرافيايی ايران، تنوع ژنتيکی در کشور و همچنين ازدواج های 
فاميلی به ويژه در شهرستان ها و روستاها اشاره کرد.  وی با بيان 
اينکه ۸5 درصد از بيماری های نادر زمينه ژنتيکی دارند، ادامه داد: 
هرچقدر ميزان ازدواج های فاميلی افزايش يابد به همان ميزان 
بروز بيماری های نادر امکان افزايش دارند، همچنين کتابی تحت 
عنوان اطلس بيماری های نادر توسط اين بنياد تهيه شده است 
که به جزئيات اين بيماری ها پرداخته اســت. مديرعامل بنياد 
بيماری های نادر ايران با اشاره به تصويب سند ملی بيماری های 
نادر ايران طی هفته های اخير گفت: در زمان حاضر پزشــکان 
متخصص مرتبط با بيماری های نادر در کلينيک مربوط به اين 

بنيــاد بيماران را ويزيت می کنند همچنين اين بيماران نياز به 
حمايت بيشتر از سوی دســتگاه ها و سازمانهای دولتی دارند.  
ادراکی با اشاره به هزينه های بالای تأمين دارو، تجهيزات و درمان 
بيماران نادر در کشور اظهار داشت: حداقل ۸ و حداکثر 15 ميليون 
تومان برای هر بيمار نادر بايد در ماه هزينه شــود که بسياری از 
خانواده ها توان پرداخت اين رقم را ندارند و بنياد نيز اعتباری را 
برای کمک به اين خانواده ها ندارد. وی از الزام سازمان بهزيستی 
برای حمايت از خانواده های بيماران نــادر خبر داد و افزود:  در 
سندی که اخيراً به تصويب رسيده است وظايفی برای سازمان 

بهزيستی پيش بينی شده است که بايد آنها را اجرا کند.

هزینه هر بیمار نادر در ماه ۸ تا ۱۵ میلیون تومان است

مديرعامل ســازمان جمع آوری و فروش اموال تمليکی با اشاره به رويکرد اين سازمان در سال جهش توليد و حمايت از 
بنگاه های اقتصادی، اظهار کرد: يکی از وظايف ما رسيدگی و تعيين تکليف کالاهای متروکه است که مهلت قانونی برای 
ترخيص آنها در مبادی ورودی رسمی کشور به پايان رسيده و پس از طی فرآيندهای قانونی بايد به فروش برسد. محمد 
علی افتخاری با اشــاره به رويکرد اين ســازمان در سال جهش توليد و حمايت از بنگاه های اقتصادی، اظهار کرد: يکی از 
وظايف ما رسيدگی و تعيين تکليف کالاهای متروکه است که مهلت قانونی برای ترخيص آنها در مبادی ورودی رسمی 
کشور به پايان رسيده و پس از طی فرآيندهای قانونی بايد به فروش برسد. به گزارش اعتبار به نقل از سازمان اموال تمليکی، 
در جهت تحقق شــعار سال و اجرای قانون رفع موانع توليد در 11 ماه امسال حدود 1300 ميليارد تومان )ارزش سيف( 
کالا به صاحبان آنها اعاده شد تا در چرخه توليد و اشتغال قرار بگيرد. عمده اين کالاها، کالای سرمايه ای، مواد اوليه توليد 
و ماشين آلات صنعتی هستند. سازمان به منظور رونق و احيای بنگاه های اقتصادی از درآمدی که می توانست در اين زمينه 
داشــته باشد، چشم پوشی کرد و در کوتاه ترين زمان ممکن اعاده شــد.32 درصد از اين کالاها شامل انواع دستگاه ها و 
ماشــين آلات صنعتی، 12 درصد ابزار صنعتی، 11 درصد کالاهای سريع الفساد،  10 درصد لوازم ساختمانی، ۸ درصد 

فلزات و مواد معدنی، 6 درصد وسايل نقليه و 5 درصد لوازم يدکی و وسايل نقليه را شامل می شود.

بازگشت۱3۰۰میلیارد
تومانکالایمتروکهبه
چرخهتولیدواشتغال

سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی

حجت الاسلام حسن درويشيان ، رئيس سازمان بازرسی کل کشورگفت: عزم ملی و استانی برای رفع مسئله پسماند لازم 
است تا با تأمين اعتبارات مشکلات اين بخش حل می شد. وی در بازديد از زباله سوز ساری با بيان اينکه مسئله پسماند مازندران 
و ساری سال ها لاينحل باقی مانده است اظهار داشت: اين مسئله سبب آلودگی محيط زيست، آب آشاميدنی و دريا شده است.
او با بيان اينکه پسماند بحث های بسيار تأسف آوری را برای مردم داشته، آن را غيرقابل دفاع دانست و افزود: عزم ملی و استانی 
برای رفع مسئله پسماند لازم است تا با تأمين اعتبارات مشکلات اين بخش حل شود.  متاسفانه شاهد تغذيه و رهاشدگی 
دام های سنگين در محل زباله هستيم و اين شيرابه های توليد شده سبب آلودگی محيط زيست و کشاورزی می شود.   بايد هر 
اقدامی که لازم است ظرف چند ماه آينده برای حل مشکل پسماند مازندران صورت گيرد و استاندار و شهرداری ساری بايد 
اين مسئله را پيگيری کند. رئيس سازمان بازرسی کل کشور با بيان اينکه قرار است بازرسی، استانداری و دستگاه های ذيربط 
مانند شهرداری برای حل مشکلات پای کار بيايند گفت: پيمانکار هم قول داد برای تجهيز و تکميل اين واحد اقدام کند. به ما 
قول دادند در صورت حل مشکلات کارخانه زباله سوز ساری، تا 6 ماه آينده اين کارخانه راه اندازی می شود.وی در ادامه برنامه های 

کاری خود در مازندران از پايانه صادرات محصولات کشاورزی روماک گستر پارس در جويبار ديدن کرد.

عزمملیبرایرفعمسئله
پسماندمازندران
لازماست

حجت الاسلام حسن درویشیان 

دکترمحمدرضا فرزين مديرعامل بانک کارآفرين ضمن ابراز خوشحالی از برگزاری نخستين جشنواره “قرآن و عترت”يادواره 
شــهيدحاج قاسم سليمانی از شکل گيری دبيرخانه دائمی برای تداوم برنامه های فرهنگی بانک خبر داد و تاکيد کرد که اين 
جشنواره سال آينده باشکوه تر برگزار خواهد شد. در مراسم اختتاميه اين جشنواره که با حضور اعضای هيات مديره، خانواده های 
برگزيدگان، نمايندگان بانک مرکزی و مسئولان بانکی برگزار شد،گفت: تنوع موضوعات جشنواره در 17رشته باعث شد افراد 
بيشتری با استعدادهای مختلف در اين جشنواره قرآنی در رشته های اصلی ادبی، مطالعات،آوايی و هنری شرکت کنند و اين خود 
به جذابيت بيشتر جشنواره و کشف استعدادهای خانواده های کارکنان بانک انجاميد.   خوشحالم که اين ارتباط بين همکاران از 
مسير قرآن ميسر شد و به همين دليل از مسئولان امر خواسته ام دبيرخانه دائمی در محل برگزاری جشنواره داشته باشيم تا ارتباط 
مستمر با همکاران و خانواده هايشان حفظ شود. اساس برگزاری جشنواره، استمرار روابط با کارکنان و خانواده بانک است. محمدرضا 
فرزين با اشاره به مشارکت چشمگير 4۸0 نفر از کارکنان و خانواده های آنان در جشنواره قرآن و عترت تصريح کرد: تلاش خواهيم 
کرد در سال های آينده اين جشنواره با جمع بزرگتری از خانواده های کارکنان و در شرايط بهتر و باشکوه تر برگزار شود. در پايان 
مراسم جوايزی به برگزيدگان بخش های مختلف جشنواره شامل کودکان و بزرگسالان اهدا شد. جشنواره قرآن و عترت، يادواره 
شهيد حاج قاسم سليمانی، نخستين جشنواره فرهنگی قرآنی بانکی کشور است که بانک کارآفرين مبدع و برگزار کننده آن است.

جشنوارهقرآنوعترت
سالآیندهباشکوهتر
برگزارمیشود

محمدرضا فرزین

سيد ستار هاشمی معاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات گفت: براساس برنامه ريزی های انجام شده در افق 1404، 
ده درصد از اقتصاد کشور بر پايه درآمد های حوزه ديجيتال است. در آيين افتتاح ششمين سايت تجاری اينترنت نسل پنجم 
کشور درکيش، بيژن عباسی آرند مديرعامل شرکت ارتباطی ايرانسل سرعت بالا، حجم بالای ارتباطلات پايدار و قابليت اتصال 
سريع را از ويژگی های مهم اين نسل از اينترنت برشمرد و گفت: نسل پنجم علاوه بر زير ساختی مناسب برای ارتباطلات هوشمند 
زمينه مناسبی نيز برای توسعه صنعت هوشمند در کشور خواهد بود.  وی با بيان اينکه تا کنون سايت تجاری نسل پنجم اينترنت 
5 جی در شهر های تهران و شيراز به بهره برداری رسيده است افزود: علاوه بر جزيره کيش شهر های مشهد، اصفهان و تبريز و 
ساير مناطق آزاد کشور در الويت راه اندازی نسل پنجم اينترنت 5 جی توسط شرکت ارتباطی ايرانسل قرار دارند. سيد ستار 
هاشمی  در اين مراسم با بيان اينکه نسل پنجم اينترنت زير ساختی برای شکل گيری اقتصاد ديجيتال و توسعه صنايع هوشمند 
در حوزه های مختلف صنعتی، پزشکی و کشاورزی است افزود: توسعه نسل پنجم اينترنت در دستور کار اپراتور های ايرانسل و 
همراه اول در کشور قرار گرفته و پيش بينی می شود ظرف مدت 3 تا 4 سال آينده پوشش مناسبی از ظرفيت 5 جی در کشور 
محقق شود. و زير ساخت های مناسب از اولويت های مورد نياز برای راه اندازی 5 جی در کشور است .بهره برداری از ظرفيت های 

نسل پنجم اينترنت در کشور مستلزم همياری و همکاری تمام حوزه ها در کشور است./ صدا و سيما

برنامهریزیدرآمد۱۰درصدی
اقتصادکشوربرپایهحوزه
دیجیتالدرافق۱۴۰۴

سید ستار هاشمی
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دکتــر مصطفی ســالاری مديرعامل ســازمان تامين 
اجتماعــی بــا بيان اينکه از تمامی امکانات و ظرفيتها برای 
موفقيت نسخه نويسی الکترونيک که کار بسيار بزرگی است، 
اســتفاده می شــود، گفت: هيچ مشــکلی در تامين منابع 
نخواهيم داشت. به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان 
تأمين اجتماعی، وی در بيســت و ششــمين جلسه بررسی 
روند اجرای طرح نســخه الکترونيک که با حضور مديران 
ستادی و مديران درمان تأمين اجتماعی استانها به صورت 
ويدئو کنفرانس برگزار شــد، اظهار داشــت: نسخه نويسی 
الکترونيک کار بسيار عظيمی است و با تلاش های تمامی 
همکاران در سراســر کشــور به خوبی پيش رفته است. او با 
بيان اينکه مديران واحدهای اجرايی تأمين اجتماعی سراسر 
کشور نقش مهمی در پيشبرد اين برنامه ملی دارند، گفت: 
ايــن برنامه به عنوان اولويت اول ســازمان بايد مورد توجه 
تمامی همکاران باشد و پاسخگويی و اطلاع رسانی مناسب 
به جامعه بايســتی مورد توجه قرار گيرد، در ايام تعطيلات 
نوروز، پاســخگويی در مراکز درمانی اين ســازمان تعطيل 
نيست و افرادی که ناگزير هستند به مراکز درمانی مراجعه 
کنند، با آرامش خاطر و بدون نگرانی خدمات خود را دريافت 
کننــد. درايام نوروزی از امکانــات واحدهای نظارتی برای 
بازرسی از مراکز درمانی، بستری و پاراکلينيک استفاده می 
شود. سالاری اظهار اميدواری کرد به زودی تمامی خدمات 
درمانی در بستر الکترونيک صورت گيرد. وی از تلاش های 
مديران و کارکنان ســازمان تأمين اجتماعی برای پيشبرد 
اين طرح قدردانی کرد و اظهار داشت: اين کار از بزرگترين 
پروژه های آی تی کشور است و موفقيت در اين پروژه بزرگ، 

اهميت زيادی در سطح ملی دارد.

سال آینده،سال ارزشمندی در جهت افزایش 
تولید و صیانت از نیروی است

محمد شريعتمداری وزير تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
گفت : با توافق کارفرمايان و کارگران به افزايش حداقل 

دستمزد 39 درصد برای سال 1400 رسيديم.
بــه گــزارش اعتبار به نقــل از مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی وی در 
پايان  نشست پنج ساعته شورای عالی کار برای تعيين 
حداقل دستمزد کارگران در سال 1400 گفت:  بعد از 
چندين جلســه مذاکرات دســتمزدی بين تشکل های 
کارگری و کارفرمايی کشور نشست نهايی شورای عالی 
کار بــا حضــور نماينــدگان دولت شــامل وزارت امور 
اقتصــادی و دارايــی ،وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
ســازمان ملی اســتاندارد ايران ،وزارت تعاون کار و رفاه 
اجتماعی و  نمايندگان تشکل های کارگری و کارفرمايی 
با بيش از 5 ســاعت مذاکرات مفصل  انجام شــد و در 
نتيجه  با توافق کارگران و کارفرمايان به افزايش حداقل 
دستمزد 39 درصدی برای سال 1400 رسيديم،  علاوه 
بر اين حداقل دســتمزد برای ساير سطوح مزدی رشد 
26 درصدی به اضافه 2ميليون و 4۸3 هزارو 555 ريال 
ماهانه به تاييد شورای عالی کار رسيد، ساير آيتم های 
دســتمزدی هم افزايش های مختلفی دارند،البته آيتم 
مربوط به کمک هزينه مسکن منوط به تصويب هيات 
وزيران اســت  که پيشــنهاد آن به فوريت تقديم هيات 

وزيران خواهد شد .
 ايــن تصميــم  با توجه به توافــق جامعه کارگری و 
کارفرمايی صورت گرفت و  فکر می کنم ســال آينده، 
ســال خوب و ارزشــمندی در جهت افزايش توليد و  

صيانت از نيروی کار  است.

مدیر روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در نشست مشترک با مدیران رسانه های تخصصی:

اصحاب رسانه مشاور رسانه ای فولاد مبارکه هستند

مدیرعاملبانکملی
ایران:تهدید»کرونا«
رابهفرصتیبینظیر

تبدیلکردیم

هیچ مشکلی برای تامین منابع در نسخه 
نشست مدير روابط عمومی شرکت فولاد نویسی الکترونیک نداریم

مبارکه با مديران رســانه های تخصصی، دير 
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه در ديدار 
با تعدادی از نمايندگان رسانه های تخصصی 
در تهران گفت: تک تک رســانه ها مشــاور 
رسانه ای گروه فولاد مبارکه هستند و هر نظر 
و ديدگاه ايشان می تواند گروه فولاد مبارکه 
را يک قدم به پيش ببرد. به گزارش ايراسين، 
هــادی نباتی نژاد افزود: در اين جلســات، 
هم فکری و هم انديشــی قوت می گيرد و ما 
وظيفــه خود می دانيم اين گونه جلســات 
هم انديشــی را با اصحاب رســانه که سوابق 
قابل ملاحظه ای در فعاليت حرفه ای و کارنامه 
خــود دارند، برگــزار کنيم تا اگر اخلالی در 
سيســتم رسانه ای فولاد مبارکه وجود دارد 
شــنونده آن باشــيم. به يقيــن جلســات 
هم انديشی به صورت فصلی برپا خواهد شد 

تا از نظرات يکديگر بهره مند شويم.
رسانه ها یکی از بازوهای اصلی روابط 

عمومی فولاد مبارکه هستند
وی افزود: اعتقادم بر اين اســت که يکی 
از بازوهای اصلی روابط عمومی شرکت فولاد 
مبارکه رســانه ها هســتند و بايد از مجاری 
رسانه ها برای ظهور و بروز بيشتر فعاليت های 
شــرکت فــولاد مبارکه اســتفاده کنيم. 
نباتی نژاد در ادامه گفت: باور ما بر اين است 
کــه با تغيير و بهبود مســتمر بخشــی از 
موضوعــات، فضاهای جديــدی به روابط 
عمومــی فولاد مبارکه اضافه کنيم؛ ازاين رو 
در بخش روابط بين الملل اقدامات جديدی 
تعريــف کرده ايــم. وی تأکيد کرد: اتفاقات 
خوبی در انتظار شرکت فولاد مبارکه است 

و تلاش بر اين اســت که با کمک رســانه ها 
بتوانيم اطلاع رسانی اين اتفاق ها را به خوبی 
انجام دهيم. نباتی نژاد افزود: روابط عمومی 
فولاد مبارکه در کنار رسانه ها قرار دارد و در 
تلاش است تا پروژه های رسانه ای جديد را 

با کمک آنان انجام دهد.
وی با اشاره به پذيرفتنی بودن نگاه های 
نقدکننده افزود: ما پذيرای برخی اخبار که 
نگاه نقادانه دارند و مشــکلات و چالش ها را 
بررسی می کنند هستيم، اما برخی از مطالب 
نگاه تخريبی دارند. در واقع بايد نقد ســالم 
صــورت گيرد و صداقت در نوشــتار وجود 
داشــته باشــد. با وجود تحريم ها و در اين 

وضعيت اقتصادی کشور به اميد نياز دارد
مدير روابط عمومی فولاد مبارکه در ادامه 
گفت: با وجود تحريم ها شرايط فعلی شرکت 
فــولاد مبارکه ويــژه اســت. در وضعيت 
اقتصادی فعلی، کشور به اميد نياز دارد و ما 
بايــد در اين شــرايط اقدام های اميدآفرين 
انجام دهيم. در اين زمينه رسانه ها به خوبی 
می تواننــد فعاليت هــای رو به پيشــرفت 

بنگاه های اقتصادی موفق را نشر دهند. وی 
بــا اشــاره به اينکه به وجــود آمدن برخی 
اشکالات طبيعی است و نبايد افکار عمومی 
را با محتواهای جهت دار مشوش کرد افزود: 
يکــی از ويژگی های شــرکت فولاد مبارکه 
عمــل بــه مســئوليت های اجتماعی در 
بخش های مختلف، از کرونا گرفته تا آبادانی 
راه های روستايی و... بوده است. حال اگر اين 
دســت از اقدامات نيز مورد نقد قرار بگيرد، 
بالطبع مديران شــرکت نيز برای انجام اين 
قبيــل امور عام المنفعه با مشــکل روبه رو 
خواهنــد شــد. نباتی نــژاد ادامــه داد: ما 
می خواهيم با نظرات رســانه های تخصصی 
به يک چارچوب مناســب رسانه ای برسيم. 
هرکدام از رسانه ها، مشاور رسانه ای مجموعه 
فولاد مبارکه هســتند و هريک از نظرات و 
ديدگاه هــای آنــان می توانــد مجموعه را 
يک قدم به پيش ببرد. نباتی نژاد تصريح کرد: 
هر رســانه می تواند با سبک خود سوژه های 
مختلــف را پيگيری کنــد و برای مجموعه 

فولاد مبارکه توليد محتوا کند.

 افزایش دامنه ارتباط مدیران فولاد 
مبارکه با رسانه ها 

به گفته نباتی نژاد، برقراری ارتباط مناسب 
با مديــران فولاد مبارکه از خواســته های 
رسانه هاست که بايد ساختاری برای آن شکل 
بگيرد، زيرا در نهايت منجر به توليد محتوای 
بيشتر می شود. در فضای خبری نيز تصميم 
بر اين است که از »پوشش محوری« به سمت 
»توليدمحوری« برويم و از رســانه ها نيز در 
اين زمينه کمک خواهيم گرفت؛ به اين شکل 
که به رسانه ها سوژه داده می شود تا براساس 
آن توليــد محتوا انجام گيرد. به گفته مدير 
روابط عمومی شرکت فولاد مبارکه، بازوهای 
اصلی روابط عمومی اين شــرکت رسانه ها 
هستند و بايد ارتباط ما با آن ها نزديک باشد. 
شايان ذکر است در نشست های هم انديشی 
رســانه های تخصصــی صنعــت و معدن، 
نمايندگان روزنامه دنيای اقتصاد، خبرگزاری 
موج، خبرگزاری ايلنا، روزنامه صمت، پايگاه 
خبــری اقتصــاد آنلايــن، پايــگاه خبری 
معدن نامــه، ماهنامــه چيــلان، ماهنامه 
پردازش، پايگاه خبــری معدن نيوز، پايگاه 
خبری رويداد 24 و اقتصاد 24، پايگاه خبری 
ماين نيوز، ماهنامه اخبار فلزات، پايگاه خبری 
می متالز و پايگاه خبری دنيای معدن حضور 
داشــتند و در نشســت ديگر که با حضور 
رسانه های حوزه بورس و بانک تشکيل شد، 
نماينــدگان پايگاه خبری بورس 24، پايگاه 
خبری بورس نيوز، پايگاه خبری بورس پرس، 
پايــگاه خبری بورس امروز و ماهنامه بورس 
و بانک به ارائه نظر و پيشنهاد درمورد بهبود 

مستمر همکاری های رسانه ای پرداختند.

عضو هيئت مديره انجمن توليدکنندگان فولاد گفت: ثبت رکورد 140 ذوب در ناحيه فولادسازی و ريخته گری مداوم 
شرکت فولاد مبارکه نشان از مديريت کاربلد آن مجموعه است. رضا شهرستانی در گفت وگو با خبرنگار ايراسين با اشاره به 
ثبت رکورد روزانه 140 ذوب در ناحيه فولادسازی و ريخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه اظهار داشت: اين دستاورد 
مهم نشان از مديريت کاردان اين مجموعه است و به تمام پرسنل شرکت فولاد مبارکه تبريک می گويم. وی افزود: شرکت 
فولاد مبارکه با داشتن ۸ کوره 1۸0 تنی که در دنيا منحصربه فرد است و ثبت رکورد 140 ذوب در يک روز، ثابت کرد که 
به زمان کمتر از ۸5 دقيقه در فرايند تخليه ذوب تا تخليه ذوب بعد )tap to tap( رسيده است و تحقق اين مهم، نيازمند 
مديريت بسيار قوی است، چراکه معمولا ظرفيت اسمی اين کوره ها 90 دقيقه است و فرايند تخليه ذوب تا تخليه ذوب 
بعدی بيش از 90 دقيقه طول می کشد. عضو هيئت مديره انجمن توليدکنندگان فولاد ايران تصريح کرد: دستاورد ثبت 
رکورد 140 ذوب در ناحيه فولادسازی و ريخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه باز هم بر مديريت کاردان مجموعه، تأمين 
و نگهداری قوی، تأمين مواد اوليه و توليد باکيفيت فولاد مبارکه که در سطح استانداردهای جهانی است، صحه گذاشت. 
وی اضافه کرد: اين دستاورد مهم فولاد مبارکه درخور تحسين است و اميدواريم با توسعه انقلاب چهارم صنعتی در شرکت 

فولاد مبارکه شاهد رکوردهای پی درپی بزرگ ترين واحد صنعتی کشور باشيم.

فولادمبارکهباداشتن۸
کوره۱۸۰تنیدردنیا
منحصربهفرداست

رضا شهرستانی 

تسهيلات پرداختی بانک ها طی 10 ماهه ابتدای سال 1399 به بخش های اقتصادی مبلغ 13959.9 هزار ميليارد ريال است که 
در مقايسه با دوره مشابه سال قبل مبلغ 6774.5 هزار ميليارد ريال )معادل 94.3 درصد( افزايش داشته است.  سهم تسهيلات پرداختی 
در قالب سرمايه در گردش در تمامی بخش های اقتصادی طی 10 ماهه سال جاری مبلغ ۸374.0 هزار ميليارد ريال معادل 60 درصد 
کل تسهيلات پرداختی است که در مقايسه با دوره مشابه سال قبل مبلغ 4461.5 هزار ميليارد ريال معادل 114 درصد افزايش داشته 
است.  سهم تسهيلات پرداختی بابت تأمين سرمايه در گردش بخش صنعت و معدن طی 10 ماهه سال جاری معادل 3096.4 هزار 
ميليارد ريال بوده است که حاکی از تخصيص 37 درصد از منابع تخصيص يافته به سرمايه درگردش تمامی بخش های اقتصادی )مبلغ 
۸374.0 هزار ميليارد ريال( است. از 4137.3 هزارميليارد ريال تسهيلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل 74.۸ درصد آن 
)مبلغ 3096.4 هزار ميليارد ريال( در تأمين سرمايه در گردش پرداخت شده است که بيانگر توجه و اولويت دهی به تأمين منابع برای اين 
بخش توسط بانک ها در سال جاری است. با توجه به بهبود روش های گزارش گيری و همچنين تکميل و اصلاح اطلاعات موجود در 
سامانه های بانک مرکزی توسط بانک ها و مؤسسات اعتباری، اطلاعات تسهيلات پرداختی در 10 ماهه سال 139۸ از هفت هزار و 1۸5.4 
هزار ميليارد ريال به هفت هزارو 442.3 هزار ميليارد ريال تعديل شده که با اعمال اين تعديل، رشد تسهيلات پرداختی در 10 ماهه امسال 

نسبت به دوره مشابه سال قبل از 94.3 به ۸7.6 درصد می رسد. / بانک مرکزی

رشد9۴درصدیپرداخت
تسهیلاتبهبخشهای
اقتصادی

بانک مرکزی ج.ا. ایران

 محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزير راه وشهرسازی با تشريح جزئيات برنامه وزارت راه برای اجاره داری حرفه ای، 
گفت:  واحدهايی که در زمين دولت ساخته می شود، برای هميشه به  صورت اجاره داری اداره می شود. با يادآوری اينکه در کشور 
يک بازار اجاره مسکن داريم که به  صورت سنتی فعاليت می کند، اين بازار سر جای خودش خواهد ماند و قصد تغيير آن را نداريم 
اما در کنار آن بازار حرفه ای اجاره داری، برای تعادل بخشی به بازار اجاره ايجاد خواهد شد. در اين بازار بخش خصوصی و علاقه مندان 
به سرمايه گذاری در اين بخش می توانند با گرفتن زمين های 99 ساله از دولت -که زمين ها قابل فروش نيست- اقدام به ساخت وساز 
واحدهايی برای اجاره  کنند. همچنين اگر سرمايه گذار در زمين متعلق به خودش ساخت و ساز کرده و فقط از تسهيلات و کمک های 
حمايتی استفاده کند، برای يک مدت معين اجاره داری می کند و بعد از آن واحدها در اختيار سرمايه گذار قرار خواهد گرفت. وی 
با اعلام اينکه واحدهای ساخته  شــده در زمين های دولتی برای هميشه به  صورت اجاره داری است، برای نهادهای حمايتی 
پيش بينی های لازم صورت گرفته تا بتوانند در اين حوزه ورود کرده و با مشارکت و حمايت  واحدهای اجاره ای ساخته خواهد شد. 
همچنين فضا برای شهرداری ها فراهم شده تا بتوانند از اين موقعيت استفاده کنند. واحدهای اجاره ای در مساحت های مختلف 
برای گروه های مختلف در نظر گرفته می شود و بسته به ميزان کمک دولت برای ساخت، نرخ اجاره تعيين و کنترل خواهد شد. 

برنامهوزارتراهبرای
اجارهداریحرفهای

 محمود محمودزاده

هفته نامه اقتصادی ایران

مديرعامل بانک ايران زمين، در سالگرد تاسيس اين بانک نويد آغاز به کار بانکداری ديجيتال بانک ايران زمين و 
رونمايی سراسری از سامانه فراز را در سال 1400 داد.  عبدالمجيد پورسعيد که در 24 اسفند همزمان با سالگرد تاسيس 
بانک ايران زمين، در جمعی با حضور برخی مديران سخن می گفت، اظهار داشت: پنج سال سخت و پرتلاش، اما شيرين 
را با همراهی مشتريان و همکاران پشت سر گذاشتيم. سالهايی که همه ما برای يک هدف بزرگ که همان پياده سازی 
بانکداری ديجيتال و معرفی اولين بانک ديجيتال در کشور است، تلاش کرديم.ما براساس برنامه ريزی های انجام شده 
سال 1400 را سال پياده سازی بانکداری ديجيتال بانک ايران زمين قرار داديم. ما مطمئنا در اين سال به آنچه برايش تلاش 
کرده ايم و برنامه داشته ايم دست خواهيم يافت. بانکداری ديجيتال بانک ايران زمين، تحولی در شبکه بانکی ايجاد خواهد 
کرد. پلتفرم فراز بانک ايران زمين را اولين نمونه کامل بانکداری ديجيتال در کشور دانست، ما در اجرای بانکداری ديجيتال 
نگاه زيرساختی و زيربنايی داشته ايم و در حال حاضر تمام ارکان بانک عزم خود را برای تحقق چشم انداز پنج ساله بانک 
جزم کرده اند.مديرعامل بانک ايران زمين، سال 1400 را سالی مهم و حياتی برای بانک ايران زمين دانست و گفت: همکاران 

من می دانند که سال 1400 سال موفقيت برای بانک ايران زمين خواهد بود.

هدیهمادرسال۱۴۰۰به
مشتریان،رونماییاز
بانکداریدیجیتال

 عبدالمجید پورسعید

 جلسه هم انديشی ويدئو کنفرانسی واحدهای استانی بيمه ايران به منظور استماع نقطه نظرات وديدگاه های مدير 
عامل بيمه ايران و ارائه رهنمود های لازم در روز های پايانی سال، با حضور سيد مجيد بختياری مديرعامل بيمه 
ايران ، معاونين مدير عامل ،مديران ستادی، مديران و معاونين استان، روسای شعب و ادارات استان ها برگزار شد 
ودر اين جلســه وی اعلام کرد :ســال 1400سال تحول بيمه ايران خواهد بود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی شرکت سهامی بيمه ايران، وی اين جلسه را برای بررسی دقيق و ارزيابی عملکرد استان ها، مشکلات 
احتمالی و ارائه راهکارها به منظور تحقق اهداف تعيين شده مفيد وموثر دانست وگفت : با توجه به شيوع ويروس 
کرونا و بحث کاهش ترددها، مقررشده که اين جلسات از طريق ويدئو کنفرانس برگزار شود تا عملکرد استان ها 
مورد بحث و بررسی قرار گرفته ودر صورت لزوم تصميمات لازم برا ی بهبود روند خدمت رسانی به بيمه گذاران 
اتخاذ گرديده وبيش از گذشته مفيد وموثر باشيم، حضور روسای شعب در مراکز استانها برای مشارکت در اين 
جلسه برای ما بسيار مهم وارزشمند است. مدير عامل بيمه ايران، 14 چالش اصلی که بيمه ايران با آن مواجه است 

را بزرگ وزياد وسخت برشمرد وگفت : اين مشکلات راه حل دارند ومی توانيم آنها را حل کنيم.

سال۱۴۰۰
سالتحولبیمهایران


 سید مجید بختیاری

ناصر اسکندری معاون راهبری توليد شرکت برق حرارتی با تاکيد بر اينکه امسال 65 ميليارد تومان اموال مازاد، 
راکد و ضايعات شرکت های توليد نيروی برق و مديريت توليد برق به فروش رسيده است، گفت: عوايد حاصل از اجرای 
اين طرح صرف جبران بخشی از بودجه و هزينه های مورد نياز اين شرکت ها به منظور تامين قطعات يدکی و هزينه های 
مورد نياز برای آماده سازی و نگهداری نيروگاه ها شده است. وی با اشاره به برنامه شرکت برق حرارتی برای تامين منابع 
مالی از محل فروش ضايعات و اموال راکد مازاد، گفت: امسال علاوه بر اقدام صورت گرفته بالغ بر ۸5 ميليارد تومان نيز 
اقلام مازاد و راکد بين شرکت های زيرمجموعه جابه جا شده است. وی تاکيد کرد: شناسايی اقلام راکد و مازاد به منظور 
استفاده بهينه داخلی، شناسايی ضايعات موجود در شرکت ها به منظور جايگزين کردن مواد اوليه در توليد، پاکسازی 
محيط نيروگاه ها جهت افزايش امنيت و اجرای پروتکل های HSE و کمک به تامين منابع مالی شرکت های زيرمجموعه 
از محل درآمد غيرعملياتی به منظور پوشش هزينه ها از جمله اهداف اجرای اين طرح بوده است. فروش اموال مازاد 
يکی از اقداماتی است که در چند سال اخير بنا به دلايل مختلف متوقف شده بود، اما با پيگيری های صورت گرفته اين 

طرح امسال در 17 شرکت توليد نيرو و 10 شرکت مديريت توليد برق اجرا شده است.

فروش۶۵میلیاردتوماناموال
مازادوراکدشرکتهای
برقحرارتی

شرکت برق حرارتی

خبر خبر

»تقويم ملی« بانک ملی ايران با استفاده از ابرازهای ديجيتال و الکترونيک، در دسترس هموطنان قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، اجرای اين اقدام ، گامی جدی برای صرفه جويی در مصرف کاغذ محسوب 
می شود و با توجه به علاقه و تمايل افراد به ويژه نسل جوان در استفاده از ابرازهای ديجيتال و الکترونيک، در دسترس 
هموطنان قرار دارد. با استفاده از تقويم ديجيتال بانک ملی ايران با عنوان »تقويم«ملی ، مصرف کاغذ به صورت قابل 
ملاحظه ای کاهش می يابد. با نصب اين اپليکيشن از امکانات خاص آن از جمله اوقات شرعی ، تبديل تاريخ ، دفترچه 
يادداشت ، يادآو ، ليست کارهای هفته ، هشدار ، اخبار و قطب نما بهره مند گرديد. گفتنی است علاقمندان به دريافت 
تقويم ملی علاوه بر نسخه دسکتاپ می توانند نسخه اندرويد و IOS آن را از طريق وب سايت بانک ملی ايران، سيب 
ايرانی و مايکت دريافت کنند.به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، شماره 2۸2 »سفير« گفت و گويی را با دکتر 
محمد رضا حسين زاده مديرعامل بانک ملی ايران منتشر کرده که نسخه تصويری آن نيز برای خوانندگان نشريه قابل 
مشاهده است. در اين شماره نشريه گزارش هايی از »ملی پلاس« و رويداد »ملی شو 4«، گفت و گوهايی با رئيس شعبه 

آسمان تهران، دبير شواری هماهنگی بانک ها و همکارانی در واحد پول رسانی و خزانه منتشر شده است.

سال۱۴۰۰را
باتقویمملی
آغازکنید

 بانک ملی ایران

دکتر محمدرضا حسین زاده مدیر عامل بانک ملی ایران گفت: نامه نگاری با رئیس کل بانک مرکزی و وزیر بهداشت به منظور »شهید« محسوب شدن کارکنان نظام بانکی که در اثر ابتلا به بیماری کرونا از دنیا رفته 
اند و در اولویت قرار گرفتن پرسنل بانک ها برای تزریق واکسن کرونا نیز خبر داد.سالی که به روزهای پایانی آن نزدیک می شویم، به دلیل شیوع کرونا سال ویژه ای بود. شیوع این بیماری بر همه فعالیت های اجتماعی، 
سیاسی و اقتصادی جهان و ایران تأثیر گذاشت و حقیقتاً مسیر زندگی مردم دنیا را تغییر داد. ارزیابی شما از این سال چیست؟ ابتدا لازم است به همه همکاران بانک ملی ایران که در روزهای پایانی سال، سخت به کار 
مشغول اند، خسته نباشید عرض کنم. من تجربه کارمندی، معاونت شعبه و ریاست شعبه را هم دارم و می دانم که روزهای اسفند ماه و مخصوصاً اواخر آن، حجم کار شعب تا چه اندازه زیاد است و برخی همکاران 
ممکن است تا پاسی از شب را نیز در محل کار بمانند. ما قدر زحمات همکاران گرامی مان را می دانیم و از خدای متعال برای همه آنها توفیقات بیشتری را به ویژه در راه خدمت به مردم مسئلت داریم.همان طور که 
گفته شد، سال ۱3۹۹ یک سال ویژه و خاص بود. اواخر سال گذشته که »کرونا« پیدا شده بود و اطلاعات و شناخت اندکی درباره آن وجود داشت؛ تصور عمومی این بود که این بیماری به زودی از بین می رود؛ ولی هر 
چه اطلاعات درباره »کرونا« بیشتر شد؛ مشخص شد که همزیستی با آن باید ادامه پیدا کند.سپس تدابیری به این منظور اندیشیده شد، سازوکارهای خاصی برای امور تعریف و فعالیت ها با آن تطبیق داده شد. 
رفته رفته بسیاری از کسب و کارها تحت تأثیر شیوع این بیماری قرار گرفت و حتی آهنگ رشد اقتصادی بسیاری از کشورها که مدتها مثبت بود، روند منفی به خود گرفت. بیکاری، خانه نشینی و تعطیلی مدارس، 

ارمغان کرونا بود. در کشور ما شرایط نامناسب تر هم بود، به طوری که کرونا با افزایش تحریم ها همزمان شد و مردم به سختی افتادند، ولی ما توانستیم با وجود همه دشواری ها، از این سال عبور کنیم.

همزمان با سالروز تاسيس نهاد کتابخانه های عمومی کشور انجام شد؛ اهدای کتاب و مجله توسط مسعود پزشکيان 
به کتابخانه مرکزی تبريز، 333 جلد کتاب و 30 نسخه مجله به ارزش تقريبی 200 ميليون ريال توسط مسعود 
پزشکيان، نماينده مردم تبريز، اسکو و آذرشهر در مجلس شورای اسلامی به کتابخانه مرکزی تبريز اهدا شد. به 
گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان آذربايجان شرقی، همزمان با سالروز تأسيس نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، در اقدامی خيرخواهانه و خداپسندانه 333 جلد کتاب و 30 نسخه مجله توسط مسعود 
پزشکيان، نماينده مردم تبريز، اسکو و آذرشهر در مجلس شورای اسلامی به کتابخانه مرکزی تبريز اهدا شد.اين 
کتاب ها در راســتای پويش »اهدای کتاب، اهدای آگاهی« شامل موضوعات عمومی و پزشکی، با ارزش تقريبی 
200 ميليون ريال به کتابخانه مرکزی تبريز اهدا شد. گفتنی است، پويش »اهدای کتاب، اهدای آگاهی« از طرح 
های نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، به منظور ارتقای فرهنگ مطالعــه و کتابخوانی، تأمين و تقويت منابع 
کتابخانه های عمومی و ايجاد تعلق در تأمين منابع کتابخانه ها و معرفی کتابخانه های عمومی اجرا می شود. بر اين 
اساس، مردم و خيرين می توانند با مراجعه به نزديک ترين کتابخانه عمومی، کتاب های خوانده شده و بدون استفاده 

خود را برای استفاده ديگران به کتابخانه هديه کنند.

اهدایکتابومجله
بهکتابخانه
مرکزیتبریز

مسعود پزشکیان

مديرعامل سازمان تأمين اجتماعی گفت: تفاوت ترميم 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان مشمول قانون سخت 
و زيان آور از فردا پرداخت می شــود. به گزارش اداره کل 
روابط عمومی سازمان تأمين اجتماعی، دکتر مصطفی 

سالاری افزود: براساس وعده ای که پيش از اين داده شده 
بود پس از اخذ مجوزهای قانونی، سازمان تأمين اجتماعی 
از فردا تفاوت ترميم متناسب سازی را به کليه بازنشستگان 
مشاغل سخت و زيان آور پرداخت می کند. وی گفت: بر 

اين اســاس نه تنها از اســفند سال جاری مبلغ متناسب 
سازی حقوق اين افراد ترميم می شود بلکه مابه التفاوت 
اين ترميم نيز از ابتدای اجرای طرح متناسب سازی بعنی 
از ابتدای مرداد محاسبه و به حساب آنان واريز می شود.

تفاوت متناسب سازی 
بازنشستگان مشاغل 
سخت و زیان آور از 
فردا پرداخت می شود



 بودجه مورد نیاز توسعه شبکه گازرسانی
 از محل صرفه جویی تأمین شد

مديرکل روابط عمومی وزارت نفت اظهار کرد: از محل 
صرفه جويی توانســتيم کل بودجه مورد نياز توسعه شبکه 
گازرســانی را تأمين کنيم که با اجرای اين طرح ها از ســال 
93 تا به امروز 5۸ ميليارد ليتر فرآورده مايع به ارزش 25 

ميليارد دلار آزاد شده است. 
 به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رســانی وزارت 
نفت، کسری نوری در بخش »با سخنگويان« برنامه زنده 
»رويداد« راديو گفت وگو با اشــاره به پشــت سر گذاشتن 
فصــل ســرما و ثبت رکوردهای تــازه در ارقام مصرف گاز 
خانگی اظهار کرد: زمســتان امسال بسيار سخت بود. وی 
با اشاره به اينکه تأمين گاز مصارف خانگی با مشکلی روبه رو 
نشــد، گفت: با مديريت مطلوب، گاز بخش خانگی تأمين 
شد. مديرکل روابط عمومی وزارت نفت با اشاره به سياست 
افزايش توليد متناسب با ذخاير کشور، اظهار کرد: برداشت 
از ميدان های مشترک پارس جنوبی دو و نيم برابر شده و 
شبکه انتقال توزيع گاز بيش از دو برابر فزونی يافته است.

نوری ادامه داد: 95 درصد جمعيت کشــور زير پوشــش 
شبکه گازرسانی قرار دارند و همين اواخر 14 هزار روستای 
ديگر گازرســانی شده است.وی افزود: اکنون که روزهای 
پايانی ســال را می گذرانيم ، عمليات گازرســانی 2 هزار و 
632 روســتای ديگــر با ۸4 هزار خانــوار با اعتبار 3 هزار 
ميليارد تومان در حال اجراســت. مديرکل روابط عمومی 
وزارت نفت از دريافت نکردن حتی يک ريال بودجه عمومی 
کشور برای اين پروژه ها سخن گفت و ادامه داد: همه اين 
طرح ها حدود 70 هزار ميليارد تومان بودجه نياز داشــته 
کــه از محــل درآمد حاصل از صرفه جويی به دســت آمده 
است. نوری گفت: از محل صرفه جويی توانستيم کل بودجه 
مورد نياز توســعه شــبکه گازرســانی را تأمين کنيم که با 
اجرای اين طرح ها از ســال 93 تا امروز 5۸ ميليارد ليتر 

فرآورده مايع به ارزش 25 ميليارد دلار آزاد شده است.

پیش نویس قانون ساختار، تشکیلات و 
وظایف مرکز فوریت های اجتماعی 

تقدیم دولت شد
وحيد قبادی دانا رئيس ســازمان بهزيســتی کشور در 
مراســم تقدير از 123 نفر از کارشناســان منتخب مرکز 
فوريت های اجتماعی سراســر کشور، گفت: پيش نويس 
قانون ســاختار، تشــکيلات و وظايف مرکز فوريت های 
اجتماعی تهيه و تدوين شد و امروز آماده تقديم به دولت 
اســت و بعد از آن برای تصويب به مجلس ارســال خواهد 
شد. وی در مراسم تقدير از 123 نفر از کارشناسان منتخب 
مرکز فوريت های اجتماعی سراســر کشــور با بيان اينکه 
بهزيستی در گام دوم انقلاب با شعار شفافيت، تحول در 
خدمــت و ارتقاء ســلامت اجتماعی در بســتر خانواده 
فعاليت های خود را وارد فصل نوينی کرده اســت، گفت: 
با توجه به رشــد آســيب های اجتماعی همچون اعتياد، 
طلاق و ... متاســفانه خشــونت های خانگی مانند کودک 
آزاری، همســر آزاری، خودکشــی و ... مسائلی است که 
هرچند ناچيز، اما شاهد آن هستيم که البته همان ميزان 
کم برای ما مهم است و وظيفه منديم در مقابل آن اقدامات 
لازم را به صورت مداخلات بهنگام و تخصصی انجام دهيم، 
بــرای رســيدن به مطلوب و انجــام وظايف فوريت های 
اجتماعی نيازمند تقســيم مســئوليت بين دستگاه های 
مختلف دولتی و غيردولتی است؛ يکی از نکاتی که مقام 
معظــم رهبــری شــخصاً تاکيد ويژه داشــتند موضوع 
آسيب های اجتماعی بوده است و ايشان فرمودند.  شايد 
از نگاه جامعه شناسانه وجود آسيب های اجتماعی جوامع 
بشری امری طبيعی باشد، اما در شان کشوری که آرمان 
ســاخت تمدن نوين اســلامی دارد به هر ميزان ولو اندک 
هم شايســته نيست؛ بنابراين اگرچه درخصوص مقابله با 
آســيب های اجتماعی کارها زيادی صورت گرفته اســت 
اما يقيناً کافی نبوده و برای حل آن کار شبانه روزی کرد. 
توقعات بيش از اينهاست. اهميت کار و بزرگی مسئوليت 
و خطرات ناشی از آن را توجه کند آن وقت می فهمد که 
چقدر در اين زمينه بايد تلاش کرد و شب و روز نشناخت.
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3۰7 پروژه بزرگ صنعت آب و برق افتتاح شد

واکسیناسیون
ماهانهبیشاز۱۰
میلیونایرانیبا
واکسن»کووایران
برکت«

تحریم ها بهانه است

غلامرضا رفيعی وکيل بين المللی فوتبال، درباره ناتوانی 4 باشگاه 
ايرانی و فدراسيون فوتبال در کسب ميزبانی ليگ قهرمانان آسيا 
و مقدماتی جام جهانی گفت: نمی دانم اين تصميم از سوی کدام 
مرجع AFC بوده و ما تنها خبر آن را شنيديم. پيگيری و مراتب 
اعتراض از سوی هر نهاد کنفدراسيون فوتبال آسيا متفاوت است 
و موضوع شفاف نيست اما بايد ببينيم دلايل AFC تا چه اندازه 
موجه است. اگر موضوع کمبود زيرساخت هاست، ما ورزشگاه های 
يادگار امام)ره( تبريز، نقش جهان اصفهان، شهدای فولاد خوزستان، 
امام رضا)ع( مشهد و آزادی تهران را داريم که کيفيت بالايی دارند 
و بدون زيرســاخت نيســتيم. وی با اشاره به امکانات زيرساختی 
کشــورمان گفت: در تهران يا تبريز بهترين هتل های 5 ســتاره را 
داريم و کمبودی در اين باره وجود ندارد. زمين های بازی اختصاصی 
تيم های ما خيلی خوب اســت و بعيد می دانم زيرســاخت های 
کشورمان مشکل اصلی باشد. مگر تا قبل از شيوع کرونا، بازی های 
مختلف در ايران برگزار نمی شد؟ زيرساخت های ما از آن زمان بهتر 
شده است. نمی گويم امکانات و زيرساخت های ما از قطر، عربستان 
و امارات بهتر است اما ورزشگاه ها و هتل های ما برای برگزاری چند 
مســابقه کفايت می کند. وی درباره اينکه گفته شــد تحريم  های 
بانکی و پخش تلويزيونی از ميزبانی تيم های ايرانی جلوگيری کرده 
است، گفت: تحريم اصلا مانع نيست و بهانه است. در 4 دهه اخير 
تحريم بوده ايم و الان تحريم نشده ايم. تحريم به نفع آنها شده که 
پول تيم ملی و باشگاه های ما را نمی دهند و مجبوريم پول ها را با 
چمدان منتقل کنيم. اين تحريم ها به سود AFC و فيفاست. حق 
پخش نيز همين گونه است و مگر مسخره تر از اين هم وجود دارد؟ 
اين حقوقدان ورزشی اظهار داشت: کدام کشور را به دليل پخش 
تلويزيونــی از ميزبانی محــروم کرده اند؟ اگر در رأی به تحريم ها 
اســتناد کرده باشــند، 40 سال است تحريم هستيم و اگر بگويند 
زيرســاخت های ما مشــکل دارد، بايد بگويم امکانات ما از قبل که 

ميزبان بوده ايم، بهترشده است.

 بانک رفاه کارگران هفتمین
 شرکت برتر ایران شد

بر اســاس اعلام نظر دبيرخانه همايش شرکت های برتر ايران 
در سازمان مديريت صنعتی، بانک رفاه کارگران توانست با کسب 
رتبه 7 از نظر شاخص فروش، در رديف 10 شرکت برتر ايران قرار 
گيرد. ســازمان  مديريت  صنعتی ايران از ســال 1377 رتبه  بندی 
شرکت های برتر ايران را هر ساله انجام داده است. اين رتبه بندی 
با الهام از رسالت سازمان با فراهم کردن آمار و اطلاعات شفاف و 
مفيد در مورد بنگاه های اقتصادی کشــور، فضای روشــن تری از 
کسب و کار اقتصادی کشور ارايه می دهد و به مديران بنگاه های 
اقتصادی، سياســت گذاران و پژوهشــگران، ياری می رســاند تا 
شــناخت و درک دقيق تری از مقياس، ســاختار مالی و اقتصادی 
صنايع و بنگاه های اقتصادی بزرگ کشــور بيابند. فهرســت صد 
شرکت برتر، مجموعه ای متعلق به شرکت های بزرگ ايرانی است. 
در فهرست صد شرکت برتر ايران، به اين دليل که نگاه کلان ملی 
در شــکل گيری اين فهرست مورد نظر سازمان مديريت صنعتی 
بوده، بر روی شناســايی آرايش بنگاه های بزرگ کشــور در کنار 
يکديگر تمرکز شده است. سال 9۸ نيز همچون سال های گذشته 
اين رتبه بندی برگزار شد و بانک رفاه کارگران موفق شد در رديف 
10 شرکت برتر ايران قرار گيرد. نگاهی به کارنامه اين بانک نشان 
می دهد، دامنه فعاليت هايش به عنوان بانکی اجتماعی بســيار 
گســترده اســت، اگر چه خدمات دهی مناسب به بازنشستگان، 
مستمری بگيران سازمان تأمين اجتماعی و کارگران کشور نقش 
اين بانک را در حوزه اجتماعی پر رنگ تر کرده است اما آمارها و 
عملکرد آن نشان می دهد که در حوزه توليد و پرداخت تسهيلات 
به واحدهای اقتصادی کشــور، کمک به اشــتغال زايی در مناطق 
محروم و حوزه مســئوليت اجتماعی نيز حضوری مؤثر دارد. در 
دوران شــيوع ويروس کرونا نيز نام بانک رفاه کارگران به فراوانی 
تکرار شد. اين بانک سال هاست که با دانشگاه های علوم پزشکی 
کشور و فعالان حوزه سلامت، تعامل و همکاری دارد. با ارائه خدمات 
مطلوبی همچون مشارکت در تجهيز بيمارستان ها و مراکز درمانی، 
اهدای آمبولانس به بيمارستان ها، پرداخت تسهيلات به اعضای 
کادر درمان و... تلاش کرد تا همگام با پيش قراولان مبارزه با اين 
بيماری در خدمت هم وطنان باشد. بنابراين بررسی عملکرد اين 
بانک و کارنامه فعاليت های آن نشان از بانکی توانمند می دهد که 
نتيجه رتبه بندی ســازمان مديريت صنعتی در ســال 9۸ و کسب 

رتبه 7 در بين شرکت های برتر کشور، گواهی بر اين مدعاست.

وزيــر نيرو گفــت: در مرحله دوم پويش 
هرهفتــه #الف-ب-ايران تــا امروز 307 
پروژه بزرگ آب و برق به بهره برداری رسيده 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نيرو»رضــا اردکانيان« در مراســم 
افتتاح آخرين طرح های مرحله دوم پويش 
هــر هفته #الف-ب-ايران در محل تصفيه 
خانــه غــرب تهران )فيروز بهــرام( افزود: 
مرحله دوم پويش هر هفته #الف-ب-ايران 
از 25 فرورديــن ماه کليد خورد تا به امروز 
که پرونده آن برای امسال بسته خواهد شد. 
وی ادامه داد: براساس وعده داده شده مقرر 
بود در اين پويش 250 پروژه مهم و بزرگ 
صنعت آب و برق به بهره برداری برسد. وزير 
نيرو خاطرنشــان کرد: طرح های وعده داده 
شــده قرار بود با سرمايه گذاری حدود 50 
هزارميليــارد تومان به ســرانجام برســد. 
اردکانيان گفت: اکنون و در آخرين مرحله 
بهره بــرداری از طرح های اين پويش اعلام 
می کنيم که اين پويش، بهره برداری از 307 

پروژه بزرگ آب و برق را ممکن کرد.

وی ادامه داد: سرمايه گذاری انجام شده 
بــرای ايــن طرح ها بالغ بــر ۸1 هزار و 22 
ميليــارد تومــان رســيد و ايــن طرح يا 
بهره برداری شده اند و يا آبگيری با آب اندازی 
خواهند شد. وزير نيرو افزود: در اين پويش 
14 ســد مخزنی، 55 هــزار و 642 هکتار 
شــبکه های اصلی زهکشــی و آبياری و نيز 
10 طرح آبرســانی شهری به بهره برداری 
رســيد. اردکانيان خاطرنشــان ســاخت: 
بهره بــرداری از 9 تصفيه خانــه آب و نيــز 
آبرسانی به يک هزار و650 روستای کشور 

و نيــز بهره بــرداری از 9 نيروگاه جديد، 5 
پروزه بازتوانی نيروگاه های موجود از ديگر 
طرح های اين مرحله پويش است. وی ادامه 
داد: بهره برداری از 25 نيروگاه تجديدپذير 
که ايــن بهره برداری ها ظرفيت توليد برق 
کشور را 2 هزار و 335 مگاوات افزايش داد. 
وزير نيرو افزود: به 2۸۸ روستای باقی مانده 

نيز برق رسانی صورت گرفت.
اردکانيان مهمترين بخش اين پويش را 
نه تنها طرح های ســاخت و ســازی بلکه 
طرح های ساز وکاری برشمرد و خاطرنشان 

ســاخت: اين طرح های سازو کاری که کم 
کــم جای خــود را در صنعت آب و برق باز 
خواهنــد کرد بهره وری، کاهش هزينه ها و 
ارائه خدمات بهتر به مردم را ممکن ساخته 

است.
وی از جمله طرح های سازو کاری را ارائه 
برنامه سازوکاری مقابله با کم آبی برای 31 
اســتان، يکپارچه سازی شرکت های آب و 
فاضلاب شــهری و روســتايی، آغاز اجرای 
طــرح گردشــگری منابع آبــی و تعويض 
کابل های مســی با کابل خود نگهدار اعلام 
کرد.وزيــر نيرو گفت: در مجموع 53 طرح 
سازو کاری برای نخستين بار در اين مرحله 
پويش به بهره برداری رسيد که تحول معنا 
داری ايجــاد کرده اند. اردکانيان ادامه داد: 
ويژگی مهم اين طرح ها آن اســت که 70 
درصــد منابــع اجرای آنها توســط بخش 
خصوصی تامين شده است. به گزارش ايرنا، 
دومين مرحله افتتاح طرح های مهم صنعت 
آب و برق در قالب پويش هر هفته#الف_ب_
ايران فعاليت خود را از فروردين ماه امسال 

آغاز کرد.

يک شرکت تجاری از ابداع فناوری هوش مصنوعی تازه ای خبر داد که مشخص کردن کمی ميزان و سطح تمرکز افراد را ممکن می کند. به گزارش مهر به نقل از زد  
دی نت، فناوری يادشده که توسط شرکت فوجيتسو ابداع شده، نشان می دهد افراد برای انجام کاری که برعهده گرفته اند از تمرکز کافی برخوردارند يا خير. تا به حال از 
مدل های هوش مصنوعی برای مشخص کردن احساسات و رفتار افراد استفاده شده بود، اما با توجه به اينکه حالات چهره و رفتار افراد بر مبنای وظيفه درحال انجام و پس زمينه 
فرهنگی اشخاص متفاوت است، مدل های هوش مصنوعی به دشواری می توانند با تحليل دقيق چهره هر فرد دريابند او تا چه حد روی کاری که درحال انجامش است، متمرکز 
شده است. مدل هوش مصنوعی جديد ابداع شده توسط شرکت فوجيتسو با بررسی و تحليل تک تک عضلات صورت از دقت بيشتری برای ارائه نتايج در اين زمينه برخوردار 
است. اين مدل می تواند با سرعت بالايی تغييرات چهره مانند تغيير در حالت دهان يا عضلات اطراف آن را تشخيص دهد و دقت آن حدود ۸5 درصد برآورد شده است. مدل 

يادشده با موفقيت روی 650 نفر از اتباع کشورهای چين، ژاپن و آمريکا آزمايش شده و ميزان تمرکز آنها روی کارشان را در سه سطح کم، متوسط و بالا نمايش داده است.

محمدحسن ذيبخش سخنگوی سازمان هواپيمايی کشوری با  اشاره به شرايط بحرانی شيوع ويروس کرونا، گفت: روند سفرهای نوروز برای حفظ سلامت مردم تغيير 
خواهد کرد تا انگيزه مردم برای سفر کاهش يابد. طرح سفرهای نوروزی با توجه به شيوع ويروس کرونا امسال مانند سال های گذشته اجرا نمی شود، اما در حين حال ناوگان 
شرکت های هواپيمايی آمادگی انجام سفرهای ضروری را خواهند داشت.وی با بيان اينکه برنامه ريزی ها در راستای پاسخگويی به انجام سفرهای ضروری در اين ايام صورت 
گرفته است، افزود:طی سال های قبل يکماه قبل از ايام نوروز امکان پيش خريد پروازهای داخلی وجود داشت، اما در ايام نوروز 1400 پرواز فوق العاده يا در نظر گرفتن ناوگان 
ويژه برای پاسخگويی به سفرهای نوروزی نخواهيم داشت و فقط سفرهای برنامه ای انجام می شود.وی با اشاره به اينکه البته در زمان حاضر ممنوعيتی برای خريد و فروش 
بليت نوروزی وجود ندارد، گفت: مانند ساير ايام سال، متقاضيان می توانند نسبت به تهيه بليت پس از استعلام گيری از وضعيت سلامت شان، اقدام کنند.نوروز 1400 فقط 

سفرهای برنامه ای انجام می شود و افزايش ظرفيت مانند سال های قبل نخواهيم داشت./ تسنيم

تشخیصسطحتمرکزافرادبهوسیلههوشمصنوعی ممنوعیتیبرایخریدوفروشبلیتنوروزیهواپیماوجودندارد
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خبر خبر

تولید واکسن »کوو ایران برکت« با تکیه بر توان داخلی، موجی از غرور ملی را با خود به همراه آورده است و این نوید را می دهد که سال آینده سالی توأم با موفقیت در مقابله 
با این ویروس منحوس باشد. در همین رابطه، ایرج حریرچی، معاون وزیر بهداشت با اشاره به مشکلات موجود در روند تهیه واکسن از دیگر کشورها گفت: وضعیت فعلی دنیا 
این نکته را ثابت کرده است که برخی کشورها دچار انحطاط اخلاقی در توزیع واکسن شده اند. وی ادامه داد: بسیاری از کشورهای حاضر در مدار غرب مثل کانادا و اتریش و 
دیگر کشورهای اروپایی نیز رسما به نحوه توزیع واکسن توسط آمریکا و انگلیس اعتراض کرده اند.  معاون وزیر بهداشت بیان کرد: روش عاقلانه در تهیه و توزیع واکسن در 
کشورمان این بود که با اتکا به توان و تولید داخل واکسن را برای مردم مان تهیه کنیم. البته این نکته را نیز باید گفت که تا رسیدن به تولید انبوه واکسن های داخلی، حتما با تمام 
قوا از واکسن تولید خارج و واکسن تولید مشترک استفاده خواهیم کرد.  حریرچی خاطرنشان کرد: کشور ما برای تولید واکسن کرونا هم اکنون در حال کار با سیستم ها و تکنولوژی 
روز دنیاست و با امید به خدا از خرداد یا تیر واکسیناسیون عمومی هموطنان مان آغاز خواهد شد.  وی در پاسخ به این سوال که از خردادماه چه تعداد از جمعیت ایران مورد 

واکسیناسیون قرار می گیرند، گفت: تعداد واکسیناسیون انجام شده با استفاده از واکسن »کوو ایران برکت« قطعا بالای ۱۰ میلیون نفر در ماه خواهد بود. 

مصرف آب تهران 2 برابر شهرهای پیشرفته جهان است
يوســف رضاپور مديرعامل شــرکت آب منطقه ای تهران 
گفت: ســرانه تأمين آب تهران به ازای هر نفر 34۸ ليتر در 
شبانه روز است، در حالی که اين رقم در شهرهای پيشرفته 

بين 170 تا 220 ليتر است،
از ابتدای سال آبی جاری تاکنون در مجموع 226 و شش 
دهم ميليمتر بارش در استان تهران ثبت شده که نسبت به 
مدت مشــابه ســال گذشته کاهشی 11 درصدی و نسبت به 
متوسط آمار بلندمدت، رشدی 27 درصدی را نشان می دهد.

مجموع ذخيره آب در مخازن ســدهای تهران هم اکنون 
566 ميليون مترمکعب اســت که در مقايسه با ذخيره 635 
ميليون مترمکعبی سدهای تهران در زمان مشابه سال قبل، 

با کاهش 69 ميليون مترمکعبی در اين بخش مواجه ايم.
وی با بيان اينکه »برای چگونگی تأمين آب استان تهران 
به ويژه کلانشهر تهران در سال 1400 نگرانی داريم«، گفت: 
به گونه ای برنامه ريزی می کنيم که به مشکل جيره بندی و 
قطعی آب نرسيم. سرانه تأمين آب تهران به ازای هر نفر 34۸ 
ليتر در شــبانه روز اســت، در حالی که اين رقم در شهرهای 
پيشرفته که پرآب تر از تهران هستند بين 170 تا 220 ليتر 
اســت. اســتاندارد مصرف آب در جهان در حالت ايده آل اين 
اســت که 20 درصد منابع آبی تجديدپذير که در اختيار ما 
هســت را مصرف کنيم اما متوســط مصرف منابع آب های 
تجديدپذير در کشــور ما ۸6 و هفت دهم درصد اســت. او با 

تأکيد بر اينکه »اگر نتوانيم شرايط را اصلاح کنيم، در آينده 
در تهران به مشــکل تأمين آب می خوريم«، گفت: جمعيت 
فعلی استان تهران حدود 13 ميليون و 300 هزار نفر است 
که طبق برآوردها تا سال 1410 اين جمعيت به 20 ميليون 
نفر افزايش می يابد؛ سوال اينجاست که تا چه اندازه می توانيم 
آب مورد نياز مردم تهران را تأمين کنيم و افزايش جمعيت 
تهران تا کجا قرار است ادامه يابد؟ بايد شورای عالی امنيت 
ملی به موضوع جمعيت تهران ورود کند و اجازه ندهد جمعيت 
تهران از حدی افزايش يابد؛ هرچه ما ظرفيت های تأمين آب 
تهــران را افزايــش دهيم و از طرفی بدون حســاب و کتاب 
جمعيت تهران افزايش يابد، به مشکل خواهيم خورد./ تسنيم

سهم فولاد مبارکه در طرح انتقال آب خلیج فارس به اصفهان
در عمليات اجرايی طرح انتقال آب خليج فارس به اصفهان 
شــرکت فولاد مبارکه به عنوان مهم ترين ســهامدار اين طرح 

سهم مهمی در پيشبرد اين ابرپروژه دارد.
سيدمحمود حسينی، مديرعامل شرکت تامين آب اصفهان 
صفــه درباره عمليات اجرايی طرح انتقال آب خليج فارس به 
اصفهان گفت: شرکت تامين آب اصفهان صفه در دی ماه 97 
پــس از هماهنگــی با ايميدرو و شــرکت تامين و انتقال آب 
خليج فارس به جنوب شرق کشور اعم از هرمزگان، گل گهر، 
مس سرچشــمه و فولاد چادرملو شــکل گرفت. وی افزود: در 
حال حاضر سهامداران عمده شرکت تامين آب اصفهان صفه، 
شــرکت های فولاد مبارکه، پالايشــگاه اصفهان و ذوب آهن، 
شــهرداری اصفهــان، اتــاق بازرگانی و ســازمان همياری 
شــهرداری های اصفهان است. مديرعامل شرکت تامين آب 
اصفهان صفه با اشــاره به اساســنامه اين شرکت تصريح کرد: 
اساسنامه شرکت تامين آب اصفهان صفه اجازه فعاليت های 
مختلف تامين آب صرفا با اهداف صنعتی و معدنی را از منابع 
درون سرزمينی و برون سرزمينی در دستور کار قرار داده است. 
وی خاطرنشان کرد: طرح انتقال آب از خليج فارس به اصفهان 

در راستای تامين کمبود نياز آبی صنعت استان اصفهان است 
و اين انتقال آب در هفت مسير توسط شرکت مشاوره ای »طوس 
آب« از ابعاد مختلف نظير هزينه و قيمت تمام  شــده و زمان 
اجرا بررســی شــد تا در نهايت مســيری که از نظر آبگير و 
 آب شــيرين کن با شــرکت خليج فارس مشــترک اســت،

 انتخاب شد.
حسينی با اشاره به اينکه 3۸0 کيلومتر از مسير انتقال آب 
از خليج فارس به اصفهان با شرکت خليج فارس مشترک است، 
گفت: در حال حاضر شرکت مهندسين مشاور يکم به عنوان 
مشاور و شرکت زايندآب به عنوان مدير طرح انتخاب  شده اند 
و مشغول فعاليت هستند. وی افزود: روز يکشنبه، 24 اسفندماه، 
دو قســمت از خط اول از گل گهر تا مس سرچشــمه و از مس 
سرچشــمه به چادرملو اردکان توسط رئيس جمهور افتتاح و 
عمليات اجرايی انتقال آب از خليج فارس به اصفهان و خراسان 
رضوی هم آغاز شد. مديرعامل شرکت تامين آب اصفهان صفه 
گفت: شــرکت فولاد مبارکه ســهم مهم و قابل توجهی از اين 
پروژه را بر عهده دارد و از هفت سهامدار موجود، دو سهامدار 
به اين شرکت تعلق دارند. وی افزود: مديرعامل شرکت فولاد 

مبارکه از ابتدای کار همواره با راهبری و هدايت به عنوان رئيس 
هيات مديره از اين پروژه حمايت کردند و انسجام بخشی ها به 
همت مديريت شرکت فولاد مبارکه انجام شد. حسينی با اشاره 
به منطقی خواندن تعريف بازه پنج ســاله برای اين ابرپروژه 
گفت: پروژه انتقال آب از خليج فارس به استان های کرمان و 
يزد پس از 7 ســال به بهره برداری رســيده است و اميدواريم با 
اعمال مديريت ارزش و زمان بتوانيم هزينه ها را کاهش دهيم 
و در صورت تامين به موقع کالا و سرمايه انتقال آب خليج فارس 
به اصفهان حتی کمتر از پنج ســال به بهره برداری برســد. با 
راهبری وزارت صمت و ســرمايه گذاری شــرکت های بزرگ 
معدنی از جمله فولاد مبارکه يکشنبه گذشته عمليات اجرايی 
آيين بهره برداری و شــروع عمليات اجرايی طرح انتقال آب 
خليج فارس و دريای عمان به استان های شرقی و مرکزی کشور 
توسط رئيس جمهور آغاز شد. اين ابرپروژه با بهره مندی از توان 
متخصصان داخلی و همچنين ظرفيت های بخش خصوصی 
توانمنــد، در زمــان تحريم به اجرا درخواهد آمد و اين موضوع 
باعث شده تا از آن به عنوان يکی از بزرگ ترين پروژه های بعد 

از انقلاب اسلامی نام  برده شود.

عبدالناصر همتی رئيس کل بانک مرکزی 
گفت:  با کمک وزارت اقتصاد طی 41 حراج 
توانســتيم 115 هزار ميليــارد تومان اوراق 
دولتــی را به فروش برســانيم و اگر اين کار 
انجام نمی پذيرفت پايه پولی 32 واحد درصد 
و نقدينگی 26 واحد درصد افزايش می يافت 
که بانک مرکزی جلوی تحقق آن را گرفت. 
وی در اين جلسه به تشريح تحولات اقتصاد 

کشــور و اقدامات بانک مرکزی در خصوص 
مديريت بازار ارز، تامين ارز کالاهای اساسی 
و مديريت نقدينگی پرداخت،عليرغم کاهش 
شديد درآمدهای نفتی دولت در سال جاری، 
بانک مرکزی موفق به تامين ارز 10 ميليارد 
دلار با نرخ ارز ترجيحی برای واردات کالاهای 
اساســی، دارو و نهاده های دامی و مواد اوليه 
واحدهای توليدی شــد. مشکلات ناشی از 
شــيوع ويروس کرونا فشــار مضاعفی را بر 
اقتصــاد کشــور وارد و شــرايط ســخت و 
بی سابقه ای برای سياستگذاری پولی و ارزی 
ايجاد کرد. از اين لحاظ برای حمايت از اقتصاد 
42 هزار ميليارد تومان وام کرونايی تخصيص 
داده شد که از اين ميزان 2۸.5 هزار ميليارد 
تومان مختص خانوارها بود. با اين حال بانک 

مرکزی حداکثر تلاش خود را برای مديريت 
نقدينگــی انجــام داد و با وجود کاهش قابل 
ملاحظه درآمد ارزی و شوک ناشی از کرونا، 
متوسط رشد نقدينگی در سه سال گذشته 
30.3 درصد بوده که اين ميزان از متوســط 
20 سال گذشته تنها 2.۸ درصد بيشتر بوده 
است. با کمک وزارت اقتصاد طی 41 حراج 
توانســتيم 115 هزار ميليــارد تومان اوراق 
دولتــی را به فروش برســانيم و اگر اين کار 
انجام نمی پذيرفت پايه پولی 32 واحد درصد 
و نقدينگی 26 واحد درصد افزايش می يافت 
که بانک مرکزی جلوی تحقق آن را گرفت. 
افزايش رشد اقتصادی طی فصول دوم و سوم 
سال 1399 نويد بخش عبور از شرايط سخت 
بخش واقعی اقتصاد ايران و حاکی از خروج 

از رکــود و آغاز دوره رشــد مجدد اقتصادی 
اســت. وی اجرای موفق ادغــام بانک های 
وابسته به نيروهای مسلح را پروژه ای مهم در 
راستای اصلاح ساختاری نظام بانکی دانست 
و گفــت: در خصوص اصلاح ناترازی بانک ها 
که ســابقه ای طولانی در اقتصاد کشور دارد 
اقدامات موثری توســط بانک مرکزی انجام 
شده که نتايج آن به مرور نمايان خواهد شد. 
اجــرای عمليــات بازار باز بــه عنوان يک 
سياســت پولی نوين مبتنی بر کنترل نرخ 
سود که سال ها در نظام بانکی مغفول مانده 
بود از اقدامات مهم بانک مرکزی در ســال 
جاری بود که منجر به بازتعريف رابطه بانک 
مرکــزی و بانک ها شــده و مســير اصلاح 

ناترازی های بانکی را هموارتر می کند.

مانع افزایش 26 درصدی نقدینگی و ۳2 درصدی پایه پولی شدیم
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اقتصادکلان9
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ایرانی»کووایران
برکت«باظرفیت3
میلیوندوزدرماه

افتتاحشد

هفته نامه اقتصادی ایران

مديرعامــل توانير با بيان اينکه اســتخراج کنندگان 
رمزارز، برای استفاده از برق مجاز اقدام کنند، گفت: مصرف 
برق استخراج يک واحد رمزارز، معادل مصرف 47 سال يک 
واحد مسکونی است. به گزارش صدا و سيما، محمدحسن 
متولی زاده درباره اســتخراج رمزارز اظهار داشت: از ابتدای 
شروع طرح مقابله با مراکز استخراج رمز ارز غيرمجاز تاکنون 
70 هزار دستگاه شناسايی و جمع آوری شده است. ميزان 
بــرق مصرفی دســتگاه های غيرمجاز اســتخراج رمز ارز 
جمع آوری شده 300 مگاوات است که معادل نياز يک شهر 
بزرگ به برق است. وی با اشاره به آمادگی وزارت صمت برای 
ارائه مجوز و تسهيلات به متقاضيان استخراج رمز ارز، افزود: 
تاکنون تعدادی از اين مراکز قرارداد بســته و مجوز دريافت 
کردند و البته برخی نيز به قيمت متضرر شدن مردم همچنان 
به صورت غيرمجاز فعاليت می کنند. مديرعامل توانير با بيان 
اينکه ما به ســه روش ميــزان مصرف برق، بازرســی ها و 
اطلاع رســانی مردم، مراکز غيرمجاز را شناسايی می کنيم، 
گفت: با توجه به تعيين جريمه های ســنگين و جمع آوری 

دستگاه های مراکز غيرمجاز اســتخراج رمز ارز در صورت 
کشف، بهتر است فعالان اين صنعت که هنوز مجوز فعاليت 
ندارند، برای جلوگيری از اين زيان نسبت به دريافت مجوز 
اقدام کنند.  وی با بيان اينکه طبق سياست های دولت، انرژی 
با يارانه به مشترکان ارائه می شود، افزود: اين بخش صنعتی 
به دليل دســتيابی به منابع ارزی و داشتن سودهای کلان، 
طبق تصميمــات دولت يارانــه ای برای انــرژی دريافت 
نخواهندکــرد. همچنيــن به گزارش ايســنا بــه نقل از 
سی ان بی سی، بانک مرکزی چين از آغاز توزيع يوان ديجيتال 
در بين متقاضيان دارای شرايط لازم خبر داده است. به گفته 
نشريه فايننشيال تايمز، سياست گذاران چينی ممکن است 
يوان ديجيتالی را به عنوانی ابزاری برای جايگزين کردن يوان 
با دلار و کاهش نقش دلار در نظام مالی اســتفاده کنند.  در 
عين حال، صندوق سرمايه گذاری بانک مورگان استنلی به 
عنوان دومين بانک بزرگ آمريکايی پس از جی پی مورگان 
که ارزش دارايی های آن حــدود 150ميليارد دلار برآورد 
می شود از احتمال سرمايه گذاری بر روی ارز ديجيتالی بيت 

کوين خبر داده است. هرچند بسياری از فعالان مالی نسبت 
به نوسانات بسيار بالای ارزهای ديجيتالی انتقاد دارند اما روند 
ورود به اين بازار شدت يافته است.  مجموع ارزش بازار جهانی 
ارزهای ديجيتالی 1464 ميليارد دلار برآورد می شــود. در 
حال حاضر 69 درصد کل بازار ارزهای ديجيتالی در اختيار 

بيت کوين و 13 درصد در اختيار اتريوم است.  

 استخراج هر رمزارز معادل 47 سال یک خانه برق مصرف می کند

خط تولید واکسن ایرانی »کوو ایران برکت« با ظرفیت 3 میلیون دوز در ماه افتتاح شد رئیس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(: واکسیناسیون عمومی خرداد ۱۴۰۰ آغاز می شود.تولید انبوه واکسن 
»کووایران برکت« با ساخت 3 میلیون دوز در ماه، آغاز شد و قرار است تا قبل از پایان خرداد در فاز دوم ظرفیت تولید این نوع واکسن به ۱2 تا ۱5 میلیون دوز برسد ، تلاش های بی وقفه دانشمندان 
ایرانی در بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( درساخت واکسن کرونای ایرانی پس از ماه ها به ثمر نشست تا شاهد تولید انبوه واکسن کرونای ایرانی در داخل باشیم، البته فاز نخست 
آزمایشی تست انسانی این واکسن دی ماه با تزریق به طیبه مخبر، فرزند رئیس ستاد اجرایی و 2 تن از مدیران ارشد این ستاد شروع شد؛ شروعی که به  نظر پایان خوشی را به همراه دارد، چرا که این 
واکسن در مطالعات و کارآزمایی های بالینی، انجام تست های اولیه و راستی آزمایی ها، نتایج قابل قبولی کسب کرده است. واکسنی که به قول متخصصان و دانشمندان ایرانی اثربخشی بسیار بالایی در 
مقابل ویروس جهش یافته انگلیسی نیز دارد به طوری که مینو محرز، عضو علمی ستاد مقابله با کرونا اعلام کرد: هیچ واکسنی به اندازه واکسن ایرانی »برکت« مقابل کرونای جهش یافته اثربخش نبوده 
است. دانش پزشکی ایرانی ها نشان داد در تولید واکسن در دنیا توان بسیار بالایی دارند، آنگونه که واکسینه کردن افراد بتدریج با واکسن ایرانی از ماه های آینده انجام می شود. تست های موفق و 
بی عارضه واکسن ایرانی »کووایران برکت« بیانگر آن است که به دلیل نتیجه موفق آن، تاکنون هیچ عارضه ای نداشته است و می توان از بهار سال آینده واکسیناسیون سراسری را در کشور شروع کرد. 

حجت اله مهديان مديرعامل بانک توسعه تعاون گفت: 
در مقطع کنونی منابع سپرده ای اين بانک به ميزان 270 
هزار ميليارد ريال رسيده است و راهبرد بانک بر اين است 
با گســتره کيفی خدمات در استان تهران و ساير شهرها 
شاهد رشد چشمگيرتر در تجهيز منابع بانک و به تبع آن 

فعاليت توسعه ای در سطح کشور باشيم.
راهبرد بسياری از بانک ها تمرکز ارائه عمده خدمات 
در شهرهای بزرگ است و البته بانک توسعه تعاون با توجه 
به رسالت و ماموريت خاص، علاوه بر ارائه خدمات شايسته 
در شهرهای بزرگ، دامنه خدمات جغرافيايی را به اقصی 
نقاط کشور گسترده کرده است. با توجه به حضور سازمان 
های دولتی و دفاتر شرکت های خصوصی در استان تهران 
و نقدينگی بالای موجود در اين اســتان و با توجه به نياز 
تعاونگران حاضر در استان تهران به خدمات توسعه ای، نياز 

بر اين بوده که شعب بانک توسعه تعاون در استان تهران و 
شهر تهران با امکانات و آمادگی بالا در صحنه حضور داشته 
باشند و بسياری از نگاه های معطوف به بانک توسعه تعاون 
متمرکز بر شعب اســتان تهران است. آراستگی شعب و 
زيبايی ظاهری از اهميت ويژه ای برخوردار است و بسياری 
از مخاطبــان بانک با نگاه به ظاهر بانک، با قوت اطمينان 
بالاتر بانک را به عنوان نهاد مالی مورد اعتماد خود برمی 

گزينند. اســتان تهران از جهت امکان مذاکره و تعامل با 
دستگاه های اجرايی، تجهيز بهينه منابع، ارائه تسهيلات 
کارآفرينی گســترده، صــدور ضمانت نامــه و خدمات 
تخصصی ارزی با بازار گســترده ای روبه رو است و به رغم 
رقابتی بودن فعاليت بانکی در استان تهران، با اتخاذ تدابير 
و نقشــه راه موثر و برخورداری بانــک از امکانات متنوع 
الکترونيک و ابزارهای بانکداری ديجيتال، فرصت مناسبی 
برای نقش آفرينی شعب تهران و بهره مندی از سهم موثر 

بازار ايجاد شده است.
همواره مد نظر بوده است واحدهای صف به ويژه شعب 
اســتان تهران از اختيار کافی برای مصوبات تسهيلات و 
خدمات تخصصی برخوردار باشند تا با سرعت بالاتر و کوتاه 
کردن مراحل اداری، خدمات در کمترين زمان به مشتريان 

ارائه شود.

2۷2 منابع سپرده ای بانک توسعه تعاون به 2۷۰ هزار میلیارد ریال رسید

محمدجواد آذری جهرمی وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات 
گفت: با نصب 10۸ سايت تلفن همراه تا 12 ارديبهشت ماه 1400، 
بيش از 90 درصد روســتاهای بالای 20 خانوار اين اســتان به 

اينترنت پرسرعت همراه مجهز می شوند. 
وی به همراه استاندار استان همدان در جلسه کنترل پروژه 
طرح های توسعه ارتباطات روستايی شرکت و پروژه های در حال 
انجام اســتان را از نزديک پيگيری کرد. او با اشــاره به وضعيت 
مناسب پوشش اينترنت در مناطق روستايی و شهری اين استان، 
گفت: با توجه به هدف گردشگری بودن روستاها و مناطق اين 
استان موضوع توسعه پوشش اينترنت تلفن همراه بايد با جديت 
پيگيری شود، ما توسعه ارتباطات در مناطق روستايی را باهدف 
دسترسی اهالی اين روستاها به اينترنت پيگيری می کنيم البته 
ازنظر دسترسی روستائيان به اينترنت خانگی وضعيت مناسب 
است. وی هدف ديگر را دسترسی گردشگران به اينترنت پرسرعت 
 ADSL عنوان کرد و افزود: گردشگران امکان استفاده از اينترنت
را ندارنــد بــه همين دليل نياز به اينترنت پهن باند موبايل وجود 
دارد که برای تکميل اين خدمت بايد اقداماتی انجام شود. وزير 
ارتباطات با اشاره به اينکه قرار بود با نصب 10۸ سايت تلفن همراه 
در مناطق روستايی اين استان پوشش اينترنت روستايی به بالای 
90 درصد برســد، گفت: به دليل مشــکلات مربوط به تحريم 
تجهيــزات لازم بــرای اين تصميم تا حــدودی عقب افتاد ولی 
هم اکنون تجهيزات فراهم شده است. دوستان تأکيد داشتند که 
پروژه ها افتتاح شــود اما من اعلام کردم تا به صورت کامل آماده 
نباشــد هيچ پروژه ای را افتتاح نمی کنم. کار نصب 55 ســايت 
تاکنون انجام شده و بقيه اين پروژه تا 12 ارديبهشت ماه سال آينده 
به بهره برداری می رسد. عرضه بسته های اينترنت شبانه توسط 
اپراتورهای تلفن همراه که با ابلاغ مراجع فرهنگی متوقف شده 
بود، دوباره از سر گرفته می شود. ارائه اين بسته ها توسط اپراتورهای 
تلفن همراه از يک سال گذشته محدود شده بود. ديدگاه برخی 
از مراجع فرهنگی اين بود که بسته های اينترنت شبانه موجب 
می شود دانش آموزان و دانشجويان شب بيدار بمانند؛ ما گفتيم 
اگر اينترنت نباشد با چيز ديگری بيدار می مانند و ماهواره می بينند. 
وی تصريح کرد: با اين وجود، با پيگيری های انجام شــده ارائه 
بســته های اينترنت شبانه توسط اپراتورهای تلفن همراه از سر 

گرفته می شود.

انتقاد فیروزآبادی از انتشار هویت کاربران

 رئيس مرکز ملی فضای مجازی از حادثه انتشار هويت 
کاربران در وزارت بهداشت و ثبت احوال انتقاد کرد و گفت 
مشــکل بی دقتــی از طرفيــن بــود و در صــورت ورود 
آسيب پذيری به شبکه، طرفين خدمت بايد پاسخگو باشند، 
امــا مرکز ملی تبادل اطلاعات )NIX( هم بايد جلوگيری 

از انتشار اطلاعات را وظيفه اصلی خود بداند.
سيدابوالحسن فيروزآبادی در بيستمين جلسه کارگروه 
تعامل پذيری دولت الکترونيکی با بيان اينکه بين شورای 
عالی فضای مجازی و شــورای اجرايی فناوری دولت يک 
همکاری شکل گرفته است، گفت: تمام قوای کشور به دنبال 
ايــن بودند که دولت الکترونيکی و خدمات دولت افزايش 
پيدا کند و به تحول ديجيتال در کشور نزديک شويم و ما 
از اين فرصت اســتقبال کرديم و اکنون شاهد شکل گيری 
يــک کارگروه موفق درحوزه دولت الکترونيکی هســتيم. 
آمارهای ارائه شده نشان می دهد همه چيز در حد صحبت 
نبوده و به مصوبه رسيده و اجرايی شده است. وی با اشاره 
به نگرانی های امنيتی در جريان شبکه ای شدن اطلاعات 
تصريح کرد: نگرانی از انتشــار آســيب پذيری ها در جريان 
شبکه ای شدن وجود دارد. برای اين منظور، در شبکه ملی 
اطلاعــات گذرگاه هــای امن ايجاد کرديم که از انتشــار 
آســيب پذيری ها جلوگيری می کند. در دولت الکترونيکی 
نيز وظيفه اصلی بر عهده NIX و سازمان فناوری اطلاعات 
اســت. در صورت ورود آســيب پذيری به شــبکه، طرفين 
خدمت بايد پاسخگو باشند، علاوه بر مرکز تبادل اطلاعات، 
هر سازمانی بايد مدافع حريم خصوصی کاربران خود باشد. 
ازجمله حادثه ای که در وزارت بهداشــت و ثبت احوال در 
انتشار هويت ها رخ داد، مشکل بی دقتی از طرفين بود، اما 
NIX هم بايد جلوگيری از انتشار اطلاعات را وظيفه اصلی 

خود بدانند./ايسنا 

 باید به فولاد مبارکه برای تولید
 تختال های ویژه تبریک گفت

رئيس پيشــين هيئت عامل ايميــدرو در خصوص نقش 
شرکت های فولادی در توسعه و اقتصاد کشور گفت: شرکت 
 API فولاد مبارکه توانسته با توليد ورق های خاص همچون
که در صنعت نفت و گاز مورداســتفاده قرار می گيرد در اين 
مسير گام های مثبتی بردارد؛ لذا بايد به اين شرکت برای توليد 
ايــن محصــولات و کمک به اجرای پروژه انتقال نفت گوره به 

جاسک تبريک گفت.
مهدی کرباســيان در گفت وگو با خبرنگار ايراسين گفت: 
شــرکتی مانند شــرکت فولاد مبارکه که انواع ورق را توليد 
 API می کنــد و به ســمت توليد ورق های خــاص همچون
به عنوان يکی از محصولات فولادی خاص و مورداستفاده در 
صنعت نفت حرکت کرده، می تواند به توسعه صنعت و اقتصاد 
کشور کمک کند. البته در کنار اين نوع از محصولات فولادی، 
توليــد محصولاتی با ارزش افزوده بالا، همچون کاتد مس در 

صنايع معدنی نيز در ارزآوری برای کشور مؤثر است.
در حال حاضر ايران در توليد ورق به مرز خودکفايی نزديک 
شده و تقريبا تمامی نياز صنايع کشور به ورق های مختلف در 
داخل تأمين می شــود که در اين بخش فولاد مبارکه نقش 
بسيار پررنگ و مهمی داشته است. کرباسيان در اين باره گفت: 
ورق های خاص فولادی جايگاه خاص و مؤثری در اقتصاد دنيا 
دارنــد. بــرای مثال در صنعت نفت و گاز بايد ورق هايی توليد 
شــود که قابليت و استانداردهای لازم جابه جايی گازترش را 
داشته باشد. هم اکنون نيز می بينيم که برای انتقال نفت گوره 
به جاسک از ورق های توليدشده توسط شرکت فولاد مبارکه 
اســتفاده شــده اســت و بايد به فولاد مبارکه بابت توليد اين 
محصول تبريک گفت؛ چراکه توانســته با توليد ورق خاص 
امکان جابه جايی نفت را در اين مســير فراهم کند. وی ادامه 
داد: البته بايد اشاره شود که چند سال روی توليد اين محصول 
کار شده و اکنون ثمره آن در صنعت نفت کشور مورداستفاده 
قرار گرفته است. اين موضوع برای کشور هم صرفه جويی ارزی 
بالايی به همراه دارد و هم اينکه ايران را به تکنولوژی های روز 
دنيا مجهز می کند. رئيس پيشين هيئت عامل ايميدرو افزود: 
قطعا صنايع معدنی ازجمله فولاد می توانند به اقتصاد کشور 
کمک کنند، زيرا طی چند سال گذشته، صادرات فولاد ثابت 
کرده می تواند حدود 4 تا 5 ميليارد دلار وارد سبد ارزی کشور 
کند و کل صنايع معدنی و معدن نيز می تواند بيش از 10ميليارد 
دلار برای کشــور ارزآوری داشــته باشــد. البته اگر مقررات و 
بخشــنامه های دولتی مانعی برای صادرات نباشند، اين عدد 

می تواند بزرگ تر از اين رقم باشد.

7۳0 هزار دانش آموز مددجویان تحت 
حمایت کمیته امداد هستند

سيد مرتضی بختياری رئيس کميته امداد امام خمينی)ره( 
گفت: از حدود 5 ميليون نفر خانواده مددجويان تحت پوشش 
کميته امداد، 730 هزار نفر را دانش آموزان اين قشر از جامعه 
تشــکيل می دهنــد.  وی در مراســم تجليــل از نخبگان و 
اســتعدادهای برتر مورد حمايت کميته امداد افزود: از اين 
تعداد ۸0 هزار نفر در مقطع دانشگاهی درحال تحصيل و 3 
هزار نفر نيز دارای استعداد ويژه هستند،در اين آيين از تعداد 
3 هزار دانش آموز دارای اســتعداد ويژه 500 نفر با توجه به 
دارا بودن شرايط خاص برگزيده و مورد تجليل قرار گرفتند 
که در اين مراسم از 20 نفر به صورت نمادين تجليل به عمل 
آمــد. او بــا تاکيد بر اينکــه ماموريت اصلــی کميته امداد 
توانمندسازی مددجويان است، همچنين گفت: در اين ارتباط 
توانمندسازی بايد با برنامه ريزی، اشتغال، کسب درآمد ثابت 
و گســترش علم و دانش انجام گيرد. وی با بيان اينکه بيش 
از 500 نفر از رتبه های نخســت کنکور دانشــگاه به خانواده 
مددجويان کميته امداد اختصاص دارد گفت: مسئولان بايد 
با توجه به جايگاه بالای نخبگان که آينده سازان کشور هستند 
بستر های مناسب را برای فعاليت و تلاش آنها آماده کنند تا 
آنها نيز بتوانند به جايگاه اصلی خود دست يابند. بايد با مديريت 
و برنامه ريزی های منسجم راز موفقيت نخبگان تحت پوشش 
الگوی مناســبی برای نوجوانان و جوانان قرار گيرند. مراسم 
تجليل از نخبگان و اســتعدادهای برتر مورد حمايت کميته 
امداد با حضور سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رياست 
جمهوری و رئيس بنياد ملی نخبگان و نيک زاد نائب رئيس 
مجلس شورای اسلامی و برخی از مسئولان و اساتيد دانشگاه 

های مختلف در کميته امداد برگزار شد.

پوشش بیش از ۹0 درصدی اینترنت 
روستایی تا 12 اردیبهشت ماه

خبر سورنا ستاری، معاون علمی فناوری رئیس جمهور:خبر

دو مشکل بر سر راه ساخت موتورسیکلت های برقی است
ســورنا ســتاری معاون علمی فناوری 
رئيــس جمهور گفت: در توليد موتورهای 
دوچرخ برقی مشــکلی وجــود ندارد و با 
همکاری شــهرداری بــه راحتی می تواند 
داخلی سازی کرد. اما به جز هزينه سوآپ 
دو مشــکل بر سر راه است. سورنا ستاری 
در مراسم امضای تفاهم نامه بازسازی 31 
رام قطار مترو و افتتاح ايستگاههای يادگار 
امــام و ]...[  در توليد موتورهای دوچرخ 
برقی مشــکلی وجود ندارد و با همکاری 
شــهرداری بــه راحتــی می تواند داخلی 
ســازی کرد. اما به جز هزينه ســوآپ دو 

مشکل بر سر راه است.
وی در مراســم امضــای تفاهــم نامه 
بازســازی 31 رام قطــار متــرو و افتتاح 
ايستگاههای يادگار امام و شهيد ستاری، 
پروژه ساخت قطار ملی را يک پروژه ملی 
دانســت و گفت: همکاری شهردار تهران 
و 1۸ شــرکت دانش بنيان و 4 مجموعه 
جهــاد دانشــگاهی و ديگر دســتگاه ها و 
شــرکت ها باعث شــد در زمينه توليد در 

حــوزه طراحی قطار مترو به ســطح ۸5 
درصد داخلی ســازی برسيم. بزرگترين 
مشــکل ما در صنعت فراموش شــده اين 
است که طراحی محصول را خودمان انجام 
دهيــم در حالــی که مهم اين اســت که 
طراحی محصولات از خودمان باشد، چون 
امــکان افزودن هر قابليتی را به ترتيب به 
دســت می آوريم.او با اشاره به 70 درصد 
داخلی ســازی قطار ملی و داخلی سازی 
۸۸ درصدی از لحاظ زيرســاختی، گفت: 

می توانيم در توليد انبوه بيش از ۸5 درصد 
توليد داخلی داشــته باشــيم. در رابطه با 
برقی ســازی در معاونــت علمی فناوری 
برنامه هــای مفصلــی داريــم و در توليد 
موتورهای دوچرخ نيز مشکلی وجود ندارد 
و با همکاری شهرداری به راحتی می توان 
داخلــی ســازی کرد. وی با بيــان اينکه 
موتورســيکلت های برقی داخلی از تنوع 
محصولــی فوق العــاده ای برخوردارند، 
تاکيد کــرد: اين محصولات تائييده های 

لازم را گرفته اســت اما علاوه بر موضوع 
سوآپ دو مشکل دارند که يکی در رابطه 
به اينکه تســهيلاتی را به اين مســاله بايد 
بدهيم که لزوماً مالی نيســت و شهرداری 
بايد محدوديت هايی در برخی مراکز شهر 
با تشويق به استفاده از موتورسيکلت برقی 
بگــذارد و بحــث ديگری اين اســت که 
متأســفانه موتورهای بنزينی هر سال در 
دولــت مصوبــه می گيرند و اســتاندارد 
آلايندگی شــأن عقب می افتد. مشــکل 
تکنولوژی داخلی نداريم و بايد به صورت 
جــدی پيگيری کنيم که هر ســال برای 
استانداردسازی به سازنده موتورسيکلت 
وقت ندهيم.ســتاری در رابطه با ســاخت 
اتوبوس برقی توضيح داد: برای چند پروژه 
ســنگين در اين زمينه با شهرداری تهران 
و مشــهد قرارداد داريم و خردادماه نمونه 
اوليه را تحويل می دهيم، وی درباره توليد 
خــودرو برقی نيز توضيح داد: نمونه هايی 
توليد شــده اســت و در حــال رايزنی با 

خودروسازان هستيم.

محمود عليزاده معاون سازمان مالياتی با اشاره به تحقق 
100 درصدی درآمدهای مالياتی سال جاری گفت:  دريافت 
ماليات از خانه و خودروهای لوکس معطل تصويب آيين نامه 
در دولت است. بر اساس آمارها درآمدهای 12 ماهه مالياتی 
100 درصد رقم مصوب را محقق کرده و بيش از آن خواهد 
بــود.  و در مــورد آيين نامه اجرايی اخذ ماليات از خانه های 
لوکس و خودروهای لوکس طبق قانون بودجه ســال 99 
تصريح کرد: آيين نامه اين موضوع خرداد ماه ســال 99 در 
کميســيون اقتصادی دولت تصويب شد اما هنوز از دولت 

بيرون نيامده  است.
وی در پاسخ به اين سؤال که اگر مصوب شود آيا امکان 
شناســايی و اخذ ماليات از اين موضوعات را داريد؟ گفت: 
بــر مبنــای ماده 42 قانون ماليات ارزش افزوده هر ســال 

سازمان امور مالياتی ارزش هر خودرو را به جزئيات و سال 
ســاخت اعلام می کند. يک ضريب همگن می دهيم و به 
ارزش روز ماشين می رسيم. عليزاده در پاسخ به اين سؤال 
که گفته می شــود 300 هزار خودروی وارداتی بالای يک 
ميليارد تومان داريم که می توان از آنها ۸ تا 10 هزار ميليارد 
تومان درآمد کســب کرد، گفت: نمی دانيم بايد قيمت هر 
خودرو تعيين و ارزش گذاری شــود و بر اســاس آن برآورد 
ارائه داد.معاون ســازمان مالياتی در مورد قانون ماليات بر 
خانه های خالی نيز بيان داشت: تدوين آيين نامه اصلاحی 
ماده 54 قانون ماليات های مســتقيم بر عهده وزارت راه و 
شهرسازی با همکاری وزارت اقتصاد است. البته هنوز از ما 
همکاری نخواستند در مجلس. نمايندگان از آنها پرسيدند 
که گفته شــد در حال انجام کارهايی هســتيم که هر موقع 
نياز شــود از ســازمان مالياتی دعوت می کنيم. با اين حال 
سازمان مالياتی تمهيدات خود را در اين راستا پيش برده 

است./فارس
معافیت شرکت های هوشمند جابه جایی مسافر از 

مالیات ارزش افزوده
محمــود عليــزاده معاون حقوقی و فنی ســازمان امور 
مالياتی کشور از معافيت شرکت های ارائه دهنده خدمات 
هوشمند جابه جايی مسافر از ماليات ارزش افزوده خبر داد.

وی با صدور بخشنامه ای اعلام کرد: نظر به بند )الف( ماده 
)1( دستورالعمل نظارت بر چگونگی فعاليت ارائه دهندگان 
خدمات هوشمند مسافر مشمول قانون نظام صنفی کشور 

درخصوص ارائه دهندگان خدمات هوشمند مسافر، مبنی 
بر اينکه کليه اشخاص حقوقی ارائه دهنده خدمات برخط 
جابه جايی و حمل ونقل مسافر درون شهری و حومه عضو 
اتحاديه صنفی کشــوری کســب وکار مربوطه که برخی از 
عمليات آنها با اســتفاده از اپليکيشن يا سايت انجام شود، 
اعم از اينکه وسيله نقليه، تحت مالکيت خود شخص باشد 
يا طی قرارداد با شــخص ثالث همکاری کنند و با توجه به 
اينکه ارائه خودرو از طريق نرم افزار به منزله قرارداد فی مابين 
مســافر، اشــخاص حقوقی ارائه دهنده خدمات هوشمند 
جابه جايی مسافر و راننده است که برای جابه جايی مسافر 
از مبــدا تــا مقصد معين تنظيم می شــود، در صورتی که 
مسووليت های حمل مسافر بر عهده اشخاص حقوقی ارائه 
دهنده خدمات هوشمند، جابه جايی مسافر باشد، به موجب 
بنــد )12( ماده )12( قانون ماليات ارزش افزوده، خدمات 
حمل ونقل عمومی مســافری فارغ از نوع، نحوه و کيفيت 
آن، معاف از ماليات ارزش افزوده است،بر اين اساس اشخاص 
حقوقی که مبادرت به ارائه خدمات هوشــمند جابه جايی 
مسافر می کنند، چنانچه جابه جايی مسافر موضوع قرارداد 
منعقده حمل مسافر را به خودروهای خود مالک واگذار و 
درصدی از کرايه حمل را طبق مقررات برای حمل مسافر 
دريافــت کننــد، با عنايت به مراتب فوق، دريافت مذکور از 
مصاديق ارائه خدمات حمل ونقل مسافر موضوع بند )12( 
ماده )12( قانون ماليات ارزش افزوده محسوب و مشمول 

ماليات ارزش افزوده نمی شود.

تحقق صددرصدی درآمدهای مالیاتی سال ۹۹
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محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در یکی از شبکه های اجتماعی از سرمایه گذاری ۱5۰ میلیارد تومانی دولت برای محرومیت زدایی در حوزه ارتباطات شهرستان بشاگرد خبر داد. در 
مجموع ۱3۶ هزار نفر از مردم روستاهای هرمزگان، اینترنت دار و سوار بر قطار فضای مجازی شدند.مجموع شبکه فیبر نوری هرمزگان 2هزار و ۸۰۰ کیلومتر بود که ۸۰۰ کیلومتر جدید به آن اضافه شد. مجموعه 
دکل های مخابراتی کل استان حدود ۸۰۰ سایت بود که ۱۸۶ دکل جدید اضافه شد. فقط 5 درصد روستاهای بشاگرد اینترنت داشتند، امروز بیش از ۸۰ درصد دارای اینترنت هستند و در آینده این عدد به ۱۰۰ 
درصد خواهد رسید.به لطف خدا در یک پروژه فشرده ۶ ماهه و با سرمایه گذاری ۱5۰ میلیارد تومانی دولت، محرومیت در حوزه ارتباطات از بشاگرد زدوده شد.   وی در روز نخست سفر خود برای بررسی 
پوشش آنتن دهی تلفن همراه روستاهای شهرستان بشاگرد عازم این شهرستان شد و از چند روستا از جمله روستاهای »وی« و »دهندرشه بابک« سرکشی کرد. وی گفت: ۸5 درصد روستاها و راه های ارتباطی 
شهرستان بشاگرد با اقدام های صورت گرفته در زمینه احداث دکل های مخابراتی و شبکه فیبرنوری به اینترنت پر سرعت دسترسی دارند.  برای اینکه روستاهای باقی مانده هرمزگان به شبکه ملی اطلاعات 
و اینترنت پرسرعت متصل شده و دانشجویان این مناطق بتوانند از آموزش مجازی و موهبت هایی که اینترنت می تواند فراهم کند استفاده کنند برنامه ریزی فشرده ای انجام شد.محور اصلی محورمیت زدایی 

از شهرستان بشاگرد بود که یک هزار و 5۰۰ میلیارد ریال تنها در این منطقه سرمایه گذاری شد که نتیجه آن احداث افزون بر ۷۶ سایت تلفن همراه و 2۴۰ کیلومتر خط فیبرنوری است./ ایرنا

نوروز زمان باززائی و نوگشت طبیعت وآفرینش
 انسان در رجعت او به حیات طبیعی است

تهیه و تنظیم: عاطفه خوشکام
نوروز زمان باززائی و نوگشت طبیعت وآفرینش انسان در رجعت 
او به حیات طبیعی اســت . مردم زایش دوبــاره حیات طبیعی را 

درگذراز سالی خمود وکهنه به سالی بالنده ونوجشن می گیرند.
دراین روز طبیعت پوسته ستبر افسردگی زمستان را می درد. در 

هستـــی شکوفای بهارجوانه می زند و می شکوفد .
مردم زایش دوباره حیات طبیعی را در گذراز سالی خموده وکهنه 

به سالی بالنده و نوجشن می گیرند.
جشــن های نوروزی دوازده روزاز نخستین روز فروردین ، آغاز 
بهار، تا روز سیزدهم طول می کشــد. این دوره دوازده روزه زمان 

گذرو انتقال و ایستائی و نهفتگی وپویایی و پدیداری است .
این دوازده روزنمادی از دوازده ســال ویادآوری افسانه دوازده 

هزار سال عمر جهان است .
مردم از چند روز پیش از گردش ســال وآمدن سال نوبا آئین ها 
وآدابی به پیشــواز نوروز می روند ودر روز ســیزدهم فروردین به 

جشن وآئین های نوروزی پایان می دهند .
سیزده نه تنها روز پایان سال کهنه و آخـــرخط مناسک گذرو 
انتقال است بلکه به باور و پنداشت مردم دوران کهن نشانی از پایان 

عمردوازده هزار ساله جهان است .
*****

وابســتگی انسان به طبیعت بیشتر به ســبب تأثیرآن اززندگی 
اقتصادی اوست .هریک از فصل های سال اثرونقشی ویژه در شکل 
دادن فعالیتهای مردم در جامعه دارد . مثلا« زمســتان برای جامعه 
های کشاورز زمان بیکاری ودر خانه ماندن و خفتگی است . در حالی 
که بهاروتابســتان هنگام کار وکوشش در عرصهً  بیرون از خانه ودر 
مزرعه و کوه ودشــت . مردم روســتایی در فصل سرد ویخبندان ، 
دور از هم وتنها در جدایی زندگی مــی کنند ودر فصل بهار وگرما 
با هــم ودر پیوند با یکدیگر. پس نوروز نشــانه مرگ زمســتان و 
زایش بهارو تابســتان و زمان خروج انسان از عالم تنهایی وجدایی 
ودر آمدن او، به عالم اتحاد و پیوســتگی یــا به عبارت دیگر زمان 
مناسک گذر انسان از پراکندگی و گسیختگی به تجمع و پیوستگی 
اســت . بنابراین دگرگونی طبیعت در گردش سال و نقش و تأثیر آن 
درزندگی اجتماعی و اقتصادی مردم بر حسب بروز واکنش هایی در 
میان مردم جامعه های گوناگون شده است . این واکنش ها مجموعه 
ای از آئیــن ها وآداب را در میان گروه هــای اجتماعی مردم پدید 
آورده اســت  که به هنگام نوروز و جشــن باززایی و آفرینش دوباره 
طبیعت به نمایش در می آیند . در کشور ما آئین های نوروزی قبلا« با 
گردش دســته های نوروز خوان در محله ها و کوچه ها و خیابانها آغاز 

می شد . که امروز تا اندازه ای به فراموشی سپرده شده است.

خانه تکانی
چند روز مانده به نوروز مــردم با خانه تکانی و زدودن 
آلودگی از خانه واسباب خانه و پاکسازی محیط زندگی 
ودورافکندن اشــیای کهنه وفرسوده و جایگزینی آنها 
با اشــیاء و کالا های تازه ونو، کهنگی را از زندگی خود 
دور می کنند وبه پیشــواز نوروز می روند . هر خانواده 
با کاشتن گندم وجو ، عدس و دانه های دیگردر سینی  
و بشقاب و نشــاندن تخم ترتیزک یا کنجد روی کوزه 
های سفالی و رویاندن وسبز کردن آنها برای نوروز، آغاز 
دوباره رویش دانه ها و گیاهان را درطبیعت تقدیس می 

کنند وبه کار کشت وزرع بها می بخشند .

سفره هفت سین
از مهمترین آداب جشــن نوروزی گستردن خوان نوروزی یا سفرۀ هغت سین و چیدن آینه ، قرآن ، شمع یا چراغ 
، جامی پراز آب با یک ماهی قرمز ، یا یک نارنج یا چند برگه شمشــاد شناوردرآن ، اسپند ، تخم مرغ پخته نقاشی یا 
رنگ شده ، انار ، سیب ، نان و سبزی ... روی خوان )سفره ( است . هفت سین شامل هفت گونه خوراکی است که حرف 
اول هریک از آن با ســین شروع می شود .در بعضی از نقاط ایران سفره نوروزی را با هفت خوراکی که نام اول آنها با 
شین یا میم شروع می شود می آرایند . هریک از اشیای چیده شده بر روی خوان )سفره( معنا و مفهومی نمادی دارد 
. مثلًا آینه مظهر پاکی وخوشــبختی است . شمع و چراغ نشانۀ فروغ و گرمی ، تخم مرغ مظهر آفرینش ، آب و ماهی 
مظهر زندگی و حیات ، سبزه نشانه رویش و... هنگام تحویل سال همه اعضای خانواده گرد خوان )سفره( می نشینند 
و گردش ســال را در جمع هم می گذرانند تا در سالی که در پیش دارند از خانه و زندگی و عزیزان خود آواره و دور 
نگردند . نقش و اهمیت سفره نوروزی گرد آوردن همه اعضای خانواده به دور هم و ایجاد همبستگی در میان آنهاست 
. در میان چینی های پکن ، آخرین خوراک روز آخر ســال چنین نقش و هدفی را در جمع کردن اعضای خانواده گرد 
هم دارد . این خوراکی حتــی آنهایی را که با هم اختلاف دارند واز هم جدا زندگی می کنند به گرد هم می آورد .  از 
آئین های دیگر نوروزی بعضی از نمایش های میدانی مانند مراســم کشــتی میان پهلوانان ، راه انداختن دسته میر 
نوروزی یا  »خوان ســیزده روزه« و بازی هایی مانند شکستن تخم مرغ است. این نمایش ها و بازیها همه در مجموعه 
رفتارهای آئینی نمادی قرار می گیرد که به صورتهای کما بیش همانند در بیشــتر جامعه های جهان به هنگام گردش 
ســال کهنه به سال نو و دوره فروپاشی موقت قطع زندگی آشکار می گردد .  هریک از این آئین ها نیز نشانۀ یادواره 
ای است از اسطوره های وابسته به مرگ و حیات و نازایی و زایایی و ایستایی و پویایی در فرهنگ اجتماعات انسانی .

سیزده فروردین
سیزده فروردین روز پایان دوره جشنهای نوروزی 
است. مردم در این روز از خانه ها بیرون و به دشت 
و صحرا و پارکها می روند تا آخرین روز خود را در 
طبیعت بکر و در کنــار آب روان جویبارها و زیر 
سایه درختان و روی چمن زارها بگذرانند و به 
شادیها و خوشیهای دوازده روزه جلا بخشند .

عید آمد مایه نداریم
عید آمد و ما ، مایه نداریم 

در بین عزیزان دگر پایه نداریم
از زخم و زبان زن وفرزند و اهالی

چون شاخه بی ریشه دیگر سایه نداریم
عارض شده مالک به در خانه خود که :

از دست تو ما هیچ مراید ) ۱( نداریم 
مشدی قلی بقال محله شده عارض
کز دست بدهکار دگر دایه نداریم 
ارباب رجوع آمده بر گوشه میزم 

فریاد وفغان کرده که پیرایه نداریم
ما مانده ایم و این همه دشمن !

عید آمد وما ، مایه نداریم

پاورقی :
توضیحا" عرض می کنم که نه فقط » مایه «

یعنی » پول « نداریم که مایه شعر گفتن هم 
نداریم ، اما چون در این دوره زمانه همه 

خودشان را شاعر می دانند ، چه ایرادی دارد که
ما هم اظهار فضل کرده و ادعای شاعری کنیم ؟

آسمان که به زمین نمی آید ! !
۱ -  تنگی قافیه سراغ همه شعرا از قدیم تا 

جدید و معاصر و غیر معاصر ، سپید گو و
وسنتی گو می رود ! !  ما هم از این بلیه بی نصیب

نماندیم و با این توضیح مفصل خواستم به شما 
خوانندگان عزیز بگویم که  » مراید « را کرایه معنی

کنید تا به اصل قضیه برسید ! !  تازه مگر فرقی هم می کند ! ! ؟ 

میان کلام شما شکر
خانه ای پیدا نکردم ای بابام  داد مستأجر به موجر این پیام   

رفته ام بنگاه و داده این پیام مدتی را بایدم مهلت دهی   
گشته افزون هم اجاره خانه ها رفته بالا پیش پول خانه ها   
خانه هم پیدا نشد یک لانه ای کاش پیدا می شد ی یک خانه ای  

کاش باما یک دل و همدم بود کاش انصافی در این موجر بود   
تا بیاید راه با مستأجری من ندیدم عاقبت یک موجری    

چند روزی را در آن مأء وا کنم مانده ام تا خانه ای پیدا کنم   
دائما" پرسان از این همسایه ها گشته ام اکنون رسید خانه ها   

تا ابد باید که مستأجر شوم  قسمت من نیست تا موجر شوم   
درد ما را چاره کن آه ای خدا  بار الها چاره ای کن بهر ما   

تا شوم آزاد زین مستأجری که شود من هم شوم یک موجری  
زین اجاره موجر من چاق شد زین مصیبت طاقت من طاق شد   

پیام موجر به مستأجر

بناهاي باشکوه  از  مسجد گوهرشاد، یکي 
و باســتاني عهد تیموري است که در اوایل 
قرن نهم قمري بنا شــده اســت این بناي 
تاریخي در جنوب حــرم مطهر رضوي قرار 
دارد و به رواق  هاي دارالسیاده و دار الحفاظ 
متصل اســت. این مسجد به دســتور بانو 
گوهرشــاد، دختر امیر غیاث الدین ترخان، 
تیموري  امراي جغتایي، همســر شاهرخ  از 
معروف  معمار  توســط  قمري   82۱ سال  در 
ایراني، قوام الدین شــیرازي، با به کارگیري 
ســبک معماري دوران تیموري ساخته شد. 
شاهکارهاي  از  نمونه اي  مسجد،  کاشي کاري 

عهد تیموري است. 

چهارشنبه سوری

شب چهارشنبه آخر سال کهنه 
را جشــن می گیرند و با آتش زدن 
بوته های خار بیابانی )البته سالهای 
دور، نسلهای گذشته( دل شب تیره 
را روشــن می کنند . هر خانواده با 
آتــش زدن ... در خانه فضای خانه 
خود را با دود ودم آتش از موجودات 
زیانکار می پالایند ودیو و اهریمن را 
از محیط زیست خود دور می کنند. 
)در نســلهای گذشته( هر کس نیز 
بار به دور آتش های افروخته  چند 
می گردد ، یا از روی آنها می پرد تا 
بیماری و زردی وغم و سختی خود 
را بزداید و سرخی و گرمی وسلامت 
وشادمانی را به هستی خود گیرد و 

سال نو را با تندرستی وشادی آغاز 
کند.در آخر ســال همه خود را می 
شــویند وآلودگی ها وپلشتی های 
یکساله را از تن خود میزدایند و به 
آب می دهند. در آخرین روز سال 
که آن را تهرانی ها روز » عرفه « و 
خراسانی ها روز » بی بی حور « می 
وبا  شده  تطهیر  تنی  با  مردم  نامند 
جامه ای پاکیزه یا نو برای یادآوری 
مردگان خود به گورستانها می روند 
و بر ســر گور آنها روشــنایی می 
گذارند . غروب همان روز نیز برخی 
از مردم ایران مشعل ها و فانــوس 
هایی روی بام های خود می گذارند 
)نسلهای گذشــته( و برخی دیگر 

افروزند. مــی  خود  خانه  در  آتش 
همچنیــن چراغ هــای خانه خود 
را زودتر از معمــول و به هنگام » 
آفتاب پر« روشن می کنند و آن را 
تا سپیده دم روز سال نو روشن می 
گذارند، بماند . همه این آداب برپایه 
روان  است که  باور  و  پنداشت  این 
آزاد  نو  ســال  شب  در  مردگان 
زمین  به  واز آسمان  خواهند شد 
خواهند آمد تا با زندگان در خانه 
باورنسل   ( برند  به سر  های خود 
های گذشــته ( این آئین با آئین 
» فروردگان « زرتشتی و » شب 
یکشنبه   « و  مسلمانان   » رغائب 
اموات « مســیحیان مشــابهت 

زیاد دارد مردم هند وچین  بسیار 
نیــز چنین می پندارنــد که دوره 
نوگشــت ســال زمان گسستگی 
کارهاست ، مردگان از گورهای خود 

بیرون می آیند و گورستانها را ترک 
می کنند وبه جهان زندگان می آیند 
تا در جشن آنها شرکت کنند وطعم 

و مزه زندگی خاکی را باز بچشند .

از  نقــش جهان اصفهــان، یکی  میدان 
به طول تقریبی  زیباترین میدان های جهان 
5۰7 و عرض ۱58 متر اســت کــه همانند 
زنجیری چهار اثر تاریخــی بی نظیر دنیا را 
به هم پیوند داده اســت : مسجد شیخ لطف 
الله، مسجد امام، ســر درب بازار قیصریه و 
میدان  پیرامون  همچنیــن  قاپو.  عالی  کاخ 
قرار  نقش جهان دویســت حجره دو طبقه 
اکبر  علی  اســتاد  و  محمدرضا  استاد  دارد. 
اصفهانی، نام دو تن از معمارانی اســت که 
میدان را طرح ریزی نموده و آن را به شکل 
فعلی بنا نهاده اند. نام این دو معمار بر سردر 

بناهای پیرامونی میدان به چشم می خورد.  نـوروز جشن 
نو گشت« طبیعت «

www.etebar.net به زودی سایت خبری 
آيين تکريم و معارفه فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبيا )ص( و مديرعامل بنياد تعاون سپاه با حضور سردار سرلشکر پاسدار حسين سلامی 
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، حجت الاسلام والمسلمين عبداله حاجی صادقی نماينده ولی فقيه در سپاه، جمعی از معاونين ستاد 
فرماندهی کل و مديران ارشد قرارگاه خاتم الانبيا )ص( و بنياد تعاون سپاه در محل ستاد فرماندهی کل سپاه برگزار شد. در اين مراسم با تقدير از 
تلاش ها و زحمات سردار سرتيپ دوم پاسدار دکتر سعيد محمد در مدت تصدی مسئوليت، سردار سرتيپ دوم پاسدار سيد حسين هوش السادات 
به عنوان فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبيا )ص( منصوب شد. به گزارش سپاه نيوز، همچنين در اين مراسم با تقدير از تلاش ها و خدمات سردار 
سرتيپ دوم پاسدار مجيد خراسانی در مدت تصدی مسئوليت مديرعاملی بنياد تعاون سپاه، سردار سرتيپ دوم پاسدار سيد امين اله امامی به عنوان 

مديرعامل جديد بنياد تعاون سپاه منصوب شد.

سخنگوی شورای نگهبان گفت: دخالت و سوگيری نظامی ها در انتخابات منع شده است، ولی صرف نامزد شدن برای انتخابات، منع قانونی 
ندارد و در گذشته نيز مسبوق به سابقه بوده است. به گزارش فارس، عباسعلی کدخدايی در نشست خبری درباره آخرين اقدامات برای برگزاری 
انتخابات در شرايط کرونايی بيان کرد: ما تابع قانون هستيم. جلسات هماهنگی برای آنچه در اختيار ما و وزارت کشور است برگزار شده. در اين 
زمينه صندوق ها قريب به 15درصد افزايش خواهد داشت و آنچه تاکنون ستاد مبارزه با کرونا اعلام کرده خطر شيوع ويروس بيشتر در تجمعات 
است و ما در تجمعات محدوديت داريم.کدخدايی همچنين درباره بررسی صلاحيت برخی چهره ها که قبلا رد صلاحيت شده اند، گفت: نسبت به 
افراد هم طبيعتا قانون اين طور حکم کرده است که ما برای هر کدام از انتخابات بررسی صلاحيت جداگانه داشته باشيم. تا وقتی کسی ثبت نام 

نکند، نمی توانيم نسبت به وی اظهارنظری داشته باشيم.

سردارسیدامینالهامامیبهعنوانمدیرعاملجدیدبنیادتعاونسپاهمنصوبشد. کدخدایی:کاندیداتوریافرادباسابقهنظامی،منعقانونیندارد
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واکسنمدرنا
یکزنرا

بهکشتنداد

هفته نامه اقتصادی ایران
یک زن 3۹ ساله آمریکایی که هیچ مشکل سلامتی پیش زمینه ای نداشته، پس از دریافت دوز دوم واکسن مدرنا فوت کرده است. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
ایندپندنت، یک زن اهل ایالت یوتا آمریکا، چهارروز پس از دریافت دوز دوم واکســن کووید-۱۹ مدرنا فوت کرده است. کسیدی کوریل، 3۹ ساله در یکم فوریه 2۰2۱ 
میلادی دومین دوز واکسن را دریافت کرد، اما در شامگاه 5فوریه فوت شده است. این مادر جوان هیچ مشکل سلامتی پیش زمینه ای قبل از دریافت واکسن کووید-۱۹ 
نداشــته است. درحال حاضر خانواده وی منتظر نتیجه کالبدشکافی هستند تا دلیل مرگ وی مشخص شــود. آلفرد هاولی پدر او گفته است: »او ظاهرا سلامت بود و 
هیچ مشکل پیش زمینه ای نداشت.« کوریل یک روز پس از دریافت دوز دوم واکسن شکایت داشت که با وجود خوردن مایعات قادر به ادرار نیست. علاوه بر این دچار 
سردرد و حالت تهوع نیز بود اما روز بعد شرایط وی بهبود یافت. پس از آن در ۴فوریه دچار تپش قلب شد. علائم این بیمار در بیمارستان شدت یافت. پزشکان پس از 

آزمایش خون وی تصمیم گرفتند کوریل را در فهرست انتظار پیوند کبد قرار دهند، اما شرایط وی طی روز بدتر شد و درنهایت درگذشت.

 متخصــص بيماری هــای عفونــی 
دانشگاه علوم پزشکی شيراز اعلام کرد: 
کرونــا انگليســی بــا نــام علمــی 
»20201201« شايع شده که مراقبت 
در برابــر اين ويروس جهش يافته کرونا 
بــا اســتفاده از ماســک، رعايت فاصله  
گذاری فيزيکی و شســت و شوی مکرر 
دست ها امکان پذير است و بايد اجرای 

موارد بهداشتی شديدتر باشد.
دکتر اورنگ ايلامی ســه شــنبه به 
خبرنگار ايرنا گفت: جهش های متعدد 
در کرونــا ديده شــده و رفتار آن تغيير 
کرده اســت ،  ويروس »20201201« 
نخســتين بار در آخرين روزهای سال 
2020 در انگليــس گزارش شــده و به 
همين دليل نام آن به ويروس انگليسی 
مشهور شد؛ اين يک نوع ويروس جهش 
يافته کرونا است که افراد بايد با وسواس 
بيشــتر و با اســتفاده از ماسک، رعايت 
فاصله  گذاری فيزيکی و شست و شوی 
مکرر دســت  هــا در برابر کروناويروس 
جهش يافته نيز از خود محافظت کنند.
به عقيده اين متخصص بيماری های 
عفونی، علت انتشــار اين ويروس، نبود 
توازن جمعيت بين انسان و حيات وحش 
و همچنين قرار گرفتن حيوانات وحشی  
در ســبد غذايی بعضی از جوامع انسانی 
اســت که موجب شده اين نوع ويروس 
ها انتشــار يابند و زندگی بشــر دچار 

اختلال شود.
او بيان کرد: پيش بينی می شــود در 
ســال های آينده تزريق واکسن کرونا 
مانند آنفلوآنزا با ســويه های هر ســال 
تغيير کند و برای افراد ســالانه تزريق 

شود.  ايلامی دست اندازی بشر به حيات 
وحش را يکی از عوامل مهم انتشار اين 
نوع ويروس ها دانست و گفت: سازمان 
بهداشــت جهانــی گفتــه اســت که 
کروناويروس جديد کشــف  شــده در 
انگليس، با سرعت انتقال بالاتر، هنوز از 
کنترل خارج نشــده اســت و بايستی با 
اقدامات پيشگيرانه، از شيوع بيشتر آن 
جلوگيری شود. وی با اشاره به ورود اين 
ويروس به ايران بيان کرد: قدرت سرايت  

پذيری اين ويروس جهش  يافته بســيار 
بيشتر از ويروس قبلی است، بنابراين با 
توجه بــه افزايش رعايت پروتکل های 
بهداشــتی در کشــور، شــرايط شيوع 
بيمــاری در کشــور ما نســبت به قبل 
پايدارتر است، به نظر می  رسد می  توان 
بــا رعايــت کامل دســتورالعمل های 
بهداشــتی، از گســترش شــيوع آن 

پيشگيری کرد.
ايــن متخصص بيماری های عفونی 

اضافه کرد: مراکز درمانی و آزمايشــگاه 
های تست کرونا بايد نسبت به افزايش 
ناگهانــی موارد مثبــت بيماری قدری 
حساس تر عمل کنند و سويه های جديد 
اين ويروس شناسايی شود تا بتوانيم در 
کنترل بيشــتر کرونا ويروس جديد، با 
دقت بيشتری عمل کنيم. به گفته اين 
عضو هيات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
شــيراز ويروس ها به طور مداوم جهش 
يافته و تغيير می کنند و منجر به ظهور 

انواع جديد می شوند؛ براساس تحقيقات 
در انگلستان نشان می دهد که سرعت 
ســرايت پذيری اين نوع ويروس به طور 
قابــل توجهی بيشــتر از ويروس قبلی 
اســت و حتــی ســرعت انتقــال آن تا 
70درصد بيشــتر شــده اســت. اين 
متخصــص بيماری  های عفونی درباره 
تاثير جهش کرونا بر واکسن  های توليد 
شده گفت:  طبق اظهارات دانشمندان، 
واکســن  های توليدشــده عليه جهش 

فعلی کرونا موثر هستند، از ابتدای شيوع 
کرونــا، اين ويــروس تاکنون چندين 
جهش داشــته و اين جهش  ها به گونه  
ای نبــوده  اند کــه ماهيت ويروس را به 
صورت کامل تغيير دهند. سرپرســت 
معاونت درمان دانشــگاه علوم پزشکی 
شــيراز افزود : اين جهش های کوچک 
ويــروس کرونا در برخی آنتی ژن ها رخ 
داده ، اما آنتی ژن های اصلی که واکسن 
از روی آنها ساخته شده است، همچنان 

در ايــن ويروس و ويروس جهش يافته 
وجــود دارد و واکســن هــا نيز بر روی 
ويروس جديد موثر هستند، با اين وجود 
مشــخص نيست در جهش های بعدی 
ويــروس چه اتفاقی مــی افتد که اين 
مطلــب اهميت رعايــت پروتکل های 
بهداشتی، اســتفاده از ماسک و فاصله 

گذاری فيزيکی را ياد آور می شود.
بر اســاس آمارهای موجود از ابتدای 
شيوع ويروس کرونا تاکنون، 616 هزار 
و 7۸9 مورد تســت تشخيصی به روش 
مولکولی در آزمايشــگاه های اســتان 
انجام شده که با بررسی نمونه های انجام 
شــده، 171 هــزار و ۸06 بيمار مثبت 
قطعی شناســايی شده است؛ همچنين 
از ابتدای آغاز طرح شــهيد حاج »قاسم 
سليمانی« تاکنون، 25 هزار و 964 مورد 
تست سريع انجام شده که از اين تعداد 
دو هــزار و 242 بيمــار مثبت نيز به اين 
روش شناسايی شده است و در مجموع 
از ابتدا تاکنون، 174 هزار و 4۸ نفر بيمار 
مبتــلا به کوويد19 در اســتان فارس 
شناسايی شده است.    166 هزار و 601 
نفر از ابتدای شيوع بيماری تاکنون  در 
اســتان فارس بهبودی يافته اند  که از 
بيمارستان ها ترخيص شده و يا از ايزوله 
خانگی خارج شده اند.  هم اکنون 57۸ 
بيمار مثبت و يا مشــکوک دارای علايم 
کروناويروس در بيمارستان های استان 
بســتری هســتند که از اين تعداد، ۸9 
بيمار مبتلا به کوويد19 به دليل وخامت 
 ،ICU وضعيت جســمی در بخش های
مراقبــت های ويژه درمانی دريافت می 

کنند./ ایرنا

متخصص بیماری های عفونی دانشگاه علوم پزشکی شیراز :

مراقبت ها در برابر ویروس کرونای انگلیسی باید شدیدتر باشد

کروناویروس »جدید« چیست؟
کرونا ويروس جديد )CoV( نوعی جديد از ويروس 

است.
بيماری ايجاد شده با ويروس کرونا که به آن بيماری 
کرونــا COVID-19( 2019( می گوينــد، اولين بار در 
ووهان چين شناسايی شد. CO مخفف کرونا، VI مخفف 
ويروس و D  به معنی بيماری )در انگليسی(. قبلًا به اين 
nCoV-« بيمــاری »کروناويروس جديــد 2019« يا

2019« می گفتند.
ويــروس COVID-19 ويــروس جديــدی بوده و به 
خانواده ويروس هايی همچون سارس )سندروم تنفسی 
حاد( و ساير سرماخوردگی های معمولی مرتبط است.    

ویروس COVID-19 چگونه منتشر می شود؟
ويروس از طريق تماس مستقيم با قطره های تنفسی 
فرد آلوده )ازطريق ســرفه و عطســه( و تماس با سطوح 
 COVID-19 آلوده به ويروس منتقل می شود. ويروس
مي تواند ســاعت ها روی ســطوح زنده بماند، ولی يک 

ضدعفونی ساده می تواند آن را از بين ببرد.
علائم کروناویروس چیست؟

علائم شامل تب، سرفه و تنگی نفس است. در مواد 
حادتر عفونت می تواند منجر به سينه پهلو )پنومونی يا 
همان عفونت ريه( يا مشکلات تنفسی گردد. در موارد 
نادر اين بيماری کشنده خواهد بود.علائم بيماری شبيه 
آنفولانزا يا سرماخوردگی معمولی است، که بسيار شايع 
تر از COVID-19 هســتند. به همين دليل برای تاييد 
اين که کسی COVID-19 گرفته باشد، بايستی آزمايش 
شــود. نکته حائز اهميت اين است که اقدامات کليدی 
پيشگيرانه را به خاطر بسپاريم که عبارتند از شستشوی 
دســت ها و رعايت موارد بهداشــتی تنفسی )پوشاندن 
دهان به هنگام عطســه يا ســرفه با دستمال يا آرنج خم 
شــده، سپس انداختن دستمال داخل سطح آشغال در 
بســته(. همچنين واکســن آنفولانزا نيز راه پيشگيری 
مناســبی اســت، بنابراين به ياد داشــته باشــيد که 
واکسيناسيون خود و فرزندان تان را به موقع انجام دهيد.

چگونه می توان خطر عفونت را کاهش داد؟
بــا رعايت چهار موردحتياطی زير می توانيد جلوی 

خطر عفونت برای خود و خانواده تان را بگيريد:
1. دســتهای تان را مرتــب بــا آب و صابــون يا ژل 

ضدعفونی الکل دار بشوييد.
2. به هنگام عطســه يا ســرفه جلوی دهان خود را با 
دستمال يا آرنج خم شده تان بگيريد، و دستمال را داخل 

سطح دربسته بياندازيد.
3. از تماس نزديک با کســانی که ســرما خورده اند يا 

علائمی شبيه آنفولانزا دارند اجتناب کنيد.
4. اگر خودتان يا کودکتان تب داريد، سرفه می کنيد 
يا احساس می کنيد مشکل تنفس داريد حتماً به دکتر 

مراجعه کنيد.
آیا باید ماسک بزنم؟

چنانچه علائم تنفسی )سرفه يا عطسه( داريد، برای 
محافظت از ديگران اســتفاده از ماسک پزشکی توصيه 
می شود. اگر هيچ گونه علائمی نداريد، نيازی به استفاده 

از ماسک نيست.
درصورت اســتفاده از ماســک، بــرای اطمينان از 
اثربخشی آن و جلوگيری از افزايش خطر انتقال ويروس، 
بايد از آن درســت اســتفاده کرده و پس از استعمال نيز 

درست دفع نمود.
استفاده از ماسک به تنهايی برای جلوگيری از عفونت 
کافی نيســت و بايســتی با شستشوی مکرر دست ها، 
پوشــاندن دهان به هنگام عطسه و سرفه، و جلوگيری 
از تماس نزديک با کســانی که علائم ســرماخوردگی يا 

آنفولانزا دارند )سرفه، عطسه، تب( همراه باشد. 
آیا COVID-19 روی کودکان تأثیر می گذارد؟

اين ويروس جديد است و ما هنوز نمی دانيم که چه 
تأثيــری بر کــودکان يا زنان باردار خواهد گذاشــت. 
می دانيم که امکان دارد افراد در هر سنی به اين ويروس 
 19-COVID آلوده شوند، اما تاکنون موارد نسبتاً کمی از
در بين کودکان گزارش شــده اســت. ويروس در موارد 
نادر کشنده است، و تاکنون بيشتر موارد منجر به مرگ 

در ميان افراد پيرتر با بيماری های زمينه ای ديده شده 
است.  

اگر فرزندم علائم COVID-19 داشت چه کار کنم؟
حتماً درمان پزشــکی را شــروع کنيد، ولی به خاطر 
داشته باشيد که اکنون در نيمکره شمالی فصل آنفولانزا 
است و علائم COVID-19 از قبيل سرفه يا تب می تواند 
مشــابه علائم آنفولانزا يا ســرماخوردگی که بسيار هم 

شايع هستند، باشد. 
رعايت نکات بهداشــتی دست ها )شستشوی مرتب 
دست ها( و بهداشت تنفسی را ادامه دهيد و واکسيناسيون 
کــودکان خــود را به موقع انجام دهيــد تا کودک تان 
درمقابل ساير ويروس ها و باکتری های بيماری زا در امان 

باشد. 
در مورد ســاير عفونت های دستگاه تنفسی از قبيل 
آنلفولانزا، اگر خودتان يا کودکتان علائمی دارد،  از همان 
ابتدا کمک پزشــکی بگيريد و ســعی کنيد که از حضور 
در اماکــن عمومــی )محل کار، مدارس وســايل نقليه 
عمومی(خــودداری کنيــد، تا از ســرايت به ديگران 

جلوگيری شود.  
اگر یکی از افراد خانواده علائم بیماری را داشته 

باشد چه کار باید کرد؟
اگر شما يا کودکتان تب، سرفه يا تنگی نفس داريد، 
بايد از همان ابتدای بروز علائم از پزشک کمک بخواهيد. 
اگر به مناطقی که COVD-19 در آنجا گزارش شده سفر 
کرده ايــد، يــا اگر در تماس با فردی بوده ايد که به تازگی 
به يکی از چنين مناطقی ســفر کرده و علائم تنفســی 
دارد، با پزشک خود يا با کارمندان بهداشت تماس بگيريد 

و موضوع را با آنها درميان گذاشته و مشورت کنيد. 
آیا بایستی کودکم را در خانه نگهدارم و به مدرسه 

نفرستم؟
اگر کودک شما علائم بيماری را دارد، از پزشک کمک 
بخواهيد و به دستوراتی که پزشک يا کارمند بهداشتی 
می دهد عمل کنيد. درغير اينصورت، همچون ســاير 
عفونت های دســتگاه تنفســی از قبيــل آنفولانزا، اگر 
کودکتان علائم بيماری دارد، وی را در خانه بســتری 
کنيد و به خوبی از او مراقبت کنيد و به اماکن عمومی 
نرويد تا بيماری به ديگران سرايت نکند. اگر کودکتان 
علائمی مثل تب يا سرفه ندارد، و اگر بخشنامه ای راجع 
به بهداشت عمومی يا توصيه های رسمی مشابه ديگری 
درخصوص مدارس دريافت نکرده ايد، بهتر اســت که 

کودک تان را به مدرسه بفرستيد. 
به جای اين که کودکان را از مدرســه دور نگهداريد، 
به آنها آموزش دهيد که دستهای شان را خوب بشويند 
و اقدامات بهداشــتی مربوط به تنفس را در مدرســه و 
ســاير اماکن انجام دهند، از جمله شستشــوی مرتب 
دســت ها، پوشــاندن دهان به هنگام عطسه يا سرفه با 

دســتمال يا آرنج خم شده، و سپس انداختن دستمال 
داخل ســطل دربسته، لمس نکردن چشم ها، دهان يا 

بينی اگر دست ها کاملًا شسته نشده اند.    
به هنگام سفر، چه اقدامات احتیاط آمیزی بایستی 

برای خانواده ام به کار گیرم؟
هرکسی که قصد سفر خارجی دارد، بايستی قبل از 
ســفر راهنمای ســفر و نکات ايمنی کشــور مقصد را 
درخصوص هرگونه محدوديت ورود، شــرايط قرنطينه 
ورود يا هر توصيه ايمنی مربوط به سفر را بررسی کند.  
علاوه بر رعايت اقدامات احتياطی استاندارد به هنگام 
ســفر و به منظور جلوگيری از قرنطينه شــدن يا بروز 
هرمشــکلی به هنگام بازگشــت به کشور خود، توصيه 
می شــود کــه آخريــن به روزرســانی ها درخصوص 
COVID-19 را در وبسايت »انجمن حمل و نقل هوايی 
بين المللی« ملاحظه فرماييد که شــامل فهرســتی از 

کشورها و محدوديت های اعمالی مربوطه است.
در حين ســفر، والدين بايســتی اقدامات بهداشتی 
اســتاندارد را برای خود و کودکان شــان به کار بگيرند؛ 
دست های خود را مرتب بشويند يا از ضدعفونی کننده 
% 60 الکلی اســتفاده کنند، بهداشت تنفسی را رعايت 
کنند )به هنگام عطسه يا سرفه جلوی دهان و بينی خود 
را با آرنج خم شده يا دستمال بپوشانند و دستمال مصرف 
شده را هرچه سريع تر دور بريزند( و از تماس نزديک با 
هرکسی که عطسه يا سرفه می کند بپرهيزند. به علاوه، 
توصيه می شود که والدين هميشه ژل ضدعفونی کننده 
دست، دستمال يکبار مصرف، و دستمال مرطوب همراه 

داشته باشند.
سایر توصیه ها شامل موارد زیر است:

به محض ورود به هواپيما يا ســاير وســايط نقليه، 
صندلی ، دسته صندلی، صفحه لمسی مانيتور مقابل تان 
و ... را با دســتمال مرطوب تميز کنيد. همچنين وقتی 
بــه هتل يا محل اقامت خود و کودک تان رســيديد، با 
اســتفاده از دســتمال مرطوب تمامی صفحه کليدها، 
دســتگيره درها، دســتگاه های کنترل از راه دور، و ... را 

تميز کنيد.
آیا زنان باردار می توانند ویروس کرونا را به جنین 

خود منتقل کنند؟
هنوز شــواهد کافی مبنی بر اينکه ويروس بتواند در 
دوران بــارداری از مادر به جنين منتقل شــود يا تأثير 
بالقوه اين بيماری بر روی کودک وجود ندارد. اين موضوع 
در حال حاضر در دست بررسی است. زنان باردار بايستی 
موارد احتياطی مقتضی برای محافظت از خود در برابر 
اين ويروس را به عمل بياورند و چنانچه علائمی مانند 
تب، سرفه يا تنگی نفس در خود مشاهده کردند، سريعاً 

به پزشک مراجعه کنند. 
آیا مادری که آلوده به کرونا ویروس باشد، می تواند 

همچنان به نوازد خود شیر بدهد؟
 تمــام مادران در مناطق آلوده و پرخطر که علائمی 
چون تب، ســرفه يا تنگی نفس دارند، بايســتی هر چه 
سريع تر به پزشک مراجعه کنند و دستورالعمل هايی که 
پزشک يا کارمند بهداشت می دهند را رعايت کنند. با 
توجه به مزايای تغذيه با شير مادر و نقش کمرنگ شير 
مادر در انتقال ويروس های تنفسی، مادر می تواند ضمن 
رعايــت کليه راهکارهــای احتياطی لازم همچنان به 
شيردهی ادامه دهد. درمورد مادرانی که علائم بيماری 
را دارند شــيردهی مشکلی ندارد، مشروط بر اين که به 
هنگام در آغوش گرفتن کودک و نزديک بودن به کودک 
)ازجمله هنگام شيردهی( ماسک بزنند، دست ها را قبل 
و بعد تماس با کودک )ازجمله هنگام شيردهی( بشويند 
و سطوح آلوده را تميز و ضدعفونی کنند – همانند همه 
مواردی که وقتی کســی مشــکوک به COVID-19 و يا 
بيماريش تأييد شده باشد در تعامل با ديگران از جمله 
با کودکان بايستی انجام دهد. اگر مادر به شدت بيمار 
باشــد، بايســتی وی را به دوشــيدن شير و دادن آن به 
کودک با فنجان تميز و/يا قاشق تشويق کرد، و در تمامی 
ايــن مراحل همــان روش های جلوگيــری از عفونت 

فوق الذکر را نيز رعايت نمايد.
یونیسف برای کمک چه کارهایی انجام می دهد ؟

پاسخ فعلی يونيسف تمرکز بر حمايت از دولت چين 
و طيف گسترده تری از کشورهای منطقه آسيای شرقی 
و اقيانوس آرام است که بيشترين موارد تاکنون در آنها 
گزارش شــده اســت. از 9 بهمن، يونيسف 13 تن لوازم، 
ازقبيل لباس های محافظ، ماســک، عينک و دستکش 
برای اســتفاده کارمندان بهداشتی از راه هوايی ارسال 
کرده است. محموله های بيشتری نيز آماده ارسال يوده 
و يونيسف در حال تعيين مناطق کليدی است که بيشتر 

نياز به کمک دارند.
باتوجه به ماهيت غيرقابل پيش بينی ويروس و انتشار 
مداوم آن، يونيسف همچنين با دولت ها، همتايان خود 
در ســازمان بهداشــت جهانی، و ساير شرکای خود در 
زمينه تهيه برنامه های اضطراری در ساير مناطق، به ويژه 
کشــورهای بــا ســاختارهای بهداشــتی ضعيف تر و 
ظرفيت های محدودتر در مقابله با شــيوع بيماری های 
اين چنينی، در ارتباط اســت.در 2۸ بهمن، يونيســف 
درخواســت 3/42 ميليون دلار برای بالابردن ســطح 
کمک هــای مالی در تلاش برای مهار شــيوع ويروس 
COVID-19 داد.بودجه هــای اوليه صرف فعاليت های 
يونيسف در جهت کاهش انتقال ويروس از جمله تقويت 
اطلاع رســانی در مورد خطر و مقابله با اطلاعات غلط 
خواهد شــد تا کودکان، زنان باردار و خانواده های آنها 
بدانند که چگونه از انتشار COVID-19 جلوگيری کنند 

و از کجا می توانند کمک بگيرند.

بیماری ویروس کرونا، آنچه والدین بایستی بدانند

چگونه از خود و کودکان تان محافظت کنید

گردشگری و 
سلامت
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هفته نامه اقتصادی ایران

آغاز عملیات اجرایی پتروشیمی پاسارگاد در 
منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارسیان 

به گزارش روابط عمومی پاسارگاد، دکتر مجيد قاسمی 
مديرعامل بانک پاسارگاد گفت: ايجاد اشتغال در مناطق محروم 
يکی از اصلی ترين اولويت های بانک پاسارگاد محسوب می شود 
که در اين راستا احداث مجتمع پتروشيمی پاسارگاد در دستور 
کار قرار گرفته اســت،  اين طرح که در راستای جلوگيری از 
صدور مواد خام هيدروکربوری، ايجاد اشتغال در مناطق محروم 
ســاحلی و ايجاد درآمد صادراتی چند صد ميليون دلاری در 
سال، درست بعد از 4ماه از آغاز عمليات اجرايی طرح مشابه در 
منطقه آزاد چابهار و در ســواحل محروم مکران آغاز می شود؛ 
حاکی از توجه اين بانک به توســعه سرمايه گذاری طرح های 
مهم صنعتی و معدنی در کشور در راستای سياست های اقتصاد 

مقاومتی و فرمايشات مقام معظم رهبری است.
وی با اشــاره به اينکه اجرای چندين طرح پتروشيمی 
توسط بخش خصوصی در اين منطقه پيش بينی شده است، 
تأکيد کرد: با اين حال مجتمع پتروشيمی پاسارگاد اولين طرح 
بزرگ در اين منطقه اســت که نياز به حمايت دولت، صندوق 
توسعه ملی و دستگاه های ملی و استانی دارد.  طرح پتروشيمی 
پاســارگاد وابسته به شرکت گسترش انرژی پاسارگاد پس از 
انجام مطالعات امکان سنجی مفصل و کسب مجوزهای لازم 
به منظــور توليــد انواع پليمرهــا از خــوراک گاز طبيعی با 
ســرمايه گذاری در حدود 1.5 ميليارد يورو در سه فاز به اجرا 
خواهد رسيد، در ساخت تجهيزات و ماشين آلات مورد نياز اين 
طرح تبديل گاز طبيعی به متانول از حداکثر توان توليد داخل 
استفاده خواهد شد، بانک پاسارگاد در اين حوزه در حدود 6.5 
ميليارد دلار ســرمايه گذاری کرده اســت. نتيجه کار 4 واحد 
کنسانتره به ظرفيت ۸ميليون تن، 3 واحد گندله 2.5 ميليون 
تنی و 3 واحد فولادی خواهد بود. وی با بيان اينکه گام بعدی 
اين بانک در حوزه صنايع فولادی و معدنی، رسيدن به توليد 
10ميليون تن فولاد است خاطرنشان کرد: بانک پاسارگاد در 
توسعه و سرمايه گذاری اهتمام جدی و پيشرويی داشته است. 
اين بانک جوان، در تاريخ 15 ساله عمر خود، مراحل بلوغ را به 
خوبی طی کرده و به زودی شــاهد اقدامات بسيار مؤثرتر و در 

سطح بالاتر توسط آن خواهيم بود.
در اين مجتمع پتروشــيمی محصولاتی چون متانول با 
ظرفيت توليد ســالانه يک ميليــون و 650 هزارتن، الفين با 
ظرفيت توليد 622 هزار تن در هر سال، پلی پروپيلن با ظرفيتی 
بالغ بر 250 هزار تن، پلی اتيلن سنگين با 310هزار تن توليد 
سالانه و برای اولين بار در کشور با ظرفيت توليد 50 هزار تنی 
اتيلن پروپيلن دی ان مونومر در هر ســال توليد خواهند شد. 
خوراک اين مجتمع، بالغ بر 2.4 ميليون مترمکعب گاز طبيعی 
در شــبانه روز خواهد بــود که قرار اســت از طريق خط لوله 
سراسری هفتم به اين مجتمع انتقال يابد. گفتنی است طرح 
عظيم مجتمع پتروشيمی پاســارگاد در زمينی به مساحت 
160هکتــار واقع در منطقه ويژه اقتصــادی صنايع انرژی بر 
پارسيان، در استان هرمزگان و در 30 کيلومتری شرق منطقه 

ويژه اقتصادی انرژی پارس قرار گرفته است.

ایران سال آینده از سازندگان موفق واکسن 
کرونا خواهد بود

وزير بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی با تشريح روند 
موفقيت آميز توليد واکسن ايرانی کرونا، گفت: از ارديبهشت 
يا خرداد ماه ســال آينده جمهوری اســلامی ايران يکی از 

سازندگان بسيار موفق واکسن در جهان خواهد بود.
سعيد نمکی از تزريق يک ميليون واکسن تا پايان سال 
جــاری بــه کادر درمان خبر داد و افزود: واکســن توليدی 
مجموعه »ســپند« و وزارت دفاع که به کارآزمايی بالينی 
رسيده، امروز رونمايی می شود و واکسن مجموعه »برکت« 
و »رازی« هم در حال کارآزمايی بالينی اســت. وی گفت: 
ســفر در شــرايط حاضر چه از نقاط آلوده به غيرآلوده و يا 
برعکس به هيچ وجه به نفع مردم نيســت و از مردم تقاضا 
می کنيم به هيچ وجه امســال به مســافرت فکر نکنند. وزير 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی هشدار داد: اگر در شرايط 
کنونی با توجه به وضعيت شيوع کرونا سفر انجام شود، قطعا 
بايد در زمينه رعايت پروتکل ها نظارت شــديدی به ويژه در 
مقصــد صورت بگيرد. نمکی گفت: مردم فکر می کنند بعد 
از يک ســال بايد ممنوعيت را بشــکنند و به راه بيفتند، ولی 
در هــر صــورت زيان هايی به همــه وارد خواهند کرد. وزير 
بهداشــت بيان کرد: به رغم گرفتاری های کرونايی موجود، 
هر ماه يک هزار تخت به مجموعه های بيمارســتانی کشور 
اضافه می شــود و امســال تنها سال پس از پيروزی انقلاب 
اســلامی بوده اســت که توانســته ايم چنين توسعه ای در 

زيرساخت های بهداشت و درمان داشته باشيم.
نمکی با بيان اينکه يک هزار و 400 پروژه بهداشــتی و 
درمانی تا هفته ســلامت در ارديبهشــت ماه سال آينده به 
مرور افتتاح می شــود، ابراز اميدواری کرد که تا پايان دوره 
فعاليت دولت تدبير و اميد تا 13 هزار تخت جديد به مجموعه 

تخت های بيمارستانی کشور اضافه شود.

احتمال فریب مردم از سوی اغواگران با 
افزایش تمایل به معامله  رمزارزها

رئيــس  کميتــه اقتصاد ديجيتال مجلس شــورای 
اســلامی با  اشــاره به افزايش تمايل مــردم به معامله 
 رمزارزهــا برای جبــران ناکامی هايشــان در بورس، 
خواســتار اقدام سريع بانک مرکزی در زمينه رمزارزها 

و تدوين قوانين لازم در اين زمينه شد.
مجتبــی توانگر در صفحه شــخصی خود در توئيتر 
درباره رمزارز نوشــت: قطعاً نمی توان بدون مشــخص 
بــودن محدوده و قواعــد فعاليت در اين زمينه، انتظار 
رفتار مسئولانه از فعالان اين حوزه و مردم داشت، چرا 
کــه برخــی از آنها که علاقمند بــه فعاليت قانون مند 
هســتند، هم اکنون مطالبه دارنــد که چارچوب های 
فعاليــت را اعلام کنيد.خــأ قانونی هم می تواند باعث 
گســترش فعاليت های اغواگرايانه برخی افراد ناســالم 
ناشــی از اين خأ قانونی شــود و برخی مردم فريب اين 
موضوع را بخورند.در اين شــرايط هم نمی توان فعالان 
مسئوليت پذير و درست کار و توانمند را از کلاه برداران 
تشــخيص داد و هم مدعيان متعدد از بين مردم ايجاد 
خواهد شد که خواهند گفت اگر منعی يا مقرراتی وجود 
داشــت ما در اين حوزه متضرر نمی شديم.به گفته وی  
فضای نيمه نخســت امسال در بورس، اين انتظار غلط 
را در ذهــن مــردم ايجاد کرد که بايد يک شــبه پولدار 
شوند و راه درست پولدار شدن از تلاش نمی گذرد. ضرر 
وارد شــده به مردم هم باعث ايجاد حس عقب افتادگی 
از برخی از دوســتان و نزديکان خود شــد که اين گونه 
پول دار شده بودند. برای جبران اين موضوع دنبال يک 
ابزار می گشتند که رمزارزها وارد شد و خود را به عنوان 
گزينه راحت پول دار شــدن معرفی کرد. خب، طبيعی 
است که در اين فضا اين موضوع طرفدار پيدا می کند.
جالب است بدانيد برخی افراد با شامه قوی هستند 
که هم در بورس در قيمت های بالا  ســهام فروختند و 
هم در اين بازار به موقع وارد شــده و درحال فروختن 
رمزارزهای خود به اين ســيل مردم متقاضی هستند و 

به قول معروف همه جا از مردم نوسان می گيرند.
در زمينــه رمزارزها هم هرچه ســريع تر بايد بانک 
مرکزی و سازمان بورس اقدام نمايند و اگر دولت مايل 
اســت لايحه به مجلس تقديم کند، بورس اوراق بهادار 
تهران که هفته گذشــته روند کاهشــی در پيش گرفته 
بود، ديروز در اولين روز کاری هفته با رشد 22 هزار و 
554 واحد به رقم يک ميليون و 229 هزار و 432 واحد 
رسيد. همچنين شاخص کل با معيار هم وزن با افزايش 
هزار و 453 واحد به رقم 433 هزار و 277 واحد رسيد. 
ارزش روز بازار در بورس تهران به بيش از چهار ميليون 

و 910 هزار ميليارد تومان رسيد.

سقف بودجه سال 1400 تصویب شد
نمايندگان مجلس در جلســه علنی با رفع ايرادات 
شــورای نگهبان نســبت به لايحه بودجه سال آينده، با 
تصويب ماده واحده اين، دخل و خرج کشور را در سال 

1400 مشخص کردند.
به موجب مصوبه مجلس، بودجه ســال 1400 کل 
کشــور از حيث منابع بالغ بر 2۸ ميليون و ۸23 هزار و 
39۸ ميليارد و 457 ميليون ريال به شــرح ذيل است: 
الــف- منابــع بودجه عمومی دولت از لحاظ درآمدها و 
واگذاری دارايی های سرمايه ای و مالی و مصارف بودجه  
عمومــی دولت از حيــث هزينه ها و تملک دارايی های 
سرمايه ای و مالی بالغ بر 13 ميليون و 737 هزار و 699 
ميليارد و 26۸ ميليون ريال شــامل:1- منابع عمومی 
بالــغ بــر 12 ميليون و 779 هزار و 209 ميليارد و 356 
ميليــون ريال.2- درآمدهای اختصاصی وزارتخانه ها و 
موسســات دولتی بالغ بر 95۸ هزار و 4۸9 ميليارد و 
912 ميليــون ريال. ب- بودجه شــرکت های دولتی، 
بانک ها و موسســات انتفاعی وابســته به دولت از لحاظ 
درآمدها و ساير منابع تامين اعتبار بالغ بر 15 ميليون 
و 713 هــزار و 217 ميليــارد و ۸43 ميليون ريال و از 
حيث هزينه ها و ساير پرداخت ها بالغ بر 15 ميليون و 
713 هزار و 217 ميليارد و ۸42 ميليون ريال اســت. 
همچنين به دولت اجازه داده  شــد نســبت به ابلاغ نه 
ميليــون و 379 هــزار و 209 ميليــارد و 356 ميليون 
ريال منابع عمومی متناسب با مبالغ مصوب اقدام کند.
ابلاغ سه ميليون و 400 هزار ميليارد ريال )مابه التفاوت 
ســقف اعتبارات مصوب در 6 ماهه دوم سال 1400( و 
صرفاً پس از اطمينان از منابع و متناسب با روند واريزی 
بــه خزانــه در 6 ماهه اول قابل ابلاغ بر مصارف مصوب 
است. مجلس با اجرای آزمايشی طرح جوانی جمعيت 

به مدت 7 سال موافقت کرد

رئيــس بنيــاد مســتضعفان انقلاب 
اســلامی به همراه معاونيــن اقتصادی، 
برنامــه ريــزی و امور مجامــع و مديران 
حراســت و حــوزه رياســت آن بنياد در 
روزهای پايانی ســال و در آســتانه سال 
جديد با مديرعامل و اعضای هيات مديره 

بانک سينا ديدار و گفت و گو کردند.
 در ايــن ديــدار، مهندس پرويز فتاح با 
تبريک پيشاپيش سال 1400 و همچنين 
ايام فرخنده ولادت با سعادت سيدالشهدا 
حضــرت امام حســين )ع(، علمدار کربلا 
حضــرت اباالفضــل العبــاس)ع( و نيمه 
شعبان که با سال جديد مقارن شده، گفت: 
اينکه پايان امسال هم با ولادت با سعادت 
حضرت مهدی)عج( مصادف شــده را به 
فــال نيــک می گيريم و با تاســی به ائمه 
اطهار، دعا می کنيم امســال شــاهد رفع 

مشکلات به ويژه بيماری کرونا باشيم.
رئيس بنياد مســتضعفان با بيان آنکه 
سال 99، سالی سخت برای ملت سرافراز 
و کشــور ايران اسلامی بود، اظهار داشت: 
در اين ســال که شــاهد تداوم تحريم ها و 
تورم افسار گسيخته بوديم، بيماری کرونا 
هم مزيد بر علت شــد و مردم را با سختی 
ها و مشکلات متعددی همراه ساخت البته 
در اين مدت بنياد مستضعفان سعی کرد 
با حمايت از کسب و کارها و اقشار آسيب 
ديده در جهت کاهش محدوديت ها نقش 
ايفا کند، با وجود مشــکلات، خوشبختانه 
مجموعــه بنيــاد مســتضعفان کارنامه 
عملکردی مناســبی داشــته و توليد زير 
مجموعــه ها بيشــتر از برنامه های پيش 
بينــی شــده بوده و بهــره وری و کارايی 

واحدها نيز افزايش يافت.
مهندس فتاح با بيان اينکه لطف الهی 
بی ســبب شــامل انســان نمی شــود، 
خاطرنشــان کرد: بايد کار خدايی کنيم و 
به محرومان برســيم تــا مراتب رضايت 
خداوند متعال جلب گردد. خوشــبختانه 

به لطف خدا برنامه های ابتدای سال بنياد 
مستضعفان فراتر از انتظار محقق شده که 
قطعاً برگرفته از خدمات بنياد به محرومان 
به ويژه در ايام کرونا اســت که بالغ بر دو 
هــزار و 500 ميليارد تومان خالص به اين 
امر اختصاص يافته است،خداوند بانکدار 
عالــم اســت؛ معامله با او ثــواب و پاداش 
مضاعف به همراه دارد. برای سربلندی در 
دنيا و آخرت بايد نزد خدا سرمايه گذاری 
کرد و بر اساس سيره نبوی پيش رفت. در 
بانکــداری و بنياد داری بايد دقت کنيم تا 

به بيراهه نرويم.
مهندس فتاح با اشــاره به اينکه آنچه 
خوبان همه دارند بانک ســينا همه يکجا 
دارد افزود: بانک سينا در کنار برخورداری 
از تمــام مشــخصات و مولفه های خوب، 
بايد بيش از پيش موضوع قرض الحســنه 
را به عنوان روح بانکداری مورد توجه قرار 
دهــد، کمک ها و صدقات ما همانگونه که 
خداوند در قرآن کريم فرموده نبايد با منت 
و اذيــت همراه باشــد. بنابراين همکاران 
بانــک در ارائــه خدمت به هموطنان بايد 
نهايــت ادب و احتــرام را رعايت کنند به 
ويژه اين انتظار از بانک بی حاشــيه سينا 

بيشتر است.
رئيس بنياد مستضعفان با بيان آنکه ما 
به بانک به چشــم قلــک نگاه نمی کنيم، 
افزود: نگاه ما به بانک سينا به عنوان بانکی 
همــراه و فعــال در جهت تحقق اهداف و 

ماموريــت هــای ميهن اســلامی و بنياد 
مســتضعفان اســت و انتظار داريم با ارائه 
برنامــه کامــل و مــدون در زمينه قرض 
الحسنه شاهد درخشش اين بانک در سال 

1400 باشيم.
مهنــدس فتــاح در ادامه با اشــاره به 
موضوع واگذاری ســهام بانک سينا گفت: 
در ســال 1400 موضوع واگذاری ســهام 
بانک سينا از طريق تعامل با بانک مرکزی 
و بر اساس قانون عملياتی خواهد شد. اين 
بانک مشــاور امين بنياد مســتضعفان در 
امــور بانکی اســت و آمادگی کامل برای 
توسعه فعاليتهای بانک بويژه در حوزه بين 
الملل نيز وجود دارد، مردم به بانک خوب 
و نجيب سينا اعتماد کرده اند، لذا حمايت 
و محافظــت از ســهام بانــک در بورس 
ضروری است تا سهامداران متضرر نشوند.

در ادامه مديرعامل بانک سينا نيز ضمن 
قدردانــی از فعاليت هــا و اقدامات بنياد 
مســتضعفان در حمايت از اقشــار آسيب 
ديده گفت: اين بانک در راســتای اهداف 
عاليه نظام اسلامی و همراستا با ماموريت 
های بنياد، جذب منابع و اعطای تسهيلات 
قرض الحســنه را از طريق راه اندازی خط 
کسب و کار قرض الحسنه و ايجاد مديريت 
امور بانکداری اسلامی در دستور کار قرار 
داده و در کنــار تعامــل با ســازمان ها و 
نهادهــای حمايتی، اقدامات راهبردی در 
اين زمينه شــامل راه اندازی شورای عالی 

بانکداری اسلامی و مرکز آموزش و ترويج 
بانکداری اسلامی برای پيشبرد بهينه اين 
موضوع مهم را نيز مدنظر قرار داده است.

دکتر سيد ضياءايمانی با بيان آنکه در 
11 ماهه اول ســال 1399 تعداد 56000 
فقــره وام قرض الحســنه بالغ بر 6۸00 
ميليــارد ريــال از ســوی ايــن بانک به 
متقاضيان و اقشــار آسيب پذير پرداخت 
شده است، خاطر نشان کرد: تنوع و توسعه 
خدمات بانک در جهت ارائه خدمات قرض 
الحسنه از جمله راهبردهای اساسی بانک 
در سال 1400 است و اميدواريم با تدوين 
برنامــه های جامع و کامل، بتوانيم گامی 
موثر در جهــت ترويج فرهنگ بانکداری 
اسلامی و رفع محروميت و توسعه فرهنگ 

قرض الحسنه برداريم.
بانک ســينا طی ســال جاری اقدامات 
متعــددی را در زمينه مســئوليت های 
اجتماعی به انجام رســانده که اهدای 51 
دســتگاه آمبولانس به وزارت بهداشت و 
مراکز بهداشــت مناطق روســتايی کم 
برخــوردار، کمک 50 ميليــارد ريالی به 
مددجويان کميته امداد حضرت امام )ره( 
در 7 اســتان پيشتاز شيوع کرونا و اهدای 
950 دستگاه تبلت به دانش آموزان تحت 
پوشــش کميته امداد حضرت امام)ره( و 
ســازمان بهزيســتی به مبلغ 30 ميليارد 
ريال که بدليل شيوع کرونا امکان حضور 
در مدرسه را ندارند و از امکانات آموزشی 
نيــز محرومنــد از جملــه مهمترين اين 

اقدامات است.
وی در ادامه به تلاش جهت سودآوری 
بانک اشاره کرد و گفت: سود خالص بانک 
نسبت به سال قبل از رشد 154 درصدی 
برخوردار شده و مانده منابع بانک نيز در 
بهمــن ماه 99 بيش از 40 درصد رشــد 
داشــته همچنين مانده تســهيلات نيز 
 رشــدی بيــش 45 از درصــد را نشــان 

می دهد.

خبرمردم به بانک خوب و نجیب سینا اعتماد دارند خبر

فروشگاه های زنجیره ای شهروند به مناسبت فرا رسیدن عید نوروز ۱۴۰۰ جشنواره فروش نوروزی خود را آغاز کرد. به گزارش روابط عمومی شرکت شهروند، وحید کریمی مدیرعامل شرکت 
شهروند گفت: از روز چهارشنبه 2۰ اسفند ماه، شهروند فروش ویژه و تخفیف های خود به مناسبت عید نوروز را آغاز کرده است. وحید کریمی با اشاره به تخفیفات همیشگی در فروشگاه های شهروند 
گفت: تخفیفات آخر سال شهروند در جهت رفاه حال مشتریان و با تخفیفات ۱5 الی 5۰ درصدی بر روی کلیه محصولات برگزار می شود. کریمی جشنواره نورزوی امسال شهروند را جشنواره ای خاص 
عنوان کرد و افزود: مجموعه شهروند در نظر دارد در راستای عمل به مسئولیت اجتماعی خود در جشنواره امسال از اقشار آسیب دیده حمایت کند. وی گفت: بر همین اساس شرکت شهروند در 
نظر دارد با همکاری سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران و در راستای حمایت از کودکان کار در پویشی تحت عنوان ۱+۱ بخشی از سود حاصل از فروش جشنواره نوروزی 
خود را صرف کمک به بهبود وضعیت معیشت کودکان کار کند. مدیرعامل شرکت شهروند درباره مدت زمان جشنواره افزود: جشنواره نوروزی شهروند از تاریخ 2۰ اسفند ماه سال جاری آغاز و تا 
۱5 فروردین ماه سال ۱۴۰۰ ادامه خواهد داشت. وحید کریمی در خصوص جشنواره نوروزی شهروند ادامه داد: فروش فوق العاده نوروزی هرساله یکی از بزرگترین جشنواره هایی است که در شعب 

شهروند برپا می شود و با توجه به اقبال خوب مشتریان در همراهی با این رویداد، امیدواریم مبلغ قابل توجهی برای کودکان کار جمع آوری شود.

ســعيد آذری مديرعامل باشگاه فولاد 
خوزســتان گفت: نامه ای به فدراســيون 
فوتبــال آمد کــه در پاراگرافی از اين نامه 
اعلام شــده ايــن امکان وجــود دارد که 
مسابقات پلی آف غرب آسيا به کشورهايی 
که ميزبان مرحله گروهی هســتند منتقل 
شــود اما هنوز رسما اين مسأله به ما اعلام 
نشده ولی در بازی پلی آف که فولاد ميزبان 
بود نام ورزشــگاه شــهدای فولاد از سايت 
AFC برداشته شده است و در تماسی که 
با مدير روابط بين الملل فدراسيون داشتم، 
ايشان حذف نام ورزشگاه را تأييد کرد. بايد 
مکاتبه ای با AFC انجام دهيم، زيرا درباره 
فولاد نمی توانند به مســائلی که مربوط به 
گرفتن حق ميزبانی از ايران است، استناد 
کنند. يک ســال پيش بــود که به ما خبر 
دادنــد در يکی از هتل های لوکس امارات، 
کشــورهای قطــر، عربســتان و امــارات 
جلسه ای گذاشته اند تا ميزبانی ها را در سال 
2021 از تيم هــای ايرانــی بگيرنــد. اين 
تحرکات از يک ســال پيش رخ داده بود و 
مــن هم در مصاحبــه ای همان موقع اين 
مسأله را بيان کردم و به مسؤولان فدراسيون 

هــم ايــن موضوع را گفتم اما گفتند آذری 
فرافکنــی می کنــد و جامعــه ورزش را 
می ترســاند. اين تحرکات بــرای گرفتن 
ميزبانی از ايران از يک ســال پيش شــروع 
شــده بود. از رياســت محترم فدراسيون 
فوتبال می خواهم هر چه ســريع تر مجمع 
عمومــی فوق العاده فدراســيون فوتبال را 
تشــکيل دهد، زيرا در مجامع بين المللی 
مجمــع عمومی فدراســيون آن رشــته 
بالاترين مرجع تصميم گيری است. با توجه 
بــه اينکه فدراســيون جودوی ما را تعليق 
کردند، برخی به دنبال آن هستند از برخی 

نقاط ضعف اســتفاده کرده و حقوق ديگر 
رشــته های ورزشــی ما را هم سلب کنند. 
گرفتــن ميزبانی از تيم های ايرانی امروز و 
ديروز رخ نداده و از مدت ها قبل  اين مسائل 
طرح ريزی شــده است. جناب سلطانی فر 
وزيــر ورزش، صالحی اميری رئيس کميته 
ملی المپيک و مجمع عمومی فدراســيون 
فوتبال بايد درايتی کنند تا بتوانيم حداقل 
اعتــراض خود را بــه دادگاه عالی ورزش 

برسانيم.
درباره اينکه ســلب ميزبانی از تيم های 
ايرانی را ناشی از ضعف در رايزنی می دانم 

يــا نــه، بايد بگويم تمرکز ما در يک ســال 
گذشــته با توجه به درخواســت فيفا روی 
اصلاح اساســنامه و استانداردســازی اين 
مســائل بود و از اين تحرکات غافل شديم، 
چرا که يک ســال اســت اين تحرکات رخ 
داده اســت. درباره اينکــه احتمال تغيير 
ميزبانی در ليگ قهرمانان آسيا وجود دارد 
يا نه، بايد به اين موضوع توجه کرد که اين 
مسائل حقوقی در فيفا و AFC آمده است؛ 
مثلا در AFC اگر 2 کشور عضو پيشنهاد ی 
بدهنــد و 5 عضــو ديگر آن را تأييد کنند، 
AFC موظف اســت اين قضيه را بررسی 
کنــد. بنابرايــن بايــد مجمــع عمومی 
فدراســيون را به صورت آنلاين فعال کنيم 
و کشورهايی را که به اين مسأله معترضند 

با خود همراه کنيم.
اين مسأله برای فولاد خوزستان حادتر 
هم می شود و ما مظلوم تر از تيم های ديگر 
هستيم، زيرا هم در پلی آف بايد در عربستان 
بازی کنيم و هم در مرحله گروهی در اين 
کشور به ميدان برويم. با اين حال من بعيد 
می دانــم اتفاق خاصی رخ بدهد و ميزبانی 

مسابقات تغيير کند. 

از یک سال پیش به دنبال حذف میزبانی تیم های ایرانی بودند

 رييس قوه قضاييه گفت: شايسته نيست در سال جهش 
توليــد، خــط توليد 90 هزار تنــی کارخانه چوب و کاغذ 
مازندران به خاطر آنکه يک تصميم اجرايی سريع در رابطه 
با تامين نقدينگی و همچنين تامين مواد اوليه اين کارخانه 
گرفته نمی شود، تعطيل باشد.آيت الله سيدابراهيم رييسی 
در جريان ســفر به اســتان مازندران همراه اســتاندار و 
مسوولان از شرکت صنايع چوب و کاغذ اين استان بازديد 
کرد.رييس قوه قضاييه در جريان اين بازديد با بيان اينکه 
مشاهده مشکلات کارخانه چوب و کاغذ انسان را غصه دار 
می کند، گفت: کارخانه ای با اين عظمت و ســرمايه نبايد 
به دليل کمبود مواد اوليه با مشکل مواجه باشد.رييسی با 
بيــان اينکه امکان تامين مواد اوليه کارخانه چوب و کاغذ 
مازندران بدون کوچکترين تخريب و لطمه به جنگل، کاملا 
در داخــل کشــور وجود دارد، گفــت: اين مواد اوليه هم با 
کمک سازمان جنگل ها و هم از طريق استفاده از چوب های 
شکسته، کاملا قابل تامين است.رييس دستگاه قضا ضمن 

تاکيــد بــر هم افزايی مديران اســتان مازندران برای رفع 
مشــکلات کارخانه چوب و کاغذ اظهار کرد: مســوولان و 
مديــران عالی رتبــه بايد دور يک ميز بنشــينند و هر چه 
ســريع تر برای حل مشــکلات اين کارخانه راهکار تعيين 
کرده و راهکار نهايی را اجرا کنند.رييسی افزود: نبايد خط 
توليــد 90 هــزار تنُی کارخانه چوب و کاغذ به خاطر آنکه 
يک تصميم اجرايی سريع گرفته نمی شود، تعطيل بماند.

رييس قوه قضاييه عنوان کرد: دغدغه و اراده حل مشکلات 
کارخانه چوب و کاغذ را در مديران و مســوولان مربوطه 
اســتانی و همچنين هيات مديره اين کارخانه مشــاهده 
می کنيم لکن اين قضيه با تاخير مواجه شده است.رييس 
قــوه قضاييــه با بيان اينکه تاميــن نقدينگی و مواد اوليه 
کارخانــه چوب و کاغــذ باعث افزايش 30 درصدی توليد 
کاغذ تحرير در اين کارخانه خواهد شد، گفت: بانک ها در 
اين مسير بايد کمک کنند تا نقدينگی کارخانه چوب کاغذ 
افزايــش پيــدا کند.رييــس دســتگاه قضا با اشــاره به 

پيگيری های دستگاه قضا برای فعال شدن خط توليد 90 
هزار تنی اين کارخانه، بازرســی و دادگســتری اســتان 
مازنــدران را مامــور کرد تا به همراه مديران اســتانی اين 
موضــوع را تا زمان حصول نتيجه دنبال کنند.رييســی با 
اشاره به ظرفيت های کارخانه چوب و کاغذ مازندران اظهار 
کرد: نبايد کارخانه ای که استعداد توليد بخش قابل توجهی 
از کاغذ های تحرير مورد نياز آموزش و پرورش و مطبوعات 
کشــور را دارد امروز تنها کاغذ های کارتونی توليد کند و 
در ســوی مقابل ما شــاهد واردات کاغذ تحرير به کشــور 
باشيم.رييس قوه قضاييه با اشاره به تاکيدات مقام معظم 
رهبری در خصوص جلوگيری از واردات غيرضرور به کشور 
گفــت: يکی از مصاديق واردات بی رويه همين اســت که 
کارخانــه ای به عظمت کارخانــه چوب کاغذ که می تواند 
کاغذ مورد نياز کتاب های درسی و مطبوعات را با بهترين 
کيفيت توليد کند تعطيل باشد و در سوی مقابل کاغذ به 

کشور ما وارد شود./ميزان

دستور رییس دستگاه قضا برای راه اندازی دوباره شرکت صنایع چوب و کاغذ
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سفر و دید و بازدید نوروزی 2 عامل 
گسترش کرونای انگلیسی

عليرضا رئيسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا، سفر 
و ديد و بازديد در نوروز را عوامل اصلی گسترش همه گيری 

کوويد 19 در آينده خواند.
وی در آخرين جلســه شــورای مديران معاونت بهداشت 
وزارت بهداشــت در ســال 1399، گفت: ديد و بازديدها در 
نوروز عامل تهديد کننده و گســترش دهنده ويروس کرونا 
خصوصا از نوع جهش يافته خواهد بود و همه هموطنان ضمن 
توجه ويژه به اين موضوع برای حفظ جان خود و خانواده به 
خصوص کودکان و ســالمندان از ميهمانی ها و ديد و بازديد 
در نوروز جداً خودداری کنند، اســتفاده از فضای مجازی را 
بهترين روش جايگزين ديد و بازديدها خواند، با رعايت اين 
موضوع خواهيم توانســت در مناســبت های بعدی و اعياد 
سال های آينده عزيزان خويش را در کنار خود داشته باشيم،با 
توجه به تقويت زيرساخت ها در کشور طی يک سال گذشته، 
بهترين روش برای انجام خريدها مراجعه به فروشــگاه های 
اينترنتی است و اين اقدام باعث کاهش قابل ملاحظه ترددها 
و شــيوع کرونا خواهد شــد.وی، ســفر را يکی از عوامل مهم 
انتقال و شــيوع کرونا خواند و ادامه داد: هموطنان در نوروز 
ســفر نروند و ان شــاءالله با گسترش واکسيناسيون و کاهش 
شيوع بيماری طی ماه های آينده زمينه مناسب برای سفرها 
فراهم خواهد شد.معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره به 
فعاليت های حوزه بهداشت طی سال 1399 در سراسر کشور 
گفت: همکاران من در اوج همه گيری کوويد 19 با تمام توان 
در طی سال جاری از مراکز بهداشتی شهرها تا دوردست ترين 
خانه هــای بهداشــت ايثارگرانه خدمــت کردند و جا دارد از 
بهورزان، مراقبين ســلامت، پزشــکان، ماماها، کارشناسان 
بهداشــت محيط و کار، دندانپزشکان،کارشناسان مبارزه با 
بيماری ها و ساير کارکنان اين حوزه تقدير نمايم.وی با اشاره 
بــه آماده باش کامل مراکز بهداشــتی در طول نوروز 1400 
اظهار داشت: علاوه  بر تشديد بازرسی های بهداشت محيطی 
در طول اين ايام، ســاير مراکز بهداشــتی نيز آماده خدمت 

رسانی به مردم شريف ايران خواهند بود./ ايسنا

عليرضا قاری قرآن مديرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
بــا بيان اينکه چند پروژه عمرانی در روزهای پايانی امســال به 
بهره برداری می رسد گفت: دو پروژه در روزهای گذشته بهره برداری 
شد و مابقی نيز به زودی بازگشايی می شود. به گزارش پايگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی )اصفهان(؛ پروژه های باند دوم جاده افوس 
- بوئين مياندشت، باند دوم اصفهان -چادگان، باند دوم مبارکه -
بروجن و جاده رزُوه -چادگان تا پايان امسال به بازگشايی می شود،  
در حال حاضر برای تکميل طرح های زيرساختی استان اصفهان 
حدود 1000 ميليارد تومان اعتبار نياز است که امسال 200 ميليارد 
تومان اعتبار تخصيص داده شده است، به دليل وجود قوانين سخت 
نمی توان املاک دولتی را در طرح های زيرساختی هزينه کرد اما 
اگر املاک دولتی در اجرای طرح های زيرساختی هزينه شوند ديگر 
مشکل کمبود اعتبار برای تکميل آنها وجود نخواهد داشت.  وی 
در ادامه با بيان اين که منابع مالی ادامه ساخت تونل 1200 متری 
خوانسار - بوئين مياندشت تامين شده و اجرای اين طرح پس از 
دو سال توقف از سرگرفته شده است، پيشرفت آن را بيش از 45 
درصد اعلام کرد و گفت: اين تونل در نيمه اول سال آينده تکميل 
می شــود، طرح مزبور بخشــی از راه ارتباطی شهرستان های 
خوانسار-بوئين مياندشت بوده اما برای تکميل اين راه ارتباطی که 
استان های اصفهان، مرکزی و خوزستان را نيز به هم متصل می کند 
بايد اعتبارات لازم تخصيص داده شود.  قاری قرآن در ادامه با بيان 
اينکه وزارت راه و شهرسازی مصمم است کارخانه )ريسباف( به 
عنوان يکی از ارزش های به جا مانده شهر اصفهان حفظ و پس از 
بهسازی و نوسازی به يکی از نيازهای شهر همچون موزه بدل شود 
گفت: خريد اين کارخانه از بانک ملی در مراحل پايانی است و پس 
از نقل و انتقال در اختيار استان قرار داده می شود.وی سهم استان 
اصفهان از طرح اقدام ملی مسکن را حدود 70 هزار و 7۸0 واحد 
اعلام کرد و افزود: در اين طرح حدود 94 هزار متقاضی نام نويسی 
کردند که 21 هزار نفر آنها شرايط لازم را داشته اند و ساخت مسکن 
آنها از سال آينده آغاز خواهد شد.  او به اجرای طرح بازآفرينی شهری 
در بافت فرسوده همت آباد اصفهان که می تواند به عنوان يک الگو 
مناسب در استان بدل شود اشاره کرد و گفت: نخستين بلوک های 

آن تا پايان امسال تحويل ساکنين می شود.  

با امضای وزیر راه و شهرسازی:

شیوه نامه تشخیص صلاحیت اشخاص حقوقی طراح و ناظر 
موضوع ماده 14 و 15 قانون نظام مهندسی ابلاغ شد 

اولویتتعیینتکلیف
نیروهایشرکتی

باشهرداری
کلانشهرهاست

بــه منظــور افزايش کيفيــت ارايه 
خدمات مهندســی و در اجرای ماده 14 
و 15 آيين نامــه اجرايــی قانــون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان، شيوه نامه 
تشــخيص صلاحيت اشخاص حقوقی 
طــراح و ناظــر به تمامــی مديران راه و 

شهرسازی ابلاغ شد.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از پايگاه 
خبری وزارت راه و شهرســازی، محمد 
اسلامی وزير راه و شهرسازی در نامه ای 
بــه مديــران کل راه و شهرســازی 
اســتان های سراسر کشــور، به منظور 
تجديد ساماندهی، افزايش کيفيت ارايه 
خدمات مهندســی و در اجرای ماده 14 
و 15 آيين نامــه اجرايــی قانــون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان، شيوه نامه 
تشــخيص صلاحيت اشخاص حقوقی 
طراح و ناظر را جهت اجرا ابلاغ کرد. در 
اين ابلاغيه تاکيد شــده اســت که کليه 
اشخاص حقوقی طراح و ناظر که در حال 
حاضــر دارای پروانــه اشــتغال معتبر 
هســتند تا پايان خرداد 1400 فرصت 
دارند شــرايط خود را با اين شــيوه نامه 

مطابقت دهند.
شــيوه نامه تشــخيص صلاحيــت 
اشخاص حقوقی موضوع مواد 14 و 14 
آيين نامه اجرايی قانون نظام مهندســی 
و کنتــرل ســاختمان،  در مــاده 14 
آيين نامه اجرايی قانون نظام مهندســی 
و کنترل ســاختمان آمده است: حدود 
صلاحيــت دارندگان پروانه اشــتغال 
شخص حقوقی در رشته و تخصص مورد 
تقاضا از طريق بررســی و ارزيابی سوابق 
شخص حقوقی طبق دستورالعمل صادر 
شده توسط وزارت مسکن و شهرسازی 
صــورت خواهد گرفت و در مواردی که 
نقشه های تسليم به شهرداری ها و ساير 
مراجع صدور پروانه ساختمان و تفکيک 
اراضی توسط اشخاص حقوقی امضا و يا 

تعهد نظارت می شود بايد بر حس الزامی 
بودن هر يک از موارد، تهيه طرح معماری 
و نظارت بر  اجرای آن، انجام محاسبات 
ســازه و نظــارت بر اجــرای آن، تهيه 
طرح های تأسيســات مکانيکی و برقی و 
نظــارت بــر اجرای آن هــا و نظاير آن و 
نقشــه ها و محاســبات فنی توســط 
مهندســان دارای پروانه اشتغال تهيه، 

امضا يا تعهد نظارت شود.
ماده 15 - در مورد شرکت های دولتی 
و وابسته به دولت، مؤسسات و نهادهای 
مومی غيردولتی به استثنای شهرداری ها 
کــه به طــور قانونی وظيفــه تهيه و يا 
تأييد نقشــه و انجام کارهــای اجرايی 
ساختمانی به عهده آنها می باشد و اقدام 
به تأســيس واحدهای ســازمانی فنی 
خــاص، چــه در مرکز و چه در هر يک از 
نقاط مختلف کشور برای انجام اين قبيل 
امور نموده باشــند، مشــروط بر اين که 
تشــکيلات ســازمانی آن ها به تصويب 
مراجع صلاحيت دار رســيده و مسئول 
واحــد فنی آن ها دارای پروانه اشــتغال 
شــخص حقيقی باشد، با ارايه مدارک و 
مجوزها و مصوبات مراجع صلاحيت دار 
برای هر يک از واحدهای سازمانی فنی 
تابع آن ها به ترتيب مقرر در  اين آيين نامه 
پروانه اشــتغال شــخص حقوقی صادر 

خواهد شد.
برنامه ریزی برای افزایش ظرفیت 
بنادر کشور از 285 به 5۰۰ میلیون 

تن در یک برنامه 5 ساله
 افزايش سهم ريل در بنادر مطابق با 
برنامــه ششــم توســعه، نقــش مهم 
ساماندهی حمل و نقل جاده ای در بنادر 
در مســير توســعه  حمل و نقل دريايی ، 
چرخه توليد و تجارت در بنادر بازرگانی 
کشــور، علــی رغم تحريم ها و شــيوع 

گسترده کرونا، متوقف نشده است.
محمد اســلامی در حاشيه همايش 
ســالانه مديران سازمان بنادر در جمع 
خبرنگاران اظهار داشــت: در حالی که 
حمــل ونقــل تجاری در بنــادر جهان 
درســال 2020، بر اثر کرونا حدود 9 و 
نيم درصد کاهش عملکرد داشته است، 
کاهــش 19 درصدی عمليات در بنادر 
ايران، علاوه بر تاثيرات کرونا، تحت تاثير 
تحريم های ظالمانه بوده که امر طبيعی 
و مثبــت قلمداد می شــود. وی با بيان 
اينکه” جريان ســرمايه گذاری در بنادر 
شمال و جنوب کشور، فعال است، افزود: 
طی 14 ســال گذشته، حدود 30 هزار 
ميليــارد تومــان در بنــادر کشــور 
ســرمايه گذاری شده است که عمده آن 
از ســال 95 اتفاق افتاده اســت، امروزه 

سرمايه گذاران بخش خصوصی، جريان 
تجــارت و اقتصاد در بنادر را درک کرده 
و شاهد توسعه صادرات ناشی از مشارکت 
فعال ســرمايه گذران در زيرســاخت و 

روبناهای بندری هستيم.
او از اضافه شدن به اراضی پسکرانه ای 
بندری و ساخت بنادر جديد در سواحل 
مکران به عنوان برنامه های توسعه ای در 
دست اجرا خبر داد و گفت: هدف گذاری 
کرديم تا ظرفيت بنادر را از 2۸5 ميليون 
تن در ســال، طی يک برنامه 5 ســاله و 
شتابان، به 500 ميليون تن در سال ارتقا 

بدهيم.
وی توســعه سهم ريلی در بنادر را از 
ديگر رويکردهای توســعه ای در حوزه 
تجارت دريايی عنوان کرد و گفت: مطابق 
با برنامه ششم توسعه، به سهم ريلی در 
بنادر نيز افزوده می شــود تا همزمان با 
احداث ســيلوهای مکانيــزه غلات در 
بنادر، کالاهای اساسی از اين پس، بدون 
دخالت انســانی، به صورت سيستمی، 
توســط مکنده ها از کشتی به سيلوها و 
از سيلوها به کاميون و در ادامه به دست 

مصرف کننده برسد.
او ايــن رويکرد سيســتمی شــدن 
جابه جايی غلات در بنادر را يک گام مهم 
در جهت ســلامت و امنيت غدايی مردم 
شــريف ايران دانســت. وی ساماندهی 
حمــل و نقل جــاده ای در بنادر را يکی 
ديگر از رويکردهای توسعه ای در حمل 
و نقــل دريايی برشــمرد و توضيح داد: 
پيش از اين کاميون ها برای گرفتن نوبت 
بــار و کالا، حــدود دو هفتــه در بنادر 
می ماندند که همراه با مســائل بسياری 
بــود. اما هم اکنون اين فرايند در بنادر، 
سيســتمی شده و کاميون ها با دريافت 
يــک پيامک کليه مراحل دريافت نوبت 
و بارگيــری کالا و خــروج از بندر را طی 

کمتر از 24 ساعت انجام می دهند.

بهره برداری از پروژه های راهسازی استان 
اصفهان در روزهای پایانی سال 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

مهدی جمالی نژاد معاون وزیر کشــور و رئیس سازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور اعلام کرد که اولویت تعیین تکلیف وضعیت نیروهای شرکتی 
شــهرداری با کلانشهرها است. از سال ۹۰ برای تبدیل وضعیت پرسنل شهرداری اقدام خاصی انجام نشده بود اما طی دو سال گذشته تلاش های زیادی 

برای یک التزام بخشی، قوام بخشــی و ایجاد آرامش در نیروهای پرسنلی شهرداری ها انجام شد، با پیگیری های انجام شده و همکاری سازمان امور 
اســتخدامی در مرحله اول ۱2۴۰۰ مجوز تبدیل وضعیت نیروهای شــرکتی به قراردادی گرفته شــد اما قطعا با این میزان مجوز کار ما تمام 

نمی شود،همچنین برای اولین بار در بودجه ۱۴۰۰ کشور در بحث نیروی انسانی مقرر شده که وزارت کشور ظرف دو ماه آیین نامه ای در حوزه 
استخدامی آماده کند و در واقع همین الترام بخشی اینجا هم داشته یاشبم، در کنار انجام مجوز تبدیل وضعیت ۱2۴۰۰ نفر تلاش می شود تا اوایل 
ســال آینده آیین نامه هم آماده و ابلاغ کنیم. وی همچنین نوید داد که بخش زیادی از نیروهای شرکتی شهرداری ها تا سال آینده با تبدیل 

شدن به نیروی قراردادی، تعیین تکلیف می شوند./ ایسنا

سلامت

آلرژی فصل بهار و روش های درمان آن
حساســيت فصلی يکی از شــايع ترين نوع 
آلرژی اســت که بسياری از افراد در فصل بهار 
و پاييــز به آن مبتلا می شــوند.  موادی مانند 
گرده گياهان، مو، پشــم و پر حيوانات، بعضی 
داروهــا، مواد غذايی، گــرد و غبار هوا و حتی 
نيش حشرات ممکن است آلرژی زا باشد؛ اين 
مواد سيســتم ايمنی بدن را بيش از حد فعال 
کــرده و باعث بروز علائم حساســيت در بدن 
می شــود. در ادامه شــما را علائم آلرژی فصل 
 بهار، روش های تشــخيص و درمان آن آشــنا 

می کنيم:

آلرژی بهاری چیست؟
همزمان با فرا رســيدن فصل بهار، آلرژن ها 
و مواد حساســيت زای موحــود در درختان، 
گياهان، چمن مصنوعی و طبيعت افزايش پيدا 
می کنــد که همــه آن ها عاملی بــرای ايجاد 
حساسيت و آلرژی بهاری است. بر اساس آمار 
اعلام شــده توسط مرکز کنترل پيشگيری از 

بيماری هــای جهانی، تقريباً هشــت درصد 
بزرگسالان يعنی حدود 20 ميليون نفر و هفت 
درصد کودکان يعنی نزديک به 6 ميليون نفر، 
علائم مربوط به آلرژی فصلی را تجربه می کنند. 
بعضی از اين آلرژی ها زمينه ژنتيکی داشته و 
افرادی که سابقه خانوادگی دارند بيشتر از بقيه 
افراد در معرض خطر ابتلا به آن قرار می گيرند. 
آلــرژی بهاری در کودکان بيشــتر به صورت 
حساســيت پوســتی بــروز می کنــد، اما در 
 بزرگســالان می توانــد بــه آلرژی تنفســی

 تبديل شود.

علائم آلرژی فصل بهار چیست؟
علائم آلرژی بهاری شــامل سرفه، گرفتگی 
و آبريــزش بينــی، خارش و آبريزش چشــم، 
بی خوابی، خســتگی، گز گز کردن بدن، تنگی 
نفس، احســاس گرفتگی در قفسه سينه، ورم 
چشــم و خارش گلو و دهان می شــود. آلرژی 
بهــاری معمــولاً در دوران کودکــی شــروع 

می شــود، اما ممکن اســت در هر سن ديگری 
نيــز اتفــاق بيفتد. بــه نظر می رســد ميزان 
حساســيت ها با افزايش ســن کاهش يابد، اما 
ممکن است بعدها دوباره شدت گيرد. معمولاً 
درختانــی مانند گردو، صنوبــر، بلوط، چنار، 
توس، افرا، سرو و نارون بيشتر از ساير درختان 

و گياهان آلرژن دارند.

تشخیص آلرژی بهاری
افرادی که از علائم آلرژی بهاری رنج می برند، 
بهتر اســت به متخصص مراجعه کنند؛ پزشک با 
انجام آزمايش های مختلف، نوع آلرژی را تشخيص 
داده و در صورت نياز برای بيمار واکســن تجويز 
می کنــد. علاوه بــر اين، پزشــکان می توانند از 
داروهای تشــخيص آلرژی برای متعادل ســازی 

عملکرد سيستم ايمنی بدن استفاده کنند.

روش های درمان آلرژی بهاری
معمــولاً داروهای مختلفی برای تســکين 

علائم مربوط به آلرژی فصلی تجويز می شود؛ 
اين داروها شــامل آنتی هيستامين )به منظور 
ســرکوب مــاده شــيميايی حساســيت زا(، 
داروهايی برای باز کردن گرفتگی بينی که به 
صورت مايع، اســپری يا قطره چکان اســت، 
اســپری های اســتروئيدی به منظور کاهش 
التهابات بينی و قطره های چشمی برای درمان 
علائم آلرژی چشــم می شــود. اگر علائم فرد 
مبتلا با داروهای ذکر شده تسکين پيدا نکرد، 
بهتر اســت واکســن های آلرژی تزريق شود. 
علاوه بر اين، دمنوش های سنتی نيز می تواند 
به باز کردن مسير بينی و کاهش علائم آلرژی 

کمک کند.

پیشگیری از آلرژی فصل بهاری
با رعايت چندين نکته می توان خطر ابتلا 
بــه آلرژی فصل بهار را تا حد زيادی کاهش 
داد. بــه عنوان مثال بهتر اســت افراد برای 
کاهش اثر آلرژن ها از ماسک استفاده کنند، 

در فصــل بهــار پنجره ها را ببندند و از تهويه 
کننده هوا اســتفاده کنند، هنگام رانندگی 
کردن شيشــه خودرو را بالا بکشــند، منزل 
خود را مرتب جارو بکشند تا گرد و غبار در 
محيط داخل باقی نماند، قبل از خواب دوش 
بگيرند تا گرد و غبار موجود روی پوســت و 
مــو از بين بــرود، لباس های خود را به طور 
منظم شتشو دهند، در فصل بهار که آلرژی 

افزايش پيدا می کند، زمان بيشــتری را در 
منــزل بمانند و اگر مجبور هســتند بيرون 
برونــد، اين کار را بــه زمان ديگری موکول 
کنند. همچنين بهتر است افراد تا حد ممکن 
از محصــولات شــيميايی ماننــد ســفيد 
کننده هــا، ضدعفونــی کننده هــا، عطرو 
 محصولاتــی کــه دارای آمونياک اســت، 

دوری کنند.

وزير بهداشــت با اشــاره به مديريت کرونا در کشور تحت 
فشار تحريم ها، گفت: خوشبختانه ايران امروز به عنوان يک 
کشور مطرح در مديريت بيماری کرونا در جهان می درخشد 
و من به عنوان کوچک ترين ســرباز نظام افتخار می کنم به 
ايــن وفــاق و همدلی و درايتی کــه در راس نظام برای امور 

داريم.

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت بهداشت 
دکتر سعيد نمکی در مراسم فاز اول کارآزمايی بالينی واکسن 
ايرانی »فخرا« در وزارت دفاع، گفت: ســازمان غذا و دارو را 
صدا کردم و گفتم اگر فکر می کنيد با شيوه های مدون گذشته 
می توان راه را طی کرد اشــتباه می کنيد، بايد متناســب با 
ســرعت مورد نياز اين حرکت پروتکل بنويســيم و مته به 
خشخاش گذاشتن ها در پروسه عادی اينجا ديگر جايز نيست 
و بايد راه را ميانبر برويم و عزيزان من شــبانه روز نشســتند و 
استانداردهای محکم و قابل قبول نوشتند و امروز با افتخار 
می گويم که جمهوری اســلامی ايران در بهار آينده يکی از 
مهم ترين و بهترين واکســن ســازهای دنيا خواهد شد و ما 
امروز به خاطر رعايت حال بيماران آسيب پذير با التماس و 

خواهش از جاهای مطمئن جهان واکسن وارد می کنيم گرچه 
زخم زبان هايی را هم تحمل می کنيم »ترسم از ترکان تيرانداز 
نيست، طعنه تيرآورانم می کشد« در اين ايام کم اذيت نشديم 
اما اذيت از سوی کسانی که نفهميدند يا غرض ورزيدند در 
برخی سايت ها و رسانه ها به خصوص آلودگی به سياست زدگی 
که آفت بســيار خطرناکی برای رشد کشور است، باعث شد 

برخی حرف ها را بشنويم و تحمل کرديم.
فکر می کردند کانتينرهای يخچال دار پشــت در مرزها 
ايستاده است و واکسن را حراج کردند و ما نمی خريم. اخيرا 
اگر روند واکسن های خارجی را مطالعه کنيد می بينيد يکی 
از برندهــای معروفــی که اينجا برايش چانه می زدند که چرا 
آن را وارد نمی کنيد، که در سهميه کووکس ما هم بود، هفت 

کشور معتبر اروپايی فقط در طول چند روز گذشته تزريقش 
را متوقــف کردنــد. درعوض ما از معتبرترين منابع کم ضرر 
دنيا واکسن تهيه کرديم و ما را به باد تمسخر گرفتند و امروز 
متوجه شــدند کار روز اول ما درســت بود و ما با دست بسته 
و چشــم باز در اقيانوس بلا شــنا کرديم. اين بصيرت را هم 
خداوند عطا کرد و امروز ما معتبرترين واکســن های دنيا را 
وارد می کنيم و برای پديده واکسيناســيون نمايشــی عجله 
نمی کنيم اما برای واکســن زدن به گروه های آسيب پذير از 

مطمئن ترين منابع عجله می کنيم.
بارها آقای رييس جمهور به بانک مرکزی و سازمان برنامه 
دســتور دادند که در رابطه با واکســن هر منبعی بخواهيم به 
ما بدهند. وزير امور خارجه مرتبا پيگير کمک سفرا در کشورها 

هســتند و واقعا هم کمک می کنند. تا آخر اســفندماه تعداد 
قابل توجهی از گروه های آسيب پذير، کادر درمان و سايرين 
را واکســينه می کنيم؛ اما اميد ما به واردات نيســت، اميد ما 
توليد ملی است.وزير بهداشت گفت: ان شاءا... واکسن پاستور 
با تکنولوژی مشــترک کوبا اولين واکســنی است که تزريق 
انبوه آن آغاز خواهد شد و واکسن برکت دوم و واکسن رازی 
هم هم دوش با واکســن ســپند پيش خواهد رفت.يکی از 
کارهايی که ما می توانيم به جمهوری اســلامی پيش کش 
کنيم، انتقال اضطراب به خانواده خودمان است، وقتی بحث 
واکسن اسپوتنيک شد گفتم پسر خودم واکسن را بزند که 
مردم بدانند اگر قرار است گزندی برسد اول برای ما است و 
امــروز هم اين واکســن بر يکــی از عزيزترين فرزندان اين 
سرزمين تزريق می شود تا مردم بدانند ما در خط مقدم برای 

دفاع از سلامت مردم هستيم .

برخی فکر می کنند واکسن را حراج کردند و ما نمی خریم
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ارسال چهل و چهارمین بسته »نورسیده ها« 
به کتابخانه های عمومی کشور

 به گزارش پايگاه اطلاع رســانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور، ســيدباقر ميرعبداللهی، مديرکل تأمين منابع نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور گفت: اين بســته به مناســبت 
17اسفند، سالروز تأسيس نهاد کتابخانه های عمومی کشور به 
کتابخانه ها در حال ارســال است. کار ارسال از اوايل اسفندماه 
آغاز شده و تا پايان اسفند به اتمام خواهد رسيد. ميرعبداللهی 
درباره محتوای چهل و چهارمين بســته توضيح داد: اين بسته 
شامل 173 عنوان کتاب از ۸3 ناشر مختلف است و جمعاً چيزی 
بالغ بر 170 هزار نســخه کتاب به کتابخانه های سراســر کشور 
ارسال می شود. اين کتاب ها عمدتاً مربوط به قصه و رمان های 
پرمخاطب از جمله آثار متعلق به گروه سنّی کودک و نوجوان 
است که هر کتابخانه، با توجه به درجه خود، تمام يا بخشی از 
اين عناوين را دريافت خواهد کرد. وی يادآور شد: به مناسبت 
زادروز ســردار شهيد حاج قاسم سليمانی، موضوعات برخی از 
عناوين اين بســته به اين شهيد بزرگوار اختصاص يافته است. 
ايــن عناويــن از ميان آثار جديدالانتشــار که در قالب روايت و 
خاطره منتشر شده، در اين بسته قرار گرفته اند. مديرکل تامين 
منابع نهاد ادامه داد: همچنين از ديگر عناوين اين بسته می توان 
به کتاب جذاب و خواندنی »باشگاه کتاب خرگوشی« و مجموعه 
9 جلدی »قصّه های دوستی« برای کودکان از انتشارات فاطمی 
و محراب قلم اشاره کرد. وی از کتاب »خواب پلنگ« به عنوان 
يکی ديگر از عناوين موجود در بســته »نو رســيده« شماره 44 
نام برد و گفت: اين رمان نوجوان که داستان مبارزات ميرزا رضا 
کرمانی را روايت می کند، به قلم هادی حکيميان به رشته تحرير 
درآمده و توســط شهرســتان ادب منتشر شده و در نوزدهمين 
جشــنواره شهيد حبيب غنی پور و هفدهمين دوره جايزه قلم 
زرين، شايسته تقدير شناخته شده است. ميرعبداللهی افزود: 
از ميان عناوين متنوع ارسالی اين بسته، ده عنوان نيز به موضوع 
مهارت های خانه داری )آشپزی، خياطی و موضوعات ديگر(، 
دانســتنی های عمومیِ پزشــکی و مهارت های ارتباط فردی 
مربوط اســت که از آن ميان می توان به مجموعه 20 جلدی 
»آشپزی سريع و آسان« اشاره کرد. وی ابراز اميدواری کرد با 
ورود منابع جديد، متنوع و نيازمحور به کتابخانه های عمومی، 
روندها و فرايندهای فراهم آوریِ منابع بيش از پيش پويا شده 
و اعضای کتابخانه ها بتوانند پس از بازگشايی کامل کتابخانه ها 
و در تعطيلات تابســتان و نوروز با بهره گيری از طرح »پيک 
کتاب«، از اين منابع اســتفاده کرده و کتابداران نيز به عنوان 
مهم ترين و قابل اعتمادترين مرجع خدمات دهیِ کتابخانه ای، 
موضوعات و عناوين جديدی را برای اســتفاده در برنامه های 
ترويجی و کتابخانه ای در اختيار داشــته باشــند. گفتنی است 
اداره کل فرهنگــی نهــاد با هدف طرح نکاتی در قالب معرفی و 
خلاصه از هر کتاب، در طرح »نورســيده« همزمان با ارســال 
منابع جديد، دفتر نورســيده ها را نيز در ســامانه »ســامان« 

بارگذاری می کند.

داوطلبان مطالعات بالینی واکسن 
»کووایران برکت« از بیماران زمینه ای 

انتخاب نمی شوند
مسؤول تيم نظارت بر فاز مطالعات بالينی واکسن »کووايران 
برکت« در پاســخ به اينکه آيا افراد دارای بيماری زمينه ای در 
اين فاز مطالعاتی جزو داوطلبان هستند يا خير، گفت: اصل و 
شــرط داوطلبان در مطالعات بالينی، ســالم بودن آنان است و 
روی بيمــاران زمينه ای مطالعاتی انجام نمی شــود اما بعدا در 
اولويت واکسيناســيون عمومی هستند. مينو محرز در حاشيه 
مراسم آغاز مطالعات بالينی فاز 2 و 3 واکسن »کووايران برکت« 
با بيان اينکه فاز اول روی 56 نفر با موفقيت انجام شد و توانستيم 
مجوز فاز 2 و 3 را بگيريم، گفت: اميدواريم اين 2 فاز را به سرعت 
انجام دهيم و بتوانيم بزودی با تجهيزاتی که دارد آماده می شود، 
ميليون ها دوز واکســن داشــته باشيم و مردم را از نگرانی خارج 
کنيم. وی افزود: واکسن های ديگر هم در راه است و شايد زودتر 
از کشورهای ديگر بتوانيم مردم را واکسينه کنيم. مسؤول تيم 
نظارت بر فاز مطالعات بالينی واکسن »کووايران برکت« با بيان 
اينکه از داوطلبان فاز اول، در 4۸ نفری که واکسن گرفته بودند 
ميزان آنتی بادی خوب بود، اظهار کرد: اميد اســت در فاز دوم 

تاثير خوب ادامه يابد و بتوانيم واکسن موثری داشته باشيم. 
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دبیرکل نهاد در اختتامیه هفتمین جشنواره »روستاها و عشایر دوستدار کتاب« مطرح کرد؛

حضور فعال و موثر کتابداران در جشنواره 
»روستاها و عشایر دوستدار کتاب« قابل تقدیر است

عليرضا مختارپور، دبيرکل نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور از فعاليت موثر کتابداران 
در جشــنواره »روستاها و عشاير دوستدار 
کتــاب« تقديــر کرد و گفــت: نيمی از 26 
منتخب برگزيده اين جشــنواره، يعنی 13 
کتابخانه روستايی هستند که من به عنوان 

خدمتگزار آنها، از ايشان تشکر می کنم.
بــه گــزارش پايگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور، اختتاميه 
هفتمين جشــنواره »روســتاها و عشــاير 
دوستدار کتاب« چهارشنبه 20 اسفند ماه 
با حضور سيدعباس صالحی، وزير فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، عليرضا مختارپور، دبيرکل 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور، مهدی 
جمالی نژاد رئيس ســازمان شهرداری ها و 
دهياری هــای کشــور، حجت الاســلام 
حبيــب الله رضا ارزانی رئيس ســتاد عالی 
کانون های فرهنگی و هنری مساجد کشور، 
علــی اصغر کارانديش، معاون حقوقی، امور 
مجلس و استان های وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و ابراهيم حيدری مديرکل محترم 
دفتــر مطالعــات و برنامه ريــزی فرهنگی 
معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی و دبير اين جشنواره برگزار شد.
افزايــش توجه به کتاب و کتابخوانی در 

سال 1399
عليرضا مختارپور، دبيرکل نهاد کتابخانه 
های عمومی کشــور در اين مراســم ضمن 
تشکر از برگزار کنندگان اين جشنواره طی 
سخنانی گفت: با اينکه هنوز بررسی دقيق 
و آماری صورت نگرفته، اما مجموعه شواهد 
و نشــانه ها حاکی از آن اســت که در ســال 
1399 از ســوی مردم، رســانه ها و فعالان 
فرهنگی توجه بيشتری به موضوع کتاب و 

کتابخوانی شده است.
وی افــزود: ايــن موضــوع نشــانه ها و 
نمونه هايــی دارد، از جمله نمايشــگاه ها و 
فروشگاه های مجازی کتاب که اخيرا برگزار 
شــد، ميزان مراجعه به پايگاه های مطالعه 
مجازی، مراجعه به کتابخانه ها برای استفاده 
از سامانه ارسال کتاب توسط پيک، شرکت 
در جشنواره ها، پويش ها و مسابقات از جمله 
مســابقه کتابخوانی رضوی، ايجاد فرصت 
برای بعضی از نويسندگان برای تکميل آثار 

نيمه تمام شان.
دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
اســتقبال گسترده از توسعه کتابخانه های 
عمومی کشــور را از ديگر نشــانه های اين 

موضوع دانســت و گفت: در ســال 1399 
مجموعا 100 کتابخانه در کشور افتتاح شد 
که يکی از بزرگترين آنها کتابخانه مرکزی 
يزد بود که چند روز گذشته با حضور معاون 
اول رئيــس جمهــور و وزير محترم در يزد 
افتتاح شد و تا کنون لقب زيباترين کتابخانه 
کشــور را هم به خود اختصاص داده است. 
مجموع اين اتفاقات نشان می دهد که توجه 
خوبی به موضوع کتاب و کتابخوانی شده و 
اين ظرفيت ان شــاءالله بعد از اتمام دوران 

کرونا هم قابل تداوم خواهد بود.
 لزوم مشارکت حداکثری روستاها 

در این جشنواره
مختارپور با تاکيد بر لزوم به مشــارکت 
طلبيدن همه روســتاهای واجد شرايط در 
اين جشــنواره، گفت: علی رغم اين تلاش 
خوب و برجســته که صورت گرفته، در اين 
دوره بيش از 2 هزار روستا در اين جشنواره 
شرکت کردند. طبق آمار منتشر شده تقريبا 
60 هزار روســتا در کشور داريم که اگر يک 
ششــم آن يعنی 10 هزار روســتا را دارای 
جمعيــت قابل توجه بدانيم و بقيه را دارای 
جمعيتی کمتر از شــاخص های لازم برای 
فعاليت های فرهنگی گسترده بدانيم، حتما 
بايد 10 هزار روستا در اين جشنواره شرکت 
می کردند. وی ادامه داد: وقتی در فهرســت 
اين جشنواره مرور می کردم مشاهده کردم 
که در ســال جاری 6 استان تقريبا در هيچ 
بخشــی برگزيده و منتخب ندارند؛ با اينکه 
اســتان های مهمی هستند. اين نشان می 
دهد که بايد کاری کرد که اين جشنواره که 
اين چنين خوب و موثر است، در تمام استان 
های کشــور در هر سال منتخب و برگزيده 
داشــته باشد. دبيرکل نهاد با ارائه راهکاری 
در اين موضوع گفت: شــايد يکی از راه  حل 
های اين موضوع اين باشد که بعد از دوران 

کرونا از همين روستاهای منتخب و برگزيده 
در ايــن هفــت دوره، گروه هايــی بــه اين 
روســتاهايی که جمعيتی بالاتر از 2 هزار و 
500 نفــر دارنــد اعزام شــوند و مطالب و 
تجربيات خودشان را با آنها در ميان بگذارند.

 حضور فعال و موثر کتابداران
 در این جشنواره

وی يــادآور شــد: ما در ايــن ميان کار 
مستندســازی کم انجام داديم؛ مشــخصا 
منظورم مستندسازی سينمايی و تلويزيونی 
است. ما اگر می توانستيم توليداتی در اين 
زمينه برای روستاها و عشاير منتخب داشته 
باشــيم، می توانســتيم آنها را به عنوان يک 
محصــول تصويــری در جشــنواره های 
سينمايی مستند شرکت دهيم که خود يک 
اقدام ترويجی موثر در اين زمينه خواهد بود.
عليرضــا مختارپــور در ادامه با تقدير از 
فعاليت و مشارکت کتابداران کتابخانه های 
عمومی در اين جشنواره گفت: عرض تبريک 
و تشــکر دارم از کتابــداران کتابخانه های 
عمومی که مثل دوره های پيش در اين دوره 
هــم فعــال بودند و اينطور که آمار نشــان 
می دهــد، نيمی از 26 منتخب برگزيده اين 
جشــنواره، يعنی 13 کتابخانه روســتايی 
هســتند که من به عنوان خدمتگزار آنها، از 

ايشان تشکر می کنم.
گفتنی است هفتمين جشنواره روستاها 
و عشاير دوستدار کتاب ايران از شهريورماه 
امسال با اعلام فراخوان آن شروع به کارکرد. 
شــيوع و گسترش بيماری کوييد 19 باعث 
شــد برگزاری اين برنامه با رويکرد توجه به 
فضای مجازی برگزار شود و علی رغم شيوع 
اين بيماری امســال 2050 روستا و منطقه 
عشــايری از سراسر کشــور در اين برنامه 
شرکت کردند که نسبت به سال گذشته از 

رشد 40 درصدی برخوردار است.

»جشنواره روســتاها و عشاير دوستدار 
کتــاب« برنامــه ای اســت که هر ســال با 
محوريت معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی و با همکاری مجموعه ای از 
دســتگاه های دولتــی و غيردولتــی اجرا 
می شود. بر اين اساس هر سال ده روستا يا 
آبادی عشــايری به عنوان روستاها و عشاير 
دوســتدار کتاب معرفی می شــوند. برای 
شرکت در اين جشنواره، روستاها بايد ضمن 
معرفــی ويژگی هــای خــاص فرهنگی و 
اجتماعی روســتا، مجموعــه فعاليت ها، 
طرح هــا و برنامه هــای اجرايی خود را برای 
تقويت زيرساخت های کتاب خوانی و ترويج 

عمومی کتاب در روستا معرفی کنند.
هدف اين جشنواره حمايت از اقدام های 
انجام شــده در روســتاها و پشــتيبانی از 
پيشــنهادهای ابتــکاری در حوزه کتاب و 
کتاب خوانــی در روســتاها، و معرفــی 
فعاليت هــای فرهنگی و ترويجی مرتبط با 
کتاب خوانی اســت که با مشارکت مردم و 
دســتگاه های فعال در روستا انجام شده يا 
اجرای آن برای سال آينده پيش بينی شده 
اســت. تلاش برای تأمين بودجه های لازم 
برای گسترش فعاليت های مربوط به کتاب 
و کتاب خوانی در روستاها و توجه دادن مردم 
و نهادهای روســتايی بــه اهميت کتاب و 
فرهنگی تر شــدن فضای روســتاها و نيز پر 
کــردن اوقات فراغت کــودکان و نوجوانان 
روســتايی با کتــاب از ديگر اهــداف اين 

جشنواره است.
از هميــن رو بــا همکاری تعــدادی از 
دســتگاه های دولتــی و غيردولتی در هر 
اســتان، دبيرخانــه ای تشــکيل شــد تا 
هدايت کننده جشنواره در استان باشد. هر 
روســتا بر اساس فراخوان جشنواره مدارک 
و مستندات خود را که مبنی بر فعاليت های 
مرتبط با کتاب و کتاب خوانی آن روســتا را 
با امضای دهيار و رئيس شــورای اســلامی 
روســتا، همراه با فرم های تکميل شــده به 
دبيرخانه استانی جشنواره مستقر در ادارات 
کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی استان ها يا 
دبيرخانه مرکزی در تهران ارسال می کند.

عــلاوه بر نهاد کتابخانــه های عمومی 
کشــور، دهياران، شــورای اسلامی روستا، 
بخشــداران، کانون های فرهنگی و هنری 
مســاجد، مدارس، و ساير نهادی فرهنگی و 
تشکل های مردمی نقش مهمی در معرفی 

روستاهای دوستدار کتاب دارند.

خبر

رونمایی از کتاب صوتی رفیق مثل رسول خاطرات شهید مدافع حرم، رسول خلیلی از شهدای اهل شهرستان فامنین با حضور مسئولان استانی و شهرستانی در کتابخانه شهید 
مطهری فامنین انجام شد.به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان همدان، رونمایی از کتاب رفیق مثل رسول با همکاری اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
شهرســتان فامنین و اداره کتابخانه های عمومی این شهرستان در ســالن آمفی تائتر کتابخانه عمومی شهید مطهری فامنین با حضور پدر شهید رسول خلیل؛ حمیدرضا 
حاجی بابایی، نماینده مردم همدان و فامنین در مجلس شــورای اسلامی، حجت الاسلام رضا مصباح امام جمعه فامنین؛ سید مجید شماعی، فرماندار شهرستان فامنین؛ 
احمدرضا احسانی، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و عاطفه زارعی، مدیرکل کتابخانه های عمومی استان همدان، پدر بزرگوار شهید خلیلی و حسین قاسمی، گوینده کتاب 
صوتی برگزار شــد.کتاب رفیق مثل رسول توسط شهلا پناهی لادانی به نگارش درآمده است. حمیدرضا حاجی بابایی، نماینده مردم شهرستان های همدان و فامنین در 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه انقلاب برای رسیدن به جایگاه امروزی اش هزینه های زیادی پرداخت کرده است، اظهار داشت: در طول ۴2 سال که از پیروزی انقلاب 

اسلامی می گذرد، این رویداد بزرگ الهی فراز و نشیب های بسیاری دیده است. در دوران دفاع مقدس ارزش های انقلابی، اجازه ترویج فرهنگ لیبرالی را نداد.

با هدف گسترش تنوع و دامنه خدمات و کاهش مراجعه حضوری مشتريان به شعبه، کيوسک های صدور کارت هديه در بانک دی راه اندازی شد. به گزارش 
روابط عمومی بانک دی؛ محمدعلی زمان زاده، معاون فناوری اطلاعات و بانکداری الکترونيک با اعلام اين خبر گفت: با استفاده از اين کيوسک ها، که در گام 
نخست در دو شعبه مرکزی و وزراء راه اندازی شده است، از اين پس مشتريان می توانند در سريع ترين زمان ممکن و بدون نياز به حضور در شعبه، انواع کارت 
هديه با قابليت انتخاب طرح و مبالغ متفاوت و درج پيام دلخواه خود را سفارش دهند.وی افزود: اعلام موجودی، دريافت 10 گردش آخر حساب، اعلام شماره 
شبا، انتقال وجه کارت به کارت، انتقال وجه کارت به شبا، خريد شارژ سيم کارت های اعتباری، پرداخت قبض، انتقال به حساب دی، پرداخت اقساط تسهيلات 
و پرداخت بدهی و وصول آنی قبوض همراه اول، فعال سازی رمز دوم پويا، ساتنا و پايا از جمله خدماتی است که اين کيوسک ها رائه می دهند. بنا به اعلام معاونت 

فناوری اطلاعات و بانکداری الکترونيک بانک دی، تا پايان فصل بهار سال 1400 تعداد کيوسک های صدور کارت هديه به 10 عدد خواهد رسيد.

امينه دريانورد در حکمی از سوی دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور، با حفظ سمت به عنوان سرپرست کتابخانه های عمومی و رئيس دبيرخانه انجمن 
کتابخانه های عمومی استان هرمزگان منصوب شد. به گزارش پايگاه اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، با پايان يافتن ماموريت حجت الاسلام محمد 
ذاکری در اداره کل کتابخانه های عمومی استان هرمزگان، عليرضا مختارپور، دبيرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور، ضمن تقدير از اقدامات و فعاليت های 
صورت گرفته در اين دوره، طی حکمی امينه دريانورد را با حفظ سمت به عنوان سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی و رئيس دبيرخانه انجمن کتابخانه های 
عمومی استان هرمزگان، منصوب کرد.گفتنی است امينه دريانورد تا پيش از اين در نهاد کتابخانه های عمومی کشور به عنوان رئيس اداره ويژه کتابخانه های 
شهرستان قشم مشغول به فعاليت بود که در دوره مسئوليتش فعاليت های موثری در حوزه ترويج کتابخوانی به سرانجام رسانده است. همچنين وی در مراسم 

روز بزرگداشت کتاب، کتابخوانی و کتابدار سال 1397 مورد تقدير قرار گرفته است.

کیوسکهایصدورکارتهدیهبانکدیراهاندازیشد امینهدریانوردباحکمدبیرکلنهاد،سرپرستادارهکلکتابخانههایعمومیهرمزگانشد

 کتابخانه عمومی استاد شهریار
 شهر چهارباغ افتتاح شد

کتابخانه عمومی استاد شهريار شهر چهارباغ با حضور مهدی 
رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، افتتاح شد. مهدی رمضانی، معاون 
توسعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور در اين مراســم ضمن تبريک ايام مبارک ماه رجب و 
مبعــث پيامبر اعظم)ص( و تقدير از تلاش های صورت گرفته 
جهت راه اندازی کتابخانه عمومی استاد شهريار، اظهار داشت: 
ثمره و برکات افتتاح اين کتابخانه، بی ترديد در اين نسل و نسل  
آينده بروز و ظهور پيدا کرده و موجب تحولات خوبی در منطقه 
مهدی آباد خواهد شد. وی در ادامه با اشاره به افتتاح کتابخانه 
مرکزی يزد در ابتدای هفته جاری، افزود: ما شاهد نسل جديدی 
از کتابخانه های مرکزی در کشور هستيم. اين تجربه، با کتابخانه 
مرکزی بجنورد آغاز، با کتابخانه مرکزی مشهد ادامه و در يزد 
استمرار يافته و درسال آينده نيز چند کتابخانه مرکزی ديگر 
به ناوگان کتابخانه های عمومی کشور اضافه خواهد شد.رمضانی 
با اشــاره به يادداشــتی از دفتر يادبود مراسم افتتاح کتابخانه 
مرکــزی يــزد، بيان کرد: در آينــده، نوجوانان و جوانان امروز 
مهدی آبادی، خاطراتی شيرين و دلنشين از کتابخانه عمومی 
استاد شهريار به ذهن خواهند سپرد که در بستر کتابخانه رقم 
خواهــد خــورد؛ چراکه امروز و با رويکــرد نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور، کتابخانه فقط سالن مطالعه و مخزن امانت کتاب 
نيست، بلکه محل شکل گيری فعاليت های متنوع فرهنگی و 
اجتماعی منطقه اســت.معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور با اشــاره به کم 
برخوردار بودن منطقه مهدی آباد، تاکيد کرد: فضای کتابخانه 
عمومی استاد شهريار يک فضای فرهنگی چندمنظوره است 
و انتظار می رود با دغدغه مندی و حمايت مســئولين شــهر 
چهارباغ، اين فضا بتواند در ارتقای ســطح فرهنگ و برقراری 
عدالت اجتماعی و فرهنگی نقش موثری ايفا کند.رمضانی در 
خاتمه با اشاره به ضرورت همراهی شهرداری و شورای اسلامی 
شــهر با مجموعه کتابخانه ها، افزود: بايد بدانيم هر رقمی که 
برای توسعه فضای کتابخوانی صرف شود و در اين مسير، هر 
خشــتی که روی خشــت رود، در آينده، هزينه های مقابله با 

آسيب های اجتماعی را کاهش خواهد داد.

فاز 2 و ۳ تزریق واکسن »کووایران 
برکت« آغاز شد

فاز 2 و 3 مطالعات بالينی واکسن »کووايران برکت« ديروز پس 
از تاييد نتايج فاز اول کارآزمايی بالينی و صدور مجوز، با تزريق روی 
داوطلبان آغاز شد. دکتر حامد حسينی، مديرگروه مطالعات بالينی 
واکسن ايرانی کرونا و مسؤول تيم نظارت بر آزمايشات انسانی واکسن 
کرونای ستاد اجرايی فرمان حضرت امام)ره( با بيان اينکه فاز يک با 
56 داوطلب انجام شــد، گفت: خوشــحاليم که فاز 2 و 3 کارآزمايی 
بالينی آغاز می شــود. وی افزود: در اين مرحله جمعيت 300 نفری 
تحت واکسيناسيون قرار می گيرند. چندين مطالعه را همزمان انجام 
می دهيم، همچنين تنوع سنی و گروه های سنی متفاوت است. مهرناز 
رسولی نژاد استاد تمام بيماری های عفونی دانشگاه علوم تهران و سينا 
مرادمند متخصص قلب و عروق و استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران 
2 نفر نخستی بودند که در اين مرحله واکسن روی آنها تزريق شد. 
مديرگروه مطالعات بالينی واکسن ايرانی کرونا و مسؤول تيم نظارت 
بر آزمايشات انسانی واکسن کرونای ستاد اجرايی فرمان حضرت امام 
خمينی)ره( درباره روند انجام مطالعات بالينی واکســن »کووايران 
برکت« در فاز 2 و 3، گفت: برنامه ريزی کرديم در اين فاز 300 داوطلب 
را وارد مطالعه کنيم که امروز روی 20 نفر انجام شد. به صورت متوالی 
در 6 شهر تهران، کرج، اصفهان، شيراز، مشهد و بوشهر 20 هزار نفر 
را وارد مطالعه می کنيم. حســينی در حاشــيه مراسم آغاز مطالعات 
بالينی فاز 2 و 3 واکسن »کووايران برکت« با بيان اينکه در فاز دوم 
به دنبال آن هستيم که مطمئن شويم آنتی بادی های توليدشده بالاتر 
از حد دلخواه ما اســت، گفت: در فاز ســوم با يک جمعيت بزرگ 20 
هزار نفری روبه رو هستيم. ما به 2 گروه تزريق می کنيم و پس از آن 
اثربخشی واکسن را برآورد می کنيم. مسؤول تيم نظارت بر آزمايشات 
انســانی واکسن کرونای ستاد اجرايی فرمان حضرت امام)ره( ادامه 
داد: وضعيت تمام داوطلبان به مدت يک سال دنبال می شود اما بعد 
از 2 مــاه پيگيــری، ايــن اجازه را داريم که اگر نتايج خوب بود به طور 

اورژانسی واکسن را به طور گسترده وارد بازار کنيم.

خبر

جلسه شورای اداری اداره کل کتابخانه های عمومی 
خراســان رضوی با حضور معاون توســعه کتابخانه ها و 

ترويج کتابخوانی نهاد برگزار شد.
بــه گزارش روابط عمومــی اداره کل کتابخانه های 
عمومی خراسان رضوی، جلسه شورای اداری اداره کل 
کتابخانه های عمومی خراسان رضوی با حضور مهدی 
رمضانی، معاون توسعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی؛ 
ســيد باقر ميرعبداللهی، مديرکل تامين منابع؛ هادی 
آشــتيانی، مديــرکل امور فرهنگــی؛ اصغر گودرزی، 
مديــرکل توســعه کتابخانه ها و مشــارکت های نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور؛ حجت الاسلام علی اکبر 
ســبزيان، مديــرکل کتابخانه های عمومی خراســان 
رضوی؛ روسای ادارات شهرستان های استان؛ کارکنان 
ســتاد مرکزی و کتابداران و کارکنان کتابخانه مرکزی 

امام خمينی)قدس سره( مشهد برگزار شد.
معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور در اين جلســه ضمن 

گراميداشت ايام ماه مبارک رجب و اعياد بزرگی مانند 
ســالروز ميــلاد حضرت علی)ع( و عيــد مبعث، اظهار 
داشــت: استان خراســان رضوی، استان امام رضا)ع(، 
استان امام رئوف است و به همين لحاظ  همه ما به اين 
اســتان و مشــهد مقدس تعلق خاطر داريم و اميدواريم 
در آينــده از نزديــک توفيق ديدار تمامی کتابداران در 

شهرستان های مختلف استان را داشته باشيم.
وی ادامه داد: استان خراسان رضوی به لحاظ جمعيت 
و وســعت ، تعداد کتابخانه ها، رســانه های فعال و پويا و 
شهرســتان هــای بــا ظرفيت های بــالای فرهنگی و 

اجتماعی از مهم ترين استان های کشور است.
رمضانی، کتابخانه مرکزی امام خمينی)قدس سره( 
را از بــزرگ تريــن کتابخانه عمومی کشــور و به لحاظ 

امکانات و خدمات ارائه شده، منحصر به فرد دانست.
معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج کتابخوانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، مجموعه اداره کل کتابخانه 
های عمومی استان خراسان رضوی و کتابداران استان 

را به نســبت فعال و پويا معرفی کرد که به همت آنان 
برنامه های ارزشمندی در جهت ترويج فرهنگ مطالعه 

و کتابخوانی انجام شده است.
رمضانــی کتابخانه های عمومی و کتابداران را رکن 
اساســی فعاليت در نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
دانســت و ادامــه داد: نهــاد کتابخانه هــای عمومی با 
محوريــت کتابخانه هــای عمومی و کتابداران، يکی از 
بزرگ ترين نهادهای فرهنگی کشور است که به اعضای 
کتابخانه، به عنوان اساس وجود نهاد، ارائه خدمت می 
کنند. وی همکاری و همراهی و اتحاد و همدلی را پايه 
گذار موفقيت های بزرگ دانســت و ادامه داد: در ســال 
گذشته به رغم وجود مشکلات بسيار و محدوديت هايی 
که به خاطر کرونا بر کشــور تحميل شــد، جهت گيری 
برنامه های نهاد به ســمت و ســوی موفقيت و بالندگی 
بــود. رمضانی از پيگيری موضوعــات مختلف در نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور به ويژه در حوزه معيشت 

و حقوق کتابداران در بودجه کشور خبر داد.

نهاد کتابخانه های عمومی با محوریت کتابخانه های عمومی و 
کتابداران، یکی از بزرگ ترین نهادهای فرهنگی کشور است
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موفقیت ذوب آهن اصفهان در صادرات

در مراسم تجليل از صادرکنندگان نمونه استان اصفهان که 
در محل اتاق بازرگانی صنايع، معادن و کشاورزی اصفهان برگزار 
شــد، ذوب آهن به عنوان تنها مدال آور صادرات کشــور در سال 
جاری، موردتقدير قرار گرفت و لوح و تنديس ويژه اين مراســم 
توسط محمود واعظی، رئيس دفتر رئيس جمهور به اين مجتمع 
عظيــم صنعتی اهدا شــد. در اين مراســم منصــور يزدی زاده، 
مديرعامــل ذوب آهن اصفهان عنــوان کرد: اين مجتمع عظيم 
صنعتــی اگر بتوانــد کل محصولات خود را صادر کند می تواند 
يک و نيم ميليارد دلار ارز مرغوب به کشور وارد کند.  وی افزود: 
با توجه به اينکه ذوب آهن اصفهان نياز ارزی خود را که بالغ  بر 
350 ميليون دلار است از طريق صادرات تامين می کند، پيشنهاد 
می کنــم کــه نياز ارزی بــرای توليد از طريق ارزهای موجود در 
خارج از کشور تامين شود و ارزهای صادراتی به سيستم بانکی 
کشور وارد شود که می تواند برای اقتصاد و صنعت کشور بسيار 
گره گشــا باشــد. يزدی زاده  ضمن تبريک کســب اين توفيق 
ارزشمند به  تمامی تلاشگران ذوب آهن و مجموعه فولاد کشور 
تداوم رشــد صادرات، افزايش تعداد بازارهای هدف صادراتی، 
افزايــش صــادرات محصولات فولادی به کشــورهای منطقه، 
آفريقايی، آسيای جنوب شرقی، حفظ کيفيت برتر محصولات، 
برگشــت افزون بر 100درصد ارز حاصل از صادرات به چرخه 
اقتصادی کشــور، ثبت جهانی برند و لوگوی ذوب آهن اصفهان 
ESCO، ZOBESCO را ازجمله عوامل دريافت بالاترين 
نشان صادراتی کشور عنوان کرد.  مديرعامل ذوب آهن با اشاره 
به رشــد توليد محصولات ساختمانی در کشور گفت: ذوب آهن 
اصفهان دو هدف عمده را مدنظر دارد که شامل توليد محصولات 
صنعتی جديد  ازجمله توليد ريل ملی و توســعه شــبکه ريلی 
کشور و همچنين توسعه بازارهای صادراتی  است. در حال حاضر 
نيز صادرات ريل که تا ســال گذشــته واردکننده آن بوديم آغاز 

شده است.

 واکسیناسیون عمومی خرداد 1400 
آغاز می شود

محمد مخبر، رئيس ستاد اجرايی فرمان حضرت امام)ره( در 
حاشــيه مراسم آغاز مطالعات بالينی فاز 2 و 3 واکسن »کووايران 
برکت« در جمع خبرنگاران جزئيات توليد انبوه اين واکسن را اعلام 
کرد.  وی با بيان اينکه اميد است آرامش را با توليد واکسن مطمئن 
بــا کمترين عارضه تقديم مردم کنيم، گفــت: جوانان ما با اتکا به 
تخصص و اعتماد به نفس شان و قدرت و جسارت خدادادی، بر همه 
معضلات کشور بعد از انقلاب فائق آمدند و ما موفق شديم گام های 
بلندی برداريم و اين بار اين گام را هم با اطمينان برخواهيم داشت. 
مخبر با اشــاره به اينکه فاز نخست تست انسانی را به يمن کمک 
وزارت بهداشت و تلاش متخصصان متبحر خودمان با موفقيت و با 
کمترين عارضه پشت سر گذاشتيم و عوارضی در فاز اول نداشتيم، 
گفت: اميد است فاز دوم را هم با موفقيت پشت سر گذاشته و فاز 3 
را هم بلافاصله آغاز خواهيم کرد. از دوســتان در وزارت بهداشت 
می خواهيم کمک کنند فاز 2 و 3 را سريع تر پشت سر بگذاريم. توليد 
آزمايشگاهی يک بحث و توليد انبوه يک موضوع ديگر است. در خود 
ايران هم مراکز مختلفی در حال توليد آزمايشــگاهی هستند که 
برخی به تست انسانی  رسيده اســت؛ ما در ستاد، همزمان با گام 
تحقيقاتی امکانات توليد انبوه را در 2 فاز شــروع کرديم. فاز اول با 
ظرفيت توليد 3 ميليون دوز در ماه آغاز می شود و توليد را از امروز 
شروع خواهيم کرد. فاز دوم با ظرفيت ماهانه 12 تا 15 ميليون دوز 
قبل از پايان خرداد به اتمام می رسد و در آخر بهار تشکيلات ستاد 
اجرايی ظرفيت توليد ماهانه بين 15 تا 20 ميليون دوز واکسن را 
فراهم می کند که گام بزرگی اســت. مخبر افزود: نکته ديگر آنکه 
سختگيرانه ترين پروتکل های بين المللی را در اين مطالعات رعايت 
کرديم و ذره ای از آن کوتاه نيامديم و عجله نکرديم و در همين فرآيند 
موفق شديم واکسنی که کمترين عارضه را داشته است، توليد کنيم. 
گفتنی اســت محمد مخبر، رئيس ستاد اجرايی فرمان امام هفته 
گذشــته در حاشيه بازديد از بيمارستان ســيار احسان در جمع 
خبرنگاران گفت: اوايل خرداد سال آينده واکسيناسيون عمومی با 

واکسن ايرانی کرونا آغاز می شود. 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی برتداوم نهضت کمک مومنانه  در پی شیوع ویروس کرونا، بسته های ارزاق با عنوان همدلی مومنانه را برای کمک به 
محرومین میان خانواده های نیازمند توزیع نمود. فرمانده بسیج شرکت آبفا استان اصفهان گفت: بسیج از ابتدای شیوع ویروس کرونا با نهضت کمک های مومنانه به عنوان یک نهاد مردمی در کنار هم 
وطنان بوده است و در این اقدام ۴۰۰ بسته کمک های معیشتی شامل ۱۰ کیلو برنج، روغن، حبوبات، ماکارونی و رب گوجه فرنگی  فراهم گردیده است. هاشم امینی  ضمن تشکر از خیرین در اجرای این طرح  
افزود: مرحله دوم این نهضت نیز به همت بسیجیان و سایر کارکنان شرکت آبفا استان اصفهان برگزار شده و تا رفع این ویروس، با استفاده از ظرفیت سازمان بسیج  درصدد رفع برخی از مشکلات 
معیشتی نیازمندان خواهیم بود. ویروس کرونا هم برای دولت ها و هم برای مردم ایجاد مشکل کرده است و نظام اداری، دولتی و مشاغل را نیز تحت تاثیر قرار داده است و ما  بر اساس مسئولیت اجتماعی 
که داریم، رفع برخی از مشکلات هموطنان را یکی از وظایف اصلی خود می دانیم.  فرمانده پایگاه بسیج شرکت آبفا استان اصفهان در ادامه افزود: در زمان شیوع موج اول کرونا بسیجیان آبفا به همراه  
تیم های بهداشتی، با ضد عفونی معابر وخیابان ها گامی در جهت  کنترل و  کاهش شیوع ویروس کرونا در استان برداشتند و همچنین تولید و توزیع آب ژاول نیز در دستور کار شرکت آبفا قرار گرفت و 

انشاالله تا زمان غلبه بر ویروس کرونا و رفع مشکلات، در حد توان برای کمک به هم وطنان تلاش می کنیم . 

محمد باقر قاليباف رئيس مجلس شــورای اسلامی 
در همايش بين المللی يکصدمين سالگرد شهادت شيخ 
محمد خيابانی که در تالار وحدت دانشگاه تبريز برگزار 
شــد، گفت: بدون شک هر کجا موفقيتی به دست آمده 
بر اساس تکيه بر مردم و وعده های الهی بوده و هر کجا 
ضعفی را شاهد هستيم به دليل دوری از اين امر محسوب 
می شود. مجلس يازدهم شورای اسلامی تلاش می کند 
با زيست مومنانه و روحيه انقلابی و با وحدت و تکيه بر 
سنت های الهی و توجه به مردم باوری، در مسير موفقيت 

کشور قدم بردارد. 
بــه گزارش اعتبار بــع نقل از  خانه ملت،وی تصريح 
کرد: مجلس شورای اسلامی تلاش می کند در راستای 
توجه به رفع تحريم ها و خنثی سازی تحريم ها گام های 
بزرگی را بردارد؛ در اين راستا برای رفع تحريم ها، طرح 
راهبــردی طــی 5 الی 6 ماه به صورت کارشناســی به 
تصويب رســيد که قطعا برکات و اثرات زيادی خواهد 
داشــت. همچنين در حوزه خنثی ســازی تحريم ها 2 
مؤلفه اصلاح ساختار بودجه و تنظيم برنامه هفتم توسعه 
مبتنی بر اصلاحات يادشــده در دســتور کار قرار دارد. 
امروزه ريشــه بســياری از مسائل در کشور مانند تورم، 
گرانی و نقدينگی اين اســت که به مولفه های يادشــده 
توجهی نشده است، برای تحقق مولفه های ياد شده، 3 
الی 4 سال زمان نياز است لذا در مجلس يازدهم درصدد 
دســتيابی به اين امر هســتيم. البته در بودجه 1400 
گام هايی برداشــته شــد اما بايد به مــردم، نخبگان و 
صاحب نظران بگوييم اين قدم ها کافی نيست، زيرا بستر 
آن فراهم نبوده اســت.  لايحــه بودجه 1400 در ابتدا 
توســط مجلس تصويب نشد اما به دليل آنکه نمی شود 
کشــور را بدون بودجه اداره کرد، تا جايی که می شــد 
انضباط مالی، شــفافيت، اشتغال زايی، توليد، معيشت 
مردم، توجه به سلامت، محروميت زدايی و تمرکزگرايی 
مبتنی بر توجه به برنامه ريزی در استان ها و شهرستان ها 
در اولويت قرار گرفت.  در مجلس شورای اسلامی ميان 
نظــارت و قانو ن گــذاری، اولويت با نظارت اســت، زيرا 
قانون های زيادی داريم که يا اجرا نمی شوند و يا بد اجرا 
می شــوند؛ در اين راســتا برای نظارت بيشتر از مردم و 
نخبگان نيز می خواهيم همراه نمايندگان خود باشند.

پرتال وزارت ارتباطات برای نابینایان 
دسترس پذیر شد

رئيــس مرکز فناوری اطلاعــات وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات از دســترس پذير شــدن پرتال وزارت ارتباطات برای 
نابينايــان  خبــر داد و گفــت: از اين پس نابينايان  و کم بينايان 
می توانند براحتی با صفحه خوان های ويژه  خود از خدمات اين 
پرتال استفاده کنند.به گزارش »ايران«، سميرا انصاری رئيس 
مرکز فناوری اطلاعات با بيان اينکه نابينايان  هم مانند ســاير 
شــهروندان بايد بتوانند از خدماتی که در بســتر اينترنت ارائه 
می شود بهره مند شوند، گفت: بر اساس استاندارد هايی که حوزه  
دسترس پذيری فضای مجازی برای ارائه کنندگان سرويس های 
اينترنتــی لحاظ کرده، تمامی پرتال هــا را می توان به گونه ای 

طراحی کرد که برای نابينايان  نيز قابل استفاده باشد.
وی با اشــاره به وعده وزير ارتباطات برای متناسب ســازی 
پرتال وزارت ارتباطات در روز جهانی نابينايان، تصريح کرد: از 
ايــن پس، نابينايــان  و کم بينايان می توانند براحتی با صفحه 
خوان هــای ويژه  خود از خدمات اين پايگاه اســتفاده کنند.بر 
اساس اين گزارش، پرتال وزارت ارتباطات با مشاوره فنی شرکت 
دانش بنيان پکتوس و توســط شــرکت رادکام و مرکز فناوری 
 اطلاعــات وزارت ارتباطــات بــرای نابينايــان  دســترس 

پذير شده است.

مؤلفه های خنثی سازی تحریم

خبر

وی درباره دلايل دست يابی به اين رکورد 
تصريــح کرد: اوليــن و مهم ترين دليل اين 
است که واژه خواستن به معنی کامل کلمه 
در همه لايه های فولادســازی صرف شده و 
همه به دنبال ثبت رکودهای جديد در اين 
ناحيه هســتند. دليــل دوم آماده به کاری 
تجهيزات ماست. از فرصت تقريبا يک ماهه ای 
که به دليل محدوديت های انرژی وارد شده 
بــه فولاد مبارکه به وجــود آمد، در جهت 
تعميرات اساســی تجهيزات استفاده شد و 

نتيجه آن اکنون قابل مشاهده است.
مدير ناحيه فولادســازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه ادامه داد: سومين دليل 
تحقق اين رکوردهای پی درپی نيز پشتيبانی 
خــوب از اين ناحيه بود، از تأمين مواد اوليه 
در قســمت های مختلفــی نظيــر ناحيه 
آهن سازی و انرژی و سيالات گرفته تا ساير 

قسمت های پشتيبانی.
دست یابی به رکورد ۱۴۰ ذوب حاصل 

یک کار گروهی است
غلامرضا سليمی خاطرنشان کرد: ثبت 
رکــورد روزانــه 140 ذوب يک کار گروهی 
عظيم است که در فولاد مبارکه اتفاق افتاد 
و در فولادسازی به ثمر نشسته است. پيش تر 
و در سال 13۸0 رکورد روزانه در فولادسازی 
40 ذوب بــود، درحالی که هم اکنون رکورد 
140 ذوب ثبت شده است. ثبت رکوردهای 
قابل توجه در حال حاضر زيرســاخت های 
خــوب ايجادشــده، مديريت مناســب در 
ســال های گذشــته و همچنين عزم جزم 
دوســتان مــا در ناحيه فولادســازی برای 

استفاده از فرصت های موجود است.
وی ادامه داد: به طورکلی رســالت فولاد 
مبارکــه علاوه بر توليد و تأمين نياز داخل، 
توجه به صادرات، بحث های ايمنی و کميت 
و کيفيت است و اين امر در قالب خلق ارزش 
معنی پيدا می کند. حرکت ايجادشــده در 
ناحيه فولادسازی به معنی ايجاد تحرک در 
همه بخش ها بوده و بنابراين همه قسمت ها 

در رکودهای توليد سهيم بوده اند.
ثبت ۶ رکورد تولید روزانه فولاد در 

سال 99
ســليمی درباره رکوردهای توليد روزانه 
ايــن بخش نيز گفــت: در اين بخش نيز در 
سال جاری به ترتيب رکوردهای 131 ذوب، 
133 ذوب، 135 ذوب، 137 ذوب، 13۸ 
ذوب و 140 ذوب ثبت شــده اســت. اين در 
حالی اســت که دو رکورد آخر طی دو روز 
متوالی و به فاصله کمتر از 24 ساعت نسبت 

به يکديگر به ثبت رسيده اند.
برنامه ریزی برای ثبت رکورد سالیانه 

تولید 7 میلیون تن فولاد
وی افــزود: نکته مهــم در اين ميان اين 
است که در سال 96 با بهره برداری از ماشين 
شماره 5 فولاد مبارکه در اين بخش، افزايش 
۸00 هزار تنی فولاد نسبت به آخرين رکورد 
ثبت شــد. اين امر به دليل اضافه شدن يک 
ماشين ريخته گری جديد، طبيعی بود. اين 
در حالی اســت که در ســال جاری بدون 
هيچ گونه توسعه ای و تنها با مديريت زمان 
و تجهيزات، افزايش بهره وری نيروی انسانی 
و اراده همــکاران و همچنيــن همــکاری 
بخش های ديگر نظير خريد، آهن ســازی، 
پشــتيبانی و حمايت مديــران و معاونان، 

افزايــش توليد 600 هزار تنی در اين ناحيه 
به ثبت رسيد. اين افزايش ظرفيت که خود 
معــادل ظرفيت يک پلنت فولادی اســت، 
باعث شکســتن رکورد پيشين توليد فولاد 
شرکت فولاد مبارکه )6 ميليون و 450 هزار 
تن( و دست يابی به رکورد جديد 7 ميليون 

تن می شود.
افق توليد 7.2 ميليون تن فولاد در 1400
مدير ناحيه فولادســازی و ريخته گری 
مداوم فولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: هنوز 
هم می توانيم از ظرفيت اين ناحيه، بيشــتر 
اســتفاده کنيم؛ به همين دليل برنامه های 
خوبی برای ســال آينده در نظر گرفته شده 
است. ما برای افق سال آينده، توليد حداقل 

7.2 ميليون تن را در نظر داريم.
سليمی درباره برنامه های اين واحد برای 
ثبت رکوردهای روزانه جديد نيز اظهار کرد: 
ثبت رکوردهای روزانه جديد با شرايط فعلی 
بســيار دشوار شده است؛ مانند وزنه برداری 
که گرم های آخر را به سختی تحمل می کند. 
تحقــق ايــن 140 ذوب در روز از دو بخش 
تشــکيل می شود: اول، بخش توليد که بايد 
در کوره هــای قوس الکتريکی انجام گيرد و 
سپس ريخته گری شود؛ دوم، مديريت اين 
فرايند اســت که به مراتب مهم تر به شــمار 
می آيد. درواقع بايد اين ذوب انجام شده در 
کوره هــای قــوس الکتريکی در پاتيل های 
فولاد مذاب تخليه و با جرثقيل های سقفی 

به برج ريخته گری منتقل شود.
ظرفیت ثبت رکوردهای روزانۀ 

بیشتر همچنان وجود دارد
وی افــزود: در اين ميان مديريت زمان و 
هماهنگــی جرثقيل های پاتيل های مذاب 
بســيار حائز اهميت است. تقريبا هر پاتيل 
مذاب که وظيفه حمل فولاد مذاب از کوره 
تا ريخته گری را بر عهده دارد، بايد در مسير 
انتقال خود، نزديک به ۸ مرتبه بارگذاری و 
باربرداری شــود؛ بنابراين ثبت رکورد 140 
ذوب به معنی جابه جايی 2۸ پاتيل به تعداد 
يک هزار بار در روز و در سايت اجرای عمليات 
است. هماهنگی اين اقدام کار بسيار بزرگی 
است و هرچه بر تعداد ذوب افزوده شود، اين 
هماهنگی سخت تر نيز می شود. بااين حال 
ظرفيت ثبت رکوردهای روزانۀ بيشــتر در 

اين بخش همچنان وجود دارد.
تحویل بیش از ۱۰ هزار تن اکسیژن 

رایگان به بیمارستان های کشور
مدير انرژی و ســيالات شــرکت فولاد 
مبارکه گفت: تا تاريخ 1399/12/16 بيش 
از 10هزار تن اکسيژن شرکت فولاد مبارکه 
و مجتمع فولاد ســبا به صورت رايگان و با 
محوريت دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به 
بيمارستان های درمانگر ويروس کوويد 19 

در سراسر کشور تحويل شد.
 وی گفت: فولاد مبارکه با تحويل اکسيژن 
رايگان به بيمارستان های درمانگر بيماری 
کرونــا به ياری هم وطنان مبتلا به بيماری 
کوويد 19 و کادر زحمتکش درمان شتافت 
تا با اين اقدام همچنان به عنوان يک شهروند 
مسئوليت پذير به مسئوليت های اجتماعی 

خود پايبند بوده باشد.
ســيد امير طباطبائيــان تأکيد کرد: در 
همين راستا فولاد هرمزگان، ديگر شرکت 
زيرمجموعــه فولاد مبارکه نيز با عنايت به 
دســتور مؤکد مهندس عظيميان به عنوان 
مديرعامــل هلدينگ فولاد مبارکه، به طور 
هم زمان در اين راســتا فعال شــده و ياريگر 
بســياری از بيمارستان های جنوب کشور 
بوده است.  وی در تشريح اين فرايند تصريح 
کرد: با دستور مديرعامل شرکت، از ابتدای 
تيرماه ســال جــاری، تفاهم نامه ای ميان 
دانشــگاه علوم پزشــکی اصفهان و شرکت 
فولاد مبارکه منعقد و بر اساس آن مقرر شد 
تنها به دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان و تا 
پايان پاييز، اکســيژن مايع داده شود. اما با 
حاد شدن شرايط کرونا در کشور و افزايش 
بيمارستان های متقاضی اکسيژن رايگان، 
ايــن محصول با محوريت دانشــگاه علوم 
پزشکی اصفهان و به صورت رايگان به تمام 
دانشــگاه ها يا بيمارستان های متقاضی در 
شــهرهايی نظير تهــران، اراک، تبريز، قم، 
کاشان و استان هرمزگان ارسال شد. به بيان 
ديگــر همۀ درخواســت ها در اين خصوص 
مــورد اجابــت قرار گرفــت و تا حد ممکن 
اکســيژن موردنياز متقاضيــان به صورت 
رايــگان تأمين شــد. به گونه ای که فقط در 
شرکت فولاد مبارکه حجم اکسيژن تحويلی 
در برخی از روزها به حدود ۸0 تن رســيده 
اســت. مدير انرژی و سيالات شرکت فولاد 
مبارکه تصريح کرد: از لحاظ اقتصادی فولاد 
مبارکه بدون هيچ گونه چشم داشتی نسبت 
به اين امر اقدام کرد و خرســند اســت که با 
ورود هلدينــگ فولاد مبارکه به اين عرصه، 
زمينه ايجاد بازار سياه و سودجويی دلالان 
به طورکلــی برچيده شــد.طباطبائيان در 
همين خصوص خاطرنشان کرد: تا پيش از 
شيوع کرونا، مازاد اکسيژن توليدشده در اين 
شــرکت از طريــق مکانيســم مزايــده به 
متقاضيان فروخته می شد، اما پس از شيوع 
کرونــا و ايجــاد تقاضای مــازاد برای اين 
محصول، برخی اقدامات سودجويانه و ايجاد 
بازار ســياه، قيمت اکسيژن را به چهار برابر 
قيمــت اصلی آن رســاند. در اين هنگام بر 
اساس تدبير مديريت شرکت فولاد مبارکه، 
مزايده های اين بخش لغو و مقرر شد اکسيژن 
مايع تنها در اختيار بيمارستان ها و دانشگاه 

علوم پزشــکی قرار گيرد تا جان بسياری از 
هم وطنــان با مجاهدت هــای کادر درمان 

کشور نجات پيدا کند.
سرمایه گذاری فولاد مبارکه مطالبه 3۰ 

ساله مردم را به 5 سال کاهش داد
معــاون توســعه و بهره برداری فاضلاب 
آبفــای اصفهان گفت: مــردم برنده نهايی 
احداث شــبکه جمع آوری، خطوط انتقال و 
تأسيسات تصفيه پساب در شهرستان های 
مبارکــه و لنجان به عنوان پروژه شــاخص 
زيســت محيطی با مشارکت شرکت فولاد 

مبارکه و آبفای اصفهان هستند.
اميرحســين حکمتيــان در گفت وگو با 
خبرنگار ايراســين با اشاره به احداث شبکه 
جمــع آوری، خطوط انتقال و تأسيســات 
تصفيه خانــه فاضلاب در شهرســتان های 
مبارکه و لنجان با مشــارکت شرکت فولاد 
مبارکه و آبفای استان اصفهان اظهار داشت: 
شــرکت فولاد مبارکه در قالب قرارداد بيع 
متقابل با شــرکت آبفای اســتان اصفهان 
نســبت به تأمين منابع مالی موردنياز برای 
احداث شبکه و تصفيه خانه های فاضلاب در 
شهرهای شهرستان مبارکه شامل ديزيچه، 
زيباشــهر، کرکوند، مبارکه و همچنين در 
شهرهای زاينده رود، زرين شهر، سده لنجان، 
ورنامخواســت و چمگردان در شهرســتان 
لنجان اقدام کرد تا از پساب حاصل از احداث 
اين شــبکه های فاضلاب در بخش صنعت 

استفاده کند.
برنده نهایی بازچرخانی پساب 

شهری مردم منطقه هستند
وی افزود: طی اين قرارداد تاکنون 500 
کيلومتر لوله گذاری فاضلاب و احداث يک 
تصفيه خانه و 6 باب ايستگاه پمپاژ فاضلاب 
انجــام گرفته و بر اســاس آن 450 ليتر در 
ثانيــه از پســاب حاصلــه در صنعت فولاد 
استفاده خواهد شد که اين امر نقش مهمی 
در کاهش بارگذاری آب مصرفی بر رودخانه 

زاينده رود داشته است.
معــاون توســعه و بهره برداری فاضلاب 
آبفــای اصفهــان تصريح کــرد: با توجه به 
اعتبارات محدود دولتی در سنوات گذشته 
بــرای احــداث تأسيســات فاضــلاب در 
شهرستان های مبارکه و لنجان، قطعا تا 30 
سال آينده مردم اين شهرها از خدمات دفع 
بهداشــتی فاضلاب بهره مند نمی شدند؛ اما 
با مشــارکت شرکت فولاد مبارکه و شرکت 
آبفای اصفهان در اين پروژه، طی 5 ســال 
شاهد پيشرفت فيزيکی بيش از 90 درصد 

هستيم.
سرمایه گذاری فولاد مبارکه در تصفیه 

و بازچرخانی پساب شهری؛ پروژه 
شاخص زیست محیطی در کشور

وی اضافه کرد: منافع اين طرح شــامل 
ارتقای اســتانداردهای زيســت محيطی 
منطقه، افزايش ســطح بهداشت عمومی و 
حفاظــت کيفی از منابع آب های زيرزمينی 
و کاهش بارگــذاری آب مصرفی موردنياز 

صنعت در رودخانه زاينده رود است.
معــاون توســعه و بهره برداری فاضلاب 
آبفای اصفهان گفت: اين پروژه به عنوان يکی 
از پروژه های شــاخص زيســت محيطی در 
کشور طی بازديد نماينده سازمان يونسکو 

مورد تحسين واقع شد.

مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم خبر داد:

 دست یابی به رکورد غرورآفرین روزانه 14۰ ذوب 
در فولاد مبارکه

هفتـه نـامـه اقتصادی اعتبار با سابقه 18 سال انتشار از سراسر کشور، شهر های فاقد نمایندگی ، نماینده فعال می پذیرد
لطفا جهت اطلاع بیشتر با شماره 0۹۳6111۳8۹4     تماس حاصل فرمایند

در آستانه سال جديد و در ادامه فعاليت های جهادی پولادمردان 
ذوب آهن اصفهان، ششــمين مرحله رزمايش کمکهای معيشــتی 
مومنانه در جوار يادمان شــهدای گمنام اين شرکت انجام شد ويک 
هزار بسته معيشتی وکمک های مؤمنانه، به نيازمندان اهدا شد تا اين 

کمک ها به 7 هزار بسته معيشتی برسد .

ســرهنگ محمد علی مهرابی رئيس ســازمان بسيج کارگران و 
کارخانجات اســتان اصفهــان در مصاحبه با خبرنگار ما با اشــاره به 
برگزاری ششــمين رزمايش کمک های مومنانه  کارکنان ذوب آهن 
اصفهان که در آستانه عيد نوروز صورت گرفته است گفت : اين مجتمع 
بزرگ صنعتی همواره در انجام امور خداپســندانه و مسئوليت های 

اجتماعی پيشتاز است.
 وی به روحيه بالای ايثار و فداکاری در ذوب آهن اشــاره کرد و 
ياد آور شد : تعداد 2۸7شهيد، 14 هزار ايثارگر و تعداد زيادی جانباز 
وآزاده از نمونه های فداکاری در اين شــرکت می باشــد. وی ضمن 
قدردانی از تلاشــگران و مسئولين ذوب آهن اصفهان ،  فعاليت های 

جهادی در زمينه  بازسازی وساخت منازل مسکونی برای نيازمندان 
منطقه را از ديگر خدمات خداپسندانه اين شرکت ذکر نمود .همچنين 
سرهنگ مختاری فرمانده حوزه مقاومت بسيج شهيد تندگويان ذوب 
آهن اصفهان نيز گفت : به همت فولاد مردان جهادی وتلاشگران اين 
شــرکت يک هزار بسته معيشتی تهيه و در آســتانه عيد نوروز بين 
نيازمندان توزيع گرديد . وی خاطر نشان ساخت : اين ششمين مرحله 
کمک های مومنانه است و تاکنون حدود 7 هزار بسته معيشتی تهيه 

و بين نيازمندان توزيع شده است.

درششمین مرحله رزمایش کمکهای معیشتی مومنانه صورت گرفت:

با اهدای هزار بسته معیشتی ، کمک های مؤمنانه کارکنان ذوب آهن به ۷ هزار بسته رسید
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رونمایی از شهر موشکی جدید سپاه

آيين رونمايی از شــهر موشــکی جديد نيروی دريايی سپاه و الحاق تجهيزات 
موشکی به اين نيرو با  حضور سرلشکر ســــلامی فرمانـــــده کل ســــــپاه، 
ســردار عليرضا تنگســيری فرمانده نيروی دريايی سپاه و جمعی از فرماندهان و 
مسئولان عالی رتبه نيروهای مسلح برگزار شد. به گزارش فارس، در شهر موشکی 
نيروی دريايی سپاه انبوهی از سامانه ها و موشک های کروز و بالستيک با بردهای 
متنوع به نمايش درآمد. همچنين در آيين الحاق تجهيزات موشــکی به نيروی 
دريايی ســپاه، ســامانه ها و تجهيزات موشکی با قابليت ها و ويژگی های عملياتی 
جديد اعم از شليک دقيق از عمق و محل های پدافند غيرعامل، پرتاب مين در 
بردهای مختلف، شــليک 360 درجه، شــليک در حال حرکت، قدرت مقابله با 
جنگ الکترونيک و افزايش برد و توان تخريب به سازمان رزم نيروی دريايی سپاه 
اضافه شد. بنابراين گزارش، اين تجهيزات توسط متخصصان توانمند کشورمان 
در وزارت دفاع و پشتيبانی نيروهای مسلح، شرکت های دانش بنيان و بخش های 
تحقيقاتی سپاه و جهاد خودکفايی نيروی دريايی سپاه طراحی و ساخته شده اند. 
در پنجمين آيين الحاق تجهيزات رزمی به نيروی دريايی ســپاه از ســامانه های 
موشکی که توانايی تغيير هدف پس از شليک را دارند نيز رونمايی شد. فرمانده 
کل ســپاه در اين مراســم با بيان اينکه دشــمنان اسلام و ايران پس از شکست در 
جنگ های بزرگ نظامی، جنگ های نيابتی و تهاجم فرهنگی، سه خط اساسی 
را برای ضربه زدن به  نظام اســلامی ما دنبال کردند، گفت: فلج کردن اقتصاد و 
فشــار معيشــتی بر مردم با هدف به تســليم درآوردن ملت ايران نقطه مرکزی 

استراتژی دشمن در تحقق اين اهداف شوم است. 
وی افزود: ايجاد اختلال در گسترش توان دفاعی ايران اسلامی با هدف تضعيف 
رونــد قدرت افزايــی و عــزت آفرينی و ايجاد تفاضل وســيع قدرت و حذف نفوذ 
گفتمانی ايران انقلابی در منطقه و نيز خنثی ســازی اين قدرت نافذ در ميدان 
ذهن و قلب ملت های مســلمان از ديگر راهبردهای دشــمن برابر نظام مقدس 
جمهوری اســلامی اســت. وی با تأکيد بر اينکه ملت ايران، دشــمن را در اعمال 
فشــار و تحريم خســته کرده اند، گفت: وقتی کشــوری از رهبری حکيم، شجاع، 
عميق و ژرف انديش ملتی فهيم، آگاه و معتمد به رهبر و نيروهای مسلحی قدرت 
يافته در متن جدال با دشــمن برخوردار است،آســيب و گزندی نمی بيند و اين 
اصل و ريشه نگاه ما به صحنه تقابل راهبردی با امريکا و متحدان او است. سرلشکر 
سلامی با تقدير از تلاشگران عرصه ارتقای توان دفاعی و با تأکيد بر اينکه تا آخر 
ايستاده ايم و صحنه را ترک نمی کنيم تا پشت دشمنان را به خاک برسانيم، گفت: 
رونمايی و الحاق اين دستاوردهای اميدآفرين و اطمينان بخش و برداشتن گام های 
بلند در راســتای بی شمارســازی ســامانه های موشــکی نيروی دريايی سپاه با 
قابليت های متنوع، نشان از عزم و اراده راسخ ما در دفاع از منافع، مصالح و کرامت 

ملت عزيز و بزرگوار ايران دارد.

دوازدهمفروردینروزجمهوریاسلامیگرامیباد

سکهوارز

خبر

پرونده استراتژی سایپا از خداحافظی با پراید تا سبد متنوع محصولات اختصاصی

تحول نارنجی

راه های جديد معمولا” با خداحافظی های بزرگ و 
مهم آغاز می شوند. در مقياس صنعت ، سايپا با تصميم 
شجاعانه و تاريخ ساز سيد جواد سليمانی ، پرايد را بعد 
از حدود 27 ســال از خط توليد خارج کرد اما آيا اين 
تصميم بدون پشــتوانه و برنامه ريزی امکان پذير بود؟ 
برای پاســخ به اين ســؤال بهتر اســت مروری بر سبد 
توليدات ســايپا در ســال 97 داشته باشيم. 25 درصد 
توليدات سايپا در آن سال يکی از محصولات مونتاژی 
از برندهايــی نظيــر رنو ، چانگان و برليانس بود و حدود 
63 درصــد توليدات نيز در اختيار پرايد قرار داشــت. 
ســايپا يک ســال بعد با تشديد تحريم ها و خررروووج  
شــرکای مونتاژی 25 درصد توليداتش را در دســت 
داشت .اما با اين حال تنها خودروسازی بود که در سال 
9۸، افزايش تيراژ نسبت به سال 97 را ثبت کرد.خروج 
پرايد از خط توليد از سال 9۸ کليد خورد  و در ابتدای 
سال 99 رسما” اين تصميم تاريخ ساز نهايی شد ، سايپا 
تــا اينجــا کار حــدود 90درصــد خودروهای ســبد 
محصولاتش را از دســت داده بود اما ظرفيتش نه تنها 
به 10 درصد ســال 97 نرســيد بلکه تيراژ اوج گرفت و 
ســايپايی جديد معرفی شــد . ســايپای جديد مانند 
خانواده ای است که به خانه جديد اسباب کشی کرده 
و هيچ کدام از وســايل قديمی را با خود به خانه جديد 
نياورده اســت. پلتفرم X200 که ميزبان خودروهای 

کلاس B مانند تيبا ، ســاينا و کوييک اســت با ايجاد 
تنوع گسترده در تيپ ، ظرفيت توليد پرايد را در دست 
گرفت و با تکنولوژی فنی به روزتر و امکانات بيشــتر و 
تنــوع در کلاس ، موفــق به پر کردن جای خالی پرايد 
شد. در کنار اين خانواده سايپا در راستای خودکفايی 
و بی نيازی به شرکای خارجی برای ورود به خودروهای 
کلاس C پــروژه مــگا پلتفــرم SP100 را کليد زد و 
شاهين که نخستين ثمره اين پروژه است در روزهای 
پايانی سال 1399 فاکتور شد و سايپا فراتر از الزامات 
قانونــی ايــن خودرو را با گارانتی 3 ســال يا 60 هزار 
کيلومتر به مشتريان عرضه خواهد کرد . آريا ، به عنوان 
نخستين کراس اوور بومی ايران بر پايه همين پلتفرم 
قدم های نخســت را در خط توليد ســايپا برداشــته و 
احتمــالا” نو برانــه داغی برای بازار 1400 خواهد بود. 
تحرکات سايپا در زمينه تنوع بخشی به سبد محصولات 
هيــچ گاه متوقف نشــد، به گونــه ای که حتی پلتفرم 
تندر90 که آخرين بار اســتانداردهای 5 گانه را پاس 
کــرده بود برای ســاختن خودرويی کاملا” جديد که 
اســتانداردهای ۸5 گانه روز کشور را پاس کند دوباره 
روی کار آمد و در ســال آينده اين ســدان نيز به ســبد 
محصولات گروه خودروسازی سايپا اضافه خواهد شد. 
در ماه های پايانی سال 99، در حالی که ظاهرا” سبد 
محصولات سايپا اين خودروساز را به ساحل 
آرامش رســانده بــود ، صحبت از 
محصول جديــدی با نام 
اطلس که بر اســاس 
ها  شنيده 

يــک مينــی کراس کلاس B اســت نيز به ميان آمد تا 
جمع ســربازان  متنوع اين خودروســاز باز هم کامل تر 
شــود . آنچه طی 2 ســال گذشته در سايپا اتفاق افتاده 
بدون شــک فراتر از تمامی دســتاورد های بيش از يک 
دهه گذشــته اين خودرو ســاز و صنعت خودرو کشور 
اســت. اين تحولات در شــرايطی اتفاق افتاده است که 
اين دوران، ســخت ترين ســال های کشــور و صنعت 
خودرو از نظر شــرايط اقتصادی ، تحريم ها و شــيوع 
ويروس کرونا بوده است . عزم جدی مدير عامل سايپا 
نشان داد که هيچ گاه برای يک خداحافظی تاريخ ساز 
برای آغازی نوين نبايد شــرايط را بهانه کرد و با برنامه 
ريزی صحيح می توان آينده را ساخت . در آينده جديد 
سايپا نه پرايد حدود 70 درصد تيراژ را در اختيار دارد 
و نه شرکای خارجی می توانند تأثيری در تيراژ و تنوع 
محصولات داشــته باشــند . اين آينده کاملا” به سبک 
ســايپا ســاخته می شود و قدم بعد حضور گسترده در 

بازارهای صادراتی با محصولات بومی خواهد بود. 
با نگاهی به ســبد محصولات ســايپا ، اســتراتژی 
محصولات و حرکات قدم به قدم در مســير تکنولوژی 
و سطح آپشنی و کلاسهای بالاتر کاملا” مشخص است. 
بازار خودرو ايران با تيبا در دو نسخه صندوق دار و هاچ 
بک به عنوان ارزان ترين خودرو آغاز می شود و در رده 
قيمتی بعد ، ســاينا با طراحی متفاوت به عنوان سدان 
شهری خانوادگی نقشی پررنگ تر از گذشته را بر عهده 
گرفته اســت. ســايپا با معرفی نسخه فيس ليفت اين 
خودرو که به زودی روانه بازار خواهد شد ، ساينا را يک 
پله ديگر ارتقاء داده تا دو گزينه ســدان را پيش روی 
مشــتريان خودروهای اقتصادی کشــور قرار دهد. در 
بالاترين رده اين خانواده کلاس B نيز هاچ بک کراس 
سايپا يعنی کوييک قرار دارد. اين خودرو در تب و تاب 
کشــش بازار به ســمت خودروهای هــاچ بک کراس 
طراحی شد و به دليل طراحی ظاهری جذاب تا کنون 
با استقبال قابل توجهی مواجه شده و سهم بالايی از 
تيراژ توليد ســايپا را در اختيار دارد. سايپا تنوع تيپ 
هــای جديــدی را روی کوييک معرفی کرد که از آن 
جملــه مــی توان به کوييــک R و در آينده کوييک 
اتوماتيک اشاره کرد که در پارس خودرو توليد خواهد 
شــد. فيس ليفت در نســخه S جديدترين محصول 
خانواده X200 است که چهره جديدش هجومی تر از 
گذشته جان تازه ای به اين خانواده بخشيده است. در 
ادامــه خودروهای کلاس B کاپيتان جديد محصولات 

ســايپا در اين کلاس اطلس خواهد بود . خودروهای 
کلاس B يا خودروهای شهری ، با استاندارد مورد نظر 
خانــواده های ايرانی ســهم قابــل توجهی از تيراژ کل 
توليدات خودرويی کشــوررا در اختيار دارند. ســايپا با 
درک اين نياز در تنوع بخشی به سبد محصولات جديد 
، مينــی کــراس جديــدی در کلاس B با نام اطلس را 
آماده توليد کرده اســت که تعرفی جديد از طراحی و 

تکنولوژی محصولات اين شرکت خواهد داشت. 
شاهين يکی از ايمن ترين و پر امکانات ترين سدان 
های بومی اســت که تا کنون به با بازار کشــور عرضه 
شــده و پروســه ورود اين خودرو به خط توليد و عرضه  
به بازار در کوتاه ترين زمان ممکن برای پاســخگويی 

به نياز مشــتريان در 
بازار انجام شــد . 

عــه  مجمو
ی  ا قــو

محرکه  
و 

امکانات شاهين به گونه ای توسط سايپا طراحی شده 
کــه به خوبی می توانــد جايگزين تمامی خودروهای 
مونتاژی باشد. بحران ها نه تنها سايپا را متوقف نکردند 
بلکه ، ايجاد تنوع گسترده در سبد محصولات با رکورد 
شــکنی در دســتور کار سايپا قرار گرفت . سايپا نه تنها 
بــه دنبال چند محصول برای گذران روزهای ســخت 
نبــود بلکه بــا تصميم مديرعامل اين مجموعه ، تابوی 
طراحی و توليد نخستين کراس اوور بومی نيز شکسته 
شــد . ســايپا به جای انتخاب راه بقا با اســتمرار توليد 
پرايد که همچنان مشتريانش را داشت تصميم گرفت 
اســتراتژی را از نو بنويســند و راهی جديد را آغاز کند 
تا در هر شــرايطی با ســخت ترين مشکل ها نيز بتواند 
تنوع محصولات و تيراژ را حفظ کند. ســايپا در ســال 
های 9۸ و 99 نشــان داد که ضمن حفظ تيراژ ، ايجاد 
تنوع در محصولات را در برنامه دارد. اين مسير در سال 
1400 بــا ورود کــراس اوور آريا ، خودرو جديد کلاس 
B اطلس ، شاســی بلند دو ديفرانســيل بومی و خودرو 
 جديــد برپايــه پلتفــرم تنــدر 90 بــدون شــک 

ادامه دارد. 


